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Po wyborach�|�Znamy�radnych,�większość�wójtów,�ale�nowego�burmistrza�jeszcze�nie

Koniec wyborczych zmagań?
Nie dla wszystkich!
Mimo, że dotychczasowy burmistrz Krzysztof Kaliński zdobył najwięcej, 
bo aż 5.209 głosów (39,84%), a jego Komitet Wyborczy Wyborców wprowadził 7 radnych 
do Rady Miejskiej w Łowiczu i 3 do Rady Powiatu Łowickiego, nie może jeszcze zakończyć 
kampanii. Ponieważ nie przekroczył progu 50% głosów, odbędzie się druga tura wyborów 
burmistrza, w której zmierzy się z kandydatem KW PiS Jakubem Wolskim, 
który w pierwszej turze zdobył poparcie 2.623 wyborców (20,06%).

Pozostali kandydaci zdoby-
li: Mariusz Siewiera – 2.366 
(18.10%) głosów, Paweł Kolas – 
1.496 (11.44%), Michał Sobczak 
– 1.381 (10.56%). Wyniki prezen-
tujemy na wykresie. 

Czy znaczna przewaga burmi-
strza Kalińskiego w pierwszej tu-
rze oznacza, że może już spać spo-
kojnie i nie powinien martwić się 
o wynik wyborczy w drugiej tu-
rze? Otóż nie: w ciągu dwóch ty-
godni kampanii wyborczej może 
zmienić się naprawdę dużo. Za-
pewne obydwa sztaby już przy-
gotowują wyborcze niespodzian-
ki. Ze stuprocentową pewnością 
nikt nie jest w stanie przewidzieć 
na kogo w II turze oddadzą głos 
osoby, które głosowały na Kolasa, 
Sobczaka, czy Siewierę. Nie moż-
na też jednoznacznie stwierdzić, 
czy kandydatowi spod znaku PiS 
pomoże czy zaszkodzi to, że wy-
stępuje pod szyldem partyjnym.  

Nikt nie jest w stanie przewi-
dzieć też frekwencji w drugiej tu-
rze i tego, jaki wpływ będzie ona 
miała na ostateczny wybór bur-
mistrza. Zwykle bywała ona niż-
sza, ale każde wybory są inne. Dla 
kogo będzie lepsza wysoka fre-
kwencja, a komu będzie sprzyja-
ła niższa? 

Nieprzewidywalne jest nawet 
zachowanie dziesiątek kandyda-

tów na radnych, którzy do tej pory 
angażowali się w kampanię. Jak 
postąpią i czy teraz, gdy już zo-
stali (bądź też nie zostali) radnymi 
będą tak, jak do tej pory angażo-
wać się w „granie w jednej druży-
nie” na rzecz „ich” kandydata? A 
może będą przyglądać się rozwo-
jowi sytuacji z boku? 

Dotychczasowe doświadcze-
nia wskazują, że druga tura wy-

borów burmistrza to jeszcze więk-
sze emocje i przysłowiowa „walka 
na noże”. Zapewne tak będzie i w 
tym roku. O tym wszystkim prze-
czytasz na bieżąco i syntetycznie 
na naszym portalu www.lowicza-
nin.info oraz obszernie i z dodat-
kowymi analizami w papierowym 
Nowym Łowiczaninie. 

Przypomnijmy, że cztery lata 
temu w pierwszej turze o stanowi-
sko burmistrza Łowicza walczy-
ło 6 kandydatów. Krzysztof Ka-
liński zdobył wtedy procentowo 
więcej głosów niż w tegorocznych 
wyborach, bo aż 46,88% i w dru-
giej turze spotkał się z Jarosławem 
Śmigierą, który uzyskał 18,07% 
głosów – czyli procentowo nieco 
mniej niż obecnie Jakub Wolski. 

Cztery lata temu Kaliński wy-
grał. Jaki był wtedy wynik wybo-
rów w drugiej turze? Otóż zdobył 

53.88% głosów, zaś Śmigiera – 
46.12%. 

W dzisiejszym NŁ przedsta-
wiamy nie tylko wyniki wybo-
rów nie tylko w Łowiczu, ale też 
we wszystkich gminach, w któ-
rym można dostać Nowego Łowi-
czanina oraz powiecie łowickim 
i sejmiku wojewódzkim. Przed-
stawiamy radnych, opisujemy też 
możliwe koalicje powyborcze, 
rozważamy, kto i z jaką przewa-
gą w radach gmin będzie rządził. 
Opisujemy też trudną i emocjo-
nującą noc wyborczą. Bywało, 
że niektórym puszczały nerwy – 
o czym wewnątrz numeru. 

Zachęcamy do lektury by wy-
robić sobie ostateczne zdanie na 
temat kandydatów oraz do głoso-
wania w wyborach w niedzielę 4 
listopada. Warto w tym miejscu 
przytoczyć słowa Winstona Chur-
chilla: „Demokracja nie jest ustro-
jem idealnym, ale jest najlepszym 
jaki dotychczas istnieje”.  

zaprosiliśMy 
obu ryWali 
na debatę

Nowy�Łowiczanin�zaprosił�
obu�kandydatów�na�
burmistrza�Łowicza:�
Krzysztofa�Kalińskiego�
i�Jakuba�Wolskiego,��do�
udziału�w�debacie�wyborczej.�
Przeprowadzimy�ją�w�
kameralnym�gronie,�bez�
udziału�publiczności�
i�sztabów�wyborczych�obu�
kandydatów,�natomiast�
będziemy�ją�na�żywo�
transmitować�w�Internecie.�
Planowany�termin�debaty:�
poniedziałek,�29�października�
wieczorem.�Na�jakim�kanale�
będzie�można�ją�śledzić�
i�dokładnie�o�której�godzinie�
–�podamy�w�najbliższych�
dniach�na�naszym�portalu�
Łowiczanin.info.�wal

Powiat łowicki |�PSl�traci�władzę�w�powiecie.�Kto�zostanie�starostą?

8:4 w wyborczym starciu PiS – PSL
PiS uzyskał aż 8 mandatów w 19-osobowej Radzie Powiatu Łowickiego. PSL, 
sprawujący przez minione 6 lat władzę w powiecie, zdobył tylko 4 mandaty, jego 
koalicjant – Porozumienie Łowickie – ani jednego. Po 3 mandaty zdobył  KW Łączy 
nas Łowicz i KW Kukiz’15. Do rady wejdzie też jeden przedstawiciel KW Łowickie.pl. 
Tak wygląda układ sił politycznych po niedzielnych wyborach. Z kim PiS wejdzie
w koalicję, aby powołać starostę, który zaproponuje radzie nowy skład zarządu?

Mandaty uzyskali:
Okręg nr 1 (Łowicz): dotych-

czasowy radny, dyrektor ZUK 
w Łowiczu Janusz Michalak 
z KWW Kukiz’15 – uzyskując 
500 głosów, szef powiatowych 
struktur PiS w Łowiczu Marcin 
Kosiorek z KW PiS – 1.051, reha-
bilitant Piotr Gołaszewski z KW 
PiS – 747, dotychczasowy Prze-
wodniczący Rady Powiatu Łowic-
kiego Krzysztof Górski z KW Ło-

wickie.pl – 490, dotychczasowy 
radny miejski Krystian Cipiński 
z KWW Łączy nas Łowicz – 
1.559, dyrektor OSiR w Łowiczu 
Zbigniew Kuczyński z KWW Łą-
czy nas Łowicz – 561 i wicebur-
mistrz Łowicza przez ostatnie 12 
lat Bogusław Bończak z KWW 
Łączy nas Łowicz – 573.

Okręg nr 2 (Bielawy, Doma-
niewice, Zduny): dotychczaso-
wy członek Zarządu Powiatu Ło-

wickiego, pracujący zawodowo 
jako leśnik Jacek Chudy z KW 
PSL – 749, weterynarz ze Zdun 
Jerzy Wolski z KW PSL – 595, 
nauczyciel z Domaniewic Marek 
Jędrzejczak z KW PiS – 718 i na-
uczyciel ze Zduńskiej Dąbrowy 
Aleksander Frankiewicz z KW 
PiS – 604.

Okręg nr 3 (Chąśno, Łowicz, 
Kiernozia i Kocierzew): pracow-
nik ZEC w Łowiczu Michał Śli-

wiński z KW PSL – 623, strażak 
w PSP w Łowiczu Piotr Malczyk 
z KWW Kukiz’15 – 517, rolnik 

z Osieka w gminie Kocierzew Płd. 
Krzysztof Dąbrowski z PiS – 1.193 
i rolnik z Kocierzewa Płd. Barba-
ra Kołodziejczyk z KW PiS – 398.

Okręg nr 4 (Nieborów, Łysz-
kowice): dotychczasowy staro-
sta Krzysztof Figat z KW PSL – 
505, dotąd przewodniczący Rady 
Gminy Nieborów Tadeusz Ko-
zioł z KWW Kukiz’15 – 594, kie-
rownik fi lii nieborowskiego GOK 
w Bełchowie Beata Sawicka 
z KW PiS – 994 i pracownik KM 
PSP w Łodzi Waldemar Krajew-
ski z KW PiS – 350.

Jak z tego wynika, niekwestio-
nowanym rekordzistą jest radny 
miejski i pracownik Łowickiego 
Ośrodka Kultury Krystian Cipiń-
ski, który ustanowił nowy rekord 
oddanych głosów – zebrał ich aż 
1.559. Poprzedni należał do Jacka 
Chudego z gminy Bielawy, który 
przed 4 laty uzyskał 889 głosów 
do RPŁ.   str. 4

Za tydzień 
NŁ w środę
Ze�względu�na�przypadające�
w�następny�czwartek,�
1�listopada,�święto�Wszystkich�
Świętych,�następne�wydanie�
„Nowego�Łowiczanina”�ukaże�
się�w�sprzedaży�dzień�wcześniej�
–�czyli�już�w�środę,�
31�października.�Redakcja

Marcin
kucHarski

marcin.kucharski@lowiczanin.info

sukces deMokracji: napraWdę dobra frekWencja

W�powiecie�łowickim,�tak�jak�
w�całym�kraju,�w�niedzielnych�
wyborach�odnotowano�
wyjątkową,�jak�na�Polskę,�
frekwencję.�W�XXI�wieku�
wyższa�frekwencja�była�tylko�
w�referendum�akcesyjnym�do�
Unii�Europejskiej�w�2003�roku��
i�w�wyborach�prezydenckich�
w�2010�roku.�Tak�prezentuje�
się�końcowa,�uśredniona�(bez�
rozróżnienia�na�wybory�na�wójta�
i�do�rady)�frekwencja�w�gminach�
powiatu�łowickiego:�
Nieborów�56.81%�(z�6802�
uprawnionych�do�głosowania),�
Łowicz�(miasto)�56.73%�(z�

23446),�Kocierzew�Południowy�
56.43%�(z�1322),�Łyszkowice��
55.64%�(z�4234),�Zduny�55.64%�
(z�4738),�Domaniewice�54.94%�(z�
2479),�Łowicz�(gmina)�53.94%�(z�
6246),�Bielawy�52.98%�(z�4568),�
Kiernozia�52.63%�(z�1389)�
i�Chąśno�49.51%�(z�1634).��
Frekwencja�była�wyższa�niż�
w�poprzednich�latach,�co�
widać�na�przykładzie�Łowicza.�
W�2002�roku�wskaźnik�ten�
wyniósł�w�mieście�50.33%,�w�
2006�roku�51.28%,�w�2010�roku�
46.73%,�a�w�2014�roku�47.34%.�
Trzeba�przy�tym�zaznaczyć,�
że�w�latach�kiedy�odbywała�

się�druga�tura,�uśredniony�
wynik�także�ją�uwzględnia.�
W�całym�powiecie�łowickim�
frekwencja�wyniosła�55.56%.�W�
województwie�łódzkim�–�56.96%,�
a�w�całym�kraju�54.76%�–�to�
najlepszy�wynik�w�wyborach�
samorządowych�po�1989�roku.�
W�lokalach�wyborczych�stawiło�
się�14.937.906�Polaków�(spośród�
27.279.689�uprawnionych�do�
głosowania).�To�lepszy�wynik�niż�
w�ostatnich�w�Polsce�wyborach�
w�2015�roku�–�prezydenckich�
(48.96%)�i�parlamentarnych�
(50.92%),�nie�mówiąc�już�
o�ostatnim�referendum�(7.8%).  tm

Rekordzistą�jest�radny�
miejski�i�pracownik�
Łowickiego�Ośrodka�
Kultury�Krystian�
Cipiński,�który�
ustanowił�nowy�
rekord�oddanych�
głosów�–�zebrał�ich�
aż�1.559.

zaważyło tylko
79 głosów
– wójt gm. Nieborów wybrany. str. 23
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Zielkowice�|�Peugeot�wyjechał�z�łuku�i�uderzył�w�Renaulta

Dwie osoby trafi ły do szpitala
– Stałyśmy na poboczu, przy 

ogrodzeniu, gdy peugeot wyje-
chał zza zakrętu, jechał na nas, ale 
przed nami odbił na drugą stronę 
drogi, przez moment mignęła mi 
twarz tej dziewczyny (kierowcy), 
patrzyła w naszą stronę, była prze-
straszona, potem było już uderze-
nie w renaulta. Pobiegliśmy rato-
wać poszkodowanych, po chwili 
nadbiegli mężczyźni, którzy odłą-
czyli akumulatory, bo samochody 

zaczęły dymić – powiedziała nam 
pani Andżelika, mieszkanka Ziel-
kowic, która była bezpośrednim 
świadkiem wypadku drogowego, 
do którego doszło do w sąsiedz-
twie jej posesji, na granicy miej-
scowości i wsi Placencja.

Pani Andżelika pomogła kieru-
jącej peugeotem wysiąść z samo-
chodu i w wraz z innymi kobieta-
mi przeniosła ją na pobocze. – Nie 
mogłyśmy otworzyć drzwi renaul-

ta, były zakleszczone, mężczyzna 
w środku miał krew na twarzy,na 
nasze wołania niewyraźnie odpo-
wiadał, dopiero strażakom udało 
się otworzyć drzwi i go wydostać 
– słyszymy. 

Rzecznik łowickiej Komen-
dy Powiatowej Policji Urszula 
Szymczak powiedziała nam, że 
trwa ustalanie przyczyni okolicz-
ności zdarzenia, pewne jest, że 
w Zielkowicach doszło do czo-

łowego zderzenia samochodów 
osobowych Peugeot 306 i Re-
nault Megane. Pierwszym z nich 
jechała od strony Parmy 26-letnia 
mieszkanka Łowicza, drugim zaś 
70-letni mieszkaniec Łowicza. 
Wiadomo też, że kierujący byli 
trzeźwi.

26-latka została zabrana Lot-
niczym Pogotowiem Ratun-
kowym do szpitala Kopernika 
w Łodzi, zaś mężczyzna do szpitala 
w Skierniewicach. 

Od grupy mieszkańców Zielko-
wic usłyszeliśmy – Tu nikt wolno 
nie jeździ, mimo, że na znaku przy 

łuku widnieje 40 km/h. Ta dziew-
czyna, która wypadła z łuku też na 
pewno tyle nie jechała – powie-
dział jeden z mężczyzn – Inaczej 
nie straciłaby panowania na samo-
chodem.

Inna kobieta dodaje, że praw-
dziwym problemem mieszkań-
ców jest wyjazd z posesji na dro-
gę, bo nie wiadomo czego można 
się spodziewać zza łuku. – Wyjeż-
dżając z posesji skręcam w prawo, 
bo w lewo, na drugą stronę jezd-
ni boję się i unikam takiej jazdy – 
mówi inna mieszkanka tej miej-
scowości.  tb

Łowicz�|�Czołowo�po�śmierć

Kobiety z Micry w zderzeniu 
z TIRem nie miały szans

Dwie kobiety, 60-letnia i 79-let-
nia, mieszkanki gminy Kocierzew 
Południowy zginęły na miejscu 
w wypadku drogowym do które-
go doszło 23 października około 
godz. 10.10 na ul. Warszawskiej 
w Łowiczu.

Samochód, którym jecha-
ły, Nissan Micra poruszał się w 
kierunku Poznańskiej, zaś TIR 
w stronę przejazdu kolejowe-
go na ul. 3 Maja. Byliśmy krótko 
po zdarzeniu na miejscu tragedii, 
nie spotkaliśmy tam jej świad-
ków. Doszło do niej mniej więcej 
w połowie odcinka ul. Warszaw-
skiej pomiędzy skrzyżowaniami 
z ul. Poznańska i Nadbzurzańską. 
Ślady, które pozostawił hamują-
cy TIR zaczynały się na pasie, po 

którym winien się on poruszać, 
przez przeciwny pas ruchu pro-
sto w ogrodzenie jednej z posesji, 
na którym się zatrzymał. Rozbita 
Mikra, zasłonięta przez zabezpie-
czających miejsce tragedii straża-
ków, stała na chodniku, przy pasie 
zgodnym z jej jazdą.

Śledczy będą musieli odpowie-
dzieć, czy osobówka prowadzona 
przez 60-latkę zjechała ze swe-
go pasa ruchu pod koła TIRa, czy 
też TIR znalazł się na na pasie, po 
którym jechała Micra.

Kierowcą DAF – bo takiej mar-
ki była ciężarówka – był 52-let-
ni mieszkaniec powiatu garwo-
lińskiego, w czasie zdarzenia był 
trzeźwy. Mężczyzna nie odniósł 
obrażeń.  tb

NASI DZIeNNIKARZe DO WASZeJ DySPOZyCJI 
OD 8.30 DO 15.30
Telefon�redakcyjny 534 013 271�
e-mail:�tomasz.bartos@lowiczanin.info
toMasz bartos

Wybory 2018�|�Naszym�zdaniem

Zwycięstwa i porażki tych wyborów
Popularna łacińska sentencja mówi, że głos ludu 
jest głosem Boga. Jakie by więc nie były wyniki 
wyborów – należy je zaakceptować, 
choć zapewne obok tych świętujących znajdą się 
też tacy, którym pogodzenie się z ich werdyktem 
zajmie jeszcze sporo czasu.

Za największych wygranych w 
naszym rejonie można uznać tych 
wójtów (starych i nowych), któ-
rzy już po pierwszej turze są pew-
ni, że zostaną na stanowiskach. 
W powiecie łowickim tylko w Ło-
wiczu i w gminie Łyszkowice bę-
dzie jeszcze II tura, podobna sytu-
acja ma miejsce w Sannikach.

Za szczególnie wygranych 
wśród kandydatów do rad po-
wiatu, miasta czy gminy można 
uznać wszystkich, którzy uzyska-
li mandaty, a zwłaszcza tych, któ-
rzy osiągnęli najwięcej głosów. Za 
znakomite można uznać wyniki 
Waldemara Wojciechowskie-
go w wyborach do Sejmiku Wo-
jewództwa Łódzkiego – 9924 gło-
sy czy Krystiana Cipińskiego 
do Rady Powiatu Łowickiego – 
1559 głosów. Wśród kandydatów 
do rady powiatu wysokie wyniki 
mieli też kandydaci PiS. Krzysz-
tof Dąbrowski zdobył 1193 gło-
sy (najlepszy ze wszystkich, li-
cząc procentowo w danym okręgu 

– 15,89%), Marcin Kosiorek – 
1051 głosów oraz Beata Sawic-
ka – 994 głosy. Krzysztof Dą-
browski jest jedynym w powiecie 
łowickim radnym, sprawującym 
mandat od powstania powiatów, 
czyli od 1999 roku. Obecna ka-
dencja będzie jego szóstą. 

W wyborach do Rady Miejskiej 
w Łowiczu, najwięcej głosów 
w swoim okręgu zdobył Jakub 
Wolski – 515 (Krzysztof Jan Ka-
liński miał w tym samym okręgu 
277), a blisko tego wyniku był też 
Robert Wójcik – 505. Na trzecim 
miejscu w takiej klasyfi kacji był-
by Krzysztof Olko – 448 głosów. 
Mariusz Siewiera w wyborach na 
radnego miał głosów 341.

tym razem 
„pod wozem”
Są też osoby, które umownie 

określiliśmy mianem „przegra-
nych” tych wyborów, choć wie-
lu z nich zapewnia, że przegrany-
mi wcale się nie czuje. W grupie 

tej umieściliśmy te osoby, które 
do samorządu nie weszły, choć 
naszym zdaniem były mocnymi 
kandydatami (czy to ze względu 
na bardzo aktywną kampanię, czy 
na rozpoznawalność czy też po 
prostu do ich obecności w samo-
rządzie byliśmy już przyzwycza-
jeni, jakby były tam niemal „od 
zawsze”).

Rozczarowani mogą być 
przede wszystkim kandydaci do 
rady powiatu z listy KWW „Po-
rozumienie łowickie”, który nie 
przekroczył wymaganego pro-
gu 5% głosów, choć pojedynczy 
kandydaci z jego list mieli dobre, 
a nawet bardzo dobre wyniki – a 
przecież gdyby chcieli startować 
z zaprzyjaźnionego PSL, zapew-
ne znalazłoby się dla nich dobre 
miejsce na listach. Przede wszyst-
kim dotyczy to dotychczasowego 
wicestarosty Grzegorza Andrze-
ja Boguckiego, który zdobył 
736 głosów (7. wynik w całym 
powiecie!) – gdyby startował 
z silniejszego komitetu, spokojnie 
wszedłby do rady. Bardzo podob-
ną sytuację miał już w wyborach 
8 lat temu. Wyników wyborów 
komentować nie chce. W bardzo 
podobnej sytuacji znalazł się Ka-
mil Sobol z tego komitetu – do 
rady powiatu nie wejdzie, choć 
miał 686 głosów – 9. wynik w po-

wiecie. Nie zmieni tego bardzo 
aktywnie prowadzona kampania 
i plakaty niemal w całym mieście. 

W przeciwieństwie do Krzysz-
tofa Dąbrowskiego, do rady po-
wiatu nie wszedł drugi z radnych, 
który zasiada w niej już od 1999 
(choć z przerwą) – chodzi o Ry-
szarda Malesę, który tym razem 
startował z listy Kukiz’15. Prze-
graną komentuje krótko, mówiąc 
tylko, że ludzie tak tym razem 
zdecydowali. – Co więcej mogę 
powiedzieć? – pyta retorycznie.

Z 499 głosami do rady nie 
wszedł Krzysztof Selenta, star-
tujący z KWW „Łączy nas Ło-
wicz”. Wprawdzie nie zajmował 
on wcześniej funkcji samorządo-
wych, ale mógł być uznawany za 
mocnego kandydata, chociażby 
ze względu na bardzo aktywną 
kampanię w gminach Nieborów 
i Łyszkowice – którą zresztą pro-
wadził od dawna. 

Niekoniecznie przegrany, ale 
rozczarowany może być też Wal-
demar Szabelski, który podob-
nie jak 4 lata temu niemal otarł się 
o mandat radnego. Niewiele za-
brakło, a pokonałby w tych wybo-
rach nawet dotychczasowego sta-
rostę Krzysztofa Figata (ten miał 
od niego tylko 27 głosów więcej).

W radzie powiatu dużym za-
skoczeniem może być też brak 

dotychczasowej wiceprzewodni-
czącej Ireny Kolos, która wyda-
wała się jedną z pewnych fawo-
rytek. Sama nie znajdzie się we 
władzach samorządowych, cho-
ciaż jest przewodniczącą gmin-
nych struktur PSL w gminie Chą-
śno – gminie, w której komitet jej 
partii zdobył wszystkie 15 manda-
tów do rady gminy. Sama nie czu-
je się przegraną tych wyborów, bo 
uważa, że wynik przeszło 600 gło-
sów, jakie zdobyła, uważa za swój 
sukces. 

W Radzie Miejskiej w Łowi-
czu już po poprzednich wyborach 
niewielu było radnych, o których 
można powiedzieć, że zasiadali 
w niej od dawna, bo dla większo-
ści radnych poprzedniej kaden-
cji była ona albo pierwszą, albo 
pierwszą po przerwie. 

Mimo wprowadzenia do Rady 
Miejskiej w Łowiczu czterech 
osób, działacze komitetu „Łowic-
kie.pl” mogą żałować, że w ra-
dzie nie znalazł się Paweł Pięta, 
który poprzedniej kadencji blisko 
współpracował z Mariuszem Sie-
wierą, niektórzy więc uważali go 
za prawą rękę kandydata na bur-
mistrza. Z tych, którzy ubiega-
li się o drugą kadencję, wybory 
przegrali także Jerzy Stobnic-
ki, Krzysztof Wieteska, Jakub 
Jędrachowicz. Najlepsze wy-
niki spośród tych, którzy do rady 
miejskiej nie weszli (a więc moż-
na uznać, że zabrakło im szczę-
ścia) osiągnęli: Remigiusz Ruta 
(207 głosów), Jerzy Stobnic-

ki (183 głosy) i Agnieszka Ru-
ta-Kucińska (200 głosów). 202 
głosy zdobyła Wiesława Gębu-
ra, ale ona jest w innej sytuacji 
– do rady może wejść, jeżeli bur-
mistrzem zostanie Krzysztof Jan 
Kaliński. 

W wyborach odpadł też jeden 
z kandydatów najbardziej aktyw-
nych i zarazem wzbudzających 
w ostatnich miesiącach najwięk-
sze kontrowersje (zwłaszcza ze 
względu na wpisy na Facebo-
oku) – były już komendant hufca 
ZHP w Łowiczu Michał Kordec-
ki, startujący z PiS. Nie wszedł 
też nikt z KWW Pawła Kolasa 
– choć ten z pewnością nie musi 
się wstydzić wyniku w wyborach 
na burmistrza (11,4% głosów), ale 
z pewnością inaczej wyobrażał so-
bie wyniki głosowania do rady – 
sam miał w nim 166 głosów. O 6 
mniej zdobył w swoim okręgu Ja-
rosław Śmigiera i także prze-
grał – a przecież cztery lata był 
w II turze wyborów na burmistrza 
nadzieją niemal całej opozycji 
w mieście. 

W kilku gminach do rady gmi-
ny nie dostali się dotychczaso-
wi przewodniczący. Tak było 
w przypadku Anny Kwestarz 
w gminie Łyszkowice, Grzegorza 
Kozy w gminie Łowicz czy Wan-
dy Milczarek w gminie Sanniki. 
W gminie Zduny nie dostał się 
były przewodniczący Zbigniew 
Bończak, który w radzie zasiadał 
nieprzerwanie od 20 lat (pięć peł-
nych kadencji).  tm

RZUT OKIeM |�UDERZyŁ�W�IVECO�

24 października na Drodze Krajowej nr 14 w sąsiedztwie Domu 
Ludowego w Jamnie�52-letni�kierowca�z�powiatu�zgierskiego,�jadąc�
w�kierunku�Łowicza�ciężarowym�Manem�wyprzedzając�busa,�uderzył�
w�jadące�przed�nim�ciężarowe�Iveco�prowadzony�przez�32-letniego�
z�powiatu�łowickiego,�które�skręcało�w�lewo�na�jedną�z�posesji�i�znalazło�
się�na�drodze�Mana.�Iveco�zostało�poważnie�uszkodzone,�winowajca�
zjechał�do�rowu,�gdzie�wbił�się�w�nasyp.�Wersja�z�wyprzedzaniem�to�
wersja�kierowcy�Mana,�kierowca�Iveco�w�rozmowie�z�nami�stwierdził,�że�
nie�tyle�wyprzedzał�on�busa,�co�uciekł�na�lewą�stronę,aby�
w�niego�nie�uderzyć,�gdy�ten�zwolnił�widząc�skręcające�Iveco.�Kierujący�
byli�trzeźwi,�mandat�otrzymał�kierujący�Manem.�tb
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Rozbity Renault Megane. 
Wyraźnie�widać,�że�został�uderzony�
po�stronie,�gdzie�siedzi�kierowca.

Ciężarowy DAF hamował przez około 50 metrów,�ale�zatrzymał�się�
dopiero�na�ogrodzeniu�jednej�z�posesji.
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Aktualności

W sztabie „Łączy nas ŁoWicz”
W�noc�wyborczą�sztab�KWW�
„Łączy�nas�Łowicz”�spotkał�się��
w�restauracji�„Polonia�w�Zaciszu”�
przy�ul.�Kaliskiej.�W�tym�samym�
miejscu�zwolennicy�burmistrza�
Krzysztofa�Jana�Kalińskiego�
spotykali�się�też�cztery�lata�temu.
Dokładnie�o�20.54�pojawił�się�tam,�
wraz�z�małżonką�Alicją,�walczący�
o�czwartą�kadencję�burmistrz�
Krzysztof�Jan�Kaliński��
–�powitano�go�brawami.�Burmistrz�
podziękował�wszystkim�obecnym�
za�wsparcie,�zaznaczając,��
że�z�„najwierniejszymi”�widzi�
się�w�takich�okolicznościach�
już�po�raz�czwarty.�Szczególne�
podziękowania�złożył�jednak�
dwóm�osobom�–�pełnomocnikowi�
komitetu�Krystianowi�Cipińskiemu�
i�swojemu�zastępcy�Bogusławowi�
Bończakowi.�Podkreślił,�że�to��
w�nich�miał�największe�oparcie��
w�chwilach�zwątpienia.
Mówił,�że�ten�tydzień�przyniósł�
już�Łowiczowi�bardzo�dobre�
informacje,�jak�pozyskanie�dotacji�
na�budowę�hali�koncertowej��
przy�Kaliskiej�czy�otwarcie��
ulicy�Dmowskiego.
Wiceburmistrz�Bogusław�Bończak�
powiedział�z�kolei,�że�zewsząd�
napływają�sygnały�o�wysokiej�
frekwencji,�co,�jego�zdaniem,�
powinno�wpłynąć�na�korzyść��
KWW�„Łączy�nas�Łowicz”.
W�restauracji�spotykali�się�
kandydaci�do�Rady�Miejskiej�i�Rady�
Powiatu�Łowickiego,�inne�osoby�
skupione�wokół�„Łączy�nas�Łowicz”�
i�ich�sympatycy.��
W�dobrych�nastrojach�siedzieli�
przy�stołach,�korzystając�z�dobrze�
zastawionego�szwedzkiego�stołu�–�
były�tam�zarówno�dania�na�gorąco,�
jak�i�zimne�przekąski.�
Na�pierwsze,�nieoficjalne�
wiadomości�na�temat�wyników,�
oczekiwano�z�pewnym�napięciem,�
choć��nie�przesadnym.�Wielu�z�
obecnych�miało�nadzieję,��

że�Krzysztof�Jan�Kaliński�
rozstrzygnie�wybory�już��w�I�turze,�
choć�każdy�zdawał�sobie�sprawę,�
że�przy�czterech�kontrkandydatach�
będzie�to�trudne.�Sam�burmistrz��w�
rozmowie�z�nami�następnego�dnia�
przyznał,�że�początkowo�„po�cichu”�
liczył�na�takie�rozstrzygnięcie.
Sztab�był�w�kontakcie�na�„gorącej�
linii”�z�informatorami,�którzy�mieli�
jakieś�przecieki�na�temat�wyników�
głosowania�w�poszczególnych�
obwodach.�
Siedzący�przy�komputerze�Krystian�
Cipiński�wprowadzał�je�do�tabelki,�
wyświetlanej�na�ścianie�z�rzutnika,�
a�Michał�Zalewski�kolorowym�
flamastrem�na�tablicę.�
Przy�pierwszych�wynikach�były�
brawa�i�spontaniczne�okrzyki�
radości,�bo�bardzo�dobre�wyniki�
Krzysztofa�Jana�Kalińskiego�
zdawały�się�mówić,�że�scenariusz�
zwycięstwa�w�I�turze�jest�realny.�
Po�4-5�okręgach�zapał�nieco�
ostygł,�bo�i�rywalom�przybywało�
głosów.�Nie�pytano�już:�„Czy�
będzie�II�tura?”,lecz:�„Z�Wolskim�
czy�z�Siewierą”.�Po�bardzo�dobrym�
wyniku�na�os.�Dąbrowskiego�
wydawało�się,�że�to�kandydat�
KWW�„Łowickie.pl”�będzie�
najgroźniejszym�rywalem,��
ale�szybko�okazało�się,��
że�w�pozostałych�okręgach�nr�2�
jest�na�ogół�Jakub�Wolski.�
Wśród�zgromadzonych�w�sztabie�
zwolenników�Krzysztofa�Jana�
Kalińskiego�nie�było�pełnej�zgody�
co�do�tego,�którego�z�nich�uważają�
za�łatwiejszego�do�pokonania.�
Bardzo�duże�nadzieje�pokładali�oni�
w�debacie�przed�II�turą,�przekonani,�
że�zarówno�z�Jakubem�Wolskim�
jak�i�z�Mariuszem�Siewierą�ich�
kandydat�powinien�w�niej�dość�
łatwo�wygrać.�Ogólnie�wciąż�
panował�optymizm�–�można�
powiedzieć,�że�nawet�większy��
niż�na�tym�samym�etapie�kampanii�
4�lata�temu.�tm

Łowicz |�Krzysztof�Kaliński�zmierzy�się�z�Jakubem�Wolskim�w�II�turze�

Powyborcza noc pełna niepewności
To, że żaden spośród pięciu kandydatów na burmistrza 
Łowicza nie zdobędzie ponad 50% ważnych głosówi  
w związku z tym odbędzie się druga tura wyborów  
było pewne niemalże od początku niedzielnego wieczoru 
wyborczego. Już po pierwszych wynikach było wiadomo,  
że do II tury przejdzie dotychczasowy burmistrz  
Krzysztof Kaliński. Przez wiele godzin wyborczej nocy  
nie było jednak wiadomo z kim się w niej zmierzy.

Dopiero około godziny 5 nad 
ranem jasne stało się, że kontr-
kandydatem burmistrza Ka-
lińskiego będzie Jakub Wolski  
z KW PiS. Do popołudnia dnia 

następnego były to dane nieofi-
cjalne. Zbierane były nie tylko 
przez nas w redakcji, ale również 
przez sztaby wyborcze – wprost 
z obwodowych komisji wybor-

czych. Pracę polegającą na wyko-
nywaniu setek telefonów, wymia-
nie mnóstwa sms-ów, mms-ów, 
e-maili, wpisywania danych do 
tabel w Excelu, pisania tekstów 
na stronę internetową, a po chwili 
aktualizowaniu tych wpisów, wy-
konywaliśmy prawie przez całą 
noc w redakcji. 

Ponadto nasi dziennikarze byli 
w miejscach, gdzie spotykały się 
sztaby wyborcze, by zdobyć „go-
rące” komentarze od osób kandy-
dujących w wyborach czy też za-
angażowanych w kampanię. Dla 
nas była to trudna i solidnie prze-
pracowana noc, żeby czytelni-
cy portalu www.lowiczanin.info 

mieli najświeższe i najszybsze 
wiadomości z pierwszej ręki. 

Dla kandydatów i członków 
sztabów wyborczych była to na-
tomiast noc mocno stresująca, 
przede wszystkim z powodu nie-
pewności co do tego, który z kan-
dydatów na burmistrza przejdzie 
do drugiej tury wyborów. Pod-

czas tej nocy na drugi plan spa-
dły informacje na temat radnych. 
Tym bardziej, że by jednoznacz-
nie stwierdzić kto został radnym  
w mieście, a kto nie, trzeba było 
dysponować kompletnymi wyni-
kami z wszystkich 23 obwodowych 
komisji wyborczych działających  
w 4 okręgach.   str. 4

Oczekiwanie na wyniki wyborów z�kolejnego�okręgu.

W sztabie wyborczym KW 
Łowickie.pl Paweł�Pięta�i�Mariusz�
Siewiera�na�bieżąco�wprowadzali�
spływające�wyniki�wyborów.

ŁoWickie.pl spotkaŁo się przy MostoWej
Gdy�około�godz.�21�w�wieczór�
wyborczy�weszliśmy�do�budynku�
ŁSM�przy�ul.�Mostowej,�gdzie�swoją�
siedzibę�ma�m.in.�Stowarzyszenie�
Łowickie.pl,�a�tego�wieczora�
zmieniła�się�ona�w�sztab�wyborczy�
komitetu�pod�tą�samą�nazwą,�od�
razu�usłyszeliśmy�skandowanie�
„Mariusz,�Mariusz!”.�Członkowie,�
sympatycy�i�kandydaci�na�radnych�
z�ramienia�KW�Łowickie.pl,�które�
wystawiło�na�burmistrza�Mariusza�
Siewierę,�dziękowali�mu�za�pracę�
podczas�kampanii.�
Spotkali�się�w�gronie�początkowo�
około�25-osobowym,�aby�wspólnie�
czekać�na�wyniki�zakończonego�
głosowania.�W�miarę�upływu�
czasu�niektórzy�opuszczali�
sztab.�Atmosfera�w�tym�miejscu�
była�bardzo�wesoła�i�prawie�
rodzinna.�Na�miejscu�najbliżsi�
współpracownicy�Mariusza�

Siewiery�–�Katarzyna�Skierska-
Pięta�i�Paweł�Pięta�częstowali�
jabłkami�oraz�sokiem�tłoczonym�
z�tych�owoców�zebranych�z�sadu�
rodziców�pana�Pawła.��
W�sztabie�śledzono�informacje�
na�temat�wyborów�w�całej�Polsce�
i�dużych�miastach�z�telewizora,�
który�ustawiony�był�na�TVN�24.�
–�Cieszymy�się,�że�choć�PiS�w�
Polsce�wygrał,�czyli�przegrał�–�
usłyszał�nasz�reporter.��Nastroje�
były�optymistycznie,�ale�spekulacji�
na�temat�wyników�nie�było.�–�
Założyliśmy�sobie�plan�minimum.�
Jaki�on�jest�zdradzimy,�jak�
poznamy�wyniki�–�powiedział�nam�
Mariusz�Siewiera.�Po�wyborach�
niechętnie�powiedział,�że��
w�przypadku�Rady�Miejskiej�został�
on�zrealizowany.�
Zarówno�właśnie�o�tej�porze,�jak�
i�dzień�po�wyborach,�Mariusz�

Siewiera�podkreślał�w�rozmowie�
z�nami,�że�Łowickie.pl�to�nie�tylko�
wybory�i�że�jest�to�drużyna.�–�
Najbardziej�wartościowe�dla�mnie�
jest�to,�że�udało�się�nam�zgrać�
dużą�grupę�fajnych�ludzi,�w�której�
dobrze�się�nam�pracowało.�
Przyznał,�że�wszyscy�pracowali�
dużo,�z�pasją�i�zaangażowaniem.�
Większość�z�nich�pierwszy�
raz�pracowała�przy�kampanii�

wyborczej,�więc�nie�miało�
doświadczenia.�Na�pewno�zostały�
popełnione�jakieś�błędy�i�coś�
można�byłoby�poprawić,�gdyby�
kampanię�robili�drugi�raz.�
–�Jako�pierwsi�zgłosiliśmy�
kandydata�na�burmistrza,�
jako�pierwsi�zarejestrowaliśmy�
kandydatów�na�radnych�–�
podkreślał�w�rozmowie�z�nami�lider�
Łowickie.pl.��
Następnego�dnia�po�wyborach�
powiedział�nam�jednak,�że�czuje�
się�wygrany,�ponieważ�jego�komitet�
będzie�miał�silną�reprezentację��
w�Radzie�Miejskiej.�Ubolewał�tylko�
nad�tym,�że�mandatu�nie�zdobył�
Paweł�Pięta,�który�był�architektem�
sukcesu�Łowickie.pl.�On�nie�
skupił�się�na�swojej�kampanii,�ale�
pracował�na�jak�najlepszy�wynik�
całego�komitetu�oraz�Mariusza�
Siewiery�w�wyborach��
na�burmistrza.�mwk

sztab pis: W ŁoWiczu czuć poWieW zMiany 
Formę�koleżeńskiego�spotkania�
przybrało�oczekiwanie�na�wyniki�
wyborów�samorządowych�w�
sztabie�wyborczym�KW�Prawo�
i�Sprawiedliwość.�Członkowie�
ugrupowania�i�ich�bliscy�spotkali�
się�w�noc�wyborczą�w�Zakładzie�
Aktywizacji�Zawodowej�przy�
ul.�Powstańców�w�Łowiczu.�
Byli�wśród�nich:�kandydat�na�
burmistrza�Łowicza�Jakub�
Wolski,�kandydaci�na�wójtów,�
radnych�miejskich�i�powiatowych�
oraz�startujący�w�wyborach�do�
Sejmiku�Województwa�Łódzkiego�
Waldemar�Wojciechowski�(dziś�już�
wiemy,�że�zdobył�on�mandat).�
Kandydaci�PiS�rozpoczęli�
wieczór�od�poznania�wyników�
sondażowych�z�telewizji:�wygrał�
KW�PiS�-�i�to�cieszyło.�Działacze�
byli�jednak�zawiedzeni�wynikami�w�
dużych�miastach,�szczególnie�jeśli�

chodzi�o�Łódź�i�Warszawę.�
-�Jesteśmy�pełni�optymizmu�-�
zapewniał�mimo�wszystko�Michał�
Trzoska,�szef�sztabu�KW�PiS.�
Wielu�członków�tego�ugrupowania�
uważało,�że�realnym�scenariuszem�
w�wyborach�na�burmistrza�
Łowicza�będzie�II�tura,�choć�
długo�nie�było�pewne,�czy�obok�
burmistrza�Krzysztofa�Kalińskiego�
zakwalifikuje�się�do�niej�Jakub�
Wolski�czy�Mariusz�Siewiera.�Sztab�
PiS�do�końca�jednak�wierzył,�że�II�
tura�odbędzie�się�z�udziałem�ich�
kandydata,�co�stało�się�faktem�po�
zliczeniu�wszystkich�głosów.�
Jakub�Wolski,�który�zakwalifikował�
się�do�II�tury�wyborów�na�
burmistrza�Łowicza�powiedział�
nam,�że�cieszy�się�z�wyniku.�-�W�
Łowiczu�wreszcie�czuć�powiew�
zmiany�i�cieszę�się,�że�twarzą�tej�
zmiany�jestem�ja�-�powiedział�nam�

kandydat�KW�PiS.�
Ma�nadzieję,�że�w�II�turze�uda�
mu�się�przekonać�do�siebie�
wszystkich�tych,�którzy�głosowali�
na�jego�kontrkandydatów,�którym�
nie�powiodło�się�w�I�turze,�ale�
również�szli�do�wyborów�pod�

hasłem�„zmiany”.�Jednocześnie�
deklaruje,�że�jest�otwarty�na�
rozmowy�z�komitetami,�ponieważ�w�
programach�jego�kontrkandydatów�
było�wiele�propozycji,�o�które�
mógłby�zostać�poszerzony�także�
jego�program.�aa

W sztabie porozuMienia ŁoWickiego
Kilkanaście�osób�zebrało�się�
noc�wyborczą�w�sztabie�KWW�
Porozumie�Łowickie,�żeby�razem�
śledzić�spływające�wyniki�wyborów�
z�obwodowych�komisji�wyborczych.�
W�pomieszczeniu�wynajętym��
w�Hotelu�Eco�przy�ul.�Podrzecznej�
panowała�przyjazna�atmosfera.�
Śledzono�ogólnopolskie�sondaże�
wyborcze�z�ekranu�tv�(w�momencie�
naszej�wizyty�w�sztabie�było�to�tvp.
info),�częstowano�wszystkich�do�
herbaty�lub�kawy�Michaszkami�
–�cukierkami,�które�miały�
nawiązywać�do�imienia�kandydata�
na�burmistrza.��
Michał�Sobczak,�kandydujący�na�
burmistrza�Łowicza,�około�godz.�
23�powiedział�nam,�że�zmęczenie�

na�pewno�daje�o�sobie�znać,�
ponieważ�kampania�była�długa��
i�dość�intensywna.�Ale�też�w�jego�
ocenie�była�dobra,�ponieważ�
kandydaci�na�radnych�intensywnie�
pracowali�w�swoich�okręgach.
–�Na�wyniki�czekamy��
z�optymizmem�–�powiedział�nam�
Sobczak,�jeszcze�wtedy�licząc�że�
startujący�z�jego�komitetu�będą�
mieć�odpowiednią�reprezentację��
w�Radzie�Miejskiej�i�Radzie�Powiatu�
Łowickiego.
Gdy�nasz�reporter�zapytał,�
ile�wynosi�„odpowiednia�
reprezentacja”�Iwona�Grzegory-
Gajda�odpowiedziała,�że�to�tyle�
osób,�ile�się�w�sztabie�zebrało.�
Krzysztof�Janicki�dodał,�że�21�

października�skończyła�się�praca�
przed�tegorocznymi�wyborami,�ale�
zaczęła�–�przed�następnymi.
Po�godz.�1�w�nocy,�gdy�sztab�
odwiedziliśmy�po�raz�drugi,�nastroje�
nie�były�już�tak�optymistyczne,�
ponieważ�nieoficjalne�wyniki�
spływające�z�obwodowych�komisji�
wyborczych,�pokazywały,�że�
Sobczak�nie�uzyskał�wielu�głosów,�
a�walka�o�II�turę�rozegra�się�między�
Krzysztofem�Kalińskim,�Jakubem�
Wolskim�i�Mariuszem�Siewierą.�
Michał�Sobczak�nie�unikał�jednak�
komentarzy�na�temat�wyborów.�–�
Nie�da�się�ukryć,�że�wyniki�nie�są�
dla�nas�korzystne.�Nie�mniej�jednak�
chciałem�podziękować�wszystkim�
wyborcom,�którzy�obdarzyli�nas�
zaufaniem�–�mówił.�

W�dalszej�wypowiedzi�deklarował,�
że�nie�żałuje,�że�zdecydował�się�na�
udział�w�wyborach.�Poznał�wiele�
fajnych�osób,�z�którymi�dobrze�mu�
się�współpracowało,�od�których�
płynęła�pozytywna�energia.�Miał�
nadzieję,�że�Porozumie�Łowickie�
dalej�będzie�działać�i�rozwijać�się.

Kandydatów PiS: Michała�Kordeckiego�(z�lewej)�do�Rady�Miejskiej�
i�Jakuba�Wolskiego�na�burmistrza�Łowicza�wspierały�podczas�nocy�
wyborczej�żony.

Michał Sobczak�wpisuje�wyniki�
głosowania�na�planszę.
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Aktualności
O wyborach
w gminach
na stronach 5-10 i 22-23

Łowicz |�Krzysztof�Kaliński�zmierzy�się�z�Jakubem�Wolskim�w�II�turze

Powyborcza noc pełna niepewności
dokończenie ze str. 3

Do obliczenia ilości manda-
tów dla poszczególnych komite-
tów należało bowiem zastosować 
metodę D’Hondta – stosowaną do 
podziału mandatów w systemach 
wyborczych opartych na propor-
cjonalnej reprezentacji z listami 
komitetów. 

Pierwsze nieoficjalne dane 
spłynęły z komisji obwodowej 
nr 3 w Przedszkolu nr 5 przy ul. 
Chełmońskiego dość wcześnie, 
bo już przed godziną 23 w nocy. 
I od razu w wzbudziły podwój-
ne emocje w jednym ze sztabów 
kandydatów. Osoba wpisująca je 
na tablicę wyników zamiast wpi-
sać je przy obwodzie nr 3, wpro-
wadziła je przy obwodzie nr 5 
(obwód nr 3 – przedszkole nr 5).  
Sztabowcowi – osobie z zasa-
dy spokojnej, którą nie jest łatwo 
wyprowadzić z równowagi – ner-
wy puściły i poleciało w eter kil-
ka niecenzuralnych słów. Wy-
niki te wskazywały bardzo dużą 
przewagę burmistrza Kalińskiego 
(306 głosów – jak się okazało po 
weryfikacji było to 307 głosów) 
nad pozostałymi kandydatami  
(P. Kolas – 116, M. Siewiera – 
101, M. Sobczak – 77, J. Wolski 
– 150 głosów). 

Na kolejne wyniki jednak przy-
szło czekać nieco dłużej. Tym 
bardziej, że Państwowa Komi-
sja Wyborcza zrobiła w tym roku 
„psikus” sztabowcom wydając za-
lecenia, by liczono najpierw głosy 
w wyborach do sejmików woje-
wódzkich, później rad powiatów, 
gmin i dopiero wójtów czy burmi-
strzów. Co więcej, platforma wy-
borcza nie pozwoliła wprowadzać 
oficjalnych danych w innej kolej-
ności. Dlatego też – co podkreśla-
liśmy w naszych relacjach – dane 
te były do następnego dnia nieofi-
cjalne. Mimo, iż miały taki status, 
pomyłek było dosłownie kilka i 
nie miały one żadnego wpływu na 
kolejność kandydatów czy też to, 
kto przejdzie do drugiej tury wy-
borów.  

W miarę uzyskiwania przez nas 
i sztaby wyborcze wyników z ko-
lejnych komisji obwodowych, sy-
tuacja krystalizowała się, ale nie 
można było jednoznacznie prze-
sądzić, czy do drugiej tury z bur-
mistrzem Krzysztofem Kalińskim 
przejdzie Jakub Wolski (KW PiS) 
czy Mariusz Siewiera (KW Ło-
wickie.pl). Na samym początku 
różnica pomiędzy kandydatami 
była nieduża – wynosiła 49 gło-
sów na korzyść Wolskiego. Sytu-
ację mogły jednak odwrócić dane 

nawet w jednego spośród 23 ob-
wodów. Nie wszędzie bowiem 
wygrywał Wolski, np. w obwo-
dzie w Szkole Podstawowej nr 4 
przy ul. Stanisławskiego Siewiera 
uzyskał zdecydowanie więcej gło-
sów, bo aż 189, zaś Wolski – 80. 

Około godz. 2 w nocy Michał 
Trzoska ze sztabu PiS mówił nam: 
– Mamy nadzieję, że do drugiej 
tury przejdzie nasz kandydat Ja-
kub Wolski. Z naszych informa-
cji wynika, że ma w 10 spośród 
23 obwodowych komisji wybor-
czych przewagę 67 głosów. Nie 
ukrywał wtedy, że ma nadzieję, że 

Jakub Wolski nie tylko utrzyma tę 
przewagę, ale nawet ją zwiększy. 
I rzeczywiście, kilkanaście mi-
nut później, po uzyskaniu danych 
z kolejnych komisji obwodowych 
przewaga ta nieco zwiększyła się. 
W sztabie PiS, który spotkał się  
w ZAZ przy ul. Powstańców cie-
szono się, a miny sztabowców  
z KW Łowickie.pl mocno zrzedły. 

Nie na długo jednak, bo tuż 
przed godziną 3 w nocy przewa-
ga Jakuba Wolskiego znacząco 
zmniejszyła się – do 49 głosów 
– tak jak na początku nocy wy-
borczej. Można by wtedy rzec, że 

REKlAMA

MATERIAŁ�WyBORCZy�SPONSOROWANy

Pan Konrad jest jednym z przeszło połowy łowiczan,�którzy�wypełnili�
swój�obywatelski�obowiązek�i�oddali�głos�w�wyborach.

Powiat łowicki |�PSl�traci�władzę�w�powiecie.�Kto�zostanie�starostą?

8:4 w wyborczym starciu PiS – PSL
dokończenie ze str. 1

Potem został wybrany do Za-
rządu Powiatu, któremu przewod-
niczy starosta Krzysztof Figat. 
Wicestarostą w ostatniej kaden-
cji był Grzegorz Andrzej Bogucki  
z Kiernozi. 

jaka koalicja?
Gdy pytaliśmy rzecznika PiS 

w Łowiczu Magdalenę Szymań-
ską-Topolską na temat możli-
wych koalicji w powiecie, po-
wiedziała nam, że jej zdaniem 
najbardziej prawdopodobna była-
by koalicja PiS z Kukiz’15. Koalicja  
z PSL – który ma wprawdzie je-
den mandat więcej, raczej nie 
będzie możliwa, ponieważ PiS 
krytycznie podchodzi do polity-
ki PSL zarówno na szczeblu rzą-
dowym, jak i samorządowym. 
Zresztą Marcin Kosiorek w okre-
sie kampanii wyborczej wysto-
sował do mieszkańców powiatu 
łowickiego list, który był rozno-
szony bezpośrednio do domów 
wyborców, w którym napisał, że 
marzy mu się powiat bez PSL, 
mając nadzieję, że po wyborach 
na ważnych stanowiskach praco-
wać będą kompetentne osoby.

Oczywiście – jak dodała –  
w każdym środowisku i w każdej 
partii również, są ludzie na któ-
rych można polegać lub nie. I nie 
można nikogo oceniać tylko na 
podstawie przynależności partyj-
nej, chociaż ona zawsze do czegoś 
zobowiązuje.  

Marcin Kosiorek pytany przez 
nas o to samo we wtorek, 23 paź-
dziernika kategorycznie odpo-

wiedział, że jest za wcześnie na 
odpowiadanie na takie pytania. 
Kadencja 2014-2018 trwa jesz-
cze do 16 listopada, a potencjal-
ni koalicjanci zaangażowani są  
w trwającą jeszcze kampanię 
przed II turą wyborów burmistrza 
Łowicza. 

Nie omieszkał jednak skomen-
tować wyników wyborów, które 
są dla niego powodem do wiel-
kiej satysfakcji: – Bardzo dzię-
kujemy wyborcom, że pokazali  
w jakim kierunku ma iść powiat  
i kto ma nim rządzić. Spadek licz-
by radnych z PSL z dziewięciu 
do czterech, to najlepszy dowód 
na to, czego wyborcy oczekują.  
Z „boiska” zeszło 5 radnych. My 
teraz musimy tylko uszanować 
wolę wyborców.   

Pełnomocnik KWW Łączy nas 
Łowicz Krystian Cipiński pytany 

o to, czy będzie gotowy do prowa-
dzenia rozmów z PiS w sprawie 

sprawowania władzy w powie-
cie, dyplomatycznie odpowiada, 
że rozmowy nie są wykluczone, 
ale jest jeszcze zbyt wcześnie, aby 
to wyrokować, jaki może być ich 
efekt. Podkreśla, że ŁnŁ nie skoń-
czył kampanii wyborczej, ponie-
waż czeka go jeszcze poważne 
wyzwanie – II tura wyborów bur-
mistrza. 

– Na razie nikt się z nami nie 
kontaktował, ale chcemy działać 
aktywnie, a nie uprawiać polity-
kę – powiedział nam – powiedział 
nam Cipiński. 

Janusz Michalak – lider Ku-
kiz’15 na naszym terenie, dekla-
ruje, że jest gotowy na koalicję z 
PiS i z Łączy nas Łowicz również. 
Koalicji swojej z PSL nie dopusz-
cza nawet w myślach. Na długo 
przed wyborami do naszej redak-
cji docierały informacje, że Janusz 

Michalak jest gotowy na to, aby 
ponownie zostać starostą, po 6-let-
niej przerwie. Pytano to mówi, że 
byłaby to bardzo trudna decyzja.

Spodobał mu się pomysł szero-
kiej koalicji, nawet 14-osobowej,  
o możliwości powstania wspo-
mnieliśmy na naszej stronie www.
lowiczanin.info. W przeciwień-
stwie do innych naszych rozmów-
ców, Janusz Michalak uważa, że 
on byłby za tym, aby ustalenia 
takie zapadły jak najwcześniej, 
jeszcze przed II turą wyborów na 
burmistrza i aby taka umowa obo-
wiązywała bez względu na to, kto 
zostanie burmistrzem. Ma prze-
konanie, że kampania wyborcza, 
pomimo pewnej dozy politycznej 
krytyki polityki Krzysztofa Kaliń-
skiego nie spowodowała tego, że 
zostały spalone mosty porozumie-
nia.  mwk  

krzysztof figat: Można się byŁo Wszystkiego spodzieWać
Starosta�łowicki�Krzysztof�Figat�
pytany�o�przyczyny�uzyskania�
przez�PSl�tylko�4�mandatów�
w�Radzie�Powiatu�Łowickiego,�
odpowiada�wprost:�–�Ponieważ�
PiS�wziął�8�mandatów.�Dalej�mówi,�
że�patrząc�na�przebieg�kampanii�
wyborczej�PiS,�można�było�się�
wszystkiego�spodziewać.�Zabolały�
go�zwłaszcza�słowa�Jarosława�
Kaczyńskiego,�że�jako�działacz�
PSl�nie�jest�„spadkobiercą”�
Wincentego�Witosa.�On�się�tym�
nie�zgadza,�bo�ludowcem�był,�jest�
i�będzie.�Uważa,�że�jeśli�najpierw�
jego�dziadek,�a�potem�ojciec�byli�
ludowcami,�to�jest�„spadkobiercą”�

Witosa,�nawet�jeśli�jego�ojciec�
należał�do�ZSl,�to�przecież�nie�
miał�wyboru,�w�czasach�PRl�nie�
było�PSl.�
–�Ale�polityka�jest�polityką,�czy�
to�mniejsza�czy�większa�i�rządzi�
się�swoimi�prawami�–�mówi�Figat.�
Jego�zdaniem�każdy�kandydat�
do�samorządu�z�ramienia�PiS�
mówił�w�kampanii�wyborczej�to,�co�
ludzie�chcieli�usłyszeć.�On�na�taką�
politykę�nie�może�sobie�pozwolić,�
bo�to,�co�się�wyborcom�obiecuje,�
trzeba�spełnić.��
Jako�przykład�obietnic�bez�
pokrycia�podaje�budowę�
Centralnego�Portu�lotniczego,�

która�według�PiS�ma�być�
zbawieniem�dla�Łowicza.�–�Ja�
się�pytał,�czy�pas�startowy�tego�
lotniska�zacznie�się�w�Nieborowie,�
czy�w�nim�się�skończy?�–�pyta�
ironicznie.�Jednocześnie�
deklaruje,�że�szanuje�wolę�
wyborców,�ponieważ�trzeba�
uznać,�że�naród�zawsze�ma�rację.�
Trzeba�się�z�tą�decyzją�pogodzić.�
Ma�przekonanie,�że�pełnieniem�
funkcji�starosty�przez�6,5�roku�
nie�przyniósł�sobie�wstydu.�
Chciałby,�aby�jego�polityka�była�
kontynuowana,�zwłaszcza�remonty�
w�łowickim�szpitalu.�
Pytany�o�to,�czym�będzie�się�

zajmował,�gdy�skończy�pracę�w�
Starostwie�Powiatowym,�mówi,�
że�zajęć�mu�nie�zabraknie.�Ma�
duże�gospodarstwo,�zanim�
został�starostą,�zajmował�się�też�
działalnością�pozarolniczą�–�miał�
firmę�transportową�i�stację�paliw.�
–�Żona�odetchnie,�rodzina�będzie�
zadowolona�–�mówi.�–�Żyłem�tyle�
lat�nie�będąc�starostą�i�działałem�
w�PSl,�to�będę�żyć�dalej�i�nadal�
działać�w�PSl.�Roboty�mi�nie�
zabraknie,�a�na�pewno�będą�też�
spokojniejsze�noce,�ponieważ�
funkcja�starosty�to�nie�jest�praca�
od�8�do�16,�wymaga�dużo�
większego�zaangażowania.�mwk 

Gm. Łyszkowice�

Opozycja 
konsoliduje 
siły
Wysoka przewaga  
Adama Ruty 
nad Piotrem 
Klimkiewiczem  
w I turze wyborów 
(1373  do 613 głosów), 
nie oznacza jeszcze 
rozstrzygnięcia  
kampanii.

Kandydat KWW „Łowickie.pl” 
liczy na to, że poprą go wszyscy 
mieszkańcy gminy, którzy nie 
chcą kolejnej kadencji rządów 
Adama Ruty. Pomóc chcą mu 
pozostali kandydaci, którzy w I 
turze odpadli – Agata Kosiorek, 
Tadeusz Małkus i Piotr Panak 
– którzy oficjalnie udzielili 
poparcia Klimkiewiczowi. 
Podobny krok rozważa także 
Małgorzata Zielińska, ale decyzji 
jeszcze nie podjęła, rozważa to 
również Prawo i Sprawiedliwość, 
którego kandydatką była właśnie 
dyrektor szkoły  
w Łyszkowicach.
Gdyby zsumować głosy całej 
opozycji z I tury wyborów, 
byłoby ich więcej niż głosów 
oddanych na Adama Rutę (bo 
ten zdobył 45,51%) – choć 
z praktyki wiadomo, że tzw. 
„przekazywanie głosów” 
przez kandydatów nie zawsze 
przekłada się decyzje wyborców. 
Na pewno wiele będzie zależało 
od frekwencji w II turze. tm

Bardzo�dziękujemy�
wyborcom,�że�pokazali��
w�jakim�kierunku��
ma�iść�powiat�i�kto�ma�
nim�rządzić.�Spadek�
liczby�radnych�z�PSl�
z�dziewięciu�do�czterech,�
to�najlepszy�dowód�na�to,�
czego�wyborcy�oczekują.�
My�teraz�musimy�
tylko�uszanować�wolę�
wyborców.

Marcin Kosiorek
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Państwowa�Komisja�
Wyborcza�zrobiła��
w�tym�roku�„psikus”�
sztabowcom�wydając�
zalecenia,�by�liczono�
najpierw�głosy��
w�wyborach�do�sejmików�
wojewódzkich,�później�
rad�powiatów,��
gmin�i�dopiero�wójtów��
czy�burmistrzów.��
Co�więcej,�platforma�
wyborcza�nie�pozwoliła�
wprowadzać�oficjalnych�
danych�w�innej�
kolejności.

ARTyKUŁ�SPONSOROWANy

MATERIAŁ�WyBORCZy�SPONSOROWANy

Mariusz Siewiera powoli, ale jed-
nak „odrabiał straty”. Jego zwo-
lennicy mieli nadzieję, że tenden-
cja ta utrzyma się i to ich kandydat 
będzie rywalizował z burmistrzem 
Kalińskim w drugiej turze. 

Radość jednak nie trwała dłu-
go, bowiem przed godziną 4 sy-
tuacja ponownie zaczęła zmieniać 
się na korzyść kandydata PiS i róż-
nica pomiędzy Wolskim a Siewie-
rą wynosiła już 151 głosów – bez 
danych z 5 komisji obwodowych, 
w tym z dwóch przy ul. Bolimow-
skiej, przedszkola przy Ułańskiej, 
Specjalnego Ośrodka Szkolno-
-Wychowawczego przy ul. Po-
wstańców i przedszkola przy ul. 
Księżackiej. 

Po kilkunastu kolejnych mi-
nutach przewaga Wolskiego po-
nownie wzrosła, głównie za spra-
wą wyników z komisji mieszącej 
się w budynku Orlika przy ul. 
Bolimowskiej, by po chwili nie-
co zmniejszyć się (o 21 głosów) 
po uzyskaniu wyniku z komisji  
w przedszkolu przy Ułańskiej. 

Ok. godz. 4.30 przewaga Wol-
skiego ponownie jednak wzrosła 
i stało się to za sprawą drugiego 
obwodu głosowania przy ul. Boli-
mowskiej. Różnica pomiędzy nim 
a Siewierą przekroczyła 200 gło-
sów. Przy czym nie były policzone 
jeszcze głosy z 2 komisji obwodo-
wych nr 15 (SOS-W przy ul. Po-
wstańców ) i 16 (przedszkole przy 
ul. Księżackiej). Czy była szansa, 
że tendencja ta odwróci się jeszcze 

na korzyść Siewiery? Praktycznie 
nie, ale wyniki wyborów bywają 
przecież zaskakujące i nigdy nie 
są do końca przewidywalne. Wie-
dzieli o tym dobrze w sztabach 
poszczególnych kandydatów. 

– Idę spać, nie dzwoń już do 
mnie. Nie udało się. Trudno. Jutro 
zobaczymy co z radnymi – usły-
szeliśmy od jednego ze sztabow-
ców komitetu Łowickie.pl o godz. 
5.03. Dosłownie kilka minut póź-
niej udało nam się uzyskać ostat-

nie wyniki, po czym wprowadzić 
je do tabeli, uzupełnić artykuł  
i opublikować kolejną aktualizację 
na stronie www.lowiczanin.info. 

Największą satysfakcję z noc-
nej pracy mieliśmy jednak następ-
nego dnia, kiedy sprawdziliśmy 
statystyki oglądalności, a teksty 
związane z wyborami „okupo-
wały” pierwsze miejsca wśród 
najczęściej czytanych oraz ko-
mentowanych. Warto było też za-
inwestować w poprzedzające noc 
wyborczą, niewidoczne dla czy-
telników portalu działania logi-
styczno-techniczne, w tym prze-
niesienie całej naszej witryny na 
kilkakrotnie wydajniejszy serwer 
dedykowany, by strona była w sta-
nie obsłużyć znacznie większy 
ruch i nie dostawała „czkawki”. 

Ostatecznie Jakub Wolski uzy-
skał 257 głosów przewagi nad 
Mariuszem Siewierą – to dane ofi-
cjalne, potwierdzone przez PKW. 

Mariuszowi Siewierze nie uda-
ło się przejść do II tury wyborów 
mimo bardzo dużego wysiłku 
oraz nakładu pracy i pieniędzy na 
kampanię. Przecież to jego banery 
reklamowe były jednymi z lepiej 
widocznych w Łowiczu. Kampa-
nię też rozpoczął jako pierwszy. 
Przed nami jeszcze jedna w tym 
roku noc wyborcza, a hasło z na-
szych banerów „Nowy Łowicza-
nin... i zawsze wiesz więcej” nie 
tylko dobrze brzmi, ale jest też zo-
bowiązaniem wobec naszych czy-
telników.  mak 

Gmina Zduny |�Wójt�z�ramienia�PiS,�większość�rady�z�PSl

Wielka zmiana: Skowroński  
pokonał Kwiatkowskiego
Rewolucyjna zmiana zajdzie 
po wyborach w samorządzie 
gminy Zduny. Krzysztof 
Skowroński, startujący 
z KW PiS na wójta, 
pokonał sprawującego tę 
funkcję od 21 lat Jarosława 
Kwiatkowskiego, który 
startował z listy KW PSL. 
Zaważyło o tym 214 głosów. 

Uprawnionych do głosowania 
było 4.426 osób, wydanych kart 
było 2.468. Frekwencja wyniosła 
więc 55,76%. Głosów nieważnych 
było 55. 

Krzysztof Skowroński uzy-
skał poparcie 1.407 wyborców, 
co stanowiło 54,12%, Jarosław 
Kwiatkowski – 1.193 głosy czy-
li 45,88%. Zmian we władzach 
gminy jest więcej. Z 15-osobowe-
go składu ponownie zostało wy-
branych 8 osób. Zwiększyła się 
ilość kobiet w radzie. Teraz będzie 
ich pięć, w minionej kadencji była 
tylko jedna – Jolanta Perzyna.  

Rekordzistą jest Andrzej Grze-
gory, który startował z KW PSL 
w okręgu nr 14, obejmującym Zła-
ków Borowy, uzyskując 152 głosy. 
Dobry wynika ma Jolanta Perzy-
na z okręgu nr 6, gdzie głosowali 
mieszkańcy Jackowic – 124 głosy. 

Zdecydowaną większość w ra-
dzie stanowić będą jednak radni  
z ramienia PSL – będzie ich 8, 
KW PiS będzie miał 3 radnych, 

lokalne komitety – 4. Jak wpłynie 
to na współpracę wójta z radą? – 
przekonamy się wkrótce.   

Do rady zostali wybrani: do-
tychczasowy przewodniczący 
Wiesław Dałek (KW PSL) – któ-
ry uzyskał 65 głosów, dotychcza-
sowy radny Cezary Wielemborek 
(KWW Cezarego Wielemborka) 
– bez głosowania, dotychczaso-
wy radny Józef Warzywoda (KW 
PSL) – 63 głosy, Barbara Woźniak 
(KW PSL) – 42 głosy, Iwona Ko-
łaczyk z KWW Wspólnota – 83 
głosy, dotychczasowa radna Jolan-
ta Perzyna (KW PSL) – 124 gło-
sy, dotychczasowy radny Adam 
Grzegory (KW PSL) – 79 gło-
sów, Łukasz Jankowski z KW PiS 
– 117 głosów, Bożena Cholewa 
z KW PSL – 97 głosów, dotych-
czasowy radny Edward Pierzcha-
ła (KW PiS) – 103 głosy, dotych-
czasowy radny Witold Jabłoński 

(KW PSL) – 86 głosów, Renata 
Pędziejewska (KWW Igla) – 82 
głosy, Marek Sokół (KW PiS) – 
68 głosów, dotychczasowy rad-
ny Andrzej Grzegory – 152 głosy  
i Marcin Stańczyk z KWW Mar-
cina Stańczyka – 107 głosów. 

 kim jest zwycięzca?
Krzysztof Skowroński ma 42 

lata, pochodzi ze Strugienic, ale 
mieszka w Łowiczu. Jest absol-
wentem Technikum Rolniczego 
w Zduńskiej Dąbrowie i Wydzia-
łu Rolniczego w SGGW w War-
szawie. Obecnie pracuje w Mi-
nisterstwie Rolnictwa i Rozwoju 
Wsi. Prowadzi też gospodarstwo 
w Maurzycach, a nie w Strugie-
nicach – jak błędnie napisaliśmy 
przed tygodniem, w Strugienicach 
gospodarstwo przejęte po rodzi-
cach prowadzi jego brat, Robert 
Skowroński.   str. 6

Wybory 2018 |�Województwo�łódzkie

Historyczna zmiana 
władzy w sejmiku
Do środy czekaliśmy na oficjalne wyniki 
wyborów do Sejmiku Województwa Łódzkiego. 
Okazało się, że jeden mandat więcej przesądzi  
o rozkładzie sił – PiS zdobył ich 17, podczas gdy 
dotychczas rządząca koalicja będzie miała 16.

Tylko trzy komitety zdoby-
ły mandaty. Radnymi  z ramienia 
PiS będą: Piotr Adamczyk, Wło-
dziemierz Fisiak, Halina Rosiak, 
Alicja Antczak, Zbigniew Lin-
kowski, Waldemar Wojciechow-
ski, Krzysztof Ciebiada, Marlena 
Sagan, Iwona Koperska, Dorota 
Wieckowska, Zbigniew Ziemba, 
Beata Dróżdż, Aneta Niedźwiedz-
ka, Dariusz Rogut, Grzegorz Woj-
ciechowski, Ewa Wendrowska  
i Paweł Sałek.

Platforma Obywatelska (wraz 
z zawiązaną wokół niej Koalicją 
Obywatelską) zdobyła 12 man-
datów. Jej radnymi będą: Paweł 
Bliźniuk, Joanna Skrzydlewska, 
Marcin Bugajski, Anna Rabiega, 
Bożena Ziemniewicz, Katarzyna 
Sadowska, Dariusz Joński, Iwona 

Rafalska, Witold Stępień, Andrzej 
Owczarek, Paweł Kowalczyk i Ar-
kadiusz Gajewski. 

4 mandaty (śmiało można po-
wiedzieć, że tylko 4) zdobyło 
PSL. Jego reprezentantami będą 
w sejmiku: Jolanta Ziemba-Gzik, 
Andrzej Chowis, Marek Mazur  
i Dariusz Klimczak. 

Indywidualnie najlepszy wynik 
w całym województwie (zarówno 
jeśli chodzi o bezwzględną liczbę 
głosów, jak i ich procent w całym 
okręgu) zdobyła Joanna Skrzy-
dlewska – 58.836 głosów, czyli 
19.25% w okręgu.

jeden reprezentant 
powiatu łowickiego
W sejmiku zasiądzie jeden 

mieszkaniec powiatu łowickie-
go. To Waldemar Wojciechowski 
z Wicia w gminie Kocierzew Po-
łudniowy, rolnik i doskonale zna-
ny w naszym powiecie działacz 
społeczny, były radny powiatu ło-
wickiego, o którym w ostatnim 
czasie było szczególnie głośno w 
kontekście Okręgowej Spółdzielni 
Mleczarskiej w Łowiczu – Woj-
ciechowski jest delegatem na wal-
ne zgromadzenie OSM i stoi na 
czele Komitetu Obrony OSM Ło-
wicz, zrzeszającego najbardziej 
zdeklarowanych przeciwników 
łączenia spółdzielni z większymi 
podmiotami. W przeszłości Wal-
demar Wojciechowski był liderem 
struktur Samoobrony w powiecie 

łowickim, od wielu lat deklarował 
poparcie dla Prawa i Sprawiedli-
wości (choć do czasu tych wybo-
rów nie startował z jego list). Był 
organizatorem wielu akcji i prote-
stów rolniczych. 

W tych wyborach startował  
z listy PiS z ostatniego miejsca na 
liście w naszym okręgu (powia-
ty łowicki, zgierski, kutnowski, 
łęczycki). Zdobył 9.924 głosów 
(drugi wynik).

pozostali kandydaci  
z powiatu
Nie udało się uzyskać man-

datów innym kandydatom z po-
wiatu łowickiego. Krzysztof Mi-
klas startujący z Kukiz’15 zdobył 
6327 głosów (wynik lepszy niż 
niektóre osoby z mandatami). 
Inny kandydat tego komitetu Ja-
cek Chołuj zdobył 841 głosów. 
Kandydaci PSL Maria Pietrzak 
i Andrzej Myczka zdobyli odpo-
wiednio 1818 i 1476 głosów. Zbi-
gniew Wójcik startujący z Koalicji 
Obywatelskiej miał 1523 głosów.  
Z wynikiem 8852 do sejmiku nie 
wszedł też znany w naszym po-
wiecie dotychczasowy radny An-
drzej Górczyński, startujący tym 
razem z PiS.     tm

Waldemar Wojciechowski 
reprezentant�powiatu�łowickiego��
w�Sejmiku�Województwa�
Łódzkiego.

W�przeszłości�Waldemar�
Wojciechowski�był�liderem�
struktur�Samoobrony�
w�powiecie�łowickim,�
od�wielu�lat�deklarował�
poparcie�dla�Prawa��
i�Sprawiedliwości.
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Gmina Łowicz |�Wyniki�wyborów�

Andrzej Barylski wygrał, 
choć nie tak łatwo jak dawniej 
Z wynikiem 55.04% (1.829 głosów) Andrzej Barylski 
z KW PSL wygrał tegoroczne wybory na wójta gminy 
Łowicz. Jego kontrkandydatka Adrianna Kaczor z KW PiS 
zdobyła 44.96% (1.494 głosów), co oznacza, że jej pozycja 
w tych wyborach była silna. Udało jej się zdobyć mandat  
do Rady Gminy w Okręgu nr 11 (Pilaszków i Jastrzębia). 

W poprzednich wyborach sa-
morządowych wójt Andrzej Ba-
rylski wygrywał z wynikami 
od 74 do nawet 87,74% głosów.  
W 2014 roku jego rywalem był 
Robert Warzywoda z KWW Re-
formatorzy, który zdobył 26% 
głosów (Andrzej Barylski miał 
ich 74%). Sięgając do 2010 roku, 
wójt Barylski nie miał konkurenta, 
zdobył wówczas aż 87,74% gło-
sów. Dotychczas jego rywalami  
w wyborczej walce byli zawsze 
mężczyźni, zaś po raz pierwszy to 
kobieta rzuciła mu przysłowiową 
rękawicę. 

– Chciałabym podziękować za 
każdy oddany na mnie głos. Wy-
nik, który zdobyłam pozwala mi 
chodzić z podniesioną głową – 
komentuje Adrianna Kaczor. Jed-
nocześnie cieszy się ze zdobycia 
mandatu radnej, który uzyskała 
m.in. dzięki głosom oddanym na 
nią przez mieszkańców Pilasz-
kowa, w którym mieszka. Kan-
dydatka KW PiS zapowiada, że 
nie zamierza zaprzepaścić energii  

i zaangażowania, które włożyła  
w prowadzenie bezpośredniej 
kampanii wyborczej, podczas 
której – jak przekonuje – poznała 
wielu wspaniałych ludzi i ten po-
tencjał chciałby wykorzystywać 
jako radna. Jednocześnie zapo-
wiada, że będzie aktywnie działać 
na rzecz propagowania pomysłów, 
które znalazły się w jej programie 
wyborczym. – Trzeba się cieszyć 
z każdego sukcesu. Postaram się 
godnie reprezentować naszą małą 
społeczność – mówi optymistycz-
nie kandydatka, która zawodo-
wo dalej zamierza realizować się 
w Wydziale Strategii, Rozwoju  
i Obsługi Przedsiębiorców  
w miejskim ratuszu. Zapytana o 
to, czy w przyszłości wystartu-
je jeszcze kiedykolwiek w wybo-
rach samorządowych, odpowiada: 
– Nie mówię nie. 

– Wierzę w ludzi – skomento-
wał wynik wyborów wójt Andrzej 
Barylski, po czym dodał jeszcze: 
– Wynik wyborów jest dla mnie 
krzepiący. Jednocześnie zwrócił 

uwagę na obrażające go komen-
tarze, które na naszej stornie pu-
blikowali internauci, ale podjął 
już w tej sprawie stosowne kroki 
prawne. 

Większość w radzie  
ma psl 
Podział mandatów w Radzie 

Gminy Łowicz będzie się prezen-
tował następująco: 10 mandatów 
PSL; 4 mandaty – PiS; 1 man-
dat – Solidarni Łowicz; 0 manda-
tów – Kukiz’15. Adrianna Kaczor 
(KW PiS) zdobyła mandat radnej  
w okręgu nr 11 (Pilaszków i Ja-
strzębia), pokonując Mirosława 
Kreta z Kukiz’15 – 107 głosów  
i Grzegorza Lelonkiewicza z KW 
PSL – 89 głosów. 

Z Okręgu nr 3 (Popów) do 
rady wchodzi Wojciech Kwa-
sek 47 l. z KWW Solidarni Ło-
wicz – 146 głosów, który pokonał 
w wyborach Grzegorza Kozę 58 
l. z KW PSL – 107 głosów, prze-
wodniczącego Rady Gminy Ło-
wicz. 

Z KW PSL do rady wchodzą: 
Marcin Marczak 40 l. (Zabo-
stów Duży i Mały) – bez gło-
sowania; Małgorzata Orze-
chowska 59 l. (Strzelcew) – 107 
głosów; Maciej Malangiewicz 
50 l. (Zielkowice od nr 1 do nr 
155) – bez głosowania; Janina 
Salamon 69 l. (Zielkowice od nr 
156 do nr ostatniego) – bez głoso-
wania; Dariusz Skulimowski 40 
l. (Placencja i Parma) – 183 gło-
sy; Waldemar Tylec 54 l. (Za-
wady) – 75 głosów; Arkadiusz 
Stolarczyk (Wygoda i Urbańsz-
czyzna) 37 l.  – 141 głosów; Sta-
nisław Kubiak 64 l. (Otolice, 
Ostrów, Świące, Szczudłów) – 
106 głosów; Artur Bończak 46 l. 
(Małszyce, Klewków, Niedźwia-
da od nr 42a do nr ostatniego) – 
203 głosy i Adam Podrażka 56 
l. (Świeryż Pierwszy i Świeryż 
Drugi oraz Niedźwiada od nr 1 
do nr 42) – bez głosowania. 

Z KW PiS do rady wcho-
dzą: Grzegorz Domińczak  
31 l. (Jamno) – 122 głosy; Paweł 
Szczepański 34 l. (Dąbkowi-
ce Dolne i Górne) – 125 głosów; 
Adrianna Kaczor 38 l. (Pilasz-
ków i Jastrzębia) – 114 głosów  
i Marcin Flis 35 l. (Bocheń, Myst-
kowice, Guźnia) – 168 głosów.  
 aa 

Gmina Zduny |�Wójt�z�ramienia�PiS

Wielka zmiana: Skowroński 
pokonał Kwiatkowskiego

dokończenie ze str. 5

komentarze wójta  
i przyszłego wójta
Jarosław Kwiatkowski pyta-

ny o komentarz do wyborów, nie 
ukrywał, że wynikiem był zasko-
czony. Nie chciał mówić, czym 
dalej będzie się zawodowo zajmo-
wał, mówiąc jedynie, że musi zna-
leźć sobie jakieś zajęcie. Nie pla-
nuje wyprowadzać się ze Zdun. 
Czy będzie aktywny społecznie – 
tego jeszcze nie wie.

– Wyborcy zawsze mają rację, 
życie toczy się dalej. To jest sytu-
acja, jaka się zdarza. Trzeba po-
gratulować zwycięzcy i życzyć 
mu, żeby zrealizował swój pro-
gram wyborczy – mówi.   

Przede wszystkim dziękuje jed-
nak swoim wyborcom, za każdy 
oddany głos i zaufanie, jakim go 
obdarzyli. 

Krzysztof Skowroński, pro-
szony przez nas o komentarz do 
wyniku wyborów, również dzię-
kuje wyborcom. 

– Nieocenione są dla mnie licz-
ne wyrazy wsparcia okazywane 
podczas kampanii, jak i  bezpo-
średnio po jej zakończeniu. Bar-
dzo cieszy mnie, że we wszystkich 
z czterech obwodów głosowania 
osiągnąłem lepszy rezultat wy-
borczy od kontrkandydata. Wy-
niki wyborów utwierdziły mnie  

w dotychczasowym przekonaniu, 
że mieszkańcy powszechnie i re-
alnie podzielają potrzebę wprowa-
dzenia istotnych zmian. 

Krzysztof Skowroński jest też 
głęboko przekonany, że kaden-
cja 2018-2023, przy przychylno-
ści rady, może być pomyślna dla 
gm. Zduny i jej mieszkańców i 
przyczyni się do rozwoju. Wie, że 
Rada Gminy reprezentuje miesz-
kańców i wyraża ich potrzeby. 
Znając zadania, które stoją przede 
nim stoją, przyszły wójt deklaruje, 
iż w poczuciu odpowiedzialności 
za wspólne dobro będzie zabie-
gał o możliwie najlepszą współ-
pracę z radą, tak aby realizowa-
ne projekty były dobre dla „Małej 
Ojczyzny” i spełniały wymagania 
stawiane przez mieszkańców. 

Z zadowoleniem przyjął to, 
że w najbliżej kadencji w Ra-
dzie Gminy znajdzie się kil-
ka osób, które bezpośrednio go 
wspierały. Fakt, że w 15-osobo-
wej Radzie Gminy będzie zasia-
dało aż 12 osób wybranych z in-
nych komitetów, w żaden sposób 
nie budzi jego niepokoju. Liczy 
na konstruktywną współpracę 
ze wszystkimi. – Z nową energią 
przystępuję do działania. Liczę 
również na dalsze wsparcie i ak-
tywność mieszkańców w wyzna-
czaniu kierunków naszego rozwo-
ju – deklaruje.  mwk 

Gmina Bielawy�|�Po�wyborach

Kubiński po raz kolejny wójtem
Wybory wójta gminy 
Bielawy wygrał Sylwester 
Kubiński  
z KW PSL, który 
stanowisko to piastuje już 
pod ponad ćwierćwiecza.

Komitet ten wprowadza do 
15-osobowej rady gminy 7 osób, 
podczas gdy w kadencji 2014-18 
wójt „spod znaku koniczynki” 
mógł liczyć na 10-osobową więk-
szość. Czy Sylwester Kubiński nie 
obawia się teraz silnej opozycji  
w radzie? Już 24 października po-
wiedział nam, że z innymi komite-
tami już toczą się rozmowy zmie-
rzające do zawiązania koalicji  
w radzie i ma on nadzieję, że taka 
koalicja powstanie. 

Frekwencja w niedzielnych wy-
borach samorządowych w gminie 
Bielawy wyniosła 52,98%. Na 

ogólną liczbę 4568 wyborców, 
wydano 2420 kart do głosowania. 
Na Sylwestra Kubińskiego odda-
no 1284 głosów, czyli 54,25%,  
a na jego rywala Pawła Janikow-
skiego, wystawionego przez KW 
PiS zagłosowały 1083 osoby, co 
dało mu procentowy wynik na po-
ziomie 45,75 %. 

W pierwszym powyborczym 
komentarzu Sylwester Kubiński 
powiedział, że cieszy się z okaza-
nego mu przez wyborców zaufa-
nia i postara się go nie zawieść. 
Przyznał, że kampania wybor-
cza, zwłaszcza w ostatnim okre-
sie przed ciszą, nie była łatwa, bo 
do mieszkańców dotarły ulotki 
zawierające nieprawdziwe infor-
macje na jego temat, które mu-
siał on prostować m.in. na Facebo-
oku. Zapowiadał tam wystąpienie 
na drogę prawną w celu ustalenia 

i ukarania autorów fałszywych  
i szkalujących go treści. O co cho-
dziło? O rzucanie oskarżeń do-
tyczących m.in. zniszczenia ba-
nerów kontrkandydata na wójta 
(sprawę wyjaśnia Policja), zorga-
nizowania z pieniędzy publicz-
nych spotkania kończącego ka-
dencję (za które – jak wyjaśnia 
S.Kubiński – radni i sołtysi za-
płacili z własnych pieniędzy), czy 
dokładania przez gminę do na-
potykającej przeszkody budowy 
RZZOK w Piaskach Bankowych. 

Teraz Sylwester Kubiński cie-
szy się z wyborczej wygranej, któ-
ra proporcjonalnie jest lepsza, niż 
ta w wyborach z 2014 r., gdy jego 
przewaga nad ówczesnym rywa-
lem Adamem Krysickim (który 
teraz wszedł do rady) mierzona 
była w zaledwie kilkunastu gło-
sach. 

jaka rada?
Do Rady Gminy Bielawy 

wchodzi 7 radnych z KW PSL, 
3 z KW PiS, 3 z KW Łowickie.
pl i 2 z KWW Oszkowic, Starych 
Orenic i Piask Starych. Radnymi 
z poszczególnych okręgów zo-
stają:

W okręgu nr 1 – Piotr Kociak 
z KW PSL, dotychczasowy rad-
ny, który zdobył 153 głosy, czy-
li poparcie 78,87% głosujących;

W okręgu nr 2 – Andrzej Zi-
miński z KW PSL, dotychczaso-
wy radny i przewodniczący Rady 
Gminy Bielawy, który zdobył 
136 głosów (77,27%);

W okręgu nr 3 – Wojciech 
Stasiak z KWW Oszkowic, Sta-
rych Orenic i Piask Starych, któ-
ry zdobył 92 głosy (44,44%), po-
konując dwoje kontrkandydatów, 
w tym dotychczasowego radnego 
Mirosława Bryka z KW PSL, któ-
rego poparło 47 osób. 

W okręgu nr 4 – Michał Ko-
strzewa z KW PiS, który zdobył 

71 głosów (54,62%), pokonując 
dotychczasową radną Sylwię Łu-
czak z KW PSL, która zdobyła 59 
głosów. 

W okręgu nr 5 – Barbara Wie-
teska z KW PSL, która zdobyła 
54 głosy (58,70%); 

W okręgu nr 6 – Wojciech 
Szcześniak z KW PSL, dotych-
czasowy radny i przewodniczący 
komisji oświatowej, który zdobył 
111 głosów (53,37%).

W okręgu nr 7 – Krzysztof Ra-
cewicz z KW PiS, dotychcza-
sowy radny, który w 2014 r. kan-
dydował z KW PSL, zastępca 
przewodniczącego Rady Gminy 
Bielawy, który zdobył 45 głosów 
(54,88%).

W okręgu nr 8 – Ireneusz Gra-
lak z KW PSL, dotychczasowy 
radny i przewodniczący, który 
zdobył 78 głosów (53,79%). 

W okręgu nr 9 – Jarosław Pał-
ka z KW Łowickie.pl, który zdo-
był 68 głosów (41,21%), pokonu-
jąc dwoje rywali. 

W okręgu nr 10 – Witold Po-
pławski z KW PSL, który zdo-
był 98 głosów (50,26%), pokonu-
jąc kontrkandydatkę Renatę Rubin  
z KW PiS przewagą tylko 1 głosu. 

W okręgu nr 11 – Adam Kry-
sicki z KW Łowickie.pl, który 
zdobył 138 głosów (73,02%).

W okręgu nr 12 do rady bez 
głosowania wchodzi Henryk Tyr-
ko z KW PSL, dotychczasowy 
radny, który w wyborach nie miał 
rywala. 

W okręgu nr 13 – Krzysztof 
Wiśniewski z KW PiS, który 
zdobył 73 głosy (50,69%), poko-
nując dotychczasowego radnego 
Aleksandra Włodarczyka z KW 
PSL przewagą tylko 2 głosów. 

W okręgu nr 14 – Krzysztof 
Antczak z KW Łowickie.pl, któ-
ry zdobył 58 głosów (43,61%).

W okręgu nr 15 – Józef Sobie-
rajski z KWW Oszkowic, Starych 
Orenic i Piask Starych, który zdo-
był 100 głosów (70,42%). To do-
tychczasowy radny.  ewr

Andrzej Barylski
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centrum 
farmaceutyczne

Łowicz  ul. Zduńska 38

Czynne 7 dni 
w tygodniu
Łowicz  ul. Zduńska 38

Kiernozia�|�Beata�Miazek�zdecydowanie�wygrała�w�Kiernozi,�jej�komitet�też�

Wójt znokautowała kontrkandydata
Obecna wójt Beata Miazek, startująca  
z KWW Gminy Kiernozia, z poparciem  
aż 80,36% wyborców wygrała wybory wójta  
w Kiernozi. Jej rywal Kordian Żurek  
z KW Polskiego Stronnictwa Ludowego 
uzyskał poparcie zaledwie 19,64% wyborców.

Jak duża jest to różnica, poka-
zuje też liczba uzyskanych przez 
kandydatów głosów. Na Beatę 
Miazek głos oddało 1.174 wybor-
ców, zaś na Kordiana Żurka 287. 
Sukces odniosła nie tylko dotych-
czasowa wójt, ale również komi-
tet, z którego startowała. KWW 
Gminy Kiernozia zdobył aż 14 
spośród 15 mandatów w radzie. 
Jeden mandat przypadł w udzia-
le Zygmuntowi Dylikowi z jed-
noosobowego Komitetu Wybor-
czego Wyborców z Sokołowa. 
KW PSL w gminie Kiernozia, 
mimo iż wystawił kandydatów 
w 11 jednomandatowych okrę-
gach wyborczych, nie zdobył na-
wet jednego mandatu. Radnymi 
gminnymi w Kiernozi chciało 
zostać 27 kandydatów. 

Czy można jednak mówić  
o wielkiej klęsce komitetu PSL  
w gminie Kiernozia? Otóż i tak,  
i nie, bowiem wójt Beata Mia-
zek, mimo iż bezpartyjna, była 
postrzegana jako popierana przez 
członków PSL. Nie ukrywała, że 
dobrze jej się współpracowało 
np. z mieszkającym w Kierno-
zi dotychczasowym wicestarostą 

powiatu łowickiego Andrzejem 
Boguckim. Czy współpraca, np.  
w kwestii dofinansowywania 
przez gm. Kiernozia budowy 
dróg powiatowych przebiegają-
cych przez teren gminy będzie 
kontynuowana – czas pokaże. 
Tym bardziej, że dotychczasowy 
wicestarosta Bogucki nie zdobył 
mandatu radnego powiatowego, 
a PSL stracił władzę w powie-
cie. Rozważając czy PSL poniósł 
wyborczą klęskę w tej gminie, 

czy nie, należy wziąć też pod 
uwagę, że kandydatura niedo-
świadczonego w sprawach samo-
rządowych 40-letniego rolnika  
z Natolina Kiernoskiego Kor-
diana Żurka – syna działacza 
lokalnych struktur PSL i byłe-
go radnego powiatowego pierw-
szej kadencji Janusza Żurka – 
była zgłoszona nieoczekiwanie  
i w nietypowych okoliczno-
ściach. – Nie chcieliśmy wojować 
ze starszymi PSL-owcami, upar-
li się na tę kandydaturę, to mają 
– mówił nam jeden z członków 
stronnictwa, który brał udział  
w rozmowach na ten temat. War-
to zwrócić uwagę również na to, 
że w gminie nie zgłosił żadnego 
kandydata KW PiS. 

gdzie dotychczasowa 
wójt miała największe 
poparcie? 
W obwodzie nr 1 w Kiernozi, 

obejmującym całą Kiernozię oraz 
Natolin Kiernoski nr 43 do koń-
ca, Czerniew, Sokołów-Kolonia, 
Sokołów-Towarzystwo, Lasocin, 
Niedzieliska, Zamiary, Wituszę  
i Chruśle, Beata Miazek uzyska-
ła 82.23% głosów, Kordian Żurek  
– 17.77%. 

W obwodzie obejmującym 
Brodne-Józefów, Brodne-Towa-
rzystwo, Tydówkę, Osiny, Ja-
dzień, Jerzewo i Wiśniewo wójt 
miała nieco niższe poparcie. 
Zdobyła 78.36% głosów, Żurek 
– 21.64%. 

Jeszcze nieco niższe (co nie 
znaczy, że niskie) poparcie wójt 
miała w obwodzie głosowania 
nr 3, który obejmował Stępów, 
Wolę Stępowską, Natolin Kier-
noski nr 1 – 42, Teresew i Długie 
wójt uzyskała 77.09% głosów, a 
jej konkurent – 22.91%. 

kto został wybrany do 
rady gminy kiernozia? 
Zmian w radzie nie jest dużo. 

Dziewięciu nowo wybranych 
radnych było już radnymi po-
przedniej kadencji, czterech do-
tychczasowych radnych nie kan-
dydowało w wyborach do rady 
gminy. Np. dotychczasowa rad-
na gminna Urszula Kapusta-
-Tymoszczuk kandydowała nie-
skutecznie do Rady Powiatu 

Łowickiego (zdobyła 295 gło-
sów). Nie kandydowali też do-
tychczasowi radni Michał Gru-
piński, Daniel Krystecki, Marek 
Tomczak i Sylwester Szczypiń-
ski, który stał się radnym w trak-
cie kadencji rady, wchodząc do 
niej za byłego przewodniczącego 
rady Marka Radaszkiewicza, któ-
ry wygrał konkurs na dyrektora 
szkoły w Kiernozi. 

Ponadto 3 radnych weszło bez 
głosowania – nie mieli w tych 
wyborach kontrkandydatów. Je-
dynym dotychczasowym rad-
nym, który starał się o reelekcję, 
ale mu się nie udało, był Arka-
diusz Znyk (zdobył 43 głosy). 
Przegrał w swoim okręgu (So-
kołów-Kolonia, Sokołów-Towa-
rzystwo) ze wspomnianym już 
radnym jeszcze wcześniejszej ka-
dencji Zygmuntem Dylikiem (61 
głosów). 

Radnymi zostali: 35-letni Mar-
cin Fortuna (47 głosów, nowy 
radny), 44-letnia Renata Sroka  
(46 głosów, nowa radna), 44-let-
ni Piotr Latoszewski (91 głosów, 
nowy radny), 42-letnia Anna Ję-
drachowicz (80 głosów), 61-letni 
Jan Rosiecki (66 głosów), 55-let-
nia Anna Warabida (63 głosy), 
45-letni Waldemar Kobierec-
ki (bez głosowania – 1 kandydat  
w okręgu), 69-letni Zygmunt 
Dylik (61 głosów, nowy rad-
ny), 33-letni Mariusz Kobierecki  
(78 głosów), 43-letnia Joan-
na Ryfa (41 głosów, nowa rad-
na), 45-letni Janusz Wasilewski 
(bez głosowania), 37-letni To-
masz Kosiorek (bez głosowania), 
51-letni Marek Kwiatkowski (86 
głosów), 42-letnia Wioletta Łu-
kasik-Zimecka (69 głosów, nowa 
radna), 68-letni Wiesław Łon 
(bez głosowania).  mak 

Beata Miazek –�wójt�gminy�
Kiernozia.

Czy�można�mówić��
o�klęsce�PSl�w�gminie�
Kiernozia?�Otóż�
i�tak,�i�nie,�bowiem��
wójt�Beata�Miazek,�
mimo�iż�bezpartyjna,��
była�postrzegana��
jako�popierana�
przez�członków�PSl.
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Gmina Domaniewice |�Trzecia�kadencja�dla�wójta

Paweł Kwiatkowski: Mieszkańcy zachowali rozsądek
Od samego początku, już w świetle pierwszych, 
nieoficjalnych wyników wyborów samorządowych w gminie 
Domaniewice, zdecydowanym faworytem wydawał się 
dotychczasowy wójt – Paweł Kwiatkowski z PSL. 
Kandydat zdobył większość głosów wyborców w każdym 
z trzech obwodów głosowania. Ostatecznie uzyskał 
1298 głosów poparcia. Taki wynik pozwolił mu zwyciężyć 
w pierwszej turze – bo jest to 63% oddanych głosów.

– Rezultat, który uzyskałem, 
jest dla mnie zadowalający. Je-
stem wdzięczny mieszkańcom 
gminy za okazane po raz kolej-
ny zaufanie. Staram się rozwijać 
z roku na rok, dlatego mogę obie-
cać, że w nadchodzącej kadencji 
będę starał się pracować jeszcze 
lepiej – w ten sposób wójt sko-
mentował swój wynik w rozmo-
wie z naszym reporterem w po-
niedziałek rano. 

Nasz rozmówca wyraził rów-
nież zadowolenie z postawy 
mieszkańców, którzy wybierając 

go po raz kolejny na piastowane 
dotychczas stanowisko, w jego 
opinii zachowali rozsądek. 

– Kampania była dość zacięta, 
więc i we mnie pojawił się pewien 
niepokój. Cieszę się, że mieszkań-
cy nie uwierzyli w obietnice mo-
jego kontrkandydata i znów posta-
wili na mnie – zauważył. 

Kontrkandydat Kwiatkowskie-
go w walce o fotel wójta, Michał 
Szafraniec, uzyskał w głosowa-
niu 762 głosy. Pomimo braku wy-
granej, był on z osiągniętego re-
zultatu bardzo zadowolony. 

– Wygrać się nie udało, ale wy-
nik jest bardzo wysoki, można 
powiedzieć, że wręcz imponują-
cy – stwierdził tuż po ogłoszeniu 
wyników. 

W opinii Michała Szafrańca, 
kredyt zaufania, jaki dotychcza-
sowy wójt ponownie otrzymał 
od mieszkańców, nie upoważnia 
go do zapominania o tych, którzy  

w wyborach samorządowych 
wyrażali wolę zmiany. Osoby te 
mogą i powinny, jego zdaniem, 
oczekiwać od wójta konkretnych 
przemian oraz zwrócenia uwa-
gi na swoje potrzeby. Co więcej, 
wspomniany rezultat – jak uwa-
ża – powinien zmusić z kolei wój-
ta do refleksji nad proponowanym 
przez politycznego rywala progra-
mem, gdyż ten spotkał się z uzna-
niem wielu osób w gminie. 

– Zrobię wszystko, co możliwe, 
by doprowadzić do przebudzenia 
władzy. Zależy mi na tym, by Do-
maniewice znowu nie usnęły – po-
wiedział nam Michał Szafraniec.

Znany jest już także nowy skład 
Rady Gminy Domaniewice. War-
to zauważyć, że wójt będzie miał 
w niej większość, gdyż spośród 15 
nowych radnych czterech starto-
wało w wyborach z listy PiS, zaś 
jedenastu z listy PSL. Wiele spo-
śród nazwisk, jakie pojawiły się na 

liście radnych, znanych jest miesz-
kańcom gminy z poprzedniej ka-
dencji, jednak nie brakuje również 
osób nowych. 

Domaniewice reprezentować 
będą cztery osoby: Małgorza-
ta Pawlata, Małgorzata Ogo-
nowska, Sławomir Ziarnik 
oraz dotychczasowy przewodni-
czący Rady Gminy – Arkadiusz 
Stajuda. Zmiany nie zaszły 
wśród przedstawicieli Reczyc, 
więc po raz kolejny będą to Ra-
fał Góra oraz Sławomir Karcz. 
Mieszkańcy Krępy na swoich 
przedstawicieli wybrali ponow-
nie Dorotę Lusztak oraz Grze-
gorza Marczaka, zaś Lisiewic 
Dużych i Małych – Marcina 
Rolewskiego. Nie zmienili się 
również radni ze Skaratek – Jan 
Spychała, Strzebieszewa – Bar-
tłomiej Jurga i Stroniewic – Ire-
neusz Kuciński. 

Nowe osoby reprezentować 
będą m.in.: Rogóźno – Pauli-
na Jabłońska, Skaratki pod 
Las oraz Skaratki pod Rogóźno  
– Wiesława Wojda oraz Sapy  
– Anna Loba.  aw

Gmina Kocierzew Płd. |�Oba�komitety�w�pewnym�sensie�wygrały�

Agnieszka Wojda wygrała w wyborach na wójta,
PiS ma większość w radzie
Z przewagą 395 głosów Agnieszka Wojda (KWW Zgoda w gminie Kocierzew Płd.) 
wygrała z Maciejem Kanią (KW PiS) w wyborach na wójta gminy Kocierzew Płd. 
KW Prawa i Sprawiedliwości wywalczył natomiast aż 9 spośród 15 mandatów  
w Radzie Gminy. Frekwencja wyborcza w tej gminie wynosiła 56.43%.

Komisja wyborcza w gminie 
Kocierzew Płd. zakończyła pra-
cę dopiero w poniedziałek wcze-
snym rankiem. Jej przewodniczą-
ca Justyna Scęcelek przekazała 
nam wtedy, że Agnieszka Woj-
da uzyskała łącznie 1102 głosy 
(60.92%), zaś Maciej Kania miał 
ich 707 (39.08%). 

Agnieszka Wojda wygrała we 
wszystkich trzech obwodach gło-
sowania, największą przewagę 
nad kandydatem KW PiS uzy-
skała w obwodzie Kocierzew Płd.,  
w którym zdobyła 620 głosów 
(Maciej Kania miał ich 371). 

Ciekawostką może być nato-
miast to, że – mimo iż kandydat 
KW PiS w wyborach na wójta 
przegrał, to w Radzie Gminy aż 
9 mandatów uzyskali kandydaci 
na radnych z jego listy, a tylko 6 
mandatów zostanie obsadzonych 
kandydatami z KWW Zgoda  
w gminie Kocierzew Płd. PiS bę-
dzie miał więc w radzie mocne 

narzędzie do kontrowania, a na-
wet kształtowania polityki pani 
wójt. 

Agnieszka Wojda powiedzia-
ła nam, że do wyborów podeszła 
z dużą dozą pokory i ostrożności, 
nie prognozowała wyniku, dlate-
go tym bardziej ucieszyło ją 1102 
oddanych na nią głosów. – Jest mi 
bardzo miło, że mieszkańcy doce-
nili moją pracę i po raz kolejny ob-
darzyli mnie zaufaniem: na pewno 
go nie zawiodę! – zapewniła kan-
dydatka lokalnego KWW Zgoda 
w gminie Kocierzew Płd. 

Przyznała, że przed nią wyzwa-
nie, ponieważ do rady weszło wie-
le nowych osób, których nie było 
w poprzedniej kadencji, w tym 9 
z KW PiS. Ma jednak nadzieję, że 
przynależność do ugrupowań po-
litycznych nie zaważy na dobrej 
współpracy, na której jej zależy.

Przyznała, że miłym akcentem 
było to, że Maciej Kania z KW 
PiS zadzwonił, by pogratulować 

jej wyniku w wyborach, ona rów-
nież życzyła mu powodzenia.  
W pracy panią wójt powitano  
w poniedziałek gratulacjami,  
po których szybko powrócono  
do normalnej pracy w urzędzie. 

Maciej Kania z KW PiS startu 
w wyborach na wójta gminy Ko-
cierzew Płd. nie żałuje, uważa, że 
warto było spróbować. Przyzna-
je, że liczył na lepszy wynik, choć 
nie uważa, by ten, który uzyskał, 
był zły (przypomnijmy: 39.08% 
wszystkich głosów). Zauważa jed-
nak, że jego wynik był lepszy od 
tego, który uzyskał kandydat PiS 
w poprzednich wyborach na wójta 
gminy Kocierzew Płd. – Dzięku-
ję wszystkim osobom, które były 
mi przychylne. Dziękuję również 
wszystkim wyborcom, bez wzglę-
du na to, jak głosowali – pragnie 
przekazać za naszym pośrednic-
twem. 

Maciej Kania za fantastyczny 
uznaje natomiast wynik wybo-

rów do Rady Gminy Kocierzew 
Płd., w której mandaty radnych 
zdobyło aż 9 radnych z listy KW 
PiS. – Chyba już jestem takim 
typem człowieka, który bardziej 
boi się o swój zespół niż o siebie 
– mówi nam kandydat KW PiS. 

Krytykuje natomiast prze-
bieg kampanii wyborczej na tere-
nie gminy Kocierzew Płd., którą 
ocenił jako „niedemokratyczną”  
i przekonuje, że jest to poważnym 
problemem. Wyjaśnia, że chodzi 

mu o organizowanie spotkań nie-
jako przez „urzędującego wójta”, 
w których co prawda każdy kan-
dydat może wziąć udział, ale jego 
zdaniem układ sił jest na nich  
od początku nierówny. Zapytany, 
dlaczego nie zorganizował wła-
snych spotkań, powiedział, że 
obawiał się tego, że w takiej sy-
tuacji nikt by na nie nie przyszedł. 

Zapewnia, że w kampanii był 
szczery, także wtedy, kiedy mówił 
o związkach z Łowiczem i oko-

licami, dlatego nie wyklucza, że 
w przyszłości jeszcze usłyszymy 
jego nazwisko w kontekście dzia-
łalności na naszym terenie. 

Do Rady Gminy Kocierzew 
Płd. z KWW Zgoda w gmi-
nie Kocierzew Płd. dostało się  
6 radnych: Tadeusz Trakul 58 
l. (Konstantynów, Wejsce) – bez 
głosowania; Sylwia Gładka 32 l. 
(Lipnice) – 59 głosów; Mirosław 
Bieguszewski 47 l. (Jeziorko) 
– 75 głosów; Andrzej Siekiera 
57 l. (Kocierzew Północny) – 75 
głosów; Monika Kapusta 40 l. 
(Gągolin Południowy) – bez gło-
sowania; Henryk Gruziel 57 l. 
(Łaguszew) – 68 głosów. 

To jednak KW PiS będzie miał 
w radzie większość (9 manda-
tów): Agnieszka Michalak (Ko-
cierzew Południowy) 41 l. – 109 
głosów; Aleksy Kosmala 35 l. 
(Osiek, nowy radny ) – 78 gło-
sów; Adam Woliński 26 l. (Ró-
życe, nowy radny) – 91 głosów; 
Grzegorz Kupiec 25 l. (Różyce-
-Żurawieniec, nowy radny) – 39 
głosów; Jadwiga Wróbel 43 l. 
(Lenartów i Wicie, nowa radna) 
– 102 głosy; Tadeusz Łukaw-
ski 60 l. (Gągolin Północny i Za-
chodni, nowy radny) – 52 głosy; 
Marek Borkowski 53 l. (Bocz-
ki Chełmońskie) – 108 głosów; 
Wojciech Milczarek 45 l. (Sro-
mów i Ostrowiec, nowy radny) 
– 42 głosy; Beata Gładka 47 l. 
(Płaskocin, nowa radna) – 63 gło-
sy.  aa 

Paweł Kwiatkowski jest�włodarzem�gminy�Domaniewice�od�2010�roku.�
Przed�wójtem�trzecia�kadencja.�
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Agnieszka Wojda  
wygrała�wybory�na�wójta�gminy�
Kocierzew�Płd.��
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Maciej Kania z KW PiS startu�
w�wyborach�na�wójta�gminy�
Kocierzew�Płd.�nie�żałuje.
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Łowicz
UL. Broniewskiego 5

25 października
godzina 8:00

Oferta handlowa ważna: od 25.10.2018 r. do 30.10.2018 r.
- jeśli nie wystąpił błąd w druku, lub do wyczerpania zapasów. 

Oferta dotyczy sklepu POLOmarket: Łowicz, ul. Broniewskiego 5. 
Sprzedaż limitowana - ilość zakupionych produktów w danym dniu

nie może przekroczyć 10 (sztuk, kg, litrów) na osobę.

Filet z piersi 
kurczaka
1 kg 10.

99
16.

99

35% taniej

9.

99
14.

99

33% taniej

99

Schab bez kości
1 kg 
promocja w dniach
26-28.10

Żelazko
FV1511E3
Tefal
1 opak.5900

SUPERCENA

Odkurzacz bezworkowy
VCC301 Blaupunkt
1 opak.14900

SUPERCENA

380839

Gmina Łyszkowice�|�Wybory�samorządowe

II tura w wyborach na wójta,
zmiany w radzie
Obecny wójt Adam Ruta wygrał I turę wyborów w gminie Łyszkowice 
z przewagą dużą, ale nie na tyle dużą, by zapewnić sobie kolejną kadencję już teraz. 
W II turze zmierzy się z Piotrem Klimkiewiczem.

Adam Ruta zdobył 1373 gło-
sów, co stanowi 45,51% odda-
nych. To przeszło dwa razy wię-
cej niż drugi Piotr Klimkiewicz 
(613 głosów, czyli 20,23%) – ten 
liczy jednak na poparcie tych wy-
borców, którzy w I turze wybra-
li innych kandydatów. Małgorza-
ta Zielińska zdobyła 473 głosy 
(15.68%), Agata Kosiorek 275 
(9.12%), Tadeusz Markus 160 
(5.30%), a Piotr Panak 123 głosy 
(4.08%).

zmieni się prawie  
pół rady
Zajdą też pewne zmiany  

w radzie gminy. Najwięcej osób  
– 7 – do rady gminy wprowadził 
KWW „Razem dla gminy Łysz-
kowice”, czyli komitet wystawia-
jący na wójta Adama Rutę. Jego 
radni to: Teresa Krawiec, Walde-
mar Wysocki, Tomasz Małkus, 
Jarosław Zagajewski, Waldemar 
Kędzierski (bez głosowania, jako 
jedyny w swoim okręgu), Lech 
Szymański i Piotr Gajek.

KW PiS wprowadził do gminy 
pięciu radnych, są to: Igor Wojcie-
chowski, Patrycja Gąsecka-Fran-
kowska, Marcin Pietraszewski, 
Piotr Marat i Andrzej Foks. 

Dwie kandydatki wprowa-
dził do rady gminy KWW „Ło-
wickie.pl” (popierający Piotra 
Klimkiewicza) – to Ewelina Wójt  
i Grażyna Rykała. Skład rady 
uzupełnia Renata Kroc – jedyna 
startująca z KWW „Strażak”.

W swoich okręgach najlep-
szym wynikiem (w procentach) 
może pochwalić się Tomasz Mał-
kus (69.23%). Ponad połowę 
ważnych głosów w swoich okrę-

gach zebrali też Teresa Krawiec, 
Waldemar Wysocki, Andrzej 
Foks i Jarosław Zagajewski.

Z radnych poprzedniej kaden-
cji w radzie pozostanie ośmiu 
radnych, natomiast siedmioro to 
osoby nowe: Lech Szymański, 
Patrycja Gąsecka-Frankowska, 
Marcin Pietraszewski, Piotr Ma-
rat, Ewelina Wójt, Grażyna Ry-
kała i Renata Kroc. 

W nowej radzie nie będzie 
m.in. dotychczasowej przewodni-
czącej Anny Kwestarz, która nie 
została wybrana, a także II wice-
przewodniczącego z poprzedniej 
kadencji Michała Kruka, który 
nie brał udziału w wyborach.

komentarze 
kontrkandydatów
– Jestem bardzo zadowolony  

i dziękuję mieszkańcom za po-
parcie i zaufanie w trudnym dla 
mnie czasie – mówił nam w po-
wyborczy poniedziałek Piotr 
Klimkiewicz. – Trudnym, bo  
w tej kampanii była prowadzo-
na przeciwko mnie wyjątko-
wo perfidna nagonka, włącznie 
z rozpowszechnianiem zupełnie 
nieprawdziwych informacji, że 
rzekomo nie będę mógł kandydo-

wać, albo, że i tak nie mogę objąć 
funkcji wójta. Myślę, że miesz-
kańcy naszej gminy znają mnie 
i moją uczciwość, dzięki czemu 
nie dali się zwieść tym głosom, 
które próbowały wmawiać, że je-
stem jakimś karierowiczem i krę-
taczem. Cieszę się, że w kilku ob-
wodach w I turze wygrałem. Tam 
gdzie byłem drugi, czeka mnie 
przez te dwa tygodnie jeszcze 
bardzo duża praca, ale zakasuję 
rękawy i wychodzę, by jeszcze 
przekonać tych nieprzekonanych.

Już po rozmowie z Piotrem 
Klimkiewiczem udało nam się 
skontaktować także z jego konku-
rentem w II turze – wójtem Ada-
mem Rutą. On także zaczyna od 
podziękowań dla tych wyborców, 
którzy poparli jego kandydaturę, 
zwraca się się też do zwolenni-
ków kontrkandydatów, by ci jesz-
cze przed II turą przemyśleli swo-
je decyzje.

– Mój wynik to nie efekt kam-
panii, plakatów czy ulotek, to 
efekt ciężkiej, ale owocnej pracy 
w ostatnich czterech latach, nie 
tylko mojej, ale też radnych, soł-
tysów i innych współpracujących 
z nami organizacji, jak KGW  
– mówi Adam Ruta. – Myślę, 
że społeczeństwo naszej gminy 
widzi kierunek, jaki obraliśmy  
w 2014 roku i pozytywne zmiany, 
jakie on przynosi całej gminie.

Przyznał też, że przy piątce 
kontrkandydatów spodziewał się, 
że I tura nie przyniesie rozstrzy-
gnięcia.  tm

Gm. Chąśno�|�89,5%�poparcia�dla�wójta

Cała rada dla ludowców
Takiej jedności  
jak w gminie Chąśno 
nie ma we władzach 
żadnej gminy powiatu 
łowickiego.

Praktycznie bez wyborów  
w większości okręgów KW PSL 
zdobył wszystkie mandaty w ra-
dzie gminy. Trzeba jednak zazna-
czyć, że nie wszyscy radni wybra-
ni z komitetu wyborczego PSL są 
formalnie członkami partii.

Jedynym kandydatem na wójta 
był pełniący tę funkcję od trzech 
kadencji Dariusz Reczulski, a wy-
borcy mogli głosować tylko za lub 
przeciw jego kandydaturze. Aby 
dalej móc sprawować funkcję, 
musiał uzyskać ponad 50% waż-
nych głosów. Zdobył ich 89,24%, 
przy 10,76% głosów sprzeciwu. 
Frekwencja w gminie wyniosła 
49,51%. Biorąc pod uwagę, że 
w większości okręgów wyborcy 
wybierali tylko radnych do rady 
powiatu i do sejmiku wojewódz-
kiego, frekwencję na tym pozio-
mie należy uznać za bardzo dobrą 
(choć to jedyna gmina w powie-
cie, w której do wyborów poszła 
mniej niż połowa uprawnionych).

W wyborach do rady gminy  
w 13 z 15 okręgach startowało 
tylko po jednym kandydacie. Je-
dynymi w swoich okręgach byli: 
Andrzej Błażejewski, Magdale-
na Boczek, Marcin Płuska, Ma-
riusz Gać, Agnieszka Zabost, 
Bożena Brodecka, Janusz 
Majer, Wiktor Lis, Julian Gaw-
roński, Ireneusz Sołtysiak, Da-

riusz Jaros, Wiesława Adamo-
wicz i Mirosław Górajek.

W dwóch okręgach do rady 
gminy mierzyli się ze sobą kandy-
daci komitetów wyborczych PSL  
i PiS. W okręgu nr 3 (Skowroda 
Południowa i Karnków) Paweł 
Majer z KW PSL pokonał kan-
dydata PiS Wiesława Skomiała,  
a w okręgu numer 5 inny kandy-
dat PSL Wiesław Kępka poko-
nał Marcina Grzegorzewskiego, 
kandydata PiS. 

Nowymi osobami w radzie są 
jedynie Agnieszka Zabost, Mar-
cin Płuska i Paweł Majer. Z radą 
pożegnali się Wiesław Skomiał, 
Dominik Uczciwek (w ogóle nie 
startował w wyborach) oraz Piotr 
Malczyk (z powodzeniem starto-
wał do rady powiatu).

Prezes gminnego zarządu PSL, 
Irena Kolos, mówi nam, że miło 
jest widzieć w radzie tych aku-
rat ludzi, ponieważ wie, że są oni 
sprawdzeni, godni zaufania i, na-
wet jeśli weszli bez głosowania, 
nie można mówić, że znaleźli się 
tam z przypadku. To, czy należą 
do PSL, jej zdaniem, nie jest waż-
ne, bo na tym szczeblu partyjna 
przynależność nie ma aż takiego 
znaczenia. – W poprzedniej ka-
dencji byli też radni z komitetu PiS 
i bardzo dobrze się z nimi współ-
pracowało – stwierdza. 

Liczy też na dobrą współpracę 
władz gminy z radnym powiato-
wym Piotrem Malczykiem, któ-
ry w tej kadencji zasiadał w ra-
dzie gminy Chąśno, a teraz wszedł 
do rady powiatu z komitetu Ku-
kiz’15.  tm

Mój�wynik�to�nie�efekt�
kampanii,�plakatów�czy�
ulotek,�to�efekt�ciężkiej,�
ale�owocnej�pracy��
w�ostatnich�czterech�
latach,�nie�tylko�mojej�
ale�też�radnych,�
sołtysów�i�innych�
współpracujących��
z�nami�organizacji.

Adam Ruta
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Bednary�|�Psują�to�co�w�tym�roku�zrobiono

Będzie chodnik – będzie bezpieczniej
– Budowy chodnika kwestionować nie będę, jest 
potrzebny, ludzie chodząc poboczem narażają 
swoje życie, a w zimie, gdy spadnie śnieg, 
poboczem nikt nie pójdzie. Niestety, przez to psuty 
jest wynik prac, które zakończono kilka tygodni 
temu – powiedziała nam pani Marta, mieszkanka 
gminy Nieborów, o trwającej od dwóch tygodni 
inwestycji wzdłuż Alei Legionów Polskich.

Inwestorem jest łowicki po-
wiat, który zlecił spółce IKM Mi-
rex budowę na odcinku 2,5 tej uli-
cy chodnika o szerokości 1,5 m. 
Prace będą kosztować 765 tys. zł. 
Faktycznie w tym roku powiat 
zlecił na całej długości Alei Le-
gionów i dalej na drodze do Ru-
szek w powiecie sochaczewskim 
modernizację nawierzchni, a przy 
tym prace konserwatorskie rowów 
i poboczy. Te roboty kosztowały 
6 mln 508 tys. zł i wykonała je 
spółka Drogomex. 

Mirex, wykonując obecne zle-
cenie, zasypuje dopiero co odno-
wione przydrożne rowy i kory-
tuje pod podbudowę pobocza na 
głębokość około 30 cm. Nasuwa 
się więc pytanie ile pieniędzy, któ-
re wydano wcześniej, obecnie jest 
marnotrawione.

Dyrektor Powiatowego Zarzą-
du Dróg Anna Gajek-Sarwa po-
wiedziała nam, że faktycznie prace 
dotyczą odcinka, na którym zosta-
ły wcześniej przeprowadzone pra-
ce. Zaznaczyła jednak, że fi rma 
Drogomex odtworzyła pobocza 
z materiału ziemnego pozyska-
nego w czasie prac, nie nawoziła 
na nie kruszywa mineralnego czy 
np. destruktu bitumicznego, nato-

miast część profi lowania skarp ro-
wów wykonała ponad zakres prac. 
Dlatego też ewentualne straty wy-

nikające z realizowanych prac nie 
są tak duże jak można by sądzić. 
Zapewniła, że rowy, które obec-

nie zostały zasypane, zostaną od-
tworzone obok chodnika. Dodała 
też, że nie miała wpływu na ustale-

nie kolejności prac. Przypomniała 
też to, o czym już pisaliśmy kilka 
miesięcy temu, że powiat zakła-
dał włączenie budowy chodnika 
do zakresu prac modernizacyj-
nych całej drogi Nieborów-Rusz-
ki, ale musiał z tego zrezygnować 
z powodów fi nansowych. Inwesty-
cja kosztowałaby wówczas znacz-
nie więcej, a powiat nie dyspono-
wał odpowiednią ilością środków, 
te pojawiły się dopiero w wyni-
ku oszczędności poczynionych 
na przetargach i zwiększenie dofi -
nansowania na modernizację dro-
gi Nieborów – Ruszki (z 2 mln zł 
wzrosło ono do 2,5 mln zł). 

Rozkopane pobocza Alei Legionów w sąsiedztwie przejazdu kolejowego w Bednarach�
–�na�zdjęciu�widać�wjazd�na�jedną�z�posesji�i�przepust,�który�odprowadzał�wodę�do�zasypanego�rowu.

Dyrektor�Powiatowego�
Zarządu�Dróg�
Anna�Gajek-Sarwa�
dodała,�że�nie�miała�
wpływu�na�ustalenie�
kolejności�prac.�
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tomasz.bartos@lowiczanin.info
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Gmina Bolimów�|�Wybory�nie�zmieniły�gminy

Wójt Linart wygrał, jego radni też
Stanisław Linart, 
dotychczasowy wójt gminy 
Bolimów wygrał niedzielne 
wybory uzyskując 943 
głosów (56,60 %), Jego 
rywal Patryk Kołosowski 
uzyskał 723 głosów 
(43,40%).

Zarówno Patryk Kołosow-
ski jak i Stanisław Linart, w roz-
mowie z nami podkreślili, że ich 
kampania przebiegła w spokojnej 
atmosferze, obaj kandydaci spoty-
kali się z mieszkańcami na zebra-
niach zwoływanych we wsiach, 
ale unikali złośliwości. W ponie-
działek 22 października w roz-
mowie telefonicznej Patryk Ko-

łosowski pogratulował wygranej 
rywalowi – na ten telefon umówili 
się przed głosowaniem.

Patryk Kołosowski powiedział 
nam, że nie czuje się przegrany. 
– Może dlatego, że mam w gło-
wie całą masę różnych pomysłów, 
które chciałbym zrealizować, cie-
szy mnie duża liczba osób, które 
na mnie głosowały. Jest mi przy-
kro z jednego powodu: że osoby te 
oczekiwały zmiany, która nie na-
stąpi – mówi jednak.

Dodaje, że ma nadzieję, że jego 
pomysły na gminę z kampanii 
wyborczej zostaną wykorzysta-
ne przez wybranego wójta i rad-
nych. Podkreśla, że zostaje w gmi-
nie, wiąże z nią przyszłość swoją 

i swojej rodziny. Bo – jak pod-
kreśla – to najcudowniejsze miej-
sce na ziemi. Dalej będzie prowa-
dził Klub Sportowy Footbolaki, 
ale chce się angażować społecz-
nie też na innych polach. Chciał-
by przeszkolić z pierwszej pomo-
cy przedmedycznej wszystkich 
strażaków ochotników i chętnych 
mieszkańców.

– Startowałem w wyborach, 
aby spłacić dług jaki mam wobec 
mojej małej ojczyzny i skoro nie 
z poziomu samorządu to będę to 
robił z poziomu pracy społecznej 
– stwierdził w rozmowie z NŁ.

Stanisław Linart w poniedzia-
łek był na urlopie, spędził go na 
świeżym powietrzu, odpoczy-

wając po emocjach, które przy-
niosła noc. W refl eksji nad wy-
borami podkreślił że cieszy go 
wysoka frekwencja na terenie 
gminy – około 56%. Gratulował 
i gratuluje dobrego wyniku kon-
kurentowi, ich różnica nie jest 
duża, to 220 głosów. Nie będzie 
unikał spotkania z Patrykiem Ko-
łosowskim, aby w spokoju poroz-
mawiać na temat wyborów jak 
i rozwoju gminy. 

Pytany czy cieszy się, że w Ra-
dzie Gminy na 16 radnych jest 12 
z jego komitetu, co powinno po-
zwolić mu spokojnie rządzić gmi-
ną powiedział, że nie czuje tego 
komfortu, wie że czeka go ciężka 
praca i dużo wyzwań.

skład rady
O okręgach wyborczych nr 1-3 

(części Bolimowa) wybrani zo-
stali kolejno Witold Miśta, Mi-
chał Konopczyński i Jan Hu-
bert. W okręgu nr 4 (Bolimowska 
Wieś i Kolonia Bolimowska 
Wieś) wygrał Jarosław Mońko. 
W okręgu nr 5 (Ziemiary, Wólka 
Łasiecka, Joachimów Wieś) Sła-
womir Skrzypowski, w okręgu 
nr 6 (Podsokołów i Sokołów) Woj-
ciech Ciszewski.

W okręgu nr 11 (Kęszyce Wieś) 
Krzysztof Gala. W okręgu nr 12 
(Ziąbki) Stanisław Czarnota. 
W okręgu nr 13 (Kurabka, Humin 
Dobra Ziemskie) Marianna Stro-
żek. W okręgu nr 14 (Humin) Mi-
chał Grefkowicz. W okręgu nr 
15 (Józefów, Kolonia Wola Szy-
dłowiecka, Wola Szydłowiecka) 
Arkadiusz Żukowski.

W czterech okręgach wybo-
rów do rady nie było, ponieważ 

startowało tylko po jednym kan-
dydacie. Są to w okręgu wy-
borczym nr 7 (Jasionna) Jan 
Muszyński, w okręgu nr 8 (Ła-
sieczniki), Tadeusz Ambroziak 
w okręgu nr 9 (Sierzchów), Wik-
tor Tarmanowski oraz w okręgu 
nr 10 (Nowe Kęszyce) Agniesz-
ka Kurczak.

W nowej Radzie Gminy znaj-
dzie się 12 radnych z KWW Po-
zytywni, popierającego wójta 
Stanisława Linarta. Komitet jego 
kontrkandydata – Patryka Ko-
łosowskiego – wprowadził tro-
je radnych (Michał Grefkowicz, 
Sławomir Skrzypowski i Stani-
sław Czarnota). Sam Patryk Ko-
łosowski przegrał nie tylko wy-
bory na wójta, ale także do rady 
w swoim okręgu – z Witoldem 
Miśtą o zaledwie 2 głosy. Do rady 
nie wszedł żaden z kandydatów 
KWW „Wspólnota samorządowa 
Bolimowa”.  tm, tb
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Łowicz�|�Zebranie�mieszkańców�Nowego�Miasta

Tylko jeden wniosek 
do budżetu obywatelskiego
Mieszkańcy osiedla  
Nowe Miasto na zebraniu 
z burmistrzem we wtorek, 
16 października, nie mieli 
problemu z wyborem 
inwestycji, jaka w tej części 
miasta będzie realizowana 
w przyszłym roku w ramach 
budżetu obywatelskiego. 
Wpłynął tylko jeden 
wniosek, a na zebraniu nie 
pojawił się żaden inny, choć 
taka możliwość istniała.

W zebraniu uczestniczyła licz-
na, jak na Nowe Miasto liczba, 
około 40 uczestników, przy czym 
duża część z nich to osoby, które 
przyszły się pokazać przed wy-
borami, ponieważ kandydowały  
w nich. Nie zawsze byli to miesz-
kańcy tej części miasta. 

Wniosek do budżetu obywa-
telskiego dotyczył budowy zatoki 
parkingowej przy Przedszkolu nr 
4 przy ul. Sikorskiego oraz remon-

tu ogrodzenia terenu tego przed-
szkola. Mimo tego, że propozycja 
jest tylko jedna, będzie ona pod-
dana głosowaniu internetowemu  
i tradycyjnemu, które trwać bę-
dzie od 22 listopada do 7 grudnia.  
W tym samym czasie – co wy-
jaśniano uczestnikom spotkania 

– trwać będzie też głosowanie na 
inwestycję do tegoż budżetu oby-
watelskiego z puli ogólnomiej-
skiej. 

Temat parkowania – braku 
miejsc parkingowych, nieprawi-
dłowego parkowania i wyciągania 
konsekwencji wobec kierowców, 
którzy łamią przepisy, był jednym 
z poważniejszych, poruszonych na 
zebraniu. Zresztą – na różne spo-
soby. Bo jedni mieszkańcy wska-
zywali, gdzie jeszcze można by-
łoby wygospodarować miejsca 
do parkowania np. przy starostwie 
czy targowisku, inny przeciwnie  
– że samochody nie powinny par-
kować na podwórkach, gdzie ro-
sną piękne drzewa, albo – aby par-
kingi były poza miastem. 

Burmistrz Krzysztof Kaliński, 
pomimo sprzeczności tych ocze-
kiwań, dziękował mieszkańcom 
za to, że o tym mówią. Dodał, 
że pomimo że w ciągu ostatnich 
12 lat miasto pobudowało 1.500 
miejsc parkingowych, to wciąż ich 
brakuje, ponieważ statystycznie  
na 10 mieszkańców Łowicza 
przypada 7,5 samochodu. 

Na spotkaniu mieszkańcy po-
ruszyli również problem niebez-
piecznych wyścigów samochodo-
wych, jakie nocną porą odbywają 

się na ul. Starzyńskiego, Staro-
rzecze i Piłsudskiego. W tej spra-
wie głos zabrał obecny na spotka-
niu policjant, który powiedział, że 
policja stara się minimalizować te 
poczynania, ale obecność policji  
w praktyce od razu kończy takie 
popisy – gdy tylko patrol się odda-
li, wyścigi zaczynają się na nowo.  
W tej sprawie odezwał się też Grze-
gorz Pełka, naczelnik Wydzia-
łu Inwestycji Remontów w Urzę-
dzie Miejskim, polecając uwadze 
funkcjonariuszy ul. Dmowskiego 
(otwartą dzień po zebraniu), ponie-
waż na niej również są idealne wa-
runki dla kierowców, którzy lubią 
się popisywać. 

Pojawił się też wniosek o ro-
zebranie starego i uszkodzone-
go ogrodzenia, które znajduje się  
na tyłach dawnego Kolegium Ko-
legium Nauczycielskiego, po-
między os. Broniewskiego a tar-
gowiskiem. Podjęto nawet próbę 
przegłosowania wniosku w tej 
sprawie, z której jednak zrezygno-
wano, ponieważ mało kto z obec-
nych na zebraniu wiedział, o które 
ogrodzenie chodzi. 

Pod koniec dyskusji poru-
szono problemy starszych osób  
w korzystaniu z biletomatów 
MZK. Burmistrz na sugestię 
mieszkańców, że miasto mogłoby 
zorganizować szkolenie, jak je ob-
sługiwać, odpowiedział, że to do-
bry pomysł. Postara się zaangażo-
wać w to stażystów. Zgłoszono też 
problem z dostępem do informacji  
o tym, co dzieje się w mieście. 
Jako przykład podano autobusy, 
jakie miasto zapewniło osobom, 
które chciałby pojechać do Nie-
borowa na „Fausta”, w których 
było wiele miejsc wolnych. Gdyby 
informacja była bardziej rozpro-
pagowana, mogłoby więcej osób  
z nich skorzystać. Wysłuchując 
tych uwag wiceburmistrz Bogu-
sław Bończak radził mieszkańcom 
zapisanie się do miejskiego syste-
mu powiadamia, w którym można 
bezpłatnie otrzymywać sms.  mwk 

Używając kluczy i wkrętaków�dostępnych�przy�dworcu�Łowicz�Główny�
można�np.�wyregulować�swój�jednoślad.
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Frekwencja na zebraniu była rekordowa,�ale�nie�wszyscy�na�nim�
obecni�byli�mieszkańcami�osiedla�Nowe�Miasto.�

Aktualności

Bielawy�|�Po�remoncie�

Strażacy własnymi rękami 
wyremontowali łazienkę

Druhom ochotnikom z jednost-
ki OSP w Bielawach nieobce są 
prace remontowe. Udowodnili to 
dokonując własnymi rękami re-
montu łazienki w remizie. Praco-
wali społecznie, a środki na za-
kup materiałów pozyskali z LGD 
„Ziemia Łowicka” i urzędu gmi-
ny.

Remont był koniecznością od 
dawna, ale na jego przeprowa-
dzenie wciąż brakowało funduszy, 
dlatego w tym roku został wpi-
sany w projekt „Pędzlem i pacą 
– Strażacy się wzbogacą!”, dofi-
nansowany ze środków Programu 
„Działaj Lokalnie” Polsko-Ame-
rykańskiej Fundacji Wolności, 

realizowanego przez Akademię 
Rozwoju Filantropii w Polsce oraz 
Ośrodek Działaj Lokalnie – Sto-
warzyszenie Lokalna Grupa Dzia-
łania „Ziemia Łowicka”. Wartość 
dotacji pozyskanej z tego źródła 
wyniosła 3.000 zł, udział własny 
straży w projekcie stanowiło 150 
zł, 200 zł dołożyła gmina Biela-
wy, a dodatkowo farbę podarowa-
ła prywatna firma. Dzięki takiemu 
wsparciu oraz społecznemu za-
angażowaniu 15 druhów łazien-
ka zmieniła się nie do poznania, 
a sami strażacy udoskonalili się 
w kładzeniu terakoty, gipsowaniu 
ścian, dobieraniu kolorów i malo-
waniu pomieszczeń.  ewr

Gotowi do pracy. Na�zdjęciu�druhowie�Bartosz�Charucki�i�Mateusz�
Antczak.�

RZUT OKIeM�|�AlTANA�I�PRZySTANEK�

Drewniana altanka z miejscem do siedzenia oraz zaparkowania 
rowerów�została�ustawiona�przy�ul.�Warszawskiej�w�Sannikach��
–�w�miejscu,�w�którym�kiedyś�„straszyła”�stara,�zniszczona�kamienica�
komunalna.�Altana�została�sfinansowana�z�pieniędzy�lokalnej�Grupy�
Działania�na�drobną,�nie�związaną�trwale�z�gruntem�infrastrukturę�
turystyczną.�W�Sannikach�altana�pełni�ona�również�rolę�nieformalnego�
przystanku�autobusowego.�Do�tej�pory�był�tylko�słupek�z�rozkładem,��
teraz�można�usiąść�w�oczekiwaniu�na�autobus.�mak
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Łowicz |�„Rowerowe�Łódzkie”

Będzie można samemu 
naprawić sobie rower

Na terenie parkingu przy dwor-
cu PKP Łowicz Główny stanęła 
stacja naprawy rowerów. Rowe-
rzysta może zawiesić swój jedno-
ślad na dwóch rączkach wystają-
cych z metalowej rury i, używając 
podstawowych narzędzi (płaskich 
i imbusowych kluczy oraz wkrę-
taków) zamocowanych na gumo-
wych linkach, dokonać jego na-
prawy lub regulacji. 

Będzie to jedyna w Łowiczu 
stacja napraw, która powstanie  
w ramach realizowanego w kilku 
miastach przez firmę NB Serwis, 
na zamówienie Urzędu Marszał-
kowskiego w Łodzi, projektu „Ro-
werowe Łódzkie”. 

Przypomnijmy, że dotąd na 
terenie miasta na 12 stacjach, 
gdzie stanie łącznie 96 rowe-
rów do wypożyczenia, dokonano 
utwardzenia miejsc postojowych  
i ustawiono pylony z planszami in-
formacyjnymi. Obecnie rozpoczę-
to przygotowania do uruchomie-
nia programu informatycznego do 
obsługi rowerów, dzięki któremu 
rowery będzie można wypoży-
czyć za pomocą smartfona. Same 
rowery pojawią się prawdopo-
dobnie tuż przed uruchomieniem 
systemu, na początku listopada, 
wcześniej na stacjach zostaną za-
instalowane stojaki przeznaczone 
do ich parkowania.  tb
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Rodziny zastępcze |�Szykują�się�duże�zmiany�

Ministerstwo stawia na rodziny, 
placówkom mówi „nie!”
Ministerstwo Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej 
przygotowuje dużą nowelę Ustawy o wspieraniu 
rodziny i systemie pieczy zastępczej.

Małgorzata Janicka – doświad-
czony pracownik socjalny z PCPR 
w Łowiczu – obserwuje dwa za-
sadnicze kierunki proponowa-
nych zmian: większy parasol bez-
pieczeństwa dla wychowanków 
opuszczających pieczę zastęp-
czą i dążenie do całkowitej dein-
stytucjonalizacji. Kandydaci na 
wszystkie typy rodzin zastępczych 
będą teraz potrzebni jak jeszcze 
nigdy dotąd.

W Powiatowym Centrum Po-
mocy Rodzinie w Łowiczu do-
wiadujemy się, że projekt Usta-
wy zakłada rozwój rodzinnych 
form pieczy zastępczej i ograni-
czenie umieszczania dzieci w pla-
cówkach opiekuńczo-wychowaw-
czych, co zamyka się w pojęciu 
deinstytucjonalizacji.

– Polityka państwa dąży do li-
kwidowania domów dziecka 
– mówi Robert Wójcik, dyrek-
tor PCPR w Łowiczu. – Jest sil-

ny nacisk na to, żeby pracować 
z rodziną biologiczną, żeby dzie-
ci nie trafi ały do pieczy zastępczej, 
a jeśli już muszą do niej trafi ć, to 
niech to będzie rodzina zastępcza, 
a nie placówka. Taki jest obecnie 
trend, jest on bardzo silny i robi się 
wszystko, by do niego dążyć – do-
daje starszy pracownik socjalny 
Małgorzata Janicka. 

Małe dzieci 
tylko w rodzinach
Reforma zakłada, że w pla-

cówkach opiekuńczo-wychowaw-
czych nie będą mogły być umiesz-
czane dzieci poniżej 10. roku życia 
(do tej pory poniżej 7 lat). Wszyst-
kie te małe dzieci mają trafi ć 
do rodzinnej pieczy zastępczej. 
W związku z tym – większe niż 
zwykle – będzie zapotrzebowanie 
na wyszkolone rodziny zastępcze, 
szczególnie rodziny zawodowe 
i te o charakterze pogotowia opie-
kuńczego, które przyjmują dzie-
ci interwencyjnie i na krótki czas. 
– Bardzo nam ich potrzeba na te-
renie powiatu łowickiego, bo do 
tej pory rodziny, które się u nas 
szkoliły, nie były otwarte na utwo-

rzenie rodziny o takim charakterze 
– przyznaje Małgorzata Janicka. 

Nie kryje ona, że będzie to sy-
tuacja trudna, szczególnie w przy-
padku tych najmniejszych dzieci, 
gdyż brak rodzin zastępczych jest 
obecnie problemem ogólnokra-
jowym. Tymczasem liczba dzieci 
do umieszczenia w rodzinnej pie-
czy zastępczej jeszcze wzrośnie. 
Dochodzą też takie sytuacje jak ta, 
gdy po tegorocznym weekendzie 
majowym nastąpiła konieczność 
umieszczenia w pieczy zastępczej 
aż 6 dzieci, w tym 2 małych. – Tak 
się akurat zdarzyło, że w tym cza-
sie źle się zadziało w tych rodzi-
nach – mówi Małgorzata Janicka. 

parasol ochronny 
dla wychowanków
Drugi kierunek dotyczy osób 

opuszczających rodzinną pieczę 
zastępczą. W świetle dotychczas 
obowiązujących przepisów oso-
ba dorosła, która podjęła decyzję 
o usamodzielnieniu się, nie miała 
już możliwości powrotu do rodzi-
ny. – Teraz ustawodawca podszedł 
do sytuacji osób usamodzielniają-
cych się dużo bardziej liberalnie 
i dał im możliwość na refl eksję: 
jeśli uznają, że była to zła decy-
zja, to mogą wrócić do pieczy za-
stępczej – wyjaśnia Małgorzata 

Janicka. Co więcej, w przypadku 
rozwiązania rodziny zastępczej, 
pełnoletni wychowanek może 
zdecydować o przejściu do innej.

zaplecze na start
Ważna zmiana dotyczy też do-

datku wychowawczego, tzw. 500 
plus. Projekt wprowadza zasa-
dę, że 80% tej kwoty nadal bę-
dzie wypłacane rodzinie zastęp-
czej, ale pozostała część dodatku 
gromadzona będzie przez właści-
wego starostę na wyodrębnionym 
rachunku bankowym. – Odłożone 
w ten sposób środki będą wypła-
cane dziecku w momencie jego 
usamodzielnienia (przyp. red. – za 
zgodą starosty mogą być w wyjąt-
kowych okolicznościach wypłaco-
ne wcześniej). Takie rozwiązanie 
pozwoli gromadzić środki fi nan-
sowe na przyszłe potrzeby osób 
opuszczających pieczę zastępczą 
– czytamy na stronie Ministerstwa 
Rodziny, Pracy i Polityki Społecz-
nej.

W nowelizacji pojawił się tak-
że zapis o tym, że jeśli na dziecko 
są zasądzone alimenty, to rodzi-
ny mają je gromadzić na wyod-
rębnionym rachunku bankowym 
(za zgodą sądu będzie je można 
wypłacić wcześniej). Bieżące po-
trzeby wychowanka powinny być 

pokrywane ze świadczenia na po-
krycie kosztów utrzymania dziec-
ka w rodzinie i kwoty pozostałej 
po odliczeniu depozytu ze świad-
czenia 500 plus. 

Warto w tym miejscu nadmie-
nić, że od 1 czerwca br. nastąpiła 
podwyżka świadczeń na dziecko 
umieszczone w rodzinnej pieczy 
zastępczej. Świadczenie na po-
krycie kosztów utrzymania dziec-
ka, które zostało umieszczone 
w rodzinie zastępczej spokrewnio-
nej, wzrosło z 660 zł miesięcznie 
do 694 zł. Z kolei gdy małoletni 
przebywa w rodzinie zastępczej 
niezawodowej, zawodowej lub 
rodzinnym domu dziecka, jego 
opiekunowie otrzymują 1.052 zł 
(wcześniej 1.000 zł).

Dyrektor PCPR w Łowiczu 
Robert Wójcik mówi, że PCPR-y 
już wcześniej proponowały odkła-
danie pieniędzy ze świadczeń na 
dziecko jako depozyt na usamo-
dzielnienie, jednak nie było na to 
zgody. – Dobrze, że ustawodawca 
wsłuchał się w nasz głos. Bo dla 
osób opuszczających pieczę za-
stępczą często to jest jak „zderze-
nie ze ścianą” – mówi.

rodziny zastępcze 
poszukiwane
PCPR w Łowiczu systema-

tycznie poszukuje kandydatów 
na rodziny zastępcze, co nie jest 
zadaniem łatwym. W świetle 
przygotowywanych zmian będą 
one teraz potrzebne bardziej niż 
kiedykolwiek. Obecnie projekt 
nowelizacji Ustawy jest na etapie 
uzgodnień międzyresortowych, 
ale wiele wskazuje na to, że zo-
stanie wprowadzony od 1 stycznia 
2019 r. Nie wiadomo jednak, czy 
utrzymane zostaną wszystkie z za-
proponowanych zmian. 

W powiecie łowickim funk-
cjonuje obecnie 81 rodzin za-
stępczych, które ze względu na 
charakter sprawowanej pieczy 
można podzielić na trzy katego-
rie: 3 z nich to rodziny zawodowe, 
54 to rodziny spokrewnione, któ-
re tworzą dziadkowie i rodzeństwo 
dziecka, 24 są rodziny niezawodo-
we. Z terenu naszego powiatu 12 
dzieci jest umieszczonych w ro-
dzinach zawodowych, 29 w nieza-
wodowych i 6 w spokrewnionych. 

Kandydaci na wszystkie typy 
rodzin zastępczych mogą zgłaszać 
się do PCPR w Łowiczu, gdzie 
uzyskają informacje na temat 
szkoleń i warunków wymaganych 
do stworzenia takiej rodziny.  

agnieszka
antosieWicz

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info

Brak�rodzin�
zastępczych�jest�
obecnie�problemem�
ogólnokrajowym.�
Tymczasem�
liczba�dzieci�
do�umieszczenia�
w�rodzinnej�pieczy�
zastępczej�jeszcze�
wzrośnie.
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RZUT OKIeM |�SZyBSZE�KOMPUTERy�I�SZyBSZy�INTERNET

24 nowe zestawy komputerowe służą 
od kilku dni uczniom Pijarskich Szkół 
Królowej Pokoju w Łowiczu.�Oprócz�
tego�w�pracowni,�w�której�znalazły�się�
komputery,�wymieniono�też�sprzęt�
sieciowy�i�kable,�zwiększając�tym�samym�
wydajność�szkolnej�sieci.�Zakupione�
komputery�pracują�w�systemie�Windows�
10,�mają�procesory�Intel�Core�i5,�po�8�
GM�RAM�i�szybki�dysk�SSD.�Każdy�jest�
wyposażony�w�nowoczesny�monitor��
21,5�cala.�Pracownia�wzbogaciła�się��
też�o�nową,�laserową�drukarkę.��
W�pracowni�tej�jest�duża,�interaktywna�
tablica�multimedialna.�Druga�jest�w�sali�
obok.�Unowocześnienie�pracowni�i�sieci�
kosztowało�szkołę�ok.�60�tys.�zł. tm

Łowicz�|�Dzień�Edukacji�Narodowej

W „Pijarskiej” znów  
wręczono Złote Jabłka
Jak co roku w okolicach 
Dnia Edukacji Narodowej 
w Pijarskich Szkołach 
Królowej Pokoju  
na chwilę odwróciły się 
role. 12 października 
to młodzież oceniała  
swoich nauczycieli  
i innych pracowników 
szkoły, nagradzając ich 
„Złotymi jabłkami”.

Pamiątkowe statuetki „Złotych 
Jabłek” przygotowali uczniowie 
klas VII podczas wizyty w warsz-
tacie garncarskim z nauczycielką 
plastyki Anną Rzepecką. O tym 
do kogo one trafiły, zadecydowa-
li uczniowie w głosowaniu. Każ-
da nosiła imię ważnej postaci, któ-
rej cechy można przypisać danym 
nauczycielom. 

Specjalną nagrodę świętej kró-
lowej Jadwigi otrzymały osoby 
kierujące pracą szkoły – rektor 
o. Marian Galas, dyrektor Prze-
mysław Jabłoński i wicedyrektor 
Ewa Staniszewska.

Nagrodę troskliwej Matki Tere-
sy z Kalkuty otrzymały wszystkie 
wychowawczynie klas I-III szko-
ły podstawowej: Bożena Woj-
ciechowska, Ilona Pięta, Boże-
na Siekiera, Martyna Dąbrowska 
i Agnieszka Dudzińska, a tak-
że wychowawczynie świetlicy  
– Agata Wolska i Jolanta Wróbel. 
Kolejne nagrody zostały przydzie-

lone przez uczniów klas IV-VIII 
szkoły podstawowej. Nagrodę Sta-
nisława Konarskiego za zdolności 
organizacyjne otrzymał Damian 
Górski, a na podium znaleźli się 
także o. Marek Barczewski i Joan-
na Kucharek.

Nagrodę Marka Tuliusza Cyce-
rona za zdolności oratorskie otrzy-

mała Joanna Kucharek, przed 
Moniką Scęcelek i Urszulą Mró-
ką.

Nagrodę Mikołaja Koperni-
ka za wszechstronne umiejętno-
ści otrzymała Anna Rzepecka, 
a miejsca na podium zajęli też  
o. Andrzej Lisiak i Monika Scę-
celek.

Nagrodę radosnego święte-
go Franciszka otrzymał o. Marek 
Barczewski, a tuż za nim w klasy-
fikacji znaleźli się Katarzyna Su-
mińska i o. Andrzej Lisiak

Nagrodę specjalną Jana Długo-
sza otrzymały panie z sekretaria-
tu: Magdalena Linkowska i Janina 
Hermanowicz, zaś nagrodę spe-

cjalną Izaaka Newtona pracowni-
cy obsługi: Jadwiga Urbanek, Ma-
riola Brodnicka, Teresa Budzeń, 
Aneta Maciągiewicz, Elżbieta Sit-
kowska i Wiesław Ciesielski.

Kolejne nagrody zostały przy-
dzielone przez uczniów gimna-
zjum i liceum. Nagrodą Marii 
Skłodowskiej-Curie, za wytrwa-
łość i cierpliwość do uczniów, 
uhonorowana została Elżbieta Cy-
wińska, a na podium tej klasyfika-
cji znalazły się też Karolina Ma-
łecka-Wojtasiak i Anna Wojtasiak.

Nagrodę męża stanu Ignace-
go Jana Paderewskiego za chary-
zmę otrzymał Paweł Kolas, a tuż 
za nim znaleźli się Piotr Komuń-
ski i Karolina Małecka-Wojtasiak.

Nagrodę Leonarda da Vinci za 
wszechstronność również otrzy-

mał Paweł Kolas, na podium zna-
lazły się również Elżbieta Cywiń-
ska i Joanna Kucharek. 

Nagrodę Mahatmy Gandhie-
go za pogodne usposobienie  
i uśmiech otrzymała Elżbieta Cy-
wińska. Na podium znaleźli się 
też Ewelina Kwaczyńska oraz  
o. Jakub Wojciechowski.

Wręczono też nagrody spe-
cjalne – „Złote Serca Calasantz”, 
dla nauczycieli łączących ce-
chy wszystkich tych postaci.  
W szkole podstawowej nagrodzo-
no w ten sposób Monikę Scęce-
lek, a w gimnazjum i liceum Elż-
bietę Cywińską.

Tradycyjnie już każda kla-
sa otrzymała od dyrektora szkoły 
po jednym dorodnym i dojrzałym 
ananasie.   tm

51 ucznióW odebraŁo stypendia

Gala�„Złotych�Jabłek”�została�
poprzedzona�wręczeniem�
szkolnych�stypendiów�
(zwanych�„kalasantyńskimi”)��
za�wyniki�w�nauce,�sukcesy��
w�olimpiadach�i�wyniki�
sportowe�w�roku�szkolnym�
2017/2018.�W�tym�roku�aż�51�
uczniów�odebrało�stypendia��

w�wysokości�od�200�do�600�zł.�
Wśród�nagrodzonych�znaleźli�
się�ubiegłoroczni�finaliści�
olimpiad�przedmiotowych:�
Oskar�Kosenda�–�olimpiada�
filozoficzna,�Szymon�Kuś��
–�olimpiada�fizyczna�i�Agata�
Kaczmarczyk�–�olimpiada�
teologiczna.�
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Złote Jabłko�jak�zawsze�otrzymał�też�rektor�o.�Marian�Galas.

Szczególną owacją uczniowie�przyjęli�ma�gali�niedydaktycznych�pracowników�szkoły.�
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Specjalną nagrodę�odebrał�dyrektor�szkoły�Przemysław�Jabłoński.�
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Łowicz |�Szkoła�na�Korabce�

Historia SP3 sięga
1906 roku
Uroczysty apel przypominający historię Szkoły 
Podstawowej Nr 3, nawiązujący do stulecia 
niepodległości w Polsce, na który zaproszono również 
m.in. pracowników i emerytów szkoły, odbył się  
w czwartek, 18 października, przed południem.

Następnego dnia apel został po-
wtórzony dla uczniów, którzy po-
przedniego dnia mieli wolne, ro-
dziców oraz absolwentów szkoły.

Apel miał charakter patrio-
tyczno-wspomnieniowy. Były 
też akcenty taneczne, np. taniec 
młodszych uczennic z białymi  
i czerwonymi wstęgami, czy też 
polonez w wykonaniu starszych 
uczniów. Część artystyczna i pre-
zentacja multimedialna zostały 
przygotowane na podstawie kro-
nik szkolnych, które prowadził 
m.in. były dyrektor Józef Perzyna. 
Część z zaczerpniętych z kronik 
i powiększonych fotografii moż-
na było obejrzeć w formie wysta-
wy. W trakcie uroczystości dele-
gacje uczniów złożyły też kwiaty 
na grobach byłych dyrektorów 
szkoły. 

Historia Szkoły Podstawowej 
nr 3 w Łowiczu sięga 1906 roku. 
Nauczycielka Helena Szymkow-
ska uzyskała wówczas od władz 
carskich koncesję na otwar-
cie prywatnej szkoły początko-

wej z polskim językiem naucza-
nia. Szkoła przeznaczona była 
dla dzieci pracowników Fabryki 
Przetworów Chemicznych i Na-
wozów Sztucznych, istniejącej 
przy ulicy Chemicznej (dzisiaj 
Armii Krajowej).

W 1908 roku szkoła posiada 
już swój budynek i cztery oddzia-

ły. Dalsze losy szkoły były skom-
plikowane, szczególnie w czasie 
wojen. Zmieniały się wówczas 
budynki i nauczyciele. W 1937 
roku placówka otrzymuje nazwę 
Publiczna Szkoła Powszechna III 
stopnia nr 3 w Łowiczu. Szkoła 
rozwija się organizacyjnie z 4 do 
26 oddziałów. 

Tuż przed wybuchem II wojny 
światowej, w czerwcu 1939 roku, 
nadano SP3 imię 10 Pułku Pie-
choty, który stacjonował wówczas 
w Łowiczu. W 1945 roku, po po-
nownym uruchomieniu szkoły, 
nie powrócono już do tego patro-
na, zaś od 1963 roku przydzie-
lono szkole imię generała Ka-
rola Świerczewskiego-Waltera.  
W 1990 roku Rada Pedagogiczna 
anulowała to imię i od tego czasu 

SP3 nie posiadała imienia i patro-
na. 

W obecnym budynku mie-
ści się od 1963 roku. W 1989 
roku oddano salę gimnastyczną 
z pełnym zapleczem socjalnym.  
W 2005 roku Szkoła Podstawowa 
nr 3 połączyła się z Gimnazjum nr 
3 w Zespół Szkół. W 2009 r. wy-
budowano przy szkole kompleks 
boisk ORLIK wraz z zapleczem 
socjalnym.

W 1999 roku powstała inicja-
tywa nadania szkole imienia Jana 
Pawła II. Zbliżała się także wizyta 
Papieża – Polaka w Łowiczu. Po-
wstał Społeczny Komitet Funda-
cji Sztandaru, który zbierał środ-
ki i propagował nowego patrona. 
Społeczność szkolna z dyrekcją, 
radą pedagogiczną, samorządem 
uczniowskim, komitetem rodzi-
cielskim wystąpiła do Rady Mia-
sta Łowicza o nadanie imienia.  
W tym samym czasie o to samo 
imię wystąpiła SP7 z Bratkowic 
w Łowiczu, w której murach go-
ścił Jan Paweł II, a na placu przed 

szkołą odprawił 14 czerwca 1999 
roku mszę świętą.

W tej sytuacji biskup Alojzy 
Orszulik, który wiedział o stara-
niach obu szkół, zaproponował, 
aby „Trójka” na Korabce nosi-
ła imię kardynała Karola Wojtyły  
– Papieża Polaka, zaś „Siódem-
ka” z Bratkowic – Jana Pawła II.  
16 października 1999 roku czło-
nek Społecznego Komitetu Fun-
dacji Sztandaru Maciej Mońka 
przekazał uczniom sztandar szkol-

ny poświęcony 14 czerwca 1999 
roku podczas wizyty papieża Jana 
Pawła II w Łowiczu. Sztandar 
umieszczono w klasie – pracowni 
historycznej w specjalnie wykona-
nej gablocie. Od 2004 roku sztan-
dar eksponowany jest w głównym 
holu szkoły w przeszklonej gablo-
cie.  opr. mak   

Zapraszamy do obejrzenia ga-
lerii zdjęć oraz filmu z uroczystości 
na stronie www.lowiczanin.info

RZUT OKIeM |�POD�ŚWIERKAMI�PAMIęTAlI�O�EMERyTACH
Jak co roku z okazji  
Dnia edukacji Narodowej  
w Przedszkolu 
Integracyjnym Nr 10 
odbyła�się�uroczystość,
w�której�udział�wzięli�licznie�
emerytowani�nauczyciele�
oraz�pracownicy�
administracji�i�obsługi.�
Dzieci�wraz�z�gośćmi�
obejrzały�występ�artystyczny�
w�wykonaniu�grupy�Zajączki.�
Wszystkie�przedszkolaki�na�
zakończenie�spotkania�wzięły�
udział�w�słodkim�poczęstunku,�
jakim�były�cukierki�i�tort.�tb

Łyszkowice |�Spektakl�w�kościele

Uczniowie przybliżyli postać 
św. Stanisława Kostki

Uczniowie Szkoły Podstawo-
wej w Łyszkowicach z okazji 
święta patrona dzieci i młodzie-
ży św. Stanisława Kostki wysta-
wili inscenizację ukazującą jego 
życie i drogę do świętości. Spek-

takl pt. „Do wyższych rzeczy je-
stem powołany i pragnę dla nich 
żyć” został przygotowany z inicja-
tywy dyrektor szkoły Małgorzaty 
Zielińskiej i wystawiony podczas 
mszy św. o godz. 11.30 w kościele 

pw. św. Kazimierza Królewicza w 
niedzielę 7 października. Występ 
zapowiedział proboszcz ks. Jerzy 
Modelewski. Przy okazji przypo-
mniał wiernym, że zgodnie z po-
stanowieniem Episkopatu Pol-
ski, rok bieżący obchodzony jest  
w Kościele jako Rok Świętego 
Stanisława Kostki z okazji 450. 
rocznicy śmierci młodego jezu-
ity, który żył zaledwie 18 lat. Rok 
Św. Stanisława Kostki w świątyni  
w Łyszkowicach symbolizuje 
obecność jego figury przy ołtarzu.

Młodym aktorom oddano głos 
po czytaniu z Pisma Świętego.  
W rolę Stanisława wcielił się Ja-
kub Wójt, bratem jezuity, Pawłem 
został Olaf Lipiński. Godna rola 
rodziców świętego przypadła We-
ronice Godziszewskiej i Marcelo-
wi Kostrzewie. Całości dopełniała 
oprawa muzyczna, której głów-
nym filarem była Karolina Grasz-
ka (gitara, śpiew). Opiekę dydak-
tyczną nad uczniami sprawowały 
katechetki Bogusława Waracka  
i Marzena Kwiatkowska. 

Występ został przez nagrodzo-
ny gromkimi oklaskami.  ewr

Biało-czerwone stroje uczennic nawiązywały�do�100-lecia�niepodległości�Polski.�

Apel miał charakter patriotyczno-wspomnieniowy,�występowali�
uczniowie�z�wielu�klas.�
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Innowacyjna gospodarka |�Spółka�BrandFlow�–�historia�sukcesu,�który�korzenie�ma�w�Łowiczu

Łowiczanie, z których pracy
korzysta NASA
Czy to możliwe, żeby dwóch młodych ludzi w ciągu jedenastu miesięcy 
uczciwie zarobiło pierwszy milion złotych? Może brzmi to jak scenariusz fi lmu, 
ale udowodnili to pochodzący z Łowicza Dawid Adach i Michał Szymański, 
twórcy spółki BrandFlow, którzy niedawno byli uczestnikami 
I Międzynarodowego Łowickiego Forum Ekonomicznego.

Spółka powstała w czerw-
cu 2016 roku i od początku 
przynosiła wyłącznie zyski. 
Do dzisiaj pozostaje w 100% 
własnością obu wspólników. Zaj-
muje się – mówiąc najprościej 
– produkcją i sprzedażą oprogra-
mowania.

framework, 
który podbija świat
Największym, przynajmniej 

na razie, dziełem Dawida Ada-
cha i Michała Szymańskiego 
jest MDBootstrap – profesjonal-
ny zestaw narzędzi (framework), 
wykorzystywanych do tworzenia 
od podstaw stron i aplikacji inter-
netowych. Korzysta z niego oko-
ło 500 tys. użytkowników na ca-
łym świecie, a są to specjaliści na 
najwyższym poziomie, na czele 
z Amerykańską Agencją Ko-
smiczną (NASA). Poza tym ko-
rzystają z niego tacy potentaci 

jak na przykład Amazon, Nike, 
Mazda, Samsung, Sony, Air-
bus, Yahoo, Deloitte, Ikea, Ge-
neral Electric, KPMG, Unity czy 
Aegon. Większość odbiorców 
jest w Europie Zachodniej (przy 
czym polska to niecałe 2%) i Sta-
nach Zjednoczonych. Na stronie 
internetowej udostępniają – dla 
przykładu – bilans zysków z jed-
nego miesiąca (marca tego roku). 
W ciągu jednego miesiąca wpły-
wy ze sprzedaży ich narzędzi wy-
niosły 285 tys. zł, przy kosztach 
całkowitych 92 tys. zł, koszty na 
marketing i sprzedaż to 9.400 zł).

Firma do dziś jest w 100% 
ich własną, dwuosobową spół-
ką. Nigdy nie wygenerowała stra-
ty, przyniosła natomiast ogrom-
ne zyski. Mówią, że traktują ją 
trochę jak dziecko, a pasja two-
rzenia jej jest znacznie większą 
motywacją do pracy niż zarabia-
ne miliony. – Nie ma takich pie-
niędzy, dla których warto praco-
wać po 16 godzin dziennie, 7 dni 
w tygodniu, w Wigilię, Sylwe-
stra, Wielkanoc, przez lata bez 
urlopu – pisze na ich stronie in-
ternetowej Michał Szymański.

W ostatnim notowaniu świa-
towego rankingu Start-up frame-
work MDBootstrap zajmuje 220. 
miejsce na świecie i 3. w Polsce 
(a nie są to najwyższe pozycje 
w krótkiej przecież historii). Od 
początku do teraz dla jego twór-
ców podstawowym działaniem 
jest promocja darmowej wersji 
produktu – jeżeli darmowa wersja 
będzie popularna, profesjonaliści 
sami będą się zgłaszać po rozsze-
rzoną. Siłą ich produktów jest też 
bardzo rozbudowana dokumenta-
cja techniczna, dzięki której, na-
wet jeśli wystąpią jakieś problemy 
techniczne, to większość z nich 

klient jest w stanie rozwiązać sa-
memu.

jak to się zaczęło?
Obaj twórcy genialnego na-

rzędzia urodzili się w 1989 roku 
w Łowiczu. W tym mieście też 
obaj chodzili do szkół podstawo-
wych i gimnazjów, a następnie 
obaj do I LO im. Józefa Chełmoń-

skiego w Łowiczu, choć do róż-
nych klas, bo Dawid do matema-
tyczno-informatycznej, a Michał 
do humanistycznej. 

– Wcześniej łączyło nas wspól-
ne granie w gry komputerowe 
przez internet – mówi Dawid 
Adach. – Nie rozważaliśmy robie-
nia żadnego biznesu, myśleliśmy 
raczej o tym, jak większość na-

szych rówieśników w szkole, żeby 
iść na studia. 

Studia na pewien czas znów 
rozdzieliły na kilka lat drogi życio-
we kolegów z „Chełmona” (choć 
przyznają, że w wolnych chwilach 
i wtedy grywali ze sobą w gry on-
line). Dawid, pasjonat informaty-
ki, wybrał Politechnikę Warszaw-
ską, a już na II roku znalazł pracę 
w największej na świecie fi rmie 
branży IT, jaką jest Accenture. Po-
dróżował po całym świecie.

Michał z kolei raczej nie intere-
sował się nowymi technologiami, 
bliższe były mu nauki społecz-
ne, a także breakdance. Prowa-
dził zajęcia dla dzieci i młodzieży 
w domach dziecka czy zakładach 
poprawczych. Wybrał studia z za-
kresu resocjalizacji. Pozyskując 
środki zewnętrzne na działalność 
społeczną, zainteresował się bliżej 
tajnikami marketingu i biznesu, aż 
w końcu, jeszcze przed końcem 
studiów, otworzył własną dzia-
łalność (zarabiał na płatnych sub-
skrypcjach swojego bloga o tema-
tyce rozwoju osobistego). Długo 
jednak szukał czegoś, co pozwoli 
mu w pełni rozwinąć swoje moż-
liwości, i dlatego postanowił za-
dzwonić z propozycją współpracy 
do Dawida. – Ja nie wiedziałem 
nic o technologii, on z kolei był 
zielony w dziedzinie marketingu 
– przyznał potem w jednym z wy-
wiadów.

Dawid pracował wtedy w du-
żej korporacji w Amsterdamie. 
Zdradza nam, że już wtedy myślał 
o założeniu własnej fi rmy, ale za-
kładał, że stanie się to, gdy będzie 
miał 35-40 lat i na koncie zgroma-
dzony spory kapitał... aż odebrał 
telefon od Michała.

Obaj uwierzyli w sukces do 
tego stopnia, że niedługo wzięli 
w swoich pracach – które wie-
lu mogłoby uznać za lukratywne 
– bezpłatne urlopy. Uznali, że 
zgromadzone oszczędności po-

Ludzie

toMasz
Matusiak

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

Pasja�tworzenia�
jest�dla�nich�
znacznie�większą�
motywacją�
do�pracy�niż�
zarabiane�miliony.

Michał Szymański i Dawid Adach
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zwolą im żyć przez najbliższe 
pół roku, które poświęcą w cało-
ści na nowe zajęcia – miał to być 
dla nich czas próby, który da od-
powiedź, czy warto. Ta przyszła 
szybko. Pierwszego klienta, jesz-
cze dla wersji beta produktu, zdo-
byli po 22 dniach. Zapłacił 49 do-
larów. Potem zyski z miesiąca na 
miesiąc rosły, choć początkowo 
nie w jakimś szaleńczym tempie. 
Szósty miesiąc był przełomowy  
– przyniósł zysk 7196 dolarów, po-
tem było już tylko lepiej.

Łowicz jest bliski  
ich sercom
Sukces w branży wiąże się  

z tym, że nie ma tygodnia,  
w którym Dawid Adach i Mi-
chał Szymański nie otrzymywa-
liby zaproszeń na różnego ro-
dzaju konferencje, kongresy czy 
targi, a kiedy ich klientem została 
NASA, liczby zaproszeń nie spo-
sób już policzyć. Stwierdzili jed-
nak, że nie mieliby na to czasu  
i od dwóch lat odrzucają wszyst-
kie tego typu zaproszenia. Za wy-
jątkiem jednego...

Organizowane przez Wy-
dział Strategii Rozwoju i Obsłu-
gi Przedsiębiorców łowickiego 
ratusza I Międzynarodowe Ło-
wickie Forum Ekonomiczne było 
pierwszym od przeszło dwóch lat 
wydarzeniem, w którym zgodzili 
się wziąć udział. Jak sami mówią 
– zrobili to z chęcią i przyjemno-
ścią, ze względu na własne ko-
rzenie i to, jak wiele zawdzięczają 
miastu, w którym się wychowali. 
Nie chcą też, żeby ich współpraca 
z rodzimym miastem kończyła się 
na jednorazowym wzięciu udziału 
w konferencji. 

– Chcemy wspierać Łowicz  
– deklarują. – Nasza wizja to 
przede wszystkim pomoc młodym 
ludziom, którzy być może mają 
podobne myślenie jak my kiedyś. 
Nie ma znaczenia czy mieszkasz 
w Łowiczu, Dolinie Krzemowej 
czy na Madagaskarze, wszędzie 
masz dostęp do nieograniczonej 
wiedzy i zasobów. Nie potrzebu-
jesz nawet studiów, możesz za-
cząć naukę programowania i pracę  
w branży IT będąc w liceum  
i mieszkając w Łowiczu. 

Zapomniani bohaterowie 
ze Zdun

W numerze 40. „NŁ” ukazała 
się relacja z sesji Rady Gminy Zdu-
ny, która była też okazją do święto-
wania 100-lecia odzyskania przez 
Polskę niepodległości. Należy cie-
szyć się, że władze gminy pamięta-
ją nie tylko o historii Polski, ale też 
„małej ojczyzny”, Zdun okolic (...). 

Przywracanie pamięci o prze-
szłości powinno być jednak opar-
te na rzetelnej wiedzy (...), nie speł-
niła jednak tych zasad prelekcja 
Zdzisława Kryściaka (...). Przed-
stawił on znaną i opisywaną wie-
lokrotnie historię pierwszych dni 
niepodległości w Łowiczu, pomi-
nął zaś zupełnie rolę mieszkańców 
Zdun w tych wydarzeniach. Waż-
ną rolę ogrywały wtedy różne in-
stytucje społeczne i formacje para-
militarne oraz militarne (...).

Jedną z takich organizacji była 
najstarsza w Królestwie Polskim 
Ochotnicza Straż Pożarna w Zdu-
nach. Starania o jej założenie pod-
jęto jeszcze w 1896 roku, jednak 
dopiero 22 czerwca 1901 roku wła-
dze carskie zatwierdziły statut stra-
ży. Inicjatorami założenia straży 
był miejscowy proboszcz ks. Jan 
Garwoliński, nawołujący włościan 
do czynnego przeciwstawienia się 

pożarom oraz Józef Minich, felczer 
i społecznik, który był „sercem i du-
szą” całego przedsięwzięcia, wystę-
pując wobec władz carskich jako 
reprezentant społeczności gminnej. 

W ślad za Towarzystwem 
Ochotniczej Straży Pożarnej  
w Zdunach, bo taka była jej oficjal-
na nazwa, poszli mieszkańcy in-
nych łowickich wsi, m.in. Złakowa 
Kościelnego, Bolimowa, Łyszkowic, 
Dąbkowic czy tez Kompiny.

Istnienie w Królestwie Polskim 
sieci ochotniczych straży pożar-
nych, podejmujących liczne dzia-
łania pożarnicze, było ważnym 
zjawiskiem społecznym i kulturo-
wym, a w złożonej sytuacji naszego 
narodu przed 1914 roku także po-
litycznym. Kilkudziesięciotysięcz-
na rzesza strażaków-ochotników, 
ludzi odznaczających się w swych 
lokalnych środowiskach pasją spo-
łecznego działania, zabezpiecza-
ła wsie nie tylko przed pożarami, 
ale także rozwijała i w znacznej 
mierze zaspokajała potrzeby kul-
turalne lokalnych środowisk, orga-
nizując teatry amatorskie, zespoły 
chóralne i sportowe. Tak było też 
w Zdunach, gdzie straż pożarna 
miała własne mundury, nawią-
zujące do księżackiej tradycji, or-
ganizowała widowiska teatral-
ne, turnieje strażackie itp. Jednym 
słowem była nie tylko symbolem 
niezależności i wolności, ale także 
wojska polskiego.

Większość spośród wiejskich 
straży pożarnych w powiecie ło-
wickim, a wśród nich również ta 
w Zdunach, pod pokrywką musz-
try strażackiej prowadziła dzia-
łalność POW /Polskiej Organiza-
cji Wojskowej. Wielu strażaków  
w dniach odzyskania niepod-
ległości przez Polskę rozbraja-
ło wojska okupantów, placówki 
żandarmerii i policji oraz pełniło 
służbę porządkową w charakte-
rze milicji ludowej, strzegło ładu 
i bezpieczeństwa obywateli. W li-
stopadzie 1918 roku zduńscy stra-
żacy pod wodzą Józefa Minicha  
i jego wiernego duha, Wawrzyńca 
Szadkowskiego, rozbrajali żołnie-
rzy niemieckich na stacji kolejowej 
Jackowice, leżącej na ważnej wte-
dy ze strategicznego punktu wi-
dzenia tzw. Drodze Żelaznej War-
szawsko-Bydgoskiej. 

 Rocznica odzyskania niepodle-
głości jest więc doskonałą okazją 
do przypomnienia zduńskich bo-
haterów. Należałoby więc nadać 
Józefowi Minichowi i Wawrzyń-
cowi Szadkowskiemu honoro-
we obywatelstwo gminy Zduny. 
Dotychczas ten zaszczytny tytuł 
przyznano tylko dwóm osobom:  
w maju 1935 roku Marszałko-
wi Józefowi Piłsudskiemu oraz w 
kwietniu 1945 roku legendarnemu 
już dziś wójtowi Janowi Fabijań-
skiemu z Wierznowic.

Dobiesław Jędrzejczyk

LISTy  
DO ReDAKCJI

MATERIAŁ�WyBORCZy�SPONSOROWANy

Łowicz 
Śpiewali  
dla ojczyzny

Uczniowie łowickich szkół za-
śpiewali i zagrali w koncercie zor-
ganizowanym 19 października  
w budynku dawnego Gimna-
zjum nr 1. Program koncertu „Ło-
wicz dla Niepodległej” składał 
się z pieśni patriotycznych i roz-
rywkowych, ułożonych w barw-
ną opowieść o walce Polaków o 
niepodległość. Całości dopełniały 
prezentacje multimedialne. Pomy-
słodawcą koncertu był przewod-
niczący os. Dąbrowskiego w Ło-
wiczu Ryszard Szmajdziński. tm

Łowicz�|�Wolna�Grupa�Bukowina

Nie przy ognisku, ale pięknie
Jak w gronie dobrych przyja-

ciół przy ognisku na górskiej po-
lanie można było się poczuć na 
koncercie Wolnej Grupy Buko-
wina, zorganizowanym w sobo-
tę 20 października w sali Zakładu 
Aktywizacji Zawodowej przy ul. 
Powstańców 1863 r. w Łowiczu. 
Widownia była dość kameralna, 
ale wiedząca czego chciała posłu-
chać. Bukowina zagrała wszystkie 
swoje najsłynniejsze kompozycje 
– a na koniec ze sceny zapowie-
działa, że muzycy zamierzają wy-
brać się do Łowicza ponownie.

Wokalistka grupy Grażyna 
Kulawik po koncercie nocowała  
w domu noclegowym w Centrum 
Kultury Turystyki i Promocji Zie-
mi Łowickiej przy Starym Rynku, 
a już następnego dnia rano kie-
rowca z ZAZ odwiózł ją na dwo-

rzec. – Mam nadzieję, że publicz-
ność bawiła się tak dobrze jak my 
na scenie – powiedziała w rozmo-
wie z nami.

Przyznała też, że pierwszy raz 
była w Łowiczu, a miasto bar-
dzo jej się podoba. Widziała je 
głównie po zmroku, bo jeszcze 
po koncercie kierowca obwiózł ją 
na spokojnie po najciekawszych 
miejscach.

Znajomość między wolną Gru-
pą Bukowina a łowickim ZAZ 
została związana 9 września tego 
roku, podczas Targów Ekonomii 
Społecznej w Łodzi, wtedy też 
grupa została zaproszona na kon-
cert do Łowicza. Grażyna Kula-
wik przyznaje, że jest pod dużym 
wrażeniem profesjonalnego po-
dejścia i zaangażowania niepełno-
sprawnych pracowników ZAZ. tm
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Aktualności
Województwo łódzkie�|�Budżet�obywatelski�na�2019

Głosowanie do końca października
Trwa głosowanie nad propozycjami do Budżetu Obywatelskiego 
Województwa Łódzkiego. Wśród propozycji wiele jest 
bezpośrednio związanych z Łowiczem i regionem łowickim. 
Czy tak jak w ubiegłym roku odniosą one spektakularny sukces?

Przypomnijmy, że Budżet Oby-
watelski Województwa Łódzkie-
go został wprowadzony w ubie-
głym roku. Głosy mieszkańców 
zadecydowały, że wśród wy-
branych do realizacji zadań zna-
lazły się aż cztery z Łowicza. 
W tym roku pula do podziału zo-
stała zwiększona z 5 do 8 mln zł, 
w czym 2 mln na zadania ogólno-
wojewódzkie, na które mogą gło-
sować wszyscy mieszkańcy łódz-
kiego.

Powiat łowicki, wraz ze zgier-
skim, łęczyckim i kutnowskim, 
został ponownie przydzielony do 
subregionu północnego. Po we-
ryfi kacji jest w nim 20 propozy-
cji. Każdy mieszkaniec tego sub-
regionu może więc głosować na 3 
z 20 propozycji dla subregio-
nu oraz 1 z 36 ogólnowojewódz-
kich. Głosując w subregionie na-
leży wybrać, której propozycji 
przyznajemy 3 punkty, której dwa, 
a której jeden.

Jedną z propozycji ściśle zwią-
zanych z Łowiczem jest projekt 
budowy za 300 tys. zł (maksymal-
na kwota dofi nansowania) boiska 
wielofunkcyjnego na terenie Ze-

społu Szkół i Placówek Oświato-
wych Województwa Łódzkiego, 
zgłoszony przez dyrektor II LO 
w Łowiczu Agnieszkę Rutę-Ku-
cińską. Można tu przypomnieć, że 
w ubiegłym roku najwięcej gło-
sów w całym subregionie zdo-
była budowa siłowni w budynku 
tych szkół (wraz z jej zapleczem). 
Prace nad nią trwają, mają być 
zakończone przed końcem roku. 
W siłowni jest też wydzielone po-
mieszczenie, w którym w przy-
szłości mogłaby powstać sauna. 
Nowoczesne boisko byłoby więc 
uzupełnieniem tworzonego kom-
pleksu sportowo-rekreacyjnego. 
W promocję tego projektu, szcze-
gólnie w internecie, mocno za-
angażowali się między innymi 
uczniowie II LO oraz ZSiPOWŁ, 
którzy o takim boisku przy szko-
le marzyli od dana. Trzeba tu za-
znaczyć, że boisko, podobnie jak 
powstająca siłownia, byłoby nie 
tylko do ich dyspozycji, bo in-
westycje w ramach budżetu oby-
watelskiego muszą być ogólno-
dostępne. Do głosowania na ten 
projekt zachęcał też na konferencji 
prasowej 8 września kandydat na 
burmistrza Łowicza Michał Sob-
czak, a uczniowie II LO zorgani-
zowali wtedy bieg, który miał pro-
mować tę inicjatywę.

Ubiegłoroczny wniosek o bu-
dowę siłowni zgłosił dyrek-

tor ZSiPOWŁ Tadeusz Żaczek. 
W tym roku także jest on autorem 
jednego z projektów, choć tym ra-
zem raczej jako prezes Łowickie-
go Towarzystwa Przyjaciół Nauk. 
To skromniejsza propozycja, bo 
wyceniana na 75 tys. zł, zakłada 
przygotowanie publikacji książko-
wej „Łowiccy nauczyciele w wal-
ce o niepodległość (1918-1945)”. 

Przedstawiałaby ona sylwetki 
około 50 nauczycieli z Łowicza 
i okolic, w różny sposób zaanga-
żowanych w działania niepodle-
głościowe. Byłaby to praca zbio-
rowa, opracowana przez ŁTPN. 

Na liście do głosowania są też 
pomysły zgłaszane przez śro-
dowisko „Łączy nas Łowicz”. 
Jedną z nich jest zgłoszony przez 
Katarzynę Słomę z Urzędu 
Miejskiego w Łowiczu „Bierz 
Łowicz za wzór!”. Zakłada on 
stworzenie za 64,5 tys. zł, publi-
kacji nt. kultury ludowej regio-
nu łowickiego, ze szczególnym 
uwzględnieniem genezy powsta-
wania wycinanki.

Radny Krystian Cipiński zgło-
sił z kolei pomysł zorganizowa-
nia festiwalu graffi ti „Folklor Full 
Colors”, który połączyłby prace 
twórców ludowych i streetarto-
wych, dzięki czemu mogłoby po-
wstać graffi ti inspirowane folk-
lorem. Projekt wyceniony jest na 
118.240 zł.

Adam Bombrych z Łowickie-
go Ośrodka Kultury jest z kolei 
autorem projektu „Pasiastobusy”. 
Według niego w piątki i w sobo-
ty między Łowiczem, Maurzyca-
mi, Walewicami, Arkadią i Nie-
borowem miałyby kursować dwa 
busy oklejone w łowickie moty-
wy, bezpłatne dla pasażerów. War-
tość projektów wyceniono na 43,5 
tys. zł.

Kolejna, trzecia już propozycja 
zgłoszona przez pracownika Ło-
wickiego Ośrodka Kultury – tym 
razem przez Jakuba Papugę – to 
„Movie Beach!”, czyli wakacyj-
ny (w piątki i soboty) cykl 20 se-

ansów kina letniego na plaży nad 
Bzurą. Projekt wyceniany jest 
na 105.800 zł.

Na liście jest też projekt 
„Mamo, tato – zgłoś mnie na 
badanie! – przesiewowe bada-
nia USG dla dzieci”, którego 
pomysłodawca jest łowiczanin 
Lech Aniszewski, członek zarzą-
du osiedla Górki. Jeśli ta propo-
zycja zostanie wybrana, to 600 
dzieci w wieku od 9 miesięcy do 
6 lat, nie tylko z okolic Łowicza, 
ale też całego województwa, zo-
stałoby przebadanych. Koszt re-
alizacji tego przedsięwzięcia to 81 
tys. zł.

Inną propozycją jest budowa 
chodnika na ul. Łowickiej w Kier-
nozi. Chodnik miałby długość 65 
m i szerokość 2 m, byłby usytu-
owany wzdłuż drogi wojewódz-
kiej nr 584 do marketu Dino. 

Wartość tego projektu to 134.650 
zł. Wnioskodawca stwierdza, że 
skorzystałoby z tego ok. 80 tys. 
mieszkańców powiatu.

Jest też propozycja budowy 
chodnika z przejściem dla pie-
szych w Bedlnie przy drodze wo-
jewódzkiej 583.

Koszty realizacji zadań w na-
szym subregionie wahają się 
w przedziale od 43,5 tys. zł do 300 
tys. zł.

Na liście propozycji ogólno-
wojewódzkich znajdziemy jedną 
zgłoszona przez Rady Miejskiej 
w Łowiczu i kandydata na bur-
mistrza Mariusza Siewierę. To 
projekt „Wojewódzkie Mobilne 
Centrum Edukacji”, zakładający 
zorganizowanie minimum jedne-
go sześciogodzinnego spotkania 
dla 10 osób w każdej ze 177 gmin 
województwa, w minimum 50 
placówkach edukacyjnych. Głów-
ny cel spotkań to promowanie wy-
korzystania nowoczesnych tech-
nologii w życiu człowieka. Jest 
on odpowiedzią na niski stopień 
wykorzystywania przez miesz-
kańców województwa łódzkiego 
technologii cyfrowych w życiu 
codziennym i zawodowym. Koszt 
realizacji to 361 tys. zł.

Głosować można za pomocą 
formularza dostępnego na stronie 
bo.lodzkie.pl. Wypełniony for-
mularz można wysłać mailem na 
podany na stronie adres, przesłać 
na adres Urzędu Marszałkowskie-
go Województwa Łódzkiego albo 
złożyć osobiście biurze podaw-
czym urzędu.

Głosowanie trwa do 31 paź-
dziernika.   tm
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Warszawa�|�XXV�Ogólnopolski�Przegląd�Kronik�OSP�

W kronikach zawiera się historia OSP
Przedstawiciele pięciu 
jednostek OSP z naszego 
regionu wzięli udział  
w XXV Ogólnopolskim 
Przeglądzie Kronik OSP.

Autorzy kronik i monografii 
OSP oraz prac badawczych na te-
mat historii pożarnictwa spotka-
li się w ostatni weekend września 
(28-30.09.) w Warszawie. 

Tegoroczny przegląd kronik 
stał się okazją do uroczystego 
podsumowania konkursów histo-
rycznych organizowanych przez 
Związek OSP. Co roku kroni-
ki biorą udział w przeglądzie po-

wiatowym, zaś co dwa lata mogą 
zostać docenione na przeglądzie 
wojewódzkim, a potem ogólno-
polskim. W tym roku do ostatnie-
go etapu dotarły prace tworzone 
przez pięć jednostek OSP z nasze-
go rejonu: z Krępy, Skaratek, Po-
powa, Zdun i Zawad. 

– Jestem pod wrażeniem pie-
czołowitości, z jaką kroniki są 
przygotowywane. Pamiętajmy, 
że jest to praca społeczna, więc 
tym bardziej należy docenić trud, 
twórczy wysiłek oraz serce, jakie 
kronikarze wkładają w ich przy-
gotowanie – powiedziała nam 
Stanisława Felczyńska, czło-
nek zarządu powiatowego OSP  
w Łowiczu. Warto wspomnieć, że 

trzydniowy program wydarzenia 
obfitował w wiele atrakcji. Zapro-
szeni goście mieli okazję zwiedzić 
m.in.: Muzeum Sportu i Turystyki 
w Warszawie, Cytadelę Warszaw-
ską, Muzeum Historii Polskiego 
Ruchu Ludowego, Chomiczów-
kę czy Katedrę Świętego Floria-
na. Przy okazji pobytu złożyli oni 
również kwiaty na grobach zasłu-
żonych strażaków – w tym Bole-
sława Chomicza, patrona straża-
ków. 

Swoje wrażenia z Warszawy 
opisał nam Leszek Chaicki, Pre-
zes Zarządu Koła Związku Eme-
rytów i Rencistów Pożarnictwa 
RP w Łowiczu, który docenił at-
mosferę tego wydarzenia. 

– W przeglądzie brałem udział 
już po raz trzeci i jestem z tego 
zadowolony. Najbardziej doce-
niam to, że w ciągu tych kilku 
dni można spotkać wiele bliskich 
osób, porozmawiać i w ciekawy 
sposób spędzić razem czas – za-
uważa. 

Istotnym elementem wrześnio-
wego wyjazdu były warsztaty pro-
wadzone przez grupę kronikarzy 
z województwa mazowieckiego. 
Ich uczestnicy mogli dowiedzieć 
się w jaki sposób należy prowa-
dzić izby tradycji oraz muzea 
pożarnicze. Mogli oni również 
poznać tajniki wzorowego prowa-
dzenia kronik. Przydatne i intere-
sujące okazały się one dla Mag-

daleny Grabowicz, kronikarza  
z OSP Krępa. 

– Choć kronikę prowadzę od 
2011 roku, a wcześniej pomaga-
łam przy jej tworzeniu, nie mia-
łam dotychczas zbyt dużej wiedzy 
na temat technik jej prowadzenia. 
Dzięki warsztatom wiele się na-
uczyłam, a zdobytą wiedzę będę 
mogła wykorzystać już wkrót-
ce. To zajęcie wymagające cza-
su, chęci i pomysłów, jednak chcę 
się w nie angażować. Uważam, 
że w kronikach zawiera się histo-
ria OSP. Dzięki zapisowi tej histo-
rii potomni będą mogli zobaczyć 
jak prężnie działała jednostka we 
wcześniejszych latach – powie-
działa nam kronikarz.  aw

Kronikarz Magdalena 
Grabowicz�reprezentowała�
OSP�w�Krępie�podczas�przeglądu�
kronik�w�Warszawie.
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Bolimów�
Pobiegnij  
dla niepodległej

Dystans 1918 metrów będą mie-
li do pokonania biegacze, którzy 
11 listopada wezmą udział w Bie-
gu Niepodległości, który odbędzie 
się nad zbiornikiem powyrobisko-
wym w sąsiedztwie autostrady A2 
w Bolimowie.

Dystans nie jest przypadkowy, 
to rok w którym po 123 latach, 
Polska odzyskała niepodległość. 
Irena Śmigiera-Milewska dyrek-
tor organizującego bieg Gminne-
go Ośrodka Kultury w Bolimo-
wie, powiedziała nam, że pomysł 
zrodził się w tym roku, w czasie 
innego biegu – Wilczym Tropem 
– upamiętniającego żołnierzy nie-
złomnych.

Osoby chcące wziąć udział  
w biegu powinny zgłosić się do 
bolimowskiego ośrodka kultury 
do 5 listopada, formularze zgło-
szeniowe są dostępne na jego stro-
nie internetowej. Dopuszczone 
są zapisy po tym terminie, nawet 
przed biegiem, ale wówczas oso-
by te muszą się liczyć z tym, że nie 
otrzymają pamiątkowych meda-
li i kotylionów, które organizator 
musi zamówić wcześniej. Wstęp-
nie założono, że medali i kotylio-
nów będzie 100. Udział w biegu 
jest bezpłatny i uczestników nie 
dotyczą ograniczenia wiekowe.

Bieg Niepodległości rozpocz-
nie się o 12.00 odśpiewaniem Ma-
zurka Dąbrowskiego, po którym, 
ok. godz. 12.15, uczestnicy roz-
poczną bieg. Około godz. 13.00 
przewidziano ciepły posiłek.  tb

Kocierzew Płd. |�Dzień�Papieski�i�100-lecie�Niepodległej�

Patriotyczny przemarsz przez wieś 
18 października w Szkole 
Podstawowej w Kocierzewie 
Płd. w sposób wyjątkowo 
uroczysty świętowano  
Dzień Papieski, który  
w tym roku został 
połączony z obchodami 
100-lecia odzyskania 
niepodległości przez Polskę.

Świętowanie rozpoczęło się od 
akademii w wykonaniu uczniów 
kl. IV-VIII szkoły podstawowej  

i kl. III gimnazjum, upamiętnia-
jącej pontyfikat Papieża Polaka  
– Jana Pawła II. Uczniowie przy-
bliżyli m.in. związaną z tym 
dniem ideę wspieranie uzdolnio-
nej młodzieży poprzez przyzna-
wane stypendia Fundacji „Dzieło 
Nowego Tysiąclecia”. 

Po akademii wszyscy wyszli 
przed szkołę, by wziąć udział  
w patriotycznym przemarszu  
w ramach obchodów 100-lecia 
odzyskania niepodległości przez 
Polskę. Wyposażeni w czerwo-
ne flagi, kotyliony, balony oraz 

sprzęt nagłaśniający, przemasze-
rowali około 3 kilometrów przez 
wieś i wrócili przed budynek 
szkoły. 

O bezpieczeństwo maszeru-
jących zadbała policja. Głośny  
i radosny korowód skandował ha-
sła: „Jestem młodym Polakiem!”, 
„Szanuję wszystkich ludzi!”, 
„Kocham swoją Ojczyznę!” itp.  
Na zakończenie wszyscy wygło-
sili wiersz Władysława Bełzy pt. 
„Katechizm polskiego dziecka”, 
rozpoczynający się od słów: „Kto 
ty jesteś? Polak mały”.  oprac. aa 

Kocierzew Płd. |�Dzień�Edukacji�

Jeden dzień z życia szkoły 
Uczniowie, nauczyciele i pra-

cownicy obsługi w Szkole Pod-
stawowej im. Bohaterów walk nad 
Bzurą 1939 roku w Kocierzewie 
Południowym obchodzili 12 paź-
dziernika Dzień Edukacji Narodo-
wej. Do wspólnego świętowania 
zaproszenie otrzymali także eme-
rytowani nauczyciele tej szkoły. 

Obchody rozpoczęli mszą św. 
w kościele w Kocierzewie Płd., 
odprawioną przez ks. proboszcza 
Jana Janika, który w homilii na-
wiązał do Pana Jezusa – Nauczy-
ciela, w ten sposób podkreślając 
rangę nauczycielskiego powoła-
nia i misji. 

Uroczystości były kontynuowa-
ne w szkole. Uczniowie klasy III 
zaprosili do obejrzenia akademii, 
w której odtworzyli jeden dzień 

z życia szkoły. Dzieci odtwarza-
ły role nauczycielki i uczniów, 
którzy mówili o klasówkach, 
sprawdzaniu zeszytów, ocenach, 
odpytywaniu, podpowiadaniu  
i skarżeniu. Zwieńczeniem spek-
taklu był wyśpiewane życzenia. 

Uroczystość uświetnił swoimi 
występami szkolny chór. Wyko-
nane zostały piosenki z linią me-
lodyczną popularnych przebojów. 
Po zakończeniu akademii dyrek-
tor szkoły Agnieszka Maliszewska 
i sekretarz gminy Tadeusz Żaczek 
wręczali nauczycielom nagrody 
za osiągnięcia w pracy dydaktycz-
nej i wychowawczej. Zostały wrę-
czone także listy gratulacyjne dla 
nauczycieli i pracowników szkoły, 
którzy w tym roku obchodzą jubi-
leusz pracy zawodowej.  oprac. aa 

Bożena Zagórowicz – emerytowana nauczycielka nauczania 
początkowego i Lucyna Pałka�–�była,�wieloletnia�dyrektor�Szkoły�
Podstawowej�w�Kocierzewie.�

Uczniowie szkoły w Kocierzewie Płd. wzięli�udział�w�niepodległościowym�przemarszu�przez�wieś.�
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Sanniki�|�Duże�zmiany�w�radzie�–�tylko�4�dotychczasowych�radnych�

Będzie druga tura wyborów burmistrza
Do drugiej tury 
wyborów burmistrza 
miasta i gminy Sanniki 
przeszli dotychczasowy 
wójt Gabriel 
Wieczorek – będący 
członkiem PSL – oraz 
dyrektor sannickiego 
gimnazjum Dariusz 
Wachowicz – nie 
będący członkiem 
PSL-u, ale za to 
oficjalnie popierany 
przez lokalne struktury 
tej partii. 

Dariusz Wachowicz został „na-
maszczony” przez szefową lo-
kalnych struktur PSL, radną po-
wiatową od początku istnienia 
powiatów oraz wybraną na kolej-
ną kadencję Rady Powiatu Go-
stynińskiego Marię Wróblewską. 
– Sanniki potrzebują zmian: sza-
cunku dla osób starszych i otwar-
tości na młodych. Trzeba jedno-
czyć środowisko. Mamy nadzieję 
na wygraną w drugiej turze – mó-
wiła w rozmowie z nami tuż po 
ogłoszeniu wyników Maria Wró-
blewska. 

Jeszcze przed drugą turą wybo-
rów można powiedzieć, że zmian 
w Sannikach jest dużo, bowiem 
„czerwone kartki” od wyborców 
dostało i nie uzyskało mandatów 
aż 9 dotychczasowych członków 
Rady Gminy Sanniki (od począt-
ku tego roku Rady Miasta i Gmi-
ny Sanniki), którzy zdecydowa-
li się w tych wyborach startować. 
Spośród dotychczasowych rad-
nych o reelekcję nie starało się 
tylko 2 radnych: Stefan Kiełbasa  
oraz Wiesław Stasiński. 

Tylko 4 dotychczasowych rad-
nych będzie piastować tę funk-

cję ponownie. Są to: dwaj byli 
wiceprzewodniczący rady Wie-
sław Nowicki z Sannik i Augu-
styn Wróblewski (Aleksandrów  
i Krubin) oraz Roman Grochow-
ski (okręg obejmujący Działy, Sta-
ropól i Lubików) i Wioletta Bem-
benista z Lwówka. 

jakie były wyniki 
wyborów burmistrza?
W mieście i gminie Sanniki 

było 4 kandydatów na stanowi-
sko burmistrza. 44-letni Gabriel 
Wieczorek zdobył 40,31% głosów 
(1.205 głosów). 51-letni Dariusz 
Wachowicz zdobył ich niewie-
le mniej, bo 37,70% (1.127 gło-
sów). Pozostałych 2 kandydatów 
uzyskało dużo słabsze wyniki. Na 
lokalnego przedsiębiorcę, 61-let-
niego Grzegorza Geislera z KW 
Siemowit IV, głos oddało 326 
wyborców, co stanowi 10.91%,  
a na najmłodszą ze wszystkich 
kandydatów, 26-letnią Joannę 
Milczarską z KW PiS, 331 wybor-
ców, co stanowi 11,07% głosów. 

Jako że obydwaj kandydaci, 
którzy przeszli do drugiej tury, są 
w jakiś sposób związani z PSL-
-em, nie zabrakło w kampa-

nii przedwyborczej nawiązań do 
tego. Lokalny PSL popierał, pro-
mował i „grał w drużynie” Dariu-
sza Wachowicza, zaś kandydujący 
z własnego komitetu wyborczego 
Gabriel Wieczorek chętnie przy-
pominał o tym, że mimo iż nie ma 
poparcia lokalnych struktur partii, 
to popiera go np. wieloletni mar-
szałek województwa mazowiec-
kiego, wiceprezes PSL Adam 
Struzik. Burmistrz Wieczorek 
opublikował też na swoim Face-
booku zdjęcie jak panowie podają 
sobie ręce z podpisem „Popieram 
kandydaturę Gabriela Wieczor-
ka na Burmistrza Miasta i Gminy 
Sanniki”. To nie koniec kampanii 
wyborczej w Sannikach, co jesz-
cze czas przyniesie – zobaczymy. 

Wyborcze porażki  
i sukcesy 
To też nie koniec zaskakują-

cych wiadomości z tego miasta  
i gminy. Wielką niespodzianką 
jest np. to, że nie uzyskała man-
datu dotychczasowa przewod-
nicząca sannickiej rady Wanda 
Milczarek, startująca z listy PSL. 
Zdobywając 80 głosów przegrała 
w swoim okręgu z 26-letnim stra-

żakiem ochotnikiem Damianem 
Dolniakiem (komitet burmistrza 
Wieczorka), który zdobył 132 gło-
sy. Sromotnie przegrała też Ma-
rianna Witkowska (lista PSL)  
z Sannik (zdobywając 41 głosów).  
W okręgu, w którym startowała, 
było 3 kandydatów na 1 miejsce. 
Wyborcy wybrali emerytowane-
go dyrektora Szkoły Podstawowej  
w Sannikach, 61-letniego Jerzego 
Jabłońskiego, który zdobył 85 gło-
sów. Najmniej głosów (30) w tym 
okręgu zdobyła kandydatka KW 
PiS Joanna Zielińska. 

Blisko dwa razy więcej gło-
sów otrzymał Wojciech Gładoch 
(lista PSL) z Osmolina (110 gło-
sów), pokonując dotychczaso-
wego radnego z tej miejscowości 
Jana Wrzesińskiego (KW Siemo-
wit IV), który zdobył 56 głosów. 
Wiceprzewodniczący Wiesław 
Nowicki (KW PSL) zdobywa-
jąc 103 głosy wygrał o zaledwie 
2 głosy wyborczy wyścig z innym 
dotychczasowym radnym Sła-
womirem Bujakowskim (komi-
tet burmistrza Wieczorka), który 
zdobył 101 głosów. 

Do rady nie dostała się też kan-
dydująca jednocześnie na burmi-

strza Sannik Joanna Milczarska. 
Jako kandydatka na wójta uzy-
skała w swoim okręgu 50 głosów.  
O 3 głosy więcej w tym okręgu 
uzyskał i wszedł do rady Marek 
Olczak. Wielkim przegranym jest 
też dotychczasowy radny Franci-
szek Kamiński (43 głosy) – przed 
laty dyrektor szkoły w Osmo-
linie. W jego okręgu kandydo-
wały 4 osoby. Najwięcej głosów 
(98) uzyskała Karolina Kaźmier-
czak z KW PiS. Bardzo ładnym 
wynikiem wyborczym może po-
chwalić się dotychczasowa rad-
na z Lwówka Wioletta Bembeni-
sta (KW PSL), która zdobyła 116 
głosów, a jej konkurentka w okrę-
gu Mariola Domżałowicz (KWW 
burmistrza) – 42 głosy. 

kto z kim?  
– to się okaże 
Podsumowując: do Rady Mia-

sta i Gminy w Sannikach weszli: 
Agnieszka Dylik (70 głosów), 
Magdalena Kalińska (77 głosów), 
Roman Grochowski (45 głosów), 
Wojciech Gładoch (110 głosów), 
Adam Cieślak (70 głosów), Wie-
sław Nowicki (103 głosy), Ma-
rek Olczak (58 głosów), Karolina 

Kaźmierczak (98 głosów), Iwona 
Pawłowska (79 głosów), Jerzy Ja-
błoński (85 głosów), Grażyna Ko-
walczyk (60 głosów), Augustyn 
Wróblewski (73 głosy), Damian 
Dolniak (132 głosy), Wioletta 
Bembenista (116 głosów), Teresa 
Winnicka (142 głosy).

Podział mandatów pomiędzy li-
sty komitetów wyborczych też jest 
ciekawy i teoretycznie nie pozwa-
lałby żadnemu z dwóch kandyda-
tów na burmistrza, którzy przeszli 
do II tury, rządzić bez koalicjan-
tów. Żaden z komitetów nie zdo-
był większości w radzie. Komitet 
Wyborczy PSL zdobył 6 man-
datów (zdobywając 36.04% gło-
sów), Komitet Wyborczy PiS – 2 
mandaty (15.29%), Komitet Wy-
borczy Wyborców Gabriela Wie-
czorka – 5 mandatów (26.29%), 
Komitet Wyborczy Siemowit IV 
– 1 mandat (16.60%) oraz Komi-
tet Wyborczy Inicjatywa dla Go-
stynina – 1 mandat (4.32%). Na 
szczęście w tak niedużych samo-
rządach nie zawsze ważny jest 
szyld partyjny i miejmy nadzieję, 
że tak będzie i teraz – że ważniej-
sze będą np. remonty dróg i lokal-
ne inwestycje. 

Trzeba przyznać, że wybor-
cy z gminy i miasta Sanniki”wy-
kręcili” bardzo dobrą frekwencję,  
z której mogą być dumni. Wy-
niosła ona 60.47%. Cztery lata 
temu wynosiła ona 51.71%. Żeby 
nie zepsuć tego dobrego wraże-
nia, warto iść do urn i oddać głos  
w drugiej turze wyborów na wójta 
– 4 listopada. 

Informując o wynikach w San-
nikach warto też poinformować 
o tym, że w wyborach do Rady 
Powiatu Gostynińskiego sukces 
odniosły dwie osoby z Sannik: 
Maria Wróblewska (KW PSL) 
– zdobywając 1.007 głosów oraz 
ojciec kandydującej na burmi-
strza Sannik Joanny Milczarskiej 
– Wiesław Milczarski (KW PiS) 
– 609 głosów.  mak

PSL-owskie rozdwojenie jaźni:�lokalni�działacze�wspierają�Dariusza�Wachowicza�(z�prawej),�a�marszałek�województwa�Adam�Struzik�(w�chwili�
zamykania�tego�numeru�NŁ�nie�było�wcale�jeszcze�pewne,�czy�będzie�nim�nadal)�–�Gabriela�Wieczorka.
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Gmina Nieborów |�Wyrównany�pojedynek�–�ale�ze�wskazaniem

Jarosław Papuga 
będzie wójtem
Tylko 79 głosów przeważyło w wyborach na wójta gminy 
Nieborów zwyciężył Jarosław Papuga z KKW Nieborów, 
pokonując Dariusza Kosmatkę z KWW PiS, który 
ubiegał się o ten urząd po raz drugi. Na Jarosława Papugę 
(40 l,) głosowało 2.145 osób – 50,95%, zaś na Dariusza 
Kosmatkę 2.066 osób – 49,05 %.

Analizując wyniki z obwodów 
wyborczych, jasno widać, że w 
większości na Jarosława Papu-
gę głosowała północ gminy, a na 
Dariusza Kosmatkę południe – 
zgodnie z miejsce zamieszkania. 
Choć to nie reguła, bo w Kompi-
nie nowy wójt zebrał 45,30% gło-
sów, ale już w Bednarach 71,71%, 
w Nieborowie 70,61%, w Mysła-
kowie – 79,81%, w Bobrownikach 
– 58,57%, w Bełchowie – 22,77%, 
w Bełchowie Osiedlu – 16.07%, 
i w Dzierzgowie – 34,72%.

W rozmowie z nami Jarosław 
Papuga powiedział nam, że cie-
szy się z uzyskanego wyniku, 
choć jak widać walka o fotel wójta 
okazała się wyrównana i zwycię-
żył niewielką przewagą. Zdaje so-

bie sprawę, że dla jego konkuren-
ta Dariusza Kosmatki wybory te 
były bardzo ważne, włożył wiele 
wysiłku w przygotowanie i prowa-
dzenie kampanii i zapewne ocze-
kiwał innego wyniku.

Podkreślił też, że kampania wy-
borcza przebiegła spokojnie, nie 
było między nimi złośliwości, była 
za to zdrowa atmosfera prezento-
wania siebie i programów i dys-
kusji z mieszkańcami na wspól-
nie zorganizowanych spotkaniach 
na terenie gminy– co uważa, za 
ich wspólny sukces. Pracując jako 
wójt będzie chciał współpracować 
ze swoim rywalem, na pomoc li-
czy też w pierwszym okresie pra-
cy ze strony odchodzącego wójta 
Andrzeja Werle.

Niestety mimo wielu prób nie 
udało nam się skontaktować po 
wyborach z Dariuszem Kosmat-
ką. Rozmawialiśmy z nim w trak-
cie nocy wyborczej. Cieszył się 
z korzystnego dla niego wyniku 

w Kompinie, który jako pierw-
szy „wypłynął”. Ale jak przy-
znał spodziewał się tam wygranej, 
otwarcie powiedział, że nie liczy 
na wygraną w obwodzie Bednary 
i Mysłaków – mateczniku rywa-
la, był przekonany o poparciu 
w obu obwodach w Bełchowie. 
Zaznaczył, że decydujące głosy 
będą z obwodów w Nieborowie 
i Bobrownikach i nie pomylił się.

Przypomnijmy, że o man-
dat radnego w Gminie Niebo-
rów ubiegało się 28 kandydatów 
z czterech komitetów wybor-
czych, KWW PiS – 11 kandy-
datów, KWW Nieborów – 14, 
KWW Kukiz’15 – 2, KWW Wsi 
Patoki i Kompina – 1. 

Rada Gminy po wyborach ule-
gła znacznej zmianie. Większość 
mandatów zdobyli członkowie 
KWW Nieborów: 

Tomasz Wierzbicki (54 l.) – 
123 głosy, 51,04%, Janina Werle 
(60 l.) – 105 głosów, 51,98%, Ja-
cek Makowski (32 l.) – 101 gło-
sów, 57,06%, Zbigniew Szymań-
ski (52 l.) – 213 głosy, 74,74%, 
Marek Jaworski (26 l.) – 99 gło-
sów, 50,77%, Bogusława Tom-
czak (47 l.) – 171 głosy, 51,20% 
oraz Krzysztof Osóbka (46 l.), Ar-
kadiusz Pudłowski (28 l.) Tomasz 

Papiernik(42 l.) – ta trójka weszła 
do Rady automatycznie wobec 
braku konkurentów w okręgach 
w których startowali. W sumie to 
9 radnych, którzy utworzą w gmi-
nie większość ułatwiając zapew-
ne pracę nowemu wójtowi, który 
startował z tego samego komitetu.

Warte zauważenia jest, że 
w radzie nie będzie: Jana Pierzan-
kowskiego jak i radnego wcze-
śniejszych kadencji Tadeusza Ba-
kalarskiego. Do Rady nie dostali 
się też Andrzej Krokocki i Krzysz-
tof Kubel.

W Radzie zasiądzie czterech 
radnych z KWW PiS: Tomasz 
Baczyński (49 l.) – 232 głosy, 
72,05%, Tomasz Pruk (45 l.) – 
193 głosy, 53,17%, Barbara Kostu-
siak (60l.) – 138 głosów, 51,88%, 
Henryk Bakalarski (54 l.) – 170 
głosów, 48,02 %. Po jednym man-
dacie zdobyli z KWW Kukiz’15 
Tomasz Zimny (48 l.) – 232 gło-
sy, 53,70% i z lokalnego komite-
tu Wsi Kompina i Patoki do Rady 
Małgorzata Bolimowska (44 l.) – 
194 głosy, 83,98%. 

Łowicz�|�12�sklepów�w�kompleksie�po�jednostce�wojskowej�

Dzisiaj otwarcie Premium Park 
Pasaż handlowy Premium Park 

Łowicz zostanie otwarty dzisiaj,  
w czwartek 25 października na te-
renie po dawnej jednostce wojsko-
wej w Łowiczu. Jest to inwestycja 
spółki Developer Pro z Konina. 
Uroczyste otwarcie zaplanowano 
na godzinę 11.00. Atrakcją towa-
rzyszącą ma być trwający przez 
cztery dni – do niedzieli włącz-
nie – Street Food Polska Festiwal, 

czyli zlot foodtrucków oferują-
cych jedzenie z różnych zakątków 
świata. 

W kompleksie sklepów u zbie-
gu ul. Broniewskiego i Sikorskie-
go działać będzie 12 sklepów na 
łącznej powierzchni handlowo-
-usługowej prawie 5,6 tys. m2. 
Operatorem spożywczym i jedno-
cześnie zajmującym największą 
powierzchnię będzie Polo Mar-

ket. Oprócz tego znajdą się tam 
sklepy: CCC, KiK, Pepco, Mar-
tes Sport, Takko Fashion, Neo-
net, Deichmann, Hebe, Empik, 
KS Sport oraz MagPie. W tym 
samym kompleksie działa już od 
kilku miesięcy market budowla-
no-ogrodniczy Patio Color. Na te-
renie kompleksu znajduje się bli-
sko 200 miejsc parkingowych. 
 mak 

Łowicz – Bednary�|�Echa�publikacji

Jeszcze o śmieciach w lesie
W poprzednim numerze NŁ 

z 18 października w artykule 
pt. „Kto wyrzucił te śmieci i kto 
za to odpowie” opisaliśmy pro-
blem śmieci znalezionych w lesie 
w Bednarach Kolonii, wśród któ-
rych znajdował się segregator 
z dokumentami spółki Polmo-
blich z lat 1999-2000. 

Przedstawiciele tej spółki, któ-
ra jest w likwidacji w rozmowie 
z nami, nie umieli wyjaśnić, jak 
mogło coś takiego się zdarzyć. 
Według nich dokumenty z tych lat 
powinny być znacznie wcześniej 
zniszczone, ponieważ żadnych 
papierów nie trzeba przechowy-
wać tak długo. Mieli przypuszcze-
nia, że w którymś momencie mo-
gły się ona dostać w niepowołane 
ręce. Kiedy w czyje – trudno było 
im wyjaśnić. 

Jedna z hipotez, jaka im się na-
sunęła była taka, że dokumenty te 
mogły z powodu niedopatrzenia 

i pośpiechu pozostać w siedzibie 
fi rmy przy ul. Blich, która przed 
3 laty została sprzedana innemu 
łowickiemu przedsiębiorcy W.P. 
Z braku innego kontaktu z obec-
nym właścicielem nieruchomo-
ści, wysłaliśmy do niego 9 paź-
dziernika pytania w tej sprawie, 
informując telefonicznie pracow-
ników jego fi rmy. Do czasu publi-
kacji artykułu nie odpowiedział. 

W tym tygodniu jego żona za-
dzwoniła do redakcji, wyjaśnia-
jąc, że rodzina P. ze sprawą śmieci 
i dokumentów znalezionych w le-
sie nie ma nic wspólnego. Na tere-
nie dawnego Polmoblichu nic ta-
kiego nie znaleziono. – Nie wiem, 
kto te rzeczy przechowywał, to 
nie my. My prowadzimy fi rmę 
i wiemy, z jaką starannością trze-
ba zabezpieczyć dokumenty – po-
wiedziała nam pani P. Dodała, że 
insynuacje przedstawicieli Polmo-
blichu były nie na miejscu.  mwk

toMasz
bartos

tomasz.bartos@lowiczanin.info
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Rozmowy Nowego Łowiczanina
– przerwa na wybory
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Łowicz�|�Rada�Miejska�po�wyborach

Na koalicje trzeba poczekać
do wyboru burmistrza
W Radzie Miejskiej rewolucyjnych zmian po wyborach nie ma. 
Większość nazwisk radnych znamy z obecnej kadencji. 
Bo choć zmieniły się w niektórych przypadkach komitety, 
z których startowali, to nazwiska pozostały te same.

W Radzie nie ma zdecydo-
wanej przewagi jednego komite-
tu. Nowy burmistrz, bez względu 
czy będzie to Krzysztof Kaliń-
ski czy Jakub Wolski, będzie mu-
siał myśleć o budowaniu koalicji 
w Radzie, która da mu przewagę 
i możliwość spokojnego rządze-
nia. Najwięcej radnych do Rady 
Miejskiej wprowadził KW Łączy 
nas Łowicz – 7, mniej KW Prawo 
i Sprawiedliwość – 6, dalej KW 
Łowickie.pl – 5 i KW Porozumie-
nie Łowickie – 3.

Jakub Wolski kandydat PiS na 
burmistrza powiedział nam, że za 
wcześnie jest na rozmowy o ko-
alicjach w Radzie. Temat zostanie 
podjęty, gdy znany będzie nowy 
burmistrz miasta. To jest logiczne, 
bowiem wówczas strony będą mo-
gły określić warunki współpracy, 
dziś sytuacja jest w zawieszeniu. 
Michał Trzoska z PiS, dotychcza-
sowy przewodniczący Rady Miej-
skiej, wypowiada się podobnie.

Trwająca współpraca między 
burmistrzem Kalińskim i PiS zo-
stała przerwana na rok przed wy-
borami, radni popierający bur-
mistrza uznali tę decyzję PiS za 
zdradę. Radni PiS z kolei ostro 
krytykowali burmistrza, za niektó-
re decyzje. Krytyce przewodził Ja-
kub Wolski. 

Rozstanie to nie musi jednak 
przekreślać współpracy w przy-
szłości. Tym bardziej, jak to za-
uważył w rozmowie z nami jeden 
z radnych PiS, jeśliby nawet wy-
grał Kaliński, powinno mu zale-
żeć na dobrych stosunkach z PiS, 
bo partia zdobyła większość man-
datów w Sejmiku Województwa 
Łódzkiego, to z kolei może mieć 
przełożenie na dostęp do środków 
fi nansowych na duże projekty. 
Warto też zauważyć, że pomiędzy 
np. Krystianem Cipińskim (ŁnŁ) 
i Michałem Trzoską zawsze była 
nić porozumienia. Trzoska zawsze 
darzył też dużą atencją burmistrza 
Kalińskiego. 

Z drugiej strony oba komitety, 
Łączy nas Łowicz jak i PiS, jeśli 
chcą zbudować większość w Ra-
dzie wcale nie muszą dogadywać 
się ze sobą. Wystarczy, żę doga-
dają się z radnymi z Łowickie.pl, 
jest ich 5 a to wystarczy, aby rzą-
dzić. Robert Wójcik w rozmowie 
z nami przyznał, że jest świadom 
tego, iż obie grupy mogą zabiegać 
o porozumienie z Łowickie.pl, na-
tomiast Mariusz Siewiera podkre-
ślił, że Łowickie.pl tworzą ludzie 
otwarci na współpracę dla dobra 
miasta. Ostatecznie może się oka-
zać, że Łowickie.pl, będzie praw-

dziwym wygranym wyborów, bo 
to ci radni, choć bez większości 
mogą mieć wpływ na politykę 
miasta.

Kilka osób, z którymi rozma-
wialiśmy sądzi, że trzech radnych 
z Porozumienia Łowickiego to 
potencjalni koalicjanci burmistrza. 
W mijającej kadencji Krzysztof 
Janicki w pełni popierał działa-
nia burmistrza. Ale niekoniecz-
nie skorzy do takiej współpracy 
będą Marek Boroski, który mówi, 
że chce być niezależny i popie-
rać to co dobre i krytykować to co 
złe, debiutujący w Radzie Łukasz 
Jażdżyk. Jeśli doszłoby to koalicji 
Łączy nas Łowicz z Porozumie-
niem Łowickimm, to popierają-
cych burmistrza radnych będzie 
10, do większości zabraknie jed-
nego głosu.

Trudno też mówić obecnie, 
kto zostanie przewodniczącym 
Rady Miejskiej. Łączy nas Ło-
wicz może proponować Henryka 
Zasępę, który już tę funkcję spra-
wował i który chętnie podjąłby się 
tego zadania. Ale czy PiS zapro-
ponuje Michała Trzoskę? On sam 
ponoć nie jest tym zainteresowa-
ny, bo po pierwszym zauroczeniu 
funkcją, odczuł poważne ograni-
czenia czasowe wynikające z jej 
piastowania.

Poniżej przedstawiamy sylwet-
ki wszystkich radnych

kW Łączy nas Łowicz
 Henryk Zasępa (66 l.) – 

mieszkaniec Blichu, emeryt. Wie-
loletni nauczyciel matematyki 
i informatyki w I LO w Łowiczu, 
a w latach 1989-1992 wicedyrektor, 
a następnie do 2007 roku dyrektor 
tej szkoły. W Radzie Miejskiej od 
2006 roku do obecnej chwili, star-
tował z list burmistrza Kalińskie-
go. Dwie pierwsze kadencji pełnił 
funkcję przewodniczącego, a w 
ostatniej wiceprzewodniczącego. 
Angażuje się społecznie, m.in. jest 
członkiem Koła Wychowanków 
i Wychowanek Szkół Średnich 
Ogólnokształcących w Łowiczu.

 Krzysztof Kaliński (61 l.) – 
mieszkaniec os. Korabka. Bur-
mistrz Łowicza od trzech kaden-
cji, od 2006 roku. Do czasu, gdy 
objął urząd burmistrza, pracował 
jako nauczyciel historii w I LO 
w Łowiczu. Jego sylwetkę prezen-
towaliśmy bliżej w jednym z ostat-
nich numerów NŁ.

 Zofi a Wielemborek (66 l.) 
– mieszkanka os. Starzyńskiego, 
emerytowany pracownik wydzia-
łu fi nansowego, zastępca skarbni-
ka UM w Łowiczu, od 2011 roku 
emerytka, aktualnie pełni już II 
kadencję funkcję przewodniczącej 
Zarządu Osiedla Starzyńskiego, 
była współinicjatorem założenia 
Stowarzyszenia „Starzyńskiego 
Biega”, które zmobilizowało gru-

pę mieszkańców do aktywnego 
spędzania czasu. Członek Rady 
Nadzorczej ŁSM. Mijająca ka-
dencja była jej pierwszą w Ra-
dzie Miejskiej, wyraźnie związana 
z obecnym burmistrzem, w czasie 
sesji często występowała w jego 
obronie.

 Dariusz Dzik (50 l.) – miesz-
kaniec os. Starzyńskiego, wielo-
letni pracownik Agros – Nova, 
aktywny członek NSZZ Solidar-
ność, działa w Zarządzie Osiedla 
Starzyńskiego. W Radzie Miej-
skiej pracował przez ostatnie dwie 
kadencje, gdzie dostał się jako 
kandydat PiS. Mimo to od począt-
ku było wiadomo, że blisko mu do 
burmistrza Kalińskiego, więc jego 
ostateczne odejście z klubu rad-
nych PiS i start z KW Łączy nas 
Łowicz nie dziwi.

 Krzysztof Olko (48 l.) – 
mieszkaniec os. Nowe Miasto, 
pracownik OSiR w Łowiczu, 
gdzie jest odpowiedzialny za or-
ganizację wydarzeń sportowych. 
Obecna kadencja będzie trzecią 
w jego samorządowej karierze, w 
2014 roku startował z Koalicji Zie-
mi Łowickiej, wcześniej zasiadał 
w Radzie również w latach 2002-
2006. Zaangażowany społecznie, 
działa w Zarządzie Osiedla Nowe 
Miasto i Radzie Rodziców SP1.

 Leszek Plichta (60 l.) – 
mieszkaniec Bratkowic, prowadzi 
własną działalność gospodarczą, 
od 40 lat pracuje w Agros Nova, 
działa w NSZZ „Solidarność”. 
W 2010 i 2014 roku startował do 
Rady Miejskiej z list PiS. Start 
w tych wyborach z listy KW Łączy 
nas Łowicz nie powinien dziwić, 
podobnie jak w przypadku radne-
go Dariusza Dzika, od początku 
sympatyzował z burmistrzem Ka-
lińskim. Radny był współzałoży-
cielem Miejskiego Uczniowskie-
go Klubu Sportowego „Pelikan” 
i jest jego wiceprezesem.

 Józef Szczepanik (63 l.) – 
mieszkaniec os. Górki. Mandat 
radnego zdobył po raz pierwszy 
w wyborach w 1994 roku, po czym 
był wybierany do 2010 r., gdy 
w czasie wyborów nie dostał się do 
Rady Miejskiej. Na początku kan-
dydował z list rzemiosła łowickie-
go, potem komitetu wyborczego 
Rzeczpospolita Łowicka ówcze-
snego burmistrza Ryszarda Bu-
dzałka. Po przerwie w 2014 r. dostał 
się do Rady z ramienia komitetu 
Porozumienie Łowickie. Podobnie 
jak Krzysztof Janicki, był wspie-
rał działania burmistrza Kalińskie-
go. Obaj radni wyraźnie przeciw-
stawiali się budowie kościoła na 
miejskim terenie przy ul. Miodo-
wej. Są orędownikami budowy 
w tym miejscu nowego przedszko-
la i ośrodka kultury. Szczepanik 
od początku pracy w samorządzie 
kładł duży nacisk na zagospo-

darowanie osiedla Górki, przede 
wszystkim na utwardzenie dróg.

kW prawo 
i sprawiedliwość
 Jakub Wolski (37 l.) – miesz-

kaniec Zatorza. Kończąca się ka-
dencja była jego pierwszą w Ra-
dzie Miejskiej, był w niej szefem 
klubu radnych PiS, który stop-
niał z 8 radnych do czterech. Pry-
watnie przedsiębiorca działający 
w branży reklamowej. Kandydat 
na burmistrza w drugiej turze wy-
borów. Jego sylwetkę prezentowa-
liśmy bliżej w jednym z ostatnich 
numerów NŁ.

 Krzysztof Igielski (33 l.) – 
mieszkaniec os. Korabka, radny 
mijającej kadencji, w 2014 roku 
wystartował w wyborach z listy 
PiS i pozostał wierny partii i klu-
bowi radnych. Gdy startował pra-
cował z trudną młodzieżą w Cen-
trum Kształcenia i Wychowania 
w Dobieszkowie pod Łodzią. 
W drugiej połowie 2017 roku zo-
stał kierownikiem Powiatowego 
Zespołu Doradztwa Rolniczego 
w Łowiczu, zastępując na tym 
stanowisku Mariusza Siewierę 
z Platformy Obywatelskiej. 

 Grzegorz Durka (45 l.) – 
mieszkaniec Do Rady Miejskiej 
wszedł w 2014 roku z list Koali-
cji Łowickiej, związanej z Zbi-
gniewem Kuczyńskim. Koalicja 
popierała burmistrza Krzysztofa 
Kalińskiego. Durka w czasie mija-
jącej kadencji zmienił front, wstą-
pił do PiS, dlatego start z tego ko-
mitetu nie powinien dziwić. 

 Zofi a Kroc (68 l.), mieszkan-
ka osiedla Stare Miasto, emerytka, 
wcześniej prowadziła zakład dzie-
wiarski, radna miejska mijającej 
kadencji, w 2014 roku startowała 
z list KW Stowarzyszenia Przy-
szłość dla Łowicza kandydatki na 
burmistrza Ewy Dębskiej (podob-
nie jak Jerzy Stobnicki). II kaden-
cję jest przewodniczącą Zarządu 
Osiedla Stare Miasto. W swojej 
dzielnicy jest znanym działaczem 
społecznym, była za przejęciem 
baszty gen. Klickiego od Mazo-
wieckiej Fundacji Społeczno-Kul-
turalnej i zagospodarowania oka-
lającego ją terenu na plac zabaw 
i siłownię plenerową. Nie należała 
do milczących radnych, zabierała 
wielokrotnie głos. 

 Jacek Wiśniewski (43 l.) – 
mieszkaniec os. Dąbrówka, na-
uczyciel w I Liceum Ogólno-
kształcącym w Łowiczu. Przed 
laty związany z Dyskusyjnym 
Klubem Filmowym „Bez Na-
zwy” działającym przy ŁOK. 
Obecna kadencja jest jego debiu-
tem w Radzie Miejskiej. Cztery 
lata temu był współtwórcą suk-
cesu wyborczego kandydata na 
burmistrza z 2014 roku Jarosława 
Śmigiery. Kilka dni przed wybo-
rami mówił nam, że nie prowa-
dzi indywidualnej kampanii wy-
borczej, nie inwestował jak inni 
w banery, plakaty czy ulotki, do 
skrzynek wyborców trafi ł tylko 
podpisany przez niego list. Swoje 
podejście nazwał eksperymentem, 
którego wyniku był bardzo cieka-
wy. W czasie kampanii cały czas 
był obecny przy kandydacie na 
burmistrza Jakubie Wolskim.

 Michał Trzoska (31 l.) – 
mieszkaniec os. Bratkowice. Do 
Rady Miejskiej startował po raz 
pierwszy bez powodzenia w 2006 
roku, dostał się po niej w 2010 
roku z listy KWW K. Kalińskie-
go, w 2014 roku z sukcesem star-
tował zaś z listy PiS. Rada po-
wierzyła mu wówczas funkcję 
przewodniczącego. W nowej Ra-
dzie będzie najmłodszym radnym. 

Warto zauważyć, że w drugiej 
kadencji radził sobie dużo lepiej, 
funkcja przewodniczącego na-
uczyła go pewności siebie, zdarza-
ło mu się „gasić” w dość brutalny 
sposób samowolne wypowiedzi 
radnych, a nawet burmistrza. 

Przed tegorocznymi wyborami 
był niemal pewnym kandydatem 
PiS na burmistrza Łowicza – osta-
tecznie jednak kandydatem został 
Jakub Wolski.

kWW Łowickie.pl
 Michał Terenowicz (41 l.) – 

mieszkaniec os. Korabka, lokalny 
przedsiębiorca, rzemieślnik, pro-
wadzący zakład tapicerski. Debiu-
tuje w Radzie Miejskiej.

 Robert Wójcik (49 l.) – 
mieszkaniec os. Przedmieście. Do 
Rady Miejskiej dostał się już po 
raz czwarty. W 2006, 2010 i 2014 
roku bezpośrednio z ramienia 
SLD, w tym roku z listy Łowic-
kie.pl (jest członkiem zarządu Sto-
warzyszenia Miłośników Ziemi 
Łowickiej Łowickie.pl). W 2014 
roku ubiegał się o fotel burmistrza. 
Od wielu lat jest szefem powiato-
wych struktur SLD. Pracuje jako 
dyrektor w Powiatowym Centrum 
Pomocy Rodzinie od 2002 roku.

W Radzie Miejskiej najpierw 
z Ryszardem Szmajdzińskim, po-
tem z Mariuszem Siewierą i Paw-
łem Piętą był opozycji wobec bur-
mistrza Kalińskiego.

 Mariusz Siewiera (41 l.), 
mieszkaniec os. Dąbrowskie-
go. Pracuje w dziale księgowości 
Stadniny w Walewicach oraz pro-
wadzi własną fi rmą transporto-
wą. W samorządzie zadebiutował 
w 2014 roku dostając się do Rady 
Miejskiej. Gdzie wspólnie z Ro-
bertem Wójcikiem i Pawłem Pię-

tą tworzyli opozycję. Jako radny 
bardzo aktywny i zawsze przygo-
towany. Był jednym z pięciu kan-
dydatów na burmistrza Łowicza 
w mijających wyborach. 

 Tadeusz Żaczek (64 l.) – 
mieszkaniec os. Bratkowice. Był 
radnym miejskim w latach 1994 – 
2014. Najpierw z list Resursy Oby-
watelskiej potem z Stowarzysze-
nia Miłośników Ziemi Łowickiej, 
które było związane z Mazowiec-
ką Wyższą Szkołą Pedagogicz-
no-Humanistyczną oraz PSL. 
W 2014 roku wystartował do mia-
sta z list PO, jednak nie uzyskał 
mandatu. Tadeusz Żaczek jest pe-
dagogiem, pracę zaczynał w 1977 
roku w Zespole Szkół Medycz-
nych w Łowiczu, 10 lat później 
został dyrektorem tej szkoły a na-
stępnie szkół, które były jej praw-
nymi następcami, obecnie jest to 
Zespół Szkół i Placówek Oświa-
towych Województwa Łódzkiego. 
Znany jest z zainteresowań histo-
rią najnowszą, od 2002 jest pre-
zesem zarządu Łowickiego To-
warzystwa Przyjaciół Nauk, jest 
autorem publikacji historycznych. 

 Lech Aniszewski (44 l.) 
mieszkaniec os. Górki. Członek 
Zarządu Osiedla Górki, aktyw-
nie działa na rzecz zagospodaro-
wania miejskiego terenu przy ul. 
Miodowej, współorganizator róż-
nych przedsięwzięć podejmowa-
nych na jego terenie. Debiutuje 
w samorządzie.

kW porozumienie 
Łowickie
 Marek Boroski (64 l.) – 

mieszkaniec os. Korabka. Do 
Rady wszedł w połowie kadencji 
2010-2014, gdy z funkcji radne-
go zrezygnował Grzegorz Micha-
lak. W 2014 roku do Rady wszedł 
z PiS, jednak nie było mu po dro-
dze z członkami klubu, ostatecz-
nie w czasie kadencji wspólnie 
Krzysztofem Wieteską go opuści-
li. Znamienne dla niego jest to, że 
na każdej sesji Rady podkreśla, że 
darzy burmistrza Krzysztofa Ka-
lińskiego wielkim szacunkiem, 
co nie przeszkadza mu krytyko-
wać działania urzędu. Ma mocny 
głos – dosłownie i a jego wypo-
wiedzi często są bardzo dosadne. 
W kończącej się kadencji był wi-
ceprzewodniczącym RM. Sym-
patia dla burmistrza nie przełoży-
ła się jednak na miejsce na listach 
KW Łączy nas Łowicz. Boroski 
nie miał szans znaleźć się na jej 
czele. Prezes Zarządu Koła Pol-
skiego Związku Pszczelarskiego 
w Łowiczu.

 Łukasz Jażdżyk (38 l.) – 
mieszkaniec os. Nowe Miasto. 
Przedsiębiorca działający w bran-
ży gastronomicznej, prowadzi re-
staurację Jarzyniak, ale najbar-
dziej znany jest z prowadzenia 
Baru Plaża nad Bzurą. Debiutuje 
w samorządzie.

 Krzysztof Janicki (52 l.) – 
mieszkaniec os. Górki, przedsię-
biorca, prowadzi m.in. skład opału 
na os. Górki, ale też gospodarstwo 
rolne. Do Rady Miejskiej dostał 
się w 2014 roku z listy Porozu-
mienia Łowickiego, związanego 
z PSL. W dwóch kadencjach wcze-
śniejszych zasiadał w Radzie Po-
wiatu Łowickiego, tam dostał się 
z kolei z list Rzeczpospolitej Ło-
wickiej, związanej z byłym burmi-
strzem Ryszardem Budzałkiem. 
W drugiej połowie tej kadencji 
był członkiem zarządu powiatu. 
Janicki jest aktywnym społeczni-
kiem na Górkach, piątą już kaden-
cję jest szefem Zarządu Osiedla. 

toMasz
bartos

tomasz.bartos@lowiczanin.info

Jeśliby�nawet�wygrał�
Kaliński,�powinno�mu�
zależeć�na�dobrych�
stosunkach�z�PiS,�
bo�partia�zdobyła�
większość�mandatów�
w�Sejmiku�Województwa�
Łódzkiego,�to�z�kolei�
może�mieć�przełożenie�
na�dostęp�do�środków�
fi�nansowych�na�duże�
projekty.
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1918-2018
100 lat odzyskania Niepodległości

Historia i Teraźniejszość�|�Czego�nas�uczy�ostatnie�100�lat

Kontratak
Dziś 42. odcinek naszego cyklu „Nieskończenie Niepodległa”, realizowanego przy 
współpracy z niezależnym ośrodkiem dokumentacji i najnowszych dziejów Polski 
„Karta”. Piszemy w nim o wprowadzeniu przez komunistyczną władzę 13 grudnia 
1981 roku stanu wojennego – który położył kres legalnej działalności związku 
zawodowego – a szerzej gigantycznego ruchu społecznego – Solidarności.

Podpisując Porozumienie 
Gdańskie, władze Peerelu od po-
nad dwóch tygodni przygoto-
wują już siłową reakcję na straj-
ki. Przez 16 następnych miesięcy 
pozorowany jest dialog, coraz in-
tensywniej zaś planowane dzia-
łania pacyfi kacyjne. Koncepcja 
stanu wojennego ustalona zostaje 
w lutym 1981. Ostatecznie termin 
wyznaczony na noc 12/13 grud-
nia. Wcześniej gen. Wojciech Ja-
ruzelski żąda od Kremla potwier-
dzenia, że – w razie skutecznego 
opor u „Solidarności” – wojska so-
wieckie wesprą atak.

Mimo odmowy Sowietów, we-
wnętrzna okupacja okazuje się 
skuteczna. Wystarcza zaskocze-
nie, drakoński dekret i interno-
wanie 10 tysięcy opozycjonistów, 
by społeczeństwo straciło ener-
gię obronną. Na kilka lat udaje się 
peerelowskim władzom odebrać 
społeczeństwu podmiotowość. 
Chociaż podziemne struktury sta-
nowią wtedy alternatywę obywa-
telską wobec tej ostatniej erupcji 
systemu komunistycznego.

13 grudnia 1981 – w Polsce 
zostaje wprowadzony stan wojen-
ny. Działacze „Solidarności” i in-
nych opozycyjnych organizacji 
zostają internowani. Generał Ja-
ruzelski ogłasza powstanie Woj-

skowej Rady Ocalenia Narodowe-
go, która przejmuje rządy w kraju. 
Na ulicach pojawia się wojsko, nie 
działają telefony. Wprowadzone 
zostają godzina milicyjna oraz za-
kaz strajków i manifestacji. Mimo 
to następnego dnia w wielu zakła-
dach pracy rozpoczynają się straj-
ki okupacyjne, brutalnie pacyfi ko-
wane przez ZOMO (16 grudnia 
w kopalni „Wujek” zastrzelonych 
zostaje 9 górników).

Tomasz Jastrun (poeta, 
działacz „S”)

Ktoś puka do drzwi. Patrzę na 
zegarek. Jest pięć po dwunastej 

[w nocy]. W progu stoi O. […] 
Milicja dobiera się do mieszka-
nia [Andrzeja] Celińskiego. Były 
sekretarz Komisji Krajowej [„S”] 
stoi na balkonie i krzyczy, żeby za-
wiadomić o tym Region. O. była 
już w pobliskim mieszkaniu He-
leny i Witka Łuczywów, ale ujrza-
ła tylko wyważone drzwi i mrok. 
„W dodatku nie działają telefo-
ny”– mówi i patrzy na mnie, jak-
bym mógł jej pomóc. […] I wtedy 
już wiem, wszystko wiem. „Zrobi-
li to, skurwysyny, jednak zrobili” 
– mówię do żony.

 Warszawa, 13 grudnia 1981 

Jan Józef Szczepański 
w dzienniku

Koniec nadziei. Polała się krew. 
W kopalni „Wujek” siedmiu zabi-
tych i wielu rannych. W Gdańsku 
starcia uliczne – 160 milicjantów 
i 164 cywilów rannych. Warsza-
wa obstawiona wojskiem i milicją 
w rynsztunku szturmowym. […] 
Na Placu Zwycięstwa czołgi. […] 
Nowe aresztowania. 

 Warszawa, 17 grudnia 1981 

23 grudnia 1981 – w odpo-
wiedzi na ogłoszenie stanu wojen-
nego Stany Zjednoczone wpro-
wadzają sankcje gospodarcze 

wobec PRL. Reagują społeczeń-
stwa państw zachodniej Europy: 
w wielu krajach dochodzi do ma-
nifestacji potępiających działania 
władz komunistycznych.

Ze wstępu do podziemnej 
„Karty” 

Za lub przeciw. Trzeciego 
wyjścia nie ma. Polska Ludowa 
wprawdzie od początku narzucała 
nam proste alternatywy (z nią lub 
przeciw niej), jednak dopiero dzi-
siaj do wyboru zmuszono wszyst-
kich. Wojskowy pucz nie pozosta-
wił komfortu niezdecydowania. 
Nikt nie zachowa swojego azylu. 
Każdy musi podjąć los: prześla-
dowcy, ofi ary lub – przeciwnika. 
[…]

Zadajemy sobie pytanie, czy 
walkę możemy wygrać – pytanie 
bezzasadne, jako że odpowiedź 
negatywna musiałaby oznaczać 
swoiste zbiorowe samobójstwo. 
Trzeba więc odpowiedzieć sobie 
na pytanie: jak walczyć. O roz-
strzygnięciu starcia zadecyduje 
bowiem każdy z nas – na co dzień, 
każdą swoją najdrobniejszą nawet 
decyzją: decyzją na rzecz tyranii 
lub wolności. Suma tych decyzji 
określi termin zwycięstwa.

 Warszawa, 4 stycznia 1982
Plakat z początku lat 80-tych�nawiązujący�do�sytuacji�„Solidarności”�
w�stanie�wojennym.�
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Warszawa 13 grudnia 1981. Kontrola�ZOMO�w�pierwszym�dniu�stanu�
wojennego.�
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Warszawa, 1 maja 1982. Niezależna�manifestacja.�
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Kraków, 1982-1983. Napisy�na�murach�w�stanie�wojennym.�
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Kartki aprowizacyjne z�okresu�stanu�wojennego.�

Około 1982-1983. Produkcja�
ulotek�w�podziemnej�drukarni�
podczas�stanu�wojennego.�
Na�ulotce�napis:�„Generale,�
twoim�celem�dobro�narodu”.�
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Wrocław, 28 czerwca 1982. Oddziały�ZOMO�(Zmotoryzowanych�Odwodów�Milicji�Obywatelskiej)�podczas�
pacyfi�kacji�niezależnej�manifestacji,�zorganizowanej�przez�podziemne�struktury�„Solidarności”.�
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Gdańsk, zima 1981/1982. Zgrupowanie�czołgów�i�transporterów�opancerzonych�na�boisku�szkolnym.�
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� 5 października:  

Marianna�Zdziarska,�l.100.
� 6 październiaka:  

Danuta�Roganowska,�l.62;��
Anna�Sokół,�l.64.

� 11 października:  
Eugenia�Golaska,�l.91;��
Irena�Szwarocka,�l.92;��
Teresa�Szczechowicz,�l.62.

� 12 października:  
Marian�Wojda,�l.59;��
Julianna�Maciejewska,�l.93.

� 13 października:  
Marcin�Janicki,�l.40.

� 14 października:  
Marian�Grzanka,�l.85;��
Marek�Pietrzak,�l.58,�Sadówka.

� 15 października:  

Roman�Krzysztof�Radomiak,�
l.39,�Głowno.

� 16 października:  
Jerzy�Kramarz,�l.66;�Grzegorz�
Łuczyński,�l.56,�Łowicz.

� 17 października:  
Helena�Ciesielska,�l.90.�

� 18 października:  
Zofia�Szwarocka,�l.88.

� 19 października:  
Jadwiga�Zimna,�l.85;�
Genowefa�Dudek,�l.89.

� 20 października:  
Jarosław�Markowski,�l.50;�
Janina�Humka,�l.95;��
Krystyna�Olesiak,�l.80.

� 22 października:  
Agnieszka�Panek,�l.47.

Julian Olko urodził się 21 
czerwca 1935 roku w Topoli Kró-
lewskiej pod Łęczycą. Był pierw-
szym dzieckiem Genowefy i Sta-
nisława Olko, którzy prowadzili 
indywidualne gospodarstwo rol-
ne. Po nim na świat przyszła  
2 października 1938 roku siostra 
Maria. Szczęśliwy okres dzieciń-
stwa przerwał we wrześniu 1939 
roku wybuch II wojny światowej.

Jak wspomina Maria Wróblew-
ska, Topola znalazła się na tere-
nach wcielonych do III Rzeszy, 
rodzina została przesiedlona przez 
Niemców do miejscowości Sła-
woszew w gminie Daszyna pod 
Kutnem, gdzie nie wiodło się jej 
najlepiej. Dlatego też uciekli na te-
ren Generalnej Guberni, do rodzi-
ny ojca pana Juliana w Bocheniu, 
miało to miejsce prawdopodobnie 
w 1940 roku. Przejście przez gra-
nicę nastąpiło nielegalnie i obar-
czone było ogromnym ryzykiem. 
Rodzinie udało się to dzięki po-
mocy gospodarzy mieszkających 
w sąsiedztwie granicy, kazali oni 
przekraczającej granicę rodzinie 
pędzić gęsi. – Po wojnie przez 
dłuższy czas dziadkowie utrzy-
mywali bliskie kontakty z tymi 
gospodarzami i zapraszali ich np. 
na imieniny – powiedział nam syn 
Juliana Olko, Krzysztof.

Po wojnie cała rodzina wróciła 
do gospodarstwa w Topoli, z któ-
rego została wysiedlona. Pan Ju-
lian rozpoczął tam naukę w szkole 
powszechnej, ale nie ukończył jej. 
Brat jego ojca, Józef Olko, wie-
dząc, że jest on zdolny, zabrał go 
z Topoli do Łodzi. Józef był dy-
rektorem jednej z łódzkich szkół 
podstawowych, jego żona Anna 
nauczycielką pracującą w kurato-
rium. W Łodzi Julian Olko ukoń-
czył szkołę powszechną i szko-
łę średnią. Maturę zdał z bardzo 
dobrymi wynikami, uzyskując 
tytuł „przodownika nauk”, co 
umożliwiło mu rozpoczęcie nauki  
w Akademii Medycznej w Łodzi 
bez zdawania egzaminów. 

– Decyzja o studiach medycz-
nych została podjęta przez tatę 
pod wpływem namów wuja, któ-
ry przekonywał go, że zawód leka-

rza niesie ze sobą nie tylko odpo-
wiednie uposażenie, ale też prestiż 
i szacunek. Oprócz tego wuj zda-
wał sobie sprawę, że tata jest zdol-
nym i da sobie radę – opowia-
da nam syn Krzysztof, powołując 
się na siostrę pana Juliana, Ma-
rię. Rozpoczęte w 1954 roku stu-
dia Julian Olko ukończył w 1960 
roku. Staż lekarski odbył w ło-
wickim szpitalu. Zdobył najpierw 
specjalizację II, a potem w roku 
1974 I stopnia chorób wewnętrz-
nych. – We wspomnieniach taty  
i rodziny wiedzieliśmy, że za-
wsze bardzo dużą wagę przykła-
dał on do nauki, w tym względzie 
nie było mu równych – wspomina 
Krzysztof Olko.

Siostra Juliana, Maria Wró-
blewska, opowiada zaś, że wyjazd 
do Łodzi spowodował rozłąkę  
z rodziną i tęsknotę, na którą le-
karstwem były odwiedziny. Pra-
cował wówczas w gospodarstwie 
o profilu warzywnym, gospodar-
stwo, choć nieduże, miało dobrej 
jakości ziemię. W czasie waka-
cyjnych pobytów woził z pól torf 
wykorzystywany do palenia. Czuł 
sentyment do pracy na roli.

W Łowickim szpitalu poznał 
swoją przyszłą żonę Alicję, któ-
ra przychodziła w odwiedziny do 
chorego w tym czasie ojca. Zna-
jomość przerodziła się w sympa-
tię, potem w miłość i tak stanęli na 
ślubnym kobiercu w 1962 roku. 
Z ich związku na świat przyszli 
Krzysztof w 1970 i Piotr w 1963 r.

Julian Olko po stażu został skie-
rowany do swej pierwszej etatowej 
pracy, lekarza zakładowego cu-
krowni w Dobrzelinie, potem pod-
jął pracę w przychodni kolejarskiej 
w Żychlinie, pracował też w przy-
chodniach lekarskich w Łowi-
czu na Starym Rynku, w budyn-
kach dawnych kanonii i budynku,  
w którym obecnie mieści się Cen-
trum Promocji, Kultury i Turysty-
ki powiatu łowickiego, wreszcie 
w przychodni przy ul. Kaliskiej. 
Przez wiele lat był też lekarzem 
orzecznikiem przy Wojskowej 
Komisji Uzupełnień w Łowiczu.

Tata zabierał mnie czasem do 
Żychlina. Pamiętam, gdy mia-

łem ok. 7 lat, z okna przychod-
ni obserwowałem przejeżdża-
jące za oknem pociągi, dojazdy 
były jednak męczące, więc gdy 
nadarzyła się okazja, podjął pra-
cę w przychodniach w Łowiczu 
– wspomina syn Krzysztof Olko. 
– Na pewno tata się nie oszczę-
dzał, był tytanem pracy, w czasie 
dyżuru potrafił przyjąć nawet 60 
pacjentów i nie było to nic nad-
zwyczajnego. To duże obciążenie 
sprawiło, że jego stan zdrowia się 
pogorszył. W 1995 roku, idąc po 
schodach w budynku przychodni 
przy ul. Kaliskiej, przewrócił się, 
doznał udaru. Powrót do zdrowia 
trwał około roku.

Wrócił do pracy, ale nadal nie 
zwalniał, stan jego zdrowia jednak 
nadal się pogarszał. Po rezygnacji 
z pracy w przychodni przyjmował 
prywatnie i jak wspomina Krzysz-
tof Olko, nadal miał sporo pacjen-
tów. Ostatecznie, ze względów 
zdrowotnych, musiał zrezygnować 
z pracy. 

Krzysztof Olko mówi nam, że 
ten okres był trudny. Woli wspo-
minać ojca jako człowieka pełne-
go życia i przede wszystkim wielu 
pasji. Jedną z nich zdecydowanie 
były podróże. Uwielbiał zwie-
dzać, w czasie jednego urlopu po-
trafił wyjechać w góry, wrócić na 
chwilę do domu w Łowiczu i je-
chać nad morze. Polskie góry ko-
chał – szczególnie Tatry.

Oprócz tego wyjeżdżał, aby 
zwiedzać: Turcję, Rumunię, Wę-
gry, Szwajcarię, Niemcy – i to  
w różnych konfiguracjach, naj-
częściej z żoną, czasem z jednym  
z synów, czasem obydwoma,  
a czasami ze znajomymi. – Ja pa-
miętam takie niezwykłe wakacje, 
gdy byłem jeszcze dzieckiem, jak 
całą rodziną wraz z bratem wyje-
chaliśmy nad Bug, tam wypoży-
czyliśmy łódź i popłynęliśmy na 
jedną z wysp. Odcięci od świata, 
mieszkając w namiotach i kar-
miąc się rybami, bo wędkarstwo 
było jednym z ulubionych zajęć 
taty w wolnym czasie, spędzi-
liśmy dwa tygodnie. Pamiętam 
dobrze tatę jak bardzo był szczę-
śliwy – wspomina. Julian Olko 

kochał piłkę nożną, może też po 
części zainteresowanie to zaszcze-
pił w synach, szczególnie Krzysz-
tofie, choć ten przyznaje, że ojciec 
darzył dużą sympatią ŁKS Łódź, 
na którego mecze chodził, gdy był 
studentem w Łodzi.

Zupełnie inną pasją była dla Ju-
liana Olko działka rekreacyjna na 
terenie ogródków działkowych 
przy ul. Łódzkiej, gdzie czas spę-
dzał w późniejszych latach, przede 
wszystkim z żoną. Oddawał się 
tam pracom typowo ogrodni-
czym: pielęgnacji kwiatów i wa-
rzyw. Bardzo to lubił i odczuwał  
z tych zajęć dużą satysfakcję.

Za swoją pracę był wielokrotnie 
nagradzany, otrzymał m.in. nagro-
dę ministra zdrowia, medal 40-le-
cia PRL. Syn Krzysztof podkreśla 
jednak, że na przeszło 40 lat pracy 
zawodowej i życia w realiach Pol-
ski Ludowej, Julian Olko nie wstą-
pił do PZPR, choć był do tego na-
mawiany. Nie mógł więc czerpać  
z tego profitów. Dorabiał się ciężką 
pracą. W pamięci rodziny pozosta-
nie ciepłą i serdeczną i opiekuńczą 
osobą, ojcem dbającym o dzieci  
i rodzinę i zawsze z szacunkiem 
odnoszącym się do żony, z którą 
tworzyli zgodny związek.  tb

Julian Olko (1935-2017)

REKlAMA

 Julian Olko 
(1935-2017)

Julian�Olko�był�lekarzem,�
którego�wielu�mężczyzn�
kojarzyć�może�z�Wojskowej�
Komisji�Uzupełnień,��
w�której�pracował�przez�
długie�lata,oprócz�pracy��
w�łowickich�przychodniach,�
w�tym�np.�przy�ul.�Kaliskiej.�
Prywatnie�był�ciepłym�
człowiekiem,�bardzo�
rodzinnym,�który�uwielbiał�
podróże,�ale�też�pracę�na�
działce,�czy�wędkowanie.



27www.lowiczanin.info � ���nr 43������25�października�2018

Ratusz�|�Wzruszająca�uroczystość�Złotych�Godów�

Najlepsze korepetycje z miłości 
Małżonkowie, którzy 
przeżyli ze sobą 50 lat  
i więcej, świętowali  
w sobotę 13 
października jubileusz 
Złotych Godów  
w łowickim ratuszu. 
Opowieściami o tym, 
jak się poznali, a także 
czułymi gestami  
i trzymaniem się za ręce 
wzruszali uczestników 
uroczystości. 

Złote Gody świętowali w ratu-
szu państwo: Zofia i Jan Wysoccy, 
Elżbieta i Czesław Owczukowie, 
Irena i Zbigniew Bieleccy, Teresa 
i Zdzisław Skoneczni, Aleksan-
dra i Józef Tomaszkiewiczowie 
oraz Marianna i Michał Kaźmier-
czakowie. – Nie ma lepszych ko-
repetycji z małżeństwa – mówił  
o sobotniej uroczystości burmistrz 
Krzysztof Kaliński. 

Do odebrania prezydenckich 
Medali za Długoletnie Pożycie 
Małżeńskie zostały wytypowane 
także trzy inne pary małżeńskie, 
które nie mogły być obecne na 
uroczystości, ale odznaczenia zo-
staną im dostarczone do domów. 
Wśród nich są państwo: Adela  
i Tadeusz Bojko, Marianna i Ro-
man Łazińscy oraz Jadwiga i Ta-
deusz Nodzakowie – ostatni z wy-
mienionych małżonków mogą 
pochwalić się 60-leciem pożycia 
małżeńskiego. 

Po tym jak jubilaci zostali ude-
korowani medalami, wystąpił dla 
nich chór Klubu Seniora „Ra-
dość”, śpiewano im „Sto lat!”  
i wzniesiono za ich zdrowie toast 
lampką szampana. W tych wyjąt-

kowych chwilach jubilatom towa-
rzyszyły rodziny. 

Mieć blisko kochaną 
osobę 
Małżeństwo Ireny i Zbignie-

wa Bieleckich trwa już 57 lat. Jak 
sami przyznają: w ich wspólnym 
życiu bywały dni gorsze i lepsze, 
pełne smutku, ale też radości. Nie 
omijały też ich choroby. Małżon-
kowie przekonują, że wszystkie 
trudności można przezwyciężyć, 
gdy ma się obok drugiego, kocha-
nego człowieka i wspaniałą ro-
dzinę, a tak jest w ich przypadku. 
Małżonkowie dostarczyli uczest-
nikom uroczystości wielu wzru-
szeń, ponieważ przez większość 
jej trwania nie przestawali trzy-

mać się za ręce. Nam powiedzieli, 
że dla nich to naturalny i sponta-
niczny gest, którym także okazują 
sobie miłość. 

Elżbieta i Czesław Owczuko-
wie poznali się w Rybnie, gdzie 
pracowali. – Tata śledził mamę 
od przystanku autobusowego do 
jej miejsca zamieszkania – wspo-
mina historię sprzed lat córka 
Marta Kucharek, zastępca kie-
rownika USC w Łowiczu. Po-
tem już odwiedzał ją na motorze,  
a pobrali się rok później. W Ło-
wiczu mieszkają od 1977 roku, 
ich dwoje dzieci z rodzinami  
– również. 

Marianna i Michał Kaźmier-
czakowie poznali się w 1958 roku, 
zaś pobrali się w 1962 roku. Obec-

nie są na emeryturze, mają dwoje 
dzieci i troje wnucząt. 

często... wychodzić  
z domu 
– Poznaliśmy się na jakiejś za-

bawie, nic to nie znaczyło: zatań-
czyliśmy kilka razy i tyle – wspo-
minają początki znajomości Zofia 
i Jan Wysoccy. – W 1968 roku, na 
początku roku, Janek stał pewnej 
niedzieli pod katedrą, a ja z mamą 
wychodziłyśmy z mszy. Zapyta-
łam Janka po co czeka? Wiedzia-
łam, że nie jest z Łowicza. A on 
na to, że czeka na mnie. Poszliśmy 
razem na spacer i tak spacerujemy 
50 lat – tymi opowieściami wzru-
szała uczestników uroczystości 
pani Zofia. 

Małżonkowie przyznają, że 
ich wspólne życie jest dobre, 
choć wcale nie lekkie. – Kiedy 
nasz zięć Robert pyta: „Tato, jaki 
jest sposób na to, że jesteście ra-
zem 50 lat?”, mąż uśmiecha się 
i odpowiada: „Często wychodzę  
z domu” – wyznała pani Zofia. 
Zupełnie poważnie dodają już, 
że są ze sobą tyle lat dzięki łasce 
Boga, cierpliwości i szacunkowi. 
Małżonkowie doczekali się trojga 
dzieci i aż dziewięciorga wnuków, 
które są teraz treścią ich życia. 

naprawiać, a nie 
wyrzucać 
Teresa i Zdzisław Skoneczni 

poznali się w Sylwestra. Spoty-
kali się przez półtora roku, a po 

tym czasie zdecydowali się być ze 
sobą na dobre i na złe. – Dokład-
nie 14 kwietnia 1968 roku, przed 
ołtarzem, nałożyliśmy na swo-
je serdeczne palce obrączki. Od 
tego czasu wiedzieliśmy już, że 
będziemy wieść pełne miłości ży-
cie – wspominają jubilaci. Tak jak  
w każdym małżeństwie, przeży-
wali wzloty i upadki, które były 
dla nich lekcją pokory. W życiu 
kierują się mottem „Urodziliśmy 
się w czasach, kiedy jak coś się 
popsuło, to się to naprawiało, a nie 
wyrzucało do kosza”.

Owocem ich szczęścia i miło-
ści jest dwójka dzieci: Aleksan-
dra i Tomasz, z których wycho-
wania są dumni, ponieważ zawsze 
mogą na nie liczyć. Ich dumą jest 
też czwórka wnuków. – Na pew-
no wiemy, że wspólnie jesteśmy 
w stanie się zestarzeć i zwalczyć 
wszystko, bo nasza miłość jest 
niezwyciężona – deklarują mał-
żonkowie. 

Mieć wspólną pasję 
Także małżeństwo Aleksandry 

i Józefa Tomaszkiewiczów spraw-
dza się od 50 lat, ale to zasługa 
tego, że cały czas nad nim pracu-
ją: dużo rozmawiają, a najbardziej 
zbliżają ich wolne dni na wyjaz-
dach, kiedy – jak mówią – zwie-
dzają po harcersku całą Europę. 
Małżonkowie deklarują, że przez 
50 lat unikają sensacji, nie wy-
stawiają sobie walizek za drzwi. 
– Codzienność jest najpiękniej-
sza, bo wspólna. Lubimy razem 
przebywać, celebrujemy wspól-
ne chwile – mówią po 50 latach 
małżeństwa państwo Tomaszkie-
wiczowie. 

We wszystkich kłopotach wza-
jemnie się wpierają, a problemy 
rozwiązują z ukochaną osobą.  
– Od czasu ślubu jesteśmy razem 
we wszystkim. Myślimy, że po-
wołanie do małżeństwa jest naj-
piękniejszym, jakie stworzono, 
tak jak powołanie do macierzyń-
stwa – przekonują małżonkowie. 
Mają dwoje dzieci: Kasię i Pawła  
oraz czworo wnucząt.  aa 

Akcja�|�Łowicka�Kapsuła�Czasu�

Twoje zdjęcie może budować historię 
Młodzieżowa Rada Miejska 

zainicjowała przygotowanie Ło-
wickiej Kapsuły Czasu, w któ-
rej każdy mieszkaniec Łowicza 
może na kolejnych 100 lat zde-
ponować fotografię z informacją 
dla przyszłych pokoleń. 11 listo-
pada Łowicka Kapsuła Czasu zo-

stanie odpowiednio zabezpieczo-
na i umieszczona przed wejściem 
do ratusza. W akcji chodzi o po-
zostawienie śladu dla przyszłych 
pokoleń, aby mogły dowiedzieć 
się, jak wyglądało miasto w 2018 
roku i jacy byli jego mieszkańcy: 
jak wyglądali i jak lubili spędzać 

czas. Do 30 października w Biu-
rze ds. Kultury, Sportu i Turystyki 
każdy mieszkaniec Łowicza może 
zdeponować swoją fotografię  
z opisem na odwrocie, w którym 
powinny znaleźć się informacje: 
miejsce i czas wykonania zdjęcia, 
osoby znajdujące się na fotografii 

oraz kilka słów skierowanych do 
przyszłych pokoleń. Format zdję-
cia nie może być większy niż 10 
na 15 cm. Kolekcjonerzy mogą 
przynieść do miejskiego biura kul-
tury np. monety i znaczki. 

Każdy, kto weźmie udział  
w projekcie, otrzyma ponumero-
wany certyfikat, na podstawie któ-
rego potomkowie będą mogli ode-
brać w 2118 roku zdeponowane  
w kapsule fotografie.  aa 

Sześć par małżeńskich świętowało�13�października�Złote�Gody�w�łowickim�ratuszu.�

RZUT OKIeM |�ODNOWA�W�DUCHU�ŚWIęTyM�–�ByŁ�KONGRES

W sobotę 13 października  
w Seminarium Duchownym  
w Łowiczu�odbyło�się�
spotkanie�modlitewne��
w�ramach�XXI�Kongresu�
Odnowy�w�Duchu�Świętym�
Diecezji�Łowickiej,�któremu��
w�tym�roku�przyświecało�hasło�
„Czerpać�ze�źródła”.�Kongres�
rozpoczął�się�dzień�wcześniej��
w�Wiskitkach,�zaś�nazajutrz�
ponad�100�członków�wspólnot�
Odnowy�w�Duchu�Świętym�
zgromadziło�się�w�seminaryjnej�
kaplicy�w�Łowiczu.�Uczestnicy�
kongresu�modlitwą�i�śpiewem�
przywoływali�wstawiennictwa�
Ducha�Świętego.�Tego�dnia�
Eucharystii�przewodniczył��
i�homilię�wygłosił�bp�łowicki�
Andrzej�F.�Dziuba.��
Kongres�był�m.in.�okazją��
do�odnowy�zobowiązań�
chrzcielnych�i�wynikających��
z�sakramentu�bierzmowania.�aa�

Kęszyce�|�Szkoła�Podstawowa

Pierwszaki uratowały 
panią dyrektor

Zgodnie ze zwyczajem panują-
cym w SP w Kęszycach, w Dniu 
Edukacji Narodowej 14 paździer-
nika uczniowie klasy I zostali 
przyjęci do braci uczniowskiej. 

Wcześniej jednak musieli zdjąć 
czar z pani dyrektor, którą zła 
Baba Jaga porwała i zamieniła 
w bryłę lodu. Dzieci uwolniły ją 
zdobywając promyki słońca, cze-
go dokonały wykonując wszyst-
kie zadania wskazane przez jędzę. 
Oswobodzona pani dyrektor przy-
jęła ślubowanie i przeprowadziła 
pasowanie dzielnych siedmiolat-
ków. Uczniowie klas I-III z koła 
muzycznego złożyli nauczycie-
lom śpiewające życzenia i wręczy-
li im upominki z okazji ich święta. 
Akademię przygotowała Jolanta 
Kołodziejska.  tb

Uczniowie klasy I�zostali��
przyjęci�do�braci�uczniowskiej.A
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Łowicz�|�350.�rocznica�konsekracji�bazyliki�katedralnej�

Pieśń dla katedry i dla Boga 
Prymas Polski  
abp Wojciech Polak 
celebrował w niedzielę, 
14 października, obchody 
350. rocznicy konsekracji 
łowickiej świątyni  
(dzisiaj w randze 
bazyliki katedralnej)  
w XVIII Dniu Papieskim.  
Tego dnia premierę miało 
oratorium „Domus Dei 
et Porta Coeli” 
do słów biskupa Józefa 
Zawitkowskiego  
w wykonaniu Łowickiej 
Orkiestry Kameralnej.

Uroczystość była wspomnie-
niem 350-lecia konsekracji bazy-
liki katedralnej, której dokładnie 
14 października 1668 r. dokonał 
arcybiskup metropolita gnieźnień-
ski i prymas Polski od 1666 r. Mi-
kołaj Prażmowski (1617-1673). Po 
śmierci w Ujazdowie został po-
chowany w podziemiach łowic-
kiej bazyliki. 

Biskup Andrzej F. Dziuba mó-
wił, że Kościół pragnie włączyć 
tę rocznicę w obchody 100-lecia 
odzyskania niepodległości przez 
Polskę, ponieważ katedra na prze-

strzeni dziejów bardzo często słu-
żyła dobru wspólnemu naszej 
Ojczyzny i trosce o wartości spo-
łeczne. 

Podczas uroczystości biskup 
łowicki wspominał także Święte-
go Jana Pawła II, który stanął w 
murach tej świątyni 14 czerwca  
1999 r., akcentując, że „to jest tak-
że jego katedra!”. O pamięć dla 
tamtych wydarzeń prosił w homi-
lii także abp Wojciech Polak, mó-
wiąc, że warto sięgać po łowickie 
świadectwo Jana Pawła II, który, 
będąc pośród nas, przypomniał 
bogatą historię Ziemi Łowickiej, 
wskazywał, że ta pradawna ko-

legiata, a dzisiaj katedra, stała się 
również miejscem spoczynku 
wielu rezydujących tu przez wie-
ki arcybiskupów gnieźnieńskich  
i prymasów Polski. 

Dlatego zwracał się do wier-
nych z apelem, aby jubileusz był 
okazją do dziękowania Bogu za 
to miejsce i za wszystkich, którzy 
na przestrzeni minionych wieków 
swoją modlitwą i wiarą napełnili 
ten „Boży Dom”. 

niech ten dom boga 
będzie bramą niebios 
Bezpośrednio po mszy moż-

na było wysłuchać premierowe-
go wykonania oratorium „Domus 
Dei et Porta Coeli” („Dom Boga 
i Brama Niebios”). Muzyka do 
pięknych i przejmujących słów, 
napisanych przez bp Józefa Zawit-
kowskiego, została skomponowa-
na przez organistę katedralnego, 
Jerzego Filipowicza. Utwór za-
prezentowała Łowicka Orkiestra 
Kameralna, solistami byli: Mał-
gorzata Kustosik (mezzosopran), 
Marcin Drzażdżyński (tenor), 
Nina Kierus (alt), Weronika Moń-
ka (skrzypce) i Dymitr Kościusz-
ko (trąbka). W roli narratora wy-
stąpiła Joanna Bolimowska. 

Tego dnia ks. bp Andrzej F. 
Dziuba ogłosił radosną nowinę, że 
w przeddzień uroczystości bp Jó-
zef Zawitkowski wrócił do swo-
jego domu na terenie Wyższego 
Seminarium Duchownego w Ło-

wiczu, pełen siły i mocy (przypo-
mnijmy, że ciężko chorował, latem 
w stanie krytycznym trafił do szpi-
tala). Jego związki z tą świątynią 
są jednak szczególne, wielokrot-
nie sprawował w niej Eucharystię. 
W 1982 roku został ustanowiony 
proboszczem parafii kolegiackiej 
Wniebowzięcia Najświętszej Ma-
ryi Panny, zaś od 1992 roku do 
chwili obecnej pełni w łowickim 
Kościele funkcję: najpierw bisku-
pa pomocniczego, zaś obecnie bi-
skupa seniora. 

– Jest rok 2018, a 350 lat temu 
Prymas Mikołaj Prażmowski na-
maszczał w dwunastu miejscach 
mury tej świątyni. Przypominają 
nam to wydarzenie książęce Za-
cheuszki (przyp. red. – znaki de-
dykacyjne, umieszczane w miej-
scach namaszczenia kościoła). 
Konsekracja świątyni to piękny, 

uroczysty obrzęd. Namaszcza-
my kamienie, bo gdyby nawet lu-

dzie zapomnieli – kamienie wołać 
będą! (Łk 19, 49) – tak odniósł się 
do jubileuszu nieobecny na nim 
bp Józef Zawitkowski. 

Z informacji przekazanej do 
naszej redakcji dowiadujemy się 
także, że biskupowi podpowiada-
no, że „na tę uroczystość powinna 
się urodzić jakaś pieśń dla kate-
dry”, zaś jemu te podpowiedzi się 
spodobały, dlatego w ciągu jednej 
nocy napisał trzyczęściową mo-
dlitwę. – Nasze małe oratorium 
niech będzie uwielbieniem Boga, 
niech powiększy zbiór dzieł mu-
zycznej kultury Łowicza, a dla nas 
ten piękny Dom Boży Domus Dei 
– Katedra Łowicka, niech będzie 
Porta Coeli – Bramą Niebios – tak 
o utworze mówi jego autor, biskup 
Józef Zawitkowski. 

Utwór przyjęto owacjami na 
stojąco, niektórzy komentowali, że 
jest „dziełem życia” obu autorów. 
Po wysłuchaniu oratorium muzy-
cy, dostojnicy kościelni i wierni 
przeszli przed pomnik Jana Paw-
ła II, gdzie zaśpiewano „Barkę”  
z okazji Dnia Papieskiego.  aa 

Soliści: Marcin Drzażdżyński (tenor) i Małgorzata Kustosik�
(mezzosopran)�podczas�wykonywania�oratorium.�

Łowicka Orkiestra Kameralna zaprezentowała�premierowo�oratorium�
„Domus�Dei�et�Porta�Coeli”�do�słów�biskupa�Józefa�Zawitkowskiego.�

Prymas Polski abp Wojciech 
Polak celebrował�mszę�św.�
podczas�obchodów�350.�rocznicy�
konsekracji�łowickiej�bazyliki�
katedralnej.�

Abp�Polak�zwracał�się�
do�wiernych�z�apelem,�
aby�jubileusz�był�
okazją�do�dziękowania�
Bogu�za�to�miejsce�
i�za�wszystkich,�
którzy�na�przestrzeni�
minionych�wieków�
swoją�modlitwą�
i�wiarą�napełnili��
ten�„Boży�Dom”.

pożegnanie ze śWiątynią, poWitanie z niebeM
Bp�Józef�Zawitkowski�związany�
jest�z�łowicką�katedrą��
od�początku�lat�80.�XX�wieku,�
kiedy�został�proboszczem�
parafii�kolegiackiej,��
dziś�katedralnej.�Tu�służył�jako�
proboszcz�do�roku�1990,�gdy�
został�biskupem�pomocniczym�
wielkiej�jeszcze�wówczas�
archidiecezji�warszawskiej�–�ale�
tego�miejsca�nie�opuścił,�tutaj�
rezydował.�Nie�zmieniło�się�to��
z�chwilą,�gdy�w�1992�roku�
został�biskupem�pomocniczym�
nowo�utworzonej�diecezji�
łowickiej.�Nigdy�nie�ukrywał,�
jak�drogie�jest�mu�to�miejsce�–�
i�że�jest�dlań�ono�bramą�

niebios.�Daje�temu�wyraz�
w�wykonanym�w�niedzielę�
14�października�oratorium,�
opartym�głównie�o�teksty�
Psalmów�i�listów�św.�Piotra�
i�Pawła.�Kończy�je�pełnym�
tęsknoty�i�nadziei�wezwaniem:
Stąd�chcę�odejść�do�nieba,
gdzie�jest�Msza�wieczysta,
Gdzie�organy�słodko�grają,
A�lud�bezgrzeszny�śpiewa
O�łąkach�i�drzewach
Chwała�niech�zawsze�będzie
Jedynemu Bogu
Sabaoth,�hosanna�i�moc,
I�wieczyste�panowanie
Na�wieki.�Amen
I�niech�się�tak�stanie!�(...)
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jerzy filipoWicz
–�kompozytor�muzyki�do�
oratorium,�pochodzi�z�Gdańska,�
ale�przez�większość�swojego�
życia�mieszkał�w�Warszawie,�
krótko�w�Łodzi.�Od�2004�roku�
jest�związany�z�Łowiczem,�
pracuje�jako�organista�
katedralny.�Ukończył�Akademię�
Muzyczną�w�Warszawie�w�klasie�
organów,�edukację�muzyczną�na�
tym�instrumencie�podjął�w�szkole�
średniej.�Już�jednak�jako�małe�

dziecko,�w�wieku�6�lat�rozpoczął�
naukę�gry�na�fortepianie.�Jak�
sam�mówi,�w�pewnym�okresie�
o�jego�losach�zdecydowała�
sytuacja�społeczno-polityczna�
w�Polsce.�W�czasie�studiów�
wyjechał�bowiem�do�Meksyku,�
gdzie�pracował�jako�organista�
w�katedrze�w�Veracruz.�Powrócił�
na�krótko,�by�zagrać�recital,�
ale�wówczas�ogłoszono�stan�
wojenny�i�granice�kraju�zostały�
zamknięte,�co�uniemożliwiło�mu�

ponowny�wyjazd.�W�dorobku�ma�
już�autorskie�kompozycje,�m.in.�
suitę�łowicką�i�hymny,�głównie�
w�wykonaniu�na�orkiestrę.�
Dotychczas�najsłynniejszym�
utworem,�jaki�powstał�z�jego�
udziałem�był�hymn�„Vivat�
Łowicz”�z�okazji�880-lecia�
Łowicza�ze�słowami�bp�Józefa�
Zawitkowskiego�i�jego�muzyką.�
Tę�współpracę�i�działalność�
twórczą�biskupa�Zawitkowskiego�
niezwykle�sobie�ceni.�
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Łowicz�|�Agnieszka�Wojcieszek�w�PBP

Reymont, jakiego nie wszyscy znamy
Nasza redakcyjna koleżanka z „Wieści z Głowna 
i Strykowa” Agnieszka Wojcieszek poza 
pracą dziennikarską zajmuje się też badaniami 
filologicznymi. O Władysławie Stanisławie 
Reymoncie, który jest bohaterem jej prac naukowych, 
ale też i ulubionym pisarzem, mówiła na spotkaniu 
zorganizowanym 18 października przez Powiatową 
Bibliotekę Publiczną w Łowiczu.

Otwarta prelekcja była jedną  
z wielu przygotowanych przez 
powiatową bibliotekę w ramach 
cyklu „Ludzie z pasją”. Temat 
brzmiał: „Realista czy spirytysta? 
Dwie natury Władysława Stani-
sława Reymonta”. 

Nasz noblista jest powszech-
nie znany jako mistrz prozy reali-
stycznej, krytycznie obserwujący 
tematykę społeczną, obyczajową 
czy psychologiczną – zapewne 
każdy Polak po szkole średniej 
powinien znać „Chłopów” czy 
„Ziemię obiecaną”. Prelegent-
ka zwróciła natomiast uwagę na 
drugą, ciemniejszą stronę jego 
twórczości, czyli silne fascyna-
cje ezoteryką, mistycyzmem czy 
okultyzmem, czyniące go bliskim 

tradycji Młodej Polski, z której 
przecież wyrastał.

Wątki świadczące o takich za-
interesowaniach znajdziemy nie 
tylko w twórczości, ale też w sa-
mej biografii pisarza – temu była 
poświęcona pierwsza część wy-
kładu. Dla ludzi znających Rey-
monta osobiście nie było tajemni-
cą, że w młodości uczestniczył on 
seansach spirytystycznych, póź-
niej chodził do kabalarek i czytał 
okultystyczną literaturę, a niewy-
kluczone, że po 1888 roku od-
bywał podróże po Europie jako 
medium (choć badacze spierają 
się czy rzeczywiście miały one 
taki charakter). Faktem potwier-
dzonym jest, że Reymont znalazł 
się na liście 39 członków „Towa-

rzystwa Psychicznego”, zajmują-
cego się szerzeniem spirytyzmu  
i „wiedzy tajemnej”. W 1894 roku 
uczestniczył w Londynie w gło-
śnym wówczas „kongresie teozo-
ficznym”.

Wszystko wskazuje na to, że  
u Reymonta fascynacje te nie były 
tylko wynikiem panującej wów-

czas mody, ale szczerych poszuki-
wań duchowych.

W drugiej części prelekcji 
Agnieszka Wojcieszek omówiła 
wydaną w 1911 roku powieść gro-
zy „Wampir”, będącą swego rodza-
ju kumulacją okresu „ezoteryczne-
go” w twórczości pisarza, ale też 
swego rodzaju rozliczeniem z nim. 

Wiadomo, że pierwsza wersja tek-
stu powstawała dużo wcześniej, pi-
sarz pracował nad nią już w 1900 
r. Oprócz niej tworzył opowiadania 
w podobnym klimacie.

Nie jest ona jakąś apologią spi-
rytyzmu, przeciwnie – zakończe-
nie dość jednoznacznie pokazuje, 
jak błądzenie w tych sferach pro-
wadzi bohaterów do totalnej klęski 
(szaleństwa i śmierci), zwyciężają 
natomiast wartości konserwatyw-
ne, w tym szczególnie ważne wię-
zy rodzinne. Prawdopodobnym 
wydaje się, że jest to swego rodza-
ju rozliczenie się pisarza z wła-
sną przeszłością. Nie znaczy to, 
że w późniejszych dziełach nobli-
sty nie przebijało się to, co wybit-
ny znawca literatury prof. Tadeusz 
Mikulski określił jako „głód me-
tafizyczny”. Kolejnym gościem 
Powiatowej Biblioteki Publicz-
nej – w czwartek 25 październi-
ka – będzie Monika Kamińska, 
archeolog i i historyk sztuki, któ-
ra będzie mówiła o prowadzonych 
przez nią pracach w podziemiach 
bazyliki katedralnej w Łowiczu. 
Wstęp jest wolny, początek zapla-
nowano na 16.30.  tm

HopKultura��
Zagra 
Sosnowski 

HopKultura w podwórku 
Łowickiego Ośrodka Kultu-
ry zaprasza na kolejny koncert.  
W piątek 26 października  
o godz. 20 wystąpi Sosnowski. 

Zaczął od premiery singla 
„Where Do We Go” w audycji 
Piotra Metza w radiowej Trój-
ce, którym zachwycił topo-
wych dziennikarzy muzycznych. 
Przez swój zachrypnięty, cha-
rakterystyczny wokal, Sosnow-
ski bywa porównywany m.in. 
do Joe Cockera. O swojej muzy-
ce mówi: „Moje piosenki to lek  
na wszystko, z czym sobie w ży-
ciu nie radzę. Czasem chce się 
coś po prostu wykrzyczeć. Nie-
zależnie od tego czy to ból, czy 
radość”. 

Jego debiutancka płyta zo-
stała zarejestrowana w cało-
ści na sprzęcie, który mieści się  
w jednej walizce – stąd jej na-
zwa: „The Hand Luggage Stu-
dio”. To kompilacja powracają-
cego do korzeni rocka, bluesa,  
z elementami country. 

Bilety na koncert Sosnow-
skiego w Łowiczu są do kupie-
nia: w przedsprzedaży w cenie 
20 zł, w dniu koncertu – 30 zł. aa 

Domaniewice�|�„Regionalne�wędrówki�z�Kaliną”

Tradycyjne tańce w Porębie Spytkowskiej
Porębę Spytkowską 
odwiedzili w weekend,  
12-14 października, 
członkowie Zespołu Pieśni  
i Tańca „Kalina”. W ramach 
projektu „Regionalne 
wędrówki z Kaliną” grupa 
spotkała się z Zespołem 
Pieśni i Tańca „Porębianie”.

Dla domaniewickich tancerzy 
wyjazd był okazją do nawiązania 
wartościowych znajomości, wy-
miany dotychczasowych doświad-
czeń, nauki dobrych praktyk,  
a także poszerzania umiejętności 
tanecznych czy śpiewaczych. Do-
datkowo, dzięki zorganizowanym 
wycieczkom mogli oni poznać 
tradycje regionu krakowskiego. 
W trakcie wyjazdu odwiedzili oni 
Tarnów i zamek w Dębnie. 

– Szczególnie interesujące oka-
zały się dla nas opowieści o tra-
dycjach regionu krakowskiego 
oraz historia Żydów tarnowskich. 
Z kolei w przypadku zamku bar-

dziej urzekła nas malownicza sce-
neria, w jakiej jest on położony. 
Podobno Tarnów jest najcieplej-
szym miastem w Polsce i podczas 
wyjazdu mogliśmy to odczuć, bo 
przez cały czas dopisywała nam 
piękna pogoda – powiedziała ko-
ordynator Małgorzata Pawlata.

Z myślą o uczestnikach przy-
gotowano ponadto warsztaty rę-
kodzieła artystycznego z zakre-
su bibułkarstwa oraz tworzenia 
słowiańskich lalek motanek. Do-
dajmy, że praca nad nimi jest za-
jęciem wymagającym precyzji, 
a przy tym długotrwałym, gdyż 

technika ich wykonania nie prze-
widuje użycia igły. Lalki tworzy 
się za pomocą motania nici, stąd 
ich nazwa. Podczas prac warsz-
tatowych tancerze mogli również 
wysłuchać dawnych historii zwią-
zanych z tworzeniem tradycyjnych 
lalek. 

– Podobno gdy ojciec rodziny 
wyruszał na wojnę, jego dziec-
ku podarowywano lalkę motan-
kę, stworzoną z materiałów po-
chodzących z jego ubrań. Miało 
to na celu umożliwienie dziecku 
odczuwania zapachu ojca, a także 
przywoływanie wspomnień o nim 
– opowiada nasza rozmówczyni. 

W trakcie wyjazdu członko-
wie zespołu „Kalina” brali rów-
nież udział w spotkaniach integra-
cyjnych z zespołem „Porębianie” 
m.in. wspólnym wieczorze śpie-
waczym oraz nauce krakowiaka. 
Dzięki tym spotkaniom poznali 
oni tradycyjne pieśni regionu kra-
kowskiego oraz kroki krakowiaka. 
Ciekawy był dla nich także pokaz 
tańca Lajkonika. 

Na zakończenie pobytu gru-
pa zaprezentowała się przed ok. 
200-osobową publicznością w 
VIII Międzygminnym Przeglą-
dzie Rękodzieła i Kuchni Regio-
nalnej w Porębie Spytkowskiej. 

– Czas, jaki tancerze spędzili  
w Porębie Spytkowskiej, owoco-
wał w wydarzenia, pozytywne 
emocje oraz wartościowe prze-
życia. W przyjaznej atmosferze 
grupa pogłębiała swoją wiedzę  
i mogła miło spędzić czas. Po wy-
jeździe pozostały niezapomniane 
wspomnienia – powiedziała nam 
Małgorzata Pawlata. 

Dodajmy, że w weekend, 
26-28 października, „Porębianie” 
przyjadą z rewizytą do Domanie-
wic.  aw

Agnieszka Wojcieszek przyznaje,�że�Reymont�to�nie�tylko�temat�jej�
badań,�ale�też�ulubiony�pisarz.�

Nie tylko taniec! W�trakcie�swojej�wędrówki�członkowie�Zespołu�Pieśni�i�Tańca�„Kalina”�odwiedzili�Tarnów��
oraz�Zamek�w�Dębnie.�
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Łowicz�|�Książka�Tadeusza�Gumińskiego

Publikacja po 40 latach
„Na drodze do wolności” 
to tytuł wydanej właśnie 
książki autorstwa  
Tadeusza Gumińskiego, 
a przygotowanej przez 
Marka Wojtylaka.  
Tadeusz Gumiński pisał ją  
z myślą o uczczeniu 
60. rocznicy odzyskania 
przez Polskę niepodległości, 
ale w formie książki – jak 
to zamyślił autor – została 
wydana na 100. rocznicę, 
już po jego śmierci.

Publikacja nie jest wielka ob-
jętościowo, liczy tylko 60 stron, 
ale jest bogata w cenne informa-
cje na temat Polskiej Organiza-
cji Wojskowej i 11 listopada 1918 
roku w Łowiczu. Tadeusz Gu-
miński (1906 – 2003), honorowy 
obywatel Łowicza, jak też Le-
gnicy i Żychlina, należy do gro-
na najbardziej zasłużonych w XX 
wieku badaczy dziejów Łowicza 
i regionu. Jeśli chodzi o tę część 
jego dorobku, związaną ściśle  
z naszą regionalną historią, to 
prace jego wydawane były przez 
Stację Naukową Mazowieckie-
go Ośrodka Badań Naukowych  
w Łowiczu, której kontynuato-
rem jest działające dziś Łowickie 
Towarzystwo Przyjaciół Nauk. 
To właśnie ŁTPN wraz z Archi-
wum Państwowym w Warszawie 
są wydawcami tej książki. 

Spotkanie promujące publi-
kację zostało zorganizowane 16 
października w sali Urzędu Sta-
nu Cywilnego w Łowiczu. Przy-
szło wiele osób, wśród nich 
wielu znawców i miłośników lo-
kalnej historii. Prowadził je Ma-
rek Wojtylak, wiceprezes ŁTPN 
i zarazem kierownik łowickiego 
oddziału Archiwum Państwowe-
go w Warszawie. Z Tadeuszem 
Gumińskim łączy go nie tylko to, 
że obaj są honorowymi obywate-

lami Łowicza, ale też wieloletnia 
znajomość, w tym prowadzona 
przez 10 lat korespondencja epi-
stolarna. – Poruszaliśmy w li-
stach głównie tematy naukowe, 
ale nie tylko – wspomina Ma-
rek Wojtylak. – Pan Tadeusz był 
człowiekiem niezwykle ciepłym 
i życzliwym, jedynie jako recen-
zent prac naukowych był nie-
zwykle krytyczny i surowy, ale to 
dlatego, że zawsze chodziło mu  
o uczciwość. Marek Wojtylak 
mówił, że nazywa Tadeusza Gu-
mińskiego „mistrzem życia”, tak 
jak ten „mistrzynią życia” nazy-
wał Anielę Chmielińską.

Książka „Drogi do wolności”  
w 1978 nie została dopuszczo-
na do druku przez komunistycz-
ną cenzurę. Była jedyną potrakto-
waną przez władze w ten sposób, 
spośród 56 przygotowanych do 

druku przez łowicką stację na-
ukową. Treść maszynopisu, bez 
dwóch niewielkich fragmentów, 
ukazała się w 2001 roku w pię-
ciu odcinkach na łamach naszej 
gazety. 

Marek Wojtylak przyznał na 
spotkaniu, że kiedy otrzymał od 
władz miejskich prośbę o przy-
gotowanie jakiegoś wydarzenia 
z okazji obchodów 100. rocznicy 
odzyskania przez Polskę niepod-
ległości, nie musiał się długo za-
stanawiać, że chce właśnie wydać 
tę pracę. Nie było też żadnych pro-
blemów z uzyskaniem dla pomy-
słu poparcia ŁTPN i Archiwum 
Państwowego w Warszawie, a tak-
że Naczelnej Dyrekcji Archiwów 
Państwowych i Urzędu Miejskie-
go w Łowiczu, które ją finanso-
wały.

Na spotkaniu w USC o zabra-
nie głosu zostały też poproszone 
inne osoby, które doskonale znały 
się z Tadeuszem Gumińskim. Mó-
wili o nim Alina Owczarek-Ci-
chowska, która kierowała wspo-
mnianą już stacją naukową, prezes 
ŁTPN Tadeusz Żaczek, Henryk 
Zasępa, który był jedną z wie-
lu osób, z którymi Tadeusz Gu-
miński prowadził pełne pasji ko-
respondencje, a także Aleksander 

Niebudek, który przypomniał, że 
to Tadeusz Gumiński był jednym 
z najważniejszych orędowników 
utworzenia tablicy upamiętniają-
cej wszystkich absolwentów szko-
ły średniej w Łowiczu, którzy zgi-
nęli w czasie II wojny światowej.

Sama praca Tadeusza Gu-
mińskiego została w publika-
cji zamieszczona w formie nie-
zmienionej (jedynie z drobnymi 
poprawkami gramatycznymi i in-
terpunkcyjnymi), bez przypisów 
naukowych, bo Tadeusz Gumiń-
ski pisał ją z myślą o szerokim 
gronie czytelników, nie tylko ba-
daczach. Rozpoczyna ją motto  
z Jana Kasprowicza: „Którzy 
wśród nocy nieprzebranych cie-
ni, Nie tracą wiary w blask ran-
nych promieni...”. Tadeusz Gu-
mińki cofa się do genezy POW 
w Łowiczu, opisuje jej rozwój li-
czebny, uzbrojenie, charakter ka-
dry, łączność, działalność dywer-
syjną i propagandową. Opisuje 
drużyny harcerskie i straż bezpie-
czeństwa publicznego. W dalszej 
części pracy bardzo szczegółowo 
pisze o „łowickiej nocy listopado-
wej” czyli o rozbrajaniu garnizonu 
niemieckiego w Łowiczu, ale też 
w innych okolicznych miejscowo-
ściach, np. Łyszkowicach. 

Zasadnicza część publikacji zo-
stała poprzedzona wstępem Mar-
ka Wojtylaka, z którego dowiadu-
jemy się wiele o samym Tadeuszu 
Gumińskim i o opatrzonym jego 
nazwiskiem zbiorze archiwalnym. 
Ciekawym dodatkiem jest też spis 
i krótkie biogramy wszystkich Ko-
mendantów IX Obwodu POW  
w Łowiczu. Praca została też opa-
trzona w zdjęcia i ilustracje pocho-
dzące z zasobów archiwum, jak  
i od osób prywatnych.

Za skład i korektę książki od-
powiadała Agnieszka Pawłowska-
-Kalinowska, a za projekt okładki 
Adam Kalinowski. Wydana zosta-
ła przez wydawnictwo „Sigma” 
ze Skierniewic.  tm

Nieborów |�Spotkanie�autorski

Debiut literacki w wieku 85 lat
Dziś w czwartek, 25 paździer-

nika, o godz. 17.00 w sali ślubów 
Urzędu Stanu Cywilnego w Nie-
borowie rozpocznie się spotkanie 
autorskie, którego bohaterką bę-
dzie mieszkanka gminy Niebo-
rów Zofia Gala z domu Kołodziej-
ska. Będzie promować pierwszy 
tom wierszy swego autorstwa pt. 
„Echo Duszy”. 

Autorka ma 85 lat, urodziła się 
w Gągolinie Północnym, w wie-
ku 18 lat ukończyła Liceum Pe-
dagogiczne w Łowiczu, dalszą 

edukację kontynuowała w Stu-
dium Nauczycielskim w Piotr-
kowie Trybunalskim, po czym 
podjęła studia w Instytucie Kształ-
cenia Nauczycieli w Łodzi. Przez 
41 lat pracowała z młodzieżą, osta-
tecznie zdecydowała się podzielić 
swoją twórczością szerszym gro-
nem czytelników.

Promowany na spotkaniu tom 
poezji jest jej debiutem, niebawem 
jednak ukaże się drugi tom poezji 
jej autorstwa pt. „Na fali wspo-
mnień”.  tb

Łowicz |�Biblioteka�powiatowa�

Chroń środowisko
Do 26 października Powiatowa 

Biblioteka Publiczna w Łowiczu 
przyjmować będzie prace na Eko-
logiczny Konkurs Plastyczny pod 
nazwą ,,Chroń środowisko ponad 
wszystko’’. Jest on adresowany do 
uczniów klas IV-VIII szkół pod-
stawowych z powiatu łowickiego.  

Prace konkursowe, formatu mi-
nimum A4, mogą być wykonane 
dowolną techniką (rysunek, ma-

larstwo, collage, grafika). Mają 
one pokazywać zmiany zachodzą-
ce w środowisku naturalnym pod 
wpływem działalności człowieka. 

Więcej informacji o konkursie 
można uzyskać w PBP lub na blo-
gu biblioteki pod adresem www.
pbplowicz.blogspot.com. Roz-
strzygnięcie planowane jest w li-
stopadzie. Nagrody ufunduje sta-
rostwo.  mwk

Okładkę�zaprojektował�Adam�
Kalinowski.

Marek Wojtylak�składał�autografy�na�egzemplarzach�wydanej�publikacji.�
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Włocławek�|��„O�kujawski�wianek”�

Sukces najmłodszych 
„Koderek”

20 października najmłodsza 
sekcja Dziecięco-Młodzieżowe-
go Zespołu Ludowego „Koderki” 
zdobyła w swojej kategorii wie-
kowej I miejsce podczas Ogól-
nopolskiego Festiwalu Zespołów 
Folklorystycznych „O kujawski 
wianek”. 

Była to już ósma edycja festi-
walu, podczas którego Włocławek 
staje się folkową stolicą Polski.  
Na festiwalu prezentowała się ok. 
30-osobowa grupa najmłodszych 
„Koderek”, w wieku od 5 do 10 
lat. Zaprezentowały one program 

zabaw i tańców ludowych regionu 
łowickiego. 

Kierownik zespołu Katarzy-
na Polak powiedziała nam, że jej 
młodzi podopieczni zostali doce-
nieni przez jury za wizerunek ar-
tystyczny, przygotowanie wokal-
ne i żywiołowość na scenie oraz 
profesjonalne podejście do wystę-
pu. 

Kierownik zespołu cieszy się 
także z tego, że podczas tegorocz-
nego naboru do różnych sekcji 
„Koderek” dołączyło łącznie ok. 
20 nowych osób.  aa 
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Łowicz |�Impuls2�został�zaprezentowany�na�stacji�Łowicz�Przedmieście�

Pachniało nawet tam,  
gdzie zwykle nie pachnie
Nowy pociąg Impuls2, 
który zaprezentowała na stacji 
Łowicz Przedmieście spółka 
Łódzka Kolej Aglomeracyjna, 
przyszło obejrzeć w piątek, 
12 października, kilkadziesiąt 
osób.

Największą radość miały dzie-
ci, ale nie zabrakło na stacji też  
i miłośników kolejnictwa. Pach-
nący nowością pociąg robił wra-
żenie. – Pachnie nawet tam, gdzie 
zwykle w pociągach nie pachnie  
– żartował na temat czystej i ładnej 
ubikacji w pociągu Paweł Mar-
czak z Łowicza, który przyszedł 
obejrzeć pociąg wraz z kilkulet-
nim synem. 

Tego dnia pociąg był prezento-
wany również na dworcach w Ko-
luszkach i Skierniewicach. Tam 
też obejrzało go wiele osób, nie-

które szkoły zorganizowały wyj-
ścia, by oglądać pociąg – w Łowi-
czu pociąg był po godzinie 15.00, 

więc szkoły już nie planowały  
o tej porze wyjść zorganizowa-
nych. Najwięcej osób obejrzało go 
w Skierniewicach, ale tam pociąg 
stał ponad dwie godziny, w Łowi-
czu zaś około godzinę. 

Wszyscy zainteresowani mo-
gli obejrzeć pociąg nie tylko  
z zewnątrz, ale też sprawdzić jego 
wyposażenie, a także zasiąść na 
fotelu w kabinie maszynisty. Były 
też dodatkowe atrakcje, takie jak 
quizy z nagrodami (były to ga-
dżety Łódzkiej Kolei Aglome-
racyjnej), gry i zabawy dla naj-
młodszych, kawa, herbata, napoje, 
cukierki itp. Wśród oglądających 
pociąg był też m.in. burmistrz 
Krzysztof Kaliński. 

ŁKA zamówiła w fabryce Ne-
wag w Nowym Sączu 14 trzyczło-
nowych Impulsów drugiej gene-

racji. Pierwsze trzy dni już trafiły 
do spółki. W pociągach dla ŁKA 
są nowości takie jak strefa dzie-
cięca ze stołem z nadrukiem gry 
planszowej i kostką do gry, stoliki 
podokienne w układzie foteli vis  
a vis, defibrylatory, biletomaty. 
Jest też numeracja miejsc. Ubi-
kacje są dostosowane dla osób 
niepełnosprawnych, a na jednej 
ze ścian znajduje się rozkładany 
„przewijak” – miejsce do przewi-
jania małych dzieci. Pojazd może 
przewozić 330 pasażerów, w tym 
160 na miejscach siedzących.

Wartość zamówienia to 
266.968.762,35 złotych brut-
to. Łódzka Kolej Aglomeracyjna 
uzyskała dofinansowanie na re-
alizację projektu z Regionalne-
go Programu Operacyjnego Wo-
jewództwa Łódzkiego w kwocie 
164,5 mln zł. Dostawca będzie od-
powiedzialny również za utrzyma-
nie pojazdów przez okres 12 lat. 

Pociąg został zaprezentowa-
ny na stacji Łowicz Przedmieście  
z uwagi na trwające na dworcu 
Łowicz Główny remonty i zwią-
zane z tym utrudnienia.

Od 9 grudnia pojazd ten będzie 
kursował na obecnych trasach  
z Łodzi do Skierniewic i Łowicza. 
ŁKA zapowiada też (prawdopo-
dobnie w przyszłym roku, choć 
data i szczegóły nie zostały jesz-
cze ustalone) uruchomienie swo-
jego połączenia w relacji Skier-
niewice – Łowicz. Obecnie na tej 
trasie kursują tylko pociągi Prze-
wozów Regionalnych i (z rzadka) 
PKP Intercity.  mak 

Gm. Łowicz |�Bezpieczeństwo�nad�wodą�

OSP Pilaszków dostanie 
pieniądze na łódź ratowniczą 
Nie mogli wyobrazić  
sobie lepszego początku 
tygodnia druhowie  
z OSP Pilaszków,  
którzy w tym czasie 
odebrali informację  
o tym, że ich inicjatywa 
w ramach akcji „Pomoc 
to Moc – społeczna 
odpowiedzialność PZU” 
uzyskała dofinansowanie.

Oznacza to, że do jednostki trafi 
łódź ratownicza i uda się przepro-
wadzić wiele działań prewencyj-
nych na rzecz poprawy bezpie-
czeństwa nad wodą. 

Przypomnijmy, że jednostka 
straży z Pilaszkowa zgłosiła pro-
jekt ph. „Zdrowa i bezpieczna ro-
dzina w wodzie, jak i na wodzie” 
w trosce o bezpieczeństwo na nie-
strzeżonych, dzikich kąpieliskach 

w Guźni i Dąbkowicach Dolnych, 
które są położone w bliskim są-
siedztwie z ich miejscowością. 
Tylko w te wakacje utopiły się  
w nich 2 osoby. 

„Dziękujemy wszystkim, któ-
rzy nas wspierali! To dzięki Wam 
udało się osiągnąć ten wyznaczo-
ny cel! Jakby nie Wasze zaanga-
żowanie i udostępnianie naszej 
inicjatywy, tego osiągnięcia by nie 
było. Jesteście WIELCY!” – cie-
szyli się na Facebooku druhowie  
z OSP Pilaszków. 

Decyzją komisji wniosek stra-
żaków otrzyma dofinansowanie 
w wysokości 44.250 zł (to prawie 
o 15 tys. zł mniej niż jednostka 
wnioskowała, ale pozwoli na reali-
zację planów). 

Poza zakupem łodzi ratowni-
czej, projekt obejmuje m.in. or-
ganizację spotkań oraz pokazów 
dla rodzin z dziećmi, których te-
matem będzie informowanie  
o niebezpieczeństwie, jakie niesie 
woda, szkolenia z pierwszej po-
mocy, ustawienie tabliczek „zakaz 
kąpieli”, akcje ulotkowe i prewen-
cyjne pływanie zakupioną łodzią 
płaskodenną po zbiornikach wod-
nych i pilnowanie bezpieczeństwa, 
a także ostrzeganie łamiących za-
kaz kąpieli o niebezpieczeństwie. 
Większość zadań jednostka pla-
nuje zrealizować jeszcze w tym 
roku, pozostałe – w wakacje przy-
szłego roku.  aa 

Druhowie z OSP Pilaszków�to�jedna�z�najprężniej�działających�
jednostek�na�terenie�naszego�powiatu.�Dzięki�akcji�„Pomoc�to�Moc�
–�społeczna�odpowiedzialność�PZU”�uda�im�się�zakupić�m.in.�łódź�
ratowniczą.�

Toalety w pociągu�są�świeże�i�pachnące,�i�wyglądają�bardzo�ładnie.

Nowe pociągi pomieszczą więcej pasażerów –�są�dłuższe�i�jest�w�nich�
więcej�miejsc�siedzących.�
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Dzierzgów�|�Bliżej�Krajowego�Systemu

Samochód za milion  
już stoi w garażu
Strażacy z OSP 
w Dzierzgowie stali 
się właścicielami 
nowego średniego wozu 
bojowego.

– Jednostka otrzymała po raz 
pierwszy w swojej historii nowy 
samochód. Jesteśmy bardzo zado-
woleni, to ukoronowanie naszych 
marzeń i starań czynionych od 
dawna – powiedział nam wicepre-
zes i naczelnik Karol Kroć.

Nowy pojazd dotarł do jednost-
ki w nocy 11 października. Został 
przywitany przez strażaków, któ-
rzy trzymali w górze płonące race, 
licznie zjawili się też pozostali 
mieszkańcy miejscowości. W po-
niedziałek 15 października odbyła 
się uroczystość przekazania i po-
święcenia samochodu, czego do-
konał proboszcz parafii w Bełcho-
wie ks. Paweł Staniszewski.

Wóz kosztował 950 tys. zł, pie-
niądze wyłożyli na niego Mini-
sterstwo Spraw Wewnętrznych  
i Administracji (140 tys. zł), Wo-
jewódzki i Narodowy Fundusz 
Ochrony Środowiska (łącznie 400 
tys. zł.), Komenda Główna Pań-
stwowej Straży Pożarnej (220 tys. 
zł), gmina Nieborów (180 tys. zł) 
oraz strażacy z Dzierzgowa (10 
tys. zł). 

Karol Kroć powiedział nam, że 
samochód do tzw. podziału bojo-
wego zostanie włączony za kil-
ka dni, obecnie trwa jego konfi-
gurowanie (chodzi np. o środki 
łączności), zastąpi on wysłużone-
go Stara 244 z 1981 roku, który 
już został wycofany. Podniesie on 
sprawność bojową jednostki, ale 
też zapewni większe bezpieczeń-
stwo i komfort pracy strażakom  
z Dzierzgowa.

Nowy samochód to Volvo  
FL280, który posiada napęd na 4 
koła, zbiornik o pojemności 3 m³ 

i autopompę o wydajności 1600 
litrów na minutę. Pojazd jest uni-
wersalnego przeznaczenia, zarów-
no do pożarów, jak i zdarzeń tech-
nicznych, w tym drogowych.

Kroć podkreśla, że choć jed-
nostka OSP w Dzierzgowie nie 
jest w Krajowym Systemie Ra-
towniczo-Gaśniczym, to rocznie 
wyjeżdża nawet 40 razy do róż-
nych zdarzeń, około 60% to in-
terwencje na autostradzie A2  
i DK 70, gdzie jest kierowana ze 
względu na bliskie sąsiedztwo.  
W samochodzie znajdzie się nowe, 
jak i dotychczasowe wyposażenie, 
przełożone ze Stara 244, w tym 
sprzęt hydrauliczny umożliwia-
jący cięcie i rozginanie karoserii 
samochodów, motopompy, apa-
raty ochrony dróg oddechowych.

Nabycie przez jednostkę OSP 
Dzierzgów nowego samochodu 
było jednym z warunków koniecz-
nych do włączenia jej do KSRG, 
wstępne porozumienie w tej spra-
wie podpisano w sierpniu 2018 r., 
obecnie wniosek jest w trakcie ak-
ceptacji przez Komendanta Głów-
nego PSP.  tb

osp dzierzgóW
Jednostka�istnieje�od�1960�
roku.�Na�jej�czele�stoją:�
prezes�Wojciech�Wierzbicki�
i�naczelnik�Karol�Kroć.�
Obecnie�liczy�54�członków,�
w�tym�25�kobiet.�Strażaków�
posiadających�odpowiednie�
przeszkolenie�i�mogących�
brać�udział�w�akcjach�
gaśniczych�jest�21,�wkrótce�
22.�W�tym�gronie�nie�ma�
jeszcze�pań,�ale�niebawem�
ma�to�się�zmienić.�Jednostka�
od�kilkunastu�lat�prężnie�się�
rozwija.�Od�2011�r.�zwycięża�
w�zawodach�sportowo-
pożarniczych�gminy�Nieborów.

Nowy, średni wóz bojowy�dojechał�do�jednostki�w�nocy.
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Na stanowisku Urzędu Skarbowego�uczniowie�dowiadywali�się��
o�podatkach,�PIT-ach,�deklaracjach�i�rozliczeniach.�

Przy stoisku Firmy Bracia Urbanek�mogli�też�spróbować�swoich�sił��
we�wkładaniu�ogórków�do�słoików,�czy�też�projektowaniu�etykiet.�

Mistrz Olimpijski Zbigniew Bródka�(z�lewej)�występował�w�podwójnej�roli:�sportowca�oraz�strażaka.�

Łowicz�|�120�uczniów�uczyło�się,�że�pieniądze�daje�praca,�a�nie�bankomat�

„Małe Miasto” na Szkiełkach
Blisko 120 dzieci 
z łowickich szkół 
podstawowych  
oraz Specjalnego Ośrodka 
Szkolno-Wychowawczego 
wzięło udział  
w projekcie ekonomicznym 
„Małe Miasto” w restauracji 
Szkiełka na Błoniach  
w Łowiczu. Uczyły się,  
że pieniądze daje nam 
praca, a nie bankomat.

Podczas warsztatów, odbywa-
jących się w dniach 15-19 paź-
dziernika w ramach projektu eko-
nomicznego pn. „Małe Miasto” 
– Fundacji Banku Gospodarstwa 
Krajowego, dzieci w wieku 8-12 
lat w praktyce dowiadywały się co 
to jest ekonomia, jak można zaro-
bić pieniądze, jak się nimi zarzą-
dza itp. 

Warsztaty były prowadzone  
w oparciu o zabawę w dorosłe 
życie i zarobkowanie. Dzieci np. 
wcielały się w rolę lekarza przyj-
mującego pacjentów, policjantów 
wypisujących mandaty i łapiących 
przestępców, były strażakami, fry-
zjerami, mechanikami, kucharza-
mi, pracownikami ZUS-u, ban-
kowcami, czy też pracownikami 
wkładającymi ogórki do słoików 
oraz osobami projektującymi ety-
kiety produktów spożywczych  
i kalendarze. 

Była to też okazja do oglądania 
samochodów strażackich, policyj-
nych, zespołu ratownictwa me-
dycznego, pokazów resuscytacji 
krążeniowo-oddechowej itp. 

Za „pracę” na różnych sta-
nowiskach uczniowie otrzy-
mywali „wynagrodzenie” w 
postaci „księżaków”. Od wynagro-

dzenia musieli zapłacić podatek  
– jak w normalnej gospodarce 
rynkowej i życiu. 

W projekt zaangażowało się 21 
firm z Łowicza i okolic. Partnera-
mi projektu Fundacji BGK są ło-
wicki przedsiębiorca Wojciech 
Urbanek oraz burmistrz Łowicza 
Krzysztof Kaliński.

Warsztaty z dorosłego ży-
cia zakończyły się 19 paździer-
nika i wtedy za „zarobione pie-
niądze” dzieci mogły dokonać 
prawdziwych zakupów towarów 
przygotowanych przez organiza-
tora. Wśród nich były np. głośni-
ki i słuchawki bezprzewodowe, 
książki, maskotki, piłki, mate-
riały plastyczne itp. Wcześniej  
– przez cały tydzień – mogły też 

kupować np. batony i cukierki. 
Do projektu wybrane były tyl-
ko trzy miejscowości w Polsce. 
Oprócz Łowicza podobne zajęcia 

będą odbywać się w Zakopanem 
i Wejherowie.  mak   

Więcej zdjęć i film na stronie 
www.lowiczanin.info

Zduńska Dąbrowa�|�Ekoforum

Tym razem o pszczołach
Zespół Szkół Centrum Kształ-

cenie Rolniczego w Zduńskiej 
Dąbrowie organizuje 24 paździer-
nika piąte już forum ekologiczne 
z udziałem uczniów technikum 
oraz zaproszonych z kilku placó-
wek gimnazjalistów. 

Tym razem tematem wiodą-
cym będzie rola pszczół w przy-

rodzie i w rolnictwie. Ponieważ 
wraz z ekoforum szkoła organizu-
je Dzień Chleba, można się spo-
dziewać, że będzie do niego po-
dany miód. W latach poprzednich 
prelekcje w ramach ekoforum po-
święcone były opadom, czystości 
wody i ściekom oraz odnawianym 
źródłom energii.  mwk
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ŁOK�|�Promocja�książki�o�„łowickim�Judymie”�

Rotstad znany i nieznany
W nieszablonowy, ciekawy sposób, została zorganizowana w niedzielę 14 października promocja książki dr Katarzyny Piotrkiewicz „Stanisław 
Rotstad (1895-1994). Lekarz, żołnierz, humanista” w sali kina Fenix. O „łowickim Judymie”, postaci, która za sprawą słynnej fotografii uchodzi 
za symbol pierwszych chwil odzyskania przez Polskę niepodległości i widnieje na łowickim logo z okazji obchodów rocznicy 100-lecia tamtych 
wydarzeń, opowiadały osoby, które znały i pamiętają doktora Rotstada. Ich opowieści wysłuchała licznie zgromadzona publiczność. 

Postać tego wybitnego łowicza-
nina wcześniej nie doczekała się 
monografii. Zmieniło się to dzięki 
Katarzynie Piotrkiewicz, która jest 
autorką pracy doktorskiej „Stani-
sław Rotstad (1895-1994). Lekarz, 
żołnierz, humanista”, którą obro-
niła w kwietniu ubiegłego roku 
na Wydziale Nauk Historycz-
nych i Społecznych Uniwersytetu 
Kardynała Stefana Wyszyńskiego  
w Warszawie. Otrzymała za nią 
nagrodę główną w miejskim kon-
kursie na najlepszą pracę dyplo-
mową o Łowiczu i Ziemi Łowic-

kiej, która została wręczona jej 
podczas ubiegłorocznych uroczy-
stości z okazji 11 listopada w Mu-
zeum w Łowiczu. 

Pisaliśmy o tym w artykule pt. 
„Katarzyny Wielkie!” – tak bur-
mistrz Krzysztof Kaliński nazwał 
wówczas laureatki konkursu, któ-
re – tak się złożyło – wszystkie 
trzy nosiły imię Katarzyna. – Od 
razu wiedzieliśmy, że to trzeba 
wydać! – mówił burmistrz pod-
czas promocji w kinie Fenix. 

W kolejnych słowach przyznał, 
że kiedy rok temu miasto postawi-

ło sobie ambitny cel zorganizowa-
nia 100 wydarzeń wpisujących się 
w obchody 100-lecie odzyskania 
niepodległości przez Polskę, była 
obawa, czy to się uda. – Jest ich 
ponad 170, tylko dzisiaj odbyły się 
3, a były nimi 350. rocznica kon-
sekracji bazyliki katedralnej, Bieg 
Papieski i właśnie promocja książ-
ki o Rotstadzie – przyznał z dumą 
Krzysztof Kaliński. 

świadek pierwszych 
chwil niepodległości 
Stanisław Rotstad jest w ca-

łej Polsce postacią symboliczną, 
kojarzoną ze zdjęcia z pierwszej 
warty pod Pałacem Namiestni-
kowskim na Krakowskim Przed-
mieściu w Warszawie z 11 listopa-

da 1918 roku, w którym urządzono 
punkt zborny dla rozbrajanych 
Niemców. Wydarzenie zostało 
upamiętnione na słynnej fotogra-
fii, którą opublikował „Tygodnik 
Ilustrowany”. – Można powie-
dzieć, że Rotstad był świadkiem 
tych pierwszych chwil odzyska-
nej niepodległości – mówił bur-
mistrz Kaliński podczas promocji 
w kinie Fenix. Jednocześnie przy-
pomniał, że wizerunek Rotstada 
widnieje w logo łowickich obcho-
dów 100-lecia odzyskania niepod-
ległości przez Polskę, jest ono wy-
świetlane na wieży ratusza. 

Książka Katarzyny Piotr-
kiewicz przedstawia Stanisła-
wa Rotstada jako człowieka od-
danego bez reszty ojczyźnie i 

ludziom. Autorka pokazała go 
w trzech różnych rolach ży-
ciowych: lekarza, żołnierza  
i humanisty, ale tak naprawdę 
Rotstad był człowiekiem wielu 
pasji, o czym można było posłu-
chać podczas promocji. 

Z przedstawionego przez au-
torkę biogramu Stanisława Rot-
stada można było się dowie-
dzieć, że największe zasługi dla 
naszego miasta miał po zakoń-
czeniu II wojny światowej, kie-
dy pracował w jedynej wówczas 
przychodni zdrowia w Łowiczu, 
która mieściła się w Al. Sien-
kiewicza. W nowoczesnym sty-
lu zorganizował w niej poradnię 
pediatryczną, która miała przy-
jazny wygląd dla najmłodszych. 

Zorganizował tzw. Kroplę mle-
ka dla najmłodszych dzieci, któ-
re były niedożywione, walczył  
z przegrzewaniem noworodków, 
dużo robił na rzecz walki z gruź-
licą. 

człowiek wielu pasji 
W niedzielę zostały pokazane 

dwa około minutowe fragmenty 
filmu dokumentalnego pt. „Czło-
wiek z fotografii”, w których Sta-
nisław Rotstad, najstarszy wów-
czas żyjący żołnierz 36. Pułku 
Piechoty Legii Akademickiej, 
opowiada o wojnie. 

Dalszą część spotkania po-
prowadziły wspólnie: autorka 
książki Katarzyna Piotrkiewicz, 
przewodnicząca Klubu Seniora 
„Radość” Anna Bieguszewska  
i prezes Łowickiego Stowarzy-
szenia Przyjaciół Zwierząt Gra-
żyna Wołynik, które zaprosiły na 
scenę, zaaranżowaną na klima-
tyczny salonik z minionego wie-
ku, osoby, które pamiętają Rot-
stada i mogły o nim opowiedzieć. 
Byli to m.in. Janusz Pągowski  
– syn łowickiego malarza Zdzi-
sława Pągowskiego, którego brat 
był bliskim przyjacielem rodziny 
Rotstadów oraz Aleksander Te-
leżyński – chrześniak żony Sta-
nisława Rotstada, Ireny. Pozo-
stałymi gośćmi byli: kierownik 
łowickiego oddziału Archiwum 
Państwowego w Warszawie Ma-
rek Wojtylak, dr Zbigniew Ko-
strzewa i poetka ludowa Joanna 
Bolimowska. Dyrektor Muzeum 
w Łowiczu Marzena Kozanec-
ka-Zwierz mówiła o dostępnych 
w placówce materiałach źródło-
wych dotyczących Rotstada, zaś 
dyrektor ŁOK Maciej Malan-
giewicz opowiedział o koncepcji 
wydania książki. 

Z zaprezentowanych relacji 
można było dowiedzieć się, że 
Rotstad uwielbiał słuchać muzy-
ki Chopina, był utalentowany pla-
stycznie i pisał wiersze, a w pracy 
lekarza miał wyjątkowe podejście 
do najmłodszych pacjentów. 

– Ojciec był właścicielem 
dużej płytoteki, przyjaźnili się  
z doktorem, obaj kochali muzykę 
Chopina – wspominał Aleksan-
der Teleżyński. Autorka książki 
dotarła do niego dzięki rodzin-
nej fotografii, którą zamieścił na 
stronie Łowicki Wehikuł Czasu, 
a została ona wykonana w 1964 
roku podczas jednego z wypa-
dów na koncert chopinowski  
w Żelazowej Woli. 

Z Januszem Pągowskim pro-
wadzące rozmawiały m.in. o ma-
larskim talencie Rotstada, który 
pastelami malował przede wszyst-
kim naturę i pejzaże. 

Joanna Bolimowska nawią-
zała zaś do poezji pisanej przez 
Rotstada, która była dedykowana 
również dzieciom. Podzieliła się  
z publicznością także cieka-
wą opowieścią o tym, jak doktor 
Rotstad swym wyjątkowym po-
dejściem do dzieci rozwiązał jej 
problem z synem, który był nie-
jadkiem.  aa 

REKlAMA

REKlAMA

Grażyna Wołynik i autorka książki Katarzyna Piotrkiewicz rozmawiają o Rotstadzie z Markiem 
Wojtylakiem,�kierownikiem�łowickiego�oddziału�Archiwum�Państwowego�w�Warszawie.�

Burmistrz Krzysztof Kaliński gratuluje Katarzynie Piotrkiewicz  
książki�o�Stanisławie�Rotstadzie.�

Aleksander Teleżyński�–�chrześniak�żony��
Stanisława�Rotstada,�Ireny.�

Janusz Pągowski – syn łowickiego malarza Zdzisława 
Pągowskiego,�którego�brat�był�bliskim�przyjacielem�rodziny�Rotstadów.�
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Zduny�|�Dyskusyjny�Klub�Książki

Jastrun o Herbercie, rodzicach i sobie
Pochodzi z literackiej 
rodziny, ponieważ 
zarówno jego ojciec 
Mieczysław, jak  
i mama Mieczysława 
Buczkówna, byli 
poetami. 

Związany był z antykomuni-
styczną opozycją, w latach 80. 
wydawał w podziemiu literackie 
pismo „Wezwanie”. Jego dorobek 
jest dużo szerszy. Tomasz Jastrun 
– poeta i prozaik, autor esejów  
i felietonów – najbardziej znany  
z tych, które pisał do paryskiej 
„Kultury” Jerzego Giedroycia  
– gościł 16 października w Domu 
Kultury w Zdunach. 

Spotkanie, na którym mówił 
o życiu i twórczości Zbigniewa 
Herberta – najpierw przyjaciela 
jego rodziców, a potem także jego 
(był z nim na „ty”), zorganizowa-
ne zostało w ramach Dyskusyjne-
go Klubu Książki. Tomasz Jastrun 
mówił m.im. o tym, że w czasach, 
gdy jako dziecko poznał Herberta, 
ten mieszkał przy ul. Promenada, 
a Jastrunowie na pobliskiej Iwic-
kiej. Rodziny spotykały się i jed-
nym z elementów tych spotkań 
była nalewka z tarniny, jaką czę-
stowała Herberta mama Tomasza 
Jastruna. Żona Herberta miała na 

to patrzeć mało przychylnie, po-
nieważ jej mąż lubił alkohol. 

W pamięci Tomasza Jastruna 
szczególnie utkwiło przypadkowe 
spotkanie w księgarni, w czasie 
stanu wojennego, w czasie którego 
rozmawiali o polityce i strasznej 
sytuacji, do jakiej w Polsce wów-
czas doszło. Obaj byli nią bardzo 
przejęci. Dla Jastruna to też nie był 
łatwy czas, gdyż ostrzeżono go, 
że jest w kręgach zainteresowania 
władzy. Chcąc uniknąć internowa-
nia, przez rok się ukrywał. 

Wspominał też o niedostatku, 
w jakim żył poeta i jego żona Ka-
tarzyna, ponieważ Zbigniew Her-
bert imał się różnych zajęć, ale 
w jego domu zawsze był drama-
tyczny brak pieniędzy. – Z poezji 
nie da się przecież żyć, na poezję 
można jedynie umrzeć – ironizo-
wał. Jak wspomniał – nawet jeśli 
Herbert akurat miał jakieś pienią-

dze ze stypendium czy nagrody, 
to natychmiast je wydawał – ku-
pował, zapraszał wszystkich na 
obiady, a ponieważ był bardzo 
ciekawy świata, to także podróżo-
wał. Fascynowała go kultura sta-
rożytna i holenderskie malarstwo  
z XVII wieku. 

Od lat 60. zmagał się z cyklo-
frenią – chorobą dwubiegunową, 
która sprawiała, że miał stany de-
presyjne przeplatane okresami 
manii – chorego szczęścia. Okre-
sy pomiędzy tymi stanami były 
krótkie i tylko wtedy tworzył i żył 
w miarę normalnie. 

Tomasz Jastrun mówił też  
o bezkompromisowości Herber-
ta, który nie akceptował litera-
tów, którzy w czasie PRL poszli 
na jakiś układ z władzami komu-
nistycznymi, żeby ich twórczość 
była publikowana. Opowiadał 
o trudnych relacjach Herberta  
z Czesławem Miłoszem, którego 
Herbert z jednej strony atakował 
za emigrację, którą odbierał jako 
brak patriotyzmu, z drugiej stro-
ny wiele mu zawdzięczał, ponie-
waż to właśnie Miłosz tłumaczył 
wiersze Herberta na angielski, 
dzięki czemu mógł być czytany 

na Zachodzie. Z wiekiem poglą-
dy Herberta jeszcze bardziej się 
radykalizowały. Podczas ostat-
niego spotkania z Jastrunem ju-
niorem Herbert odniósł się do 
jego felietonów, mówiąc, że nie 
zgadza się z jego liberalnymi po-
glądami, mimo tego pochwalił go 
za to, że są pisane dobrym języ-
kiem. 

Gość spotkania czytał wier-
sze Herberta, które sam szczegól-
nie lubi: „Guziki”, „Mój ojciec”, 
„Próba opisu siebie”, Różowe 
ucho”, „Kamień”, „Pięciu”. Mó-
wił, że lubi w nich to, że bywają 
oparte o mitologię, że są mądre, 
intelektualne, mają jakąś przypo-
wieść lub opowieść, a każde sło-
wo zawarte w nich jest ważne. 

Tomasz Jastrun z dużym dy-
stansem mówił też o sobie, że nic 
nie wskazywało na to, że zostanie 
literatem, ponieważ – jak to okre-
ślił – był bardzo ułomny. Miał 
dysgrafię, dysortografię i dyslek-
sję. Zaczął pisać dzięki stanowi 
wojennemu. Mając poczucie, że  
w piśmie podziemnym, które 
współtworzył, jest bardzo dużo 
zrzędzenia, a przecież wiele zja-
wisk było tragikomicznych, zaczął 
pisać felietony, na których „wy-
płynął”. Na spotkaniu w Zdunach 
nie czytał ich, ale swoje wiersze, 
obawiając się, czy nie poświęcił 
na nie zbyt wiele czasu, podczas 
gdy miał mówić o Herbercie.  mwk 

Łowicz
Monografia 
zespołu

26 października o 18.00 w sali 
konferencyjnej hotelu Eco w Ło-
wiczu zaplanowano promocję 
monografii Regionalnego Zespołu 
Pieśni i Tańca Boczki Chełmoń-
skie oraz płyty z muzyką zawiera-
jącej część jego repertuaru. Zespół 
wystąpi podczas tej promocji.

Autorką bogato ilustrowanej 
publikacji jest dr Katarzyna Skier-
ska-Pięta, inicjatorem wydania 
monografii wraz z płytą – Stowa-
rzyszenie Miłośników Ziemi Ło-
wickiej Łowickie.pl, które złoży-
ło wniosek na realizację takiego 
przedsięwzięcia w ramach budże-
tu obywatelskiego województwa 
łódzkiego na 2018 r. 

W ramach tego budżetu wy-
danych zostało 300 sztuk mono-
grafii. Nie będą one sprzedawa-
ne, ale dystrybuowane bezpłatnie, 
w środowisku byłych i obecnych 
członków zespołu oraz osób, które 
przyczyniły się do powstania pu-
blikacji. Monografię będzie moż-
na również otrzymać podczas pro-
mocji.  mwk 

Łowicz�
Konkurs 
recytatorski 

Katolickie Stowarzyszenie 
Młodzieży Diecezji Łowickiej 
zmieniło termin Konkursu Recy-
tatorskiego Poezji Chrześcijań-
skiej oraz Konkursu Poezji Chrze-
ścijańskiej Śpiewanej pod hasłem 
„Promieniowanie ojcostwa”. Kon-
kurs ten, adresowany do uczniów 
klas III gimnazjów oraz VIII szkół 
podstawowych, odbywał się do-
tąd w przeddzień Dnia Papieskie-
go. I tak miało być w tym roku.  
Na prośbę rodziców i katechetów 
organizatorzy przełożyli go na 17 
listopada. 

Miejsce pozostaje bez zmian  
– sala teatralna przy kościele Mat-
ki Bożej Nieustającej Pomocy 
przy ul. Brzozowej w Łowiczu. 
Przesunięto też termin zgłoszeń 
chętnych do udziału w konkur-
sie – przyjmowane będą (mailo-
wo) do 9 listopada. Z danej szko-
ły w konkursie może wziąć udział 
maksymalnie 3 uczniów.  mwk 

Łowicz�|�II�Ogólnopolski�Festiwal�Muzyki�Chóralnej

14 chórów w Łowiczu w ten weekend
W najbliższą sobotę  
i niedzielę już po raz drugi 
będziemy mogli w Łowiczu 
wysłuchać na żywo śpiewu 
profesjonalnych chórów  
i zespołów chóralnych  
z różnych stron Polski. 

Tak jak w ubiegłym roku, od-
będzie się w naszym mieście fe-
stiwal im. Mikołaja Zieleńskiego.

Głównym punktem progra-
mu będzie przegląd wszystkich 

uczestników w sali barokowej 
Muzeum w Łowiczu w sobotę, 
27 października. Zaczną się one  
w sobotę 27 października i po-
trwają około 5 godzin. Wstęp na 
nie jest wolny, także już w trakcie 
trwania przeglądu – organizatorzy 
proszą jedynie wszystkich, aby 
wchodzili i wychodzili tylko w 
przerwach pomiędzy poszczegól-
nymi występami, a nie w ich trak-
cie, co przeszkadzałoby zarówno 
wykonawcom, jak i słuchaczom. 
Wyniki zostaną ogłoszone po 

mszy świętej w bazylice katedral-
nej (początek o godz. 18.00), ce-
lebrowanej przez ks. bp. Andrze-
ja F. Dziubę. Po wręczeniu nagród 
przewidziany jest występ zwycię-
skiego chóru. W 28 listopada wy-
brane chóry zostaną zaproszone 
na występy podczas mszy świę-
tych w poszczególnych kościołach 
parafialnych diecezji łowickiej.

Dyrektorem artystycznym i po-
mysłodawcą festiwalu jest prof. 
Jerzy Rachubiński, a zastępuje go 
Krzysztof Kozłowski.  tm

Tomasz Jastrun na spotkaniu w Zdunach mówił�o�Zbigniewie�
Herbercie�i�jego�twórczości.�Okazją�do�zorganizowania�tego�spotkania�
jest�trwający�Rok�Heberta.�

Z�poezji�nie�da�
się�przecież�
żyć,�na�poezję�
można�jedynie�
umrzeć��
–�ironizował.

Zdjęcie z ubiegłorocznego, pierwszego przeglądu chórów�w�Łowiczu.
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Łowicz�|�Obrazy�Wandy�Paklikowskiej-Winnickiej�

Malarstwo abstrakcyjne w Galerii Browarna 
Około 30 osób 
uczestniczyło 12 
października w otwarciu 
wystawy malarstwa prof. 
Wandy Paklikowskiej-
Winnickiej (1911-2011)  
w Galerii Browarna  
w Łowiczu. Wystawę 
można oglądać jeszcze  
do końca miesiąca. 

Wanda Paklikowska-Winnicka 
to polska malarka abstrakcyjna, 
urodzona we Lwowie. Na wysta-
wie pt. „Matter of the Earth” zo-
stało wyeksponowanych ok. 50 
obrazów jej autorstwa z lat 1953-
1990. 

Gościem spotkania była inna 
malarka – Magdalena Spasowicz, 
która znała artystkę i przyjaźni-
ła się z nią. – Wspólnie byłyśmy 
na wielu plenerach, zawsze byłam 
pełna podziwu dla jej malarstwa. 
Uważam, że ona była naprawdę 
wielką malarką – mówiła Magda-
lena Spasowicz podczas otwarcia 

wystawy, ubolewając, że niestety 
nigdy nie była tak znana, jak na to 
zasługiwała. Dodała, że jej przy-
jaciółka była piękną i uzdolnio-
ną kobietą. To docenili także go-
ście wystawy, którzy jeszcze przed 
wejściem do galerii zatrzymali się 
na dłuższą chwilę, zachwycając 
się plakatem zapowiadającym 
wydarzenie, na którym widnieje 
jej czarno-białe zdjęcie. 

– Jestem usatysfakcjonowana, 
że w tym miejscu, które tak pasuje 
do jej malarstwa, udało się poka-
zać te obrazy. Kiedy weszłam, od 
razu poczułam, że jestem razem  
z Wandą – mówiła wzruszona 
Magdalena Spasowicz. Właściciel 
Galerii Browarna Andrzej Bier-
nacki zapowiedział, że przygoto-
wuje się do zaprezentowania na 
wystawie także jej prac. 

– Jestem zachwycona prezento-
wanymi dziełami, ponieważ lubię 
fakturę na obrazach – powiedzia-
ła nam Dorota Pietrzkowicz z Ło-
wicza, która również zajmuje się 
malarstwem, miała nawet swoją 
wystawę w Muzeum w Łowiczu. 

– To dla mnie pierwsze zetknię-
cie z dziełami tej artystki. Zawsze 
chętnie przychodzę na wydarze-

nia organizowane w Galerii Bro-
warna przez Andrzeja Biernac-
kiego, ponieważ są na wysokim 

poziomie, jeszcze nigdy się nie 
zawiodłem – powiedział Grze-
gorz Mucha z Łowicza. 

Na pierwszych kilkunastu go-
ści czekała niespodzianka, któ-
rą było otrzymanie obszernego, 
kultowego Katalogu Dzieł Sztu-
ki z malarstwem prof. Wandy Pa-
klikowskiej-Winnickiej, który był 
wspólnym prezentem od Galerii 
Browarna i Muzeum Akademii 
Sztuk Pięknych. Wystawę moż-
na oglądać do końca październi-
ka w godzinach otwarcia Galerii 
Browarna lub po wcześniejszym 
umówieniu się telefonicznie.  aa 

Gościem spotkania była malarka Magdalena Spasowicz (po�lewej).�Na�zdjęciu�z�Andrzejem�Biernackim,�
właścicielem�Galerii�Browarna.�

Jestem�
usatysfakcjonowana,�
że�w�tym�miejscu,�
które�tak�pasuje�do�jej�
malarstwa,�udało�się�
pokazać�te�obrazy.

Magdalena Spasowicz

Kino Fenix
Filmowy 
wieczór grozy 

Kino Fenix zaprasza w środę 
31 października od godz. 19.30 na 
Halloween’owy wieczór filmowy, 
podczas którego pokazane zostaną 
dwa tytuły: nie wyświetlany nigdy 
w Polsce horror „Poroniony” oraz 
przedpremierowo, gorąco wycze-
kiwana „Suspiria” ze znanymi 
aktorkami Tildą Swinton i Dako-
tą Johnson w rolach głównych.   
– To propozycje dla widzów, któ-
rzy lubią dreszczyk grozy i nie 
straszne im duchy, zombiaki, 
wampiry i inne stwory – przeko-
nuje zespół ŁOK. Dostępny jest 
do kupienia karnet na 2 seanse  
w cenie 25 zł.  aa 

Kiernozia�|�Zajęcia�plastyczne�

Warsztaty tworzenia jesiennych lampionów 
Blisko 80 dzieci ze szkoły  

w Kiernozi wzięło udział w ubie-
głotygodniowych warsztatach 
tworzenia jesiennych lampio-
nów. Zajęcia poprowadziła szefo-
wa miejscowego ośrodka kultury 
Beata Lewaniak. Odbyły się one 
w sali Gminnego Ośrodka Kul-
tury w dwóch turach. W każdej  
z nich uczestniczyło po ok. 40 
dzieci z klas od pierwszej do trze-
ciej włącznie. 

Lampiony były wykonywane 
z plastikowych kubków do napo-
jów. Dzieci je malowały, ozdabia-
ły liśćmi, kasztanami, itp. Zajęcia 
tak się spodobały, że mają zostać 
wkrótce powtórzone.  mak 

Zduny, Zduńska Dąbrowa�|�Dzień�Papieski

Wspominając Jana Pawła II
16 października w Zespole 

Szkół Centrum Kształcenia Rol-
niczego w Zduńskiej Dąbrowie  
i Szkole Podstawowej w Nowych 
Zdunach obchodzony był Dzień 
Papieski. W obu tych placówkach 
odśpiewano „Barkę”. 

Uczniowie mieli też okazję 
spotkać się z ks. Sławomirem 
Sobierajskim, który opowiedział  
o swoich doświadczeniach i prze-
życiach związanych ze „spotka-
niami papieskimi”. W drugiej 
części uczniowie wraz z opieku-

nami uczestniczyli w papieskim 
spływie kajakowym na Bzurze, 
na odcinku Strugienice – Ło- 
wicz. 

Spływ zakończono zapale-
niem zniczy i odmówieniem mo-
dlitwy przy obelisku przy ru-
inach zamku, upamiętniającym 
pożegnanie Ojca Świętego z Ło-
wiczem w roku 1999. Młodzież 
uczestniczyła też tego dnia w ró-
żańcu w kościele parafialnym  
w Zdunach, gdzie prowadziła  roz-
ważenia papieskie.  opr. mwk

Stałym już elementem Dnia Papieskiego�w�szkole�Zduńskiej�Dąbrowie�
jest�spływa�kajakowy�Bzurą�do�Łowicza.�
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W warsztatach przygotowywania jesiennych lampionów wzięło�udział�
ok.�80�dzieci.�
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�� Infolinia PKP�Intercity�703�200�200,�

Koleje�Mazowieckie�22�364�44�44,�Łódzka�
Kolej�Aglomeracyjna�(42)�205�55�15

�� Informacja PKS 46-837-38-13
��Krajowe Biuro Numerów 118-913
��Międzynarodowe Biuro Numerów 

118-912
��Rozmowy krajowe –�zamawianie�

19050�(koszt�1,07�zł�z�VAT)
��Rozmowy międzynarodowe –�zama-

wianie�19051�(koszt�1,07�zł�z�VAT)
��Awarie tel. stacjonarnych�–�zgłoszenia:�

801�505�505
��Biuro zleceń�19497�(zamawianie�budze-

nia,�przypominanie�o�terminie�załatwienia�
sprawy,�przekazywanie�życzeń�itp.).

telefony
�� �Taxi osobowe:�46-837-34-01;�46-191-91;�

46-830-05-00;� 606-486-555;� 600-508-308;�
Dworcowa:�602-774-552

��Taxi bagażowe:�46-837-35-28�
��Powiatowy Urząd Pracy:�46-837-04-20
��Starostwo Powiatowe w Łowiczu: 

sekretariat�46�837-59-02
��Urząd Miejski:�sekretariat�46-830-91-51�
��Urząd Skarbowy:�centrala�46�837-43-

58,�46-837-32-38,�sekretariat�46-837-80-28�
��ZUS�46-830-17-12
��Łowickie Stowarzyszenie Abstynenc-

kie „Pasiaczek”�Łowicz,�ul.�św.�Floriana�7,�
tel.�46-837-66-92,�pon.-pt.�godz.�16.-20.00.

��Grupa AA „Łowiczanka” spotkania��
przy�Klubie�Pasiaczek�czw.�godz.�19.00.�

��Punkt pomocy dla ofiar przemocy  
w rodzinie�(siedziba�Stowarzyszenia�
„Nadzieja”�ul.�Podrzeczna�3a),��
tel.�46-830-03-63,�czynny:�16.00-19.00.

��Gminna Grupa Abstynencka��
w Bielawach,�spotkania�w�czwartki�
w�godz.�10-11.�Informacji�udziela�UG�Biela-
wy�w�czwartki�w�godz.�8.00-10.00.

��Punkt konsultacyjny przy Grupie 
Wsparcia „Przeminęło z wiatrem”  
w Domaniewicach,�(problem�przemocy)��
czynny:�pt.�16-18�tel.�46-838-33-11.

��Samopomocowa Grupa Abstynencka�
„Nie ma mocnych” w Zdunach 
(siedziba�GOK),�czw.�godz.�18.00.

dyżury przychodni
��Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul.�Ułańska�28,�tel.�46-837-56-11,�46-837-56-
12,�46-837-56-13�lub�509-056-091–�czynna:�
w�dni�robocze�18.00-8.00,�soboty,�niedziele�
i�święta�od�8.00�(przez�24�h).�

��Poradnia Leczenia Uzależnień,��
ul.�Ułańska�28,�tel.46-837-37-07

��Poradnia Zdrowia Psychicznego��
ul.�3�Maja,�tel.�46-837-33-07

pogotowia
��Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy
��Straż pożarna 998�alarmowy
��Policja 997�alarmowy
��Policyjny telefon zaufania�837-80-00
��Ogólnopolska poradnia telefoniczna  

dla osób dorosłych w kryzysie  
emocjonalnym,�czynna�od�pon.-pt.�godz.�
14.00-22.00�pod�bezpłatnym�numerem�
telefonu�116�123;�www.116123.edu.pl

��Pogotowie energetyki cieplnej �
46-837-59-16

��Pogotowie wod.-kan.�46-837-35-32
��Pog. energetyczne�991,�46-830-15-00
��Awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu:�881-551-551,�46�830-91-53�
��Warsztat konserwatorski��

ŁSM�46-837-65-58
��Gaz butlowy:�516-053-554,�697-

649-492,�46-837-84-40,�46-837-16-16,�
46-837-66-08,�46-837-41-02,�46-837-30-30,�
46-837-20-37,�46-838-36-36,�509-887-080;�
46-837-47-77,�46-837-44-44

��Zakłady pogrzebowe: 46-837-53-85,�
46-837-07-10,�46-837-20-22,�46-837-26-74,�
46-838-72-62,�602-131-698

��Lecznice dla zwierząt:  
ul.�Starościńska�5,�tel.�46-837-52-48,�
ul.�Chełmońskiego�31,�tel.�46-837-35-24,�
ul.�Krakowska�28,�tel.�46-830-22-86,��
Łyszkowice,�tel.�46-838-87-19�
Bielawy,�tel.�46-839-20-95

��Wojewódzkie Centrum Zarządzania 
Kryzysowego�w�Łodzi�9287;�42�664-14-09,�
42�664-14-10,�26�144-44-05

apteki
��Łowicz – apteka całodobowa:�

ul. Stanisławskiego,�tel.�46-830-22-02

msze święte  
w niedziele i święta

��Kościół pw. św. Ducha: 7.00,�8.30,�
10.00,�12.00,�18.00.�

��Kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza:�7.00,�8.00,�10.00�(dla�młodzieży),�
11.15�(dla�dzieci),�12.30,�17.00.�

��Bazylika Katedralna:�7.00,�9.00,�10.30,�
12.00,�18.00.

��Kościół o.o. Pijarów: 8.00,�9.30,�11.00,�
12.30,�16.00.�

��Kościół Sióstr Bernardynek:�8.00,�10.00
��Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8.00,�10:00,�12.30,�18.00.
��Kaplica seminaryjna:�10.00.

basen w Łowiczu 
ul.�Kaliska�5,�tel.�46-837-32-94

Grafik wejść na pływalnię dla posiadają-
cych karnety i kupujących bilety��
(grafik�orientacyjny,�dokładne�informacje�
na�miejscu);�pon.-pt.�ostatnie�wejście�o�21;�
sob.-ndz.�ostatnie�wejście�o�19.00:

��Poniedziałek, środa, piątek  
–�16.20-18.30;�19.30-22.00;

��Wtorek, czwartek�–�15.45-18.30;�
19.30-22.00;

��Sobota�–�10.30-20.00;
��Niedziela�–�9.40-20.00.

boiska i hale 
sportowe

��Boiska Orlik ul. Grunwaldzkiej 9 
w Łowiczu tel.�735-048-951

��Boiska Orlik ul. Bolimowskiej 15/19  
w Łowiczu�tel.�516-031-268;�czynne:�
12.00-20.00

��Stadion piłkarski w Łowiczu�ul.�Starzyń-
skiego�6/8,�tel.�46-837-62-08

��Stadion wielofunkcyjny w Łowiczu �
ul.�Jana�Pawła�II�nr�3,�tel.�46-837-51-06

��Hala OSiR nr 1 ul. Jana Pawła II nr 3 
w Łowiczu,�tel.�46-837-51-06,�czynna:�7.00-
15.00�(we�wtorki�7.00–�20.00)

��Hala OSiR nr 2 ul. Topolowa 2  
w Łowiczu,�tel.�46-837-09-04;�czynna:�
8.00–�16.00�(czwartek�8.00-20.00)�

��Boiska Orlik przy SP nr 1 w Łowiczu�
tel.�519-130-551,�czynne:�pon.-pt.�12.00-
20.00,�sob.-ndz.�12.00-20.00;

��Boisko przy SP nr 4 w Łowiczu�–��
tel.�46�837-36-94

��Boisko przy LO im. Chełmońskiego  
w Łowiczu�–�46�837-42-00

��Boisko Orlik w Popowie�tel.�46�895-15-36
��SP Bąków Górny�–�46�838-79-66
��SP Bednary –�46�8386576
��SP Kocierzew Płn.�–�46�838-48-26
��SP Stachlew�–�46�838-67-29��

(tylko�dla�mieszkańców�gminy�Łyszkowice)
��SP Mysłaków�–�46�838-59-25
��SP Nieborów�–�46�838-56-94
��Gimnazjum Bolimów�–�46�838-03-99
��Kompleks sportowy w Bolimowie 

czynny�od�8.00�do�zmroku
��Gimnazjum Łaguszew�–�46�838-43-93
��ZSP Błędów�–�46�838-14-76

muzea i wystawy
��Muzeum w Łowiczu�ul.�Stary�Rynek�5/7�

–�czynne�codziennie�oprócz�poniedziałków��
w�godz.�10.-16.00�(ostatnie�wejście�15.30).��
Bilety:�normalny�12�zł,�ulgowy�7�zł,�wystawy�
czasowe�3�zł,�rodzinny�(2�dorośli�+�2�dzieci�
do�18�r.ż.)�30�zł;�wstęp�bezpłatny�na�wysta-
wy�stałe�–�środa.�

„Sztuka Baroku”�–�stała�wystawa�
rzemiosła�artystycznego�(meble,�tkaniny,�
szkło,�porcelana),�malarstwa�i�rzeźby;�
„Historia miasta i regionu” –�stała�
wystawa�zabytków�archeologicznych,��
militariów,�portretów�trumiennych,�pamią-
tek�powstańczych,�gabinet�kolekcjonera;�
„etnografia Księstwa Łowickiego”�
–�stała�wystawa�strojów�ludowych,�wycina-
nek,�rzeźby,�ceramiki,�tkanin�i�eksponatów�
z�dziedziny�papieroplastyki;�
„Piękno w drewnie ukryte – konserwa-
cja zabytków etnograficznych  
XIX – pocz. XX w. z kolekcji Muzeum  
w Łowiczu” –�stała�ekspozycja�etnogra-
ficzna�w�budynku�muzeum,�na�ekspozycji�
plenerowej�w�skansenie�przy�muzeum�
oraz�w�skansenie�w�Maurzycach.
Izba Pamięci Łowickich Żydów�–�wy-
stawa�stała,�ukazuje�dzieje�społecz-
ności�żydowskiej�w�Łowiczu,�od�chwili�
pojawienia�się�starozakonnych�w�mieście,�
poprzez�powstanie�i�intensywny�rozwój�
Gminy�Żydowskiej,�aktywny�udział��
w�społeczno-gospodarczym�życiu�miasta��
w�XIX�i�XX�w.,�wybuch�II�wojny�światowej,�
aż�do�ostatecznej�jej�zagłady;
#1Nowe szycie makatki/otwarty kon-
kurs�–�wystawa�czynna�do�30�grudnia.
„Drogi do Niepodległej”�–�wystawa�
zdjęć�i�dokumentów�ukazujących�skom-
plikowany�i�trudny�proces�odrodzenia�
wolnej�i�niepodległej�Polski.�Wernisaż:�
niedziela,�4�listopada,�godz.�16.00.�Eks-
pozycja�będzie�czynna�do�2�grudnia.�
��Skansen przy Muzeum w Łowiczu –��

czynny�do�końca�października,�od�wtorku�
do�niedzieli�w�godz.�10.00-16.00.�Bilety:�
normalny�6�zł,�ulgowy�4�zł,�spacerowy�2�zł,�
rodzinny�(2�dorośli�+�2�dzieci�do�18�r.�ż.)��
15�zł;�dzień�bezpłatny�–�piątek.  

��Łowicki Park etnograficzny – Skansen 
w Maurzycach�–�czynny�codziennie��
do�końca�października�w�godz�9.00-16.00.�
Bilety:�normalny�10�zł,�ulgowy�6�zł,�rodzinny�
(2�dorośli�+�2�dzieci�do�18�r.�ż.)�28�zł.

��Muzeum Diecezjalne, Łowicz, Stary�
Rynek�20;�czynne�pon.-czw.�10-16;�pt.�i�sob.�
10.-14.00;�niedz.�i�święta�–�nieczynne.�

��  Galeria Browarna, Łowicz,��
ul.�Podrzeczna�17, tel.�691-979-262:

„Matter of the earth”�–�wystawa�
malarstwa�prof.�Wandy�Paklikowskiej-
-Winnickiej�(1911-2011)
��Foto Art. Galeria „ekspozycja 34”,  

Łowicz, Galeria�Łowicka�(wejście�od�strony�
ul.�Stanisławskiego): 

„Namaste! Podróż do Indii i Nepalu”�
–�zdjęcia�łowiczanki�Edyty�Zawół.�Wstęp�
wolny.
��Muzeum Guzików w Łowiczu –�eks-

pozycja�500�guzików,�w�tym�ok.�200�sztuk�
guzików�personalnych;�Galeria�Łowicka,��
I�piętro,�ul.�Stanisławskiego.�

�� Izba Pamięci Stanisława Klickiego 
w Łowiczu�–�wystawa�urządzona�przez�
Grupę�Historyczną�„Kampinos”�na�I�piętrze�
Baszty�im.�gen.�Klickiego;�czynna�w�niedzie-
le,�w�godz.�16.00-18.00.�Wstęp�wolny.

��Miejska Biblioteka im. A. K. Cebrow-
skiego,�Łowicz,�os.�Bratkowice�3a:

„Łowicz w zbiorach biblioteki” –�pre-
zentacja�wydruków�o�Łowiczu�z�książek�
wydanych�w�XIX�i�XX�wieku.�Ponadto�księ-
gozbiór�lovicianów�(ponad�700�tytułów)�
–�dostępny�w�czytelni.�Wstęp�wolny.
„Lato w bibliotece”�–�wystawa�prac�
plastycznych�wykonanych�przez�uczestni-
ków�zajęć�w�bibliotece.
��Powiatowa Biblioteka Publiczna w�

Łowiczu,�ul.�Stary�Rynek�5/7:
Zbigniew Herbert�–�wystawa�upamięt-
niająca�artystę,�z�okazji�20.�rocznicy�jego�
śmierci.�
��„Powrót do przeszłości 1919-2014 – 

95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 PP” –�wystawa�zdjęć�w�dużym�formacie;�
Zespół�Szkół�Ponadgimnazjalnych�nr�1��
w�Łowiczu,�ul.�Podrzeczna�30.

��Nieborów: Muzeum Motoryzacji –�
czynne:�pt.,�sb.,�ndz.�godz.�10.00-18.00�(lub�
po�uzgodnieniu�tel.�46�838-50-68,�501-945-
960).�Bilety: normalny�10�zł,�ulgowy�(dzieci��
i�młodzież�do�lat�15,�emeryci,�renciści)�7�zł,��
dzieci�do�lat�7�bezpłatnie.�Nieborów�231a.

��Nieborów: Pałac i Wystawa Majoliki 
Nieborowskiej –�czynne:�poniedziałek�
–�piątek�w�godz.�10.00–16.00;�bilety:�
poniedziałek�–�wstęp�wolny�(oprócz�dni�
świątecznych�i�długich�weekendów;�soboty,�
niedziele�i�święta�w�godz.�10.00-18.00.��
Bilety: Pałac,�Ogród,�Manufaktura�Majoliki:�
22�zł�–�normalny,�13�zł�–�ulgowy,�50�zł�–�
bilet�rodzinny�(dwie�osoby�dorosłe,�dzieci�do�
lat�18,�maks.�6�osób),�1�zł��dzieci�7-16�l;�30�zł��
normalny�łączony�Nieborów�i�Arkadia;�20�zł��
ulgowy�łączony�Nieborów�i�Arkadia;�70�zł�
rodzinny�łączony�Nieborów�i�Arkadia;�2�zł�
dzieci�7-16�lat�łączony�Nieborów�i�Arkadia.

Oprowadzanie z przewodnikiem –��
w�każdą�niedzielę,�do�końca�października�
o�godz.�11�i�13�oprowadzanie�z�przewod-
nikiem�PTTK�Łowicz.�Bilety:�7�zł/os.,�dzie-
ci�do�lat�12�bezpłatnie�plus�bilety�wstępu�
do�zespołu�ogrodowo-pałacego.�
„Pamiątki przeszłość 1796-1945. 
Berlińska linia Radziwiłłów” –�wystawa�
eksponatów�w�większości�należących�
do�potomków�berlińskiej�linii�Radziwiłłów�
(portrety,�miniatury,�litografie,�rysunki,�sre-
bra,�porcelana�oraz�licznych�przedmiotów�
użytkowych);�czynna�do�31�października.�
��Ogrody w Nieborowie i Arkadii: 

czynne:�wtorek�–�niedziela�w�godz.�10.00-
18.00�(Świątynia�Diany�w�Arkadii�–�ostatnie�
wejście�17.30).�Poniedziałek�–�wstęp�wolny�
(oprócz�dni�świątecznych�i�długich�weeken-
dów).�Ogrody�czynne�do�zmierzchu.

��Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy  
czynny�codziennie�w�godz.�7.30-22.00;�
opieka�przewodnika�od�pn.-pt.�w�godz.�
8.00-15.30.�Zwiedzanie�pałacu�pod�opieka�
przewodnika:�pon.-pt.�w�godz.�8.00-15.30;�
sob.-ndz.�10.00-18.00.�Bilety�do�pałacu�–10�
zł�(normalny),�3�zł�(ulgowy),�dzieci�do�lat�6�–�
gratis.�Na�teren�parku�–�wstęp�wolny.�

„Ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natanso-
nów i Dziewulskich” –�wystawa�stała�
dotycząca�historii�kolejnych�właścicieli�
dóbr�sannickich.�
„Polskie flotylle rzeczne 1918-1939” 
–�wystawa�plenerowa�z�okazji�100.�
rocznicy�utworzenia�marynarki�wojennej,�
ze�zbiorów�Muzeum�Marynarki�Wojennej�
w�Gdyni.�Czynna�do�31�października.�
„20 lat Samorządu w Sannikach”�–�
wystawa�plenerowa,��
czynna�do�31�października.�
��Sromów: Muzeum Ludowe rodziny 

Brzozowskich –�czynne:�pon.-pt.�9.-17.00,�
ndz.�i�święta�12.00-17.00.�Sromów�11,�gmina�
Kocierzew;�tel.�46-838-44-72.

��Walewice: w�kompleksie�można�
zobaczyć�m.in.�Apartament�Napoleoński,�
kaplicę�pałacową,�poznać�historię�hodowli�
koni�rasy�półkrwi�angloarabskiej. 

Pałac�–�zwiedzanie�pon.-pt.�w�godz.�
9.00-20.00;�w�weekendy�do�końca�
października�w�godz.�11.00-17.00;���
Stadnina koni�–�zwiedzanie�pon.-pt.��
w�godz.�8.-14.00,�po�rezerwacji;��
bilety:�ulgowy�5�zł,�normalny�8,50�zł.
��Złaków Kościelny: obrazy Matki 

Boskiej Częstochowskiej w�wykonaniu�
dzieci�ze�Szkoły�Podstawowej�w�Mastkach;�
wystawa�w�kościele�pw.�Wszystkich�Świę-
tych,�czynna�do�odwołania.

��Wystawa on-line: „Gloria Victis  
1863-1864. Pamięć i tradycja w 150. 
rocznicę wybuchu Powstania Stycznio-
wego na Ziemi Łowickiej”�–�wystawa�
przygotowana�na�podstawie�materiałów�
archiwalnych�prezentowanych�w�2013�r.��
w�siedzibie�Oddziału�w�Łowiczu�Archiwum�
Państwowego�m.st.�Warszawy;�www.�
warszawa.ap.gov.pl/powstanie/lowicz/

koncerty
��Piątek, 26 października: 
godz.�20.00�–�Sosnowski�–�koncert��
w�ramach�trasy�„The�Hand�luggage�Stu-
dio”�–�HopKultura,�Łowicz,�ul.�Podrzecz-
na�20.�Bilety:�20�zł�(przedsprzedaż),�30�zł�
(w�dniu�koncertu).�

��Sobota, 27 października:
godz.�20.00�–�DeNOI & JitterFlow�–�
ArtPiwinca,�ul.�Stary�Rynek�5/7,�Łowicz.�
Bilety:�20�zł�(przedsprzedaż),�30�zł�(przed�
wejściem�na�koncert).
��Niedziela, 28 października: 
godz.�16.00�–�Cykl koncertów „Chwile 
ulotne” –�Krzysztof�Komarnicki�–�gitara,�
Wojciech�Świętoński�–�fortepian;�Sala�
Biała,�Pałac�Radziwiłłów�w�Nieborowie.�
Wstęp�wolny.�

Kino Fenix 
Łowicz�ul.�Podrzeczna�20,�tel.�46-837-40-01

��Czwartek, 25 października: 
godz.�16.15�–�Kopciuszek. Historia 
prawdziwa�–�film�animowany,�prod.�
USA,�reżyseria:�lynne�Southerland,��
czas:�1�godz.�27�min.
godz.�17.00�–�7 uczuć /�sala�II
godz.�18.00�–�Kler –�film�obyczajowy,�
prod.�polskiej,�reżyseria:�Wojciech�Sma-
rzowski,�czas:�2�godz.�13�min.
godz.�19.00�–�Jak pies z kotem/sala�
II�–�dramat,�komedia,�prod.�polskiej,�
reżyseria:�Janusz�Kondratiuk,��
czas:�1�godz.�42�min.�
godz.�20.30�–�Zwyczajna przysługa /�
sala�II�–�Komedia�kryminalna,��
prod.�USA;�Reżyseria:�Paul�Feig;��
Czas:�1�godz.�57�min.
��Piątek – sobota, 26-27 października:
godz.�17.00�–�Kler
godz.�19.00�–�Zwyczajna przysługa�/
sala�II
godz.�19.30�–�Bohemian Rhapsody�–�
Biograficzny/Dramat/Muzyczny,�prod.�
USA/Wielka�Brytania;�Reż.:�Bryan�Singer
��Niedziela – poniedziałek,  

    28-29 października:
godz.�19.00�–�Zwyczajna przysługa�/
sala�II
godz.�19.30�–�Bohemian Rhapsody
��Wtorek, 30 października:
godz.�17.00�–�Kler
godz.�19.00�–�Zwyczajna przysługa�/
sala�II
godz.�19.30�–�Bohemian Rhapsody
��Środa, 31 października:
godz.�17.00�–�Bohemian Rhapsody
godz.�19.00�–�Zwyczajna przysługa /
sala�II�
godz.�19.30�–�Poroniony�–�Horror,��
prod.�Kanada;�Reżyseria:�Brandon�
Christensen;�Czas:�1�godz.�27�min.
godz.�21.15�–�Suspiria�–�Horror,�prod.�
USA/Włochy;�Reżyseria:�luca�Guadagni-
no;�Czas:�2�godz.�32�min.

inne
��Sobota, 27 października: 
godz.�15.00�–�„Moda nieborowskich 
dam”�–�wykład�Barbary�Szewczyk,�w�
ramach�wystawy�„Pamiątki�przeszłości�
1796–1945.�Berlińska�linia�Radziwiłłów”;�
Sala�Biała,�Muzeum�w�Nieborowie�
i�Arkadii,�Aleja�lipowa�35,�Nieborów.�
Wstęp�wolny.
��Niedziela, 28 października:
godz.�17.00�–�„Mistrzowie seksu”–�ko-
mediowy�spektakl�teatralny�w�wykonaniu�
aktora�Marka�Bukowskiego;�Łowicki�
Ośrodek�Kultury�w�Łowiczu,�ul.�Podrzecz-
na�20.�Bilety:�50�zł�(przedsprzedaż),�60�zł�
(w�dniu�spektaklu).
godz.�9.00-12.00�–�Memoriał Kamila 
Zabosta – jesienny spływ kajakowy 
rzeką Bzurą;�trasa:�Łowicz�–�Kompina.�
Zbiórka:�plaża�nad�Bzurą�w�Łowiczu.�
Rejestracja�zakończona.
��Środa, 31 października:
godz.�20.00�–�Błażej Krajewski i Rafał 
Banaś–�HopKultura,�Łowicz,�ul.�Po-
drzeczna�20.�Bilety:�30�zł�w�przedsprze-
daży,�40�zł��w�dniu�występu.�Program�
przeznaczony�dla�widzów�dorosłych.
��Niedziela 4 listopada:
godz.�11.00�i�13.30�–�„Świętujemy 
Niepodległą” –�rodzinne�warsztaty�
patriotyczne�(kokardy�w�barwach�naro-
dowych,�obrazek�z�panoramą�Łowicza)�i�
prezentacja�eksponatów;�Muzeum�w�Ło-
wiczu,�Stary�Rynek�5/7;�wstęp�10�zł/os.

telefony
 � Informacja: PKS�42-631-97-06
 �Policja 997�alarmowy
 �Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy
 �Taxi w Głownie�42-719-10-14
 �Filia PUP�w Głownie�42-719-20-76
 �Filia Powiatowego Urzędu Pracy  

w Strykowie�42-719-84-22
 �Urząd Gminy Głowo�42-719-12-91
 �Urząd Miejski w Głownie�42-719-11-51
 �Urząd Mista-Gminy w Strykóowie  

42-719-80-02
 �KRUS�42-719-95-15
��Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych,�teren�ZGKiM�w�Strykowie�
ul.�Batorego�25,�czynny:�wt.–pt.�w�godz.�
10.00-18.00�oraz�w�soboty�7.00-14.00.

pogotowia
 �Policja 997�alarmowy;�w Głownie�42-719-

20-20;�w Strykowie:�42-719-80-07
 �Straż pożarna:�998,�w Głownie 42-719-

10-08,�w Strykowie 42-719-82-95;
 �Pogotowie ratunkowe��999�alarmowy
 �Lecznica dla zwierząt w Głownie:�

42-719-14-40,�887-894-942;��
w Strykowie:�42-719-80-24�

 �Zakład pogrzebowy  
w Głownie:�42-710-71-90,�42-719-30-24;��
w Strykowie: 42-719-86-16

��Pogotowie wodociągowe��
w Głownie�42-719-16-39

 �Pogotowie energetyczne w Strykowie 
42-719-80-10;�w Zgierzu 42-675-10-00.

apteki
 �Dyżury aptek w Głownie:�
czwartek, 25 października:
ul.�Łowicka�38�A,�tel.�42�719-21-31
piątek, 26 października:��
ul.�Zgierska�27,�tel.�736-697-733
sobota, 27 października:
Plac�Wolności�4/5,�tel.�42�710-89-60
niedziela, 28 października: 
ul.�Swoboda�17,�tel.�607-680-286
poniedziałek, 29 października:  
ul.�Kopernika�19,�tel.�42�719-20-12
wtorek, 30 października:  
ul.�Młynarska�1,�tel.�42�716-45-95
środa, 31 października:  
Plac�Wolności�4/5,�tel.�42�710-89-60
Apteki pełnią dyżury:�w�dni�powszednie�
od�zakończenia�zmiany�dziennej�do�godz.�
8�dnia�następnego;�w�sob.�w�godz.�20.�
-8�dnia�nast.;�w�niedz.�w�godz.�18.-8.�dnia�
nast.;�w�święta��w�godz.�8.-8�dnia�nast..
 �Dyżury aptek w Strykowie:
niedziela, 28 października:�
pl.�Łukasińskiego�15,�tel.�42�719-80-85�
w�godz.�9.00-14.00
��Punkt apteczny w Popowie Głowień-
skim nr 35:  tel.�42�719-57-57,��
czynny:�pon.-pt.�w�godz.�8.00-15.00.

��Punkt apteczny w Bratoszewicach,  
ul. Szkolna 14,�tel.�42�719-65-25,��
czynny:�pon.,�śr.,�pt.�8-16,�wt.,�czw.�8-17.

dyżury
 �Przychodnia Rejonowa w Głownie,�
ul.�Kopernika�19,�tel.�42-719-10-92;�
poradnia�ogólna:�pn.-pt.�7.00-18.00
 �Przychodnie w Strykowie:�
ul.�Kościuszki�27:�tel.�42-717-45-15�
ul.�Targowa�16:�tel.�42-719-92-30
��Punkt Konsultacyjny ds. Uzależnień 
i Przemocy w Rodzinie:�Głowno,��
ul.�Kilińskiego�2�pok.�nr�2,�42-719-26-46
��Punkt nieodpłatnej pomocy prawnej:
Głowno, ul.�Norblina�1:�pon.-pt.�8.-12.00;�
Stryków,�ul.�Kościuszki�29,�pon.-pt.�12-16

msze święte  
w niedziele i święta

��Parafia św. Jakuba w Głownie:  
7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00

��Parafia św. Maksymiliana w Głownie:�
8.00,�9.30,�11.30,�16.00

��Parafia św. Barbary w Głownie:��
7.00,�9.00,�11.00,�17.00

��Parafia Św. Marcina w Strykowie:�
8:00,�9:30,�11:00,�18:00

��Parafia w Dmosinie:�7:30,�10,�12,�18:00

wystawy
��„Fotograficzna podróż ulicami  

Głowna. Zatrzymane w kadrze”��
–�wystawa�z�okazji�100-lecia�odzyskania��
przez�Polskę�niepodległości,�czynna��
do�21�listopada,�w�każdą�środę�w�godz.�
15.00-18.00;�Zespół�Szkół�licealno-
-Gimnazjalnych�w�Głownie,�ul.�Tadeusza�
Kościuszki�10.�Wstęp�wolny.

��„Powrót do Ogrodów Sztuk”�– wystawa�
autocynkografii�i�monotypii�Henryka�
Płóciennika,�Galeria�Bank&DM�w�Banku�
Spółdzielczym�w�Głownie,�ul.�Młynarska�
5/13,�czynna:�pon.�–�pt.�w�godz.�9.00-17.00.

��V Grafikalia: „Znasz mnie?”�–�wystawa�
litografii�Justyny�Biskup-Naumienko,�czynna�
do�31�października;�Miejski�Ośrodek�Kultu-
ry,�Głowno,�ul.�ul.�Kopernika�45.�

inne
��Czwartek, 25, października:
godz.�10.00�–�„Wincenty Witos”��
–�spektakl�upamiętniający�Wincentego�
Witosa,�wielkiego�przywódcę�polskiego�
ludu�i�męża�stanu;�MOK,�Głowno,��
ul.�Kopernika�45.�Wstęp�wolny.��
Obowiązuje�rezerwacja�miejsc.
godz.�17.00�–�Wieczorek poetycki  
z Zofią Gala –�sala�ślubów,�Urząd�Stanu�
Cywilnego,�ul.�Aleja�legionów�Polskich�
26,�Nieborów.�Wstęp�wolny.

��Piątek, 26 października: 
godz.�17.00�–�Przez trzy kacety�–�spo-
tkanie�z�Piotrem�Firkowskim;�sala�Domu�
Kultury�w�Niesułkowie.�Wstęp�wolny.��
��Poniedziałek, 29 października:
godz.�10.00�–�„Blizny pamięci – rzecz 
o Janie Karskim”�–�spektakl�dla�mło-
dzieży�szkolnej;�Miejski�Ośrodek�Kultury,�
Głowno,�ul.�Kopernika�45.�Wstęp�wolny.�
Obowiązuje�rezerwacja�miejsc.
��Sobota – niedziela, 17-18 listopada:
godz.�12.32�(17�listopada);�godz.�10.00�
(18�listopada)�–�XVII Taneczne Wiktorie�
–�przegląd�zespołów�tanecznych�i�
solistów;�hala�widowiskowo-sportowa,�
przy�Szkole�Podstawowej�nr�2�w�Głownie,�
ul.�Andersa�37.
��Niedziela, 9 grudnia:
godz.�10.00-12.00�–�Zbiórka krwi 
organizowana�przez�Regionalne�Centrum�
Krwiodawstwa�i�Krwiolecznictwa�w�Łodzi;��
OSP,�Strykowie,�ul.�Targowa�19.�
��Czwartek, 8 listopada:
godz.�8.00-12.00�–�Dyżur pracownika 
ZUS w�Urzędzie�Miasta-Gminy�Stryków,�
ul.�Kościuszki�27;�pomoc�w�wypełnianiu�
wniosków�o�świadczenia�emerytalno-ren�
towe,�przyjmowanie�wniosków,�udzielanie�
informacji�na�temat�uzyskania�prawa�do�
świadczeń�emerytalno-rentowych�itp.,�
zakładanie�kont�na�Platformie�Usług�
Elektronicznych�(PUE).�Wstę�wolny�dla�
mieszkańców�miasta�i�gminy�Stryków.
.Ośrodek�Kultury�w�Głownie,�ul.�Koperni-
ka�45.�Wstęp�wolny.

 INFORMATOR�GŁOWIEńSKI�I�STRyKOWSKI�

OFeRTy PRACy
POWIATOWy�URZąD�PRACy�W�ŁOWICZU
(oferty�z�dnia�24.10.2018�r.)

�� Szwaczka�maszynowa
�� Pomoc�kuchenna
�� Psycholog
�� Informatyk
�� Nauczyciel�plastyki�i�zajęć�artystycz-
nych

�� lakiernik�proszkowy
�� Kelner
�� Kasjer�-�Sprzedawca
�� Pracownik�gospodarczy
�� Operator�maszyn�przędzalniczych
�� Monter�maszyn�przędzalniczych
�� Sprzedawca
�� Rolnik�Hodowca
�� Pozostali�operatorzy�maszyn�i�urzą-
dzeń�do�obróbki�drewna

�� Pracownik�biurowy
�� Magazynier
�� Monter�reklam�-�refundacja�części�
kosztów�poniesionych�na�wynagrodze-
nia�do�30.�roku�życia

�� Architekt�-�refundacja�części�kosztów�
poniesionych�na�wynagrodzenia�do�30.�
roku�życia

�� Sprzątaczka�biurowa
�� Inkasent�liczników�elektrycznych
�� Pracownik�ochrony
�� Sprzedawca�w�branży�przemysłowej
�� Magazynier-fakturzysta
�� Monter�/�konserwator�urządzeń�
przeciwpożarowych

�� Monter-Spawacz
�� Ślusarz
�� Korepetytor�matematyki
�� Pokojowa
�� Fryzjer
�� Dziewiarz
�� Sprzedawca�Produktów�Świeżych

�� Aleksandra Brzozowska�z�Łowicza��
�Łukasz Ratajewski

KRONIKA WyPADKóW 
MIŁOSNyCH

SKARB ROLNIKA 
NOTOWANIA�Z�TARGOWISKA�MIEJSKIEGO�
(ceny�z�dnia�23.10.2018�r.)

� � w�Łowiczu� w�Głownie

brokuły� szt.� 2,50-4,50� 2,50-3,00

buraki�czerwone� kg� 1,50-2,00� 1,50

cebula�� kg� 1,50-2,00� 1,50

czosnek� szt.� 0,50-2,00� 1,00-1,50

fasola�zielona� kg� 6,00� 3,00

fasola�żółta� kg� 6,00� 6,00

gruszki� kg� 2,50� 2,50

jabłka� kg� 1,00-2,00� 1,50-2,50

jaja�fermowe� 15�szt.� 8,00-11,00� 5,50-9,00

jaja�wiejskie� 15�szt.� 10,00-12,00� 10,00-13,50

kalafior�� szt.� 3,00-5,00� 2,50-3,00

kapusta�biała�� szt.� 2,00-4,00� 3,00

kapusta�kiszona� kg� 5,00� 5,00

kapusta�pekińska� szt.� 5,00� -

koperek� pęczek� 1,00� 1,00

miód� 0,9�litra� 30,00� 30,00

marchew�� kg� 1,50-2,00� 2,00

natka�pietruszki� pęczek� 1,00� 1,00

ogórki�kiszone� kg� 6,00� 5,00

ogórek�zielony� kg� 5,00-6,00� 7,00

papryka�czerwona� kg� 4,00-5,00� 3,80-4,00

papryka�zielona� kg� 4,00-5,00� 3,80-4,00

papryka�żółta� kg� 4,00-5,00� 3,80-4,00

pieczarki� kg� 8,00� 4,00

pietruszka� kg� 4,00-6,00� 5,50

pomidor�malinowy� kg� 7,00� 6,00

pomidor�polny� kg� 3,00-6,00� 5,00

por� szt.� 2,00� 2,00

rzodkiewka� pęczek� 2,00� 2,50

sałata� szt.� 2,00-2,50� 2,50

seler� szt.� 3,00� 3,00

szczypiorek� pęczek� 1,00� 1,00

śliwki� kg� 2,50-5,00� -

włoszczyzna�� pęczek� 2,50-3,50� 3,50

ziemniaki�� kg� 1,00� 1,00

ROLNIK SPRZeDAJe 
(ceny�z�dnia�24.10.2018�r.)

Żywiec wieprzowy:
�� Różyce:�3,80�zł/kg+VAT
�� Domaniewice:�3,90�zł/kg+VAT
�� Chąśno:�3,90�zł/kg+VAT
�� Kiernozia:�4,00�zł/kg+VAT
�� Skowroda�Płd.:�4,00�zł/kg+VAT
�� Karnków:�4,00�zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:
�� Skowroda�Płd.:�jałówki�7,50�zł/kg+VAT,��
krowy�5,00�zł/kg+VAT;�byki�8,20�zł/kg+VAT;

�� Różyce:�jałówki�7,00�zł/kg+VAT;��
krowy�5,00�zł/kg+VAT;�byki�8,00�zł/kg+VAT.

�� Domaniewice:�jałówki�7,00�zł/kg+VAT;��
krowy�5,00�zł/kg+VAT;�byki�8,00�zł/kg+VAT.
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Ogłoszenia

 PUNKTy PRZyJMOWANIA OGŁOSZeń DROBNyCH DO „NŁ”: BIURO OGŁOSZeń ŁOWICZ,�Ul.�PIJARSKA�3A; BeDNARy,�SKlEP�P.�PAPIERNIK�24A;�BOBROWNIKI 27,�SKlEP�P.�PAClER;�BOLIMóW,�Ul.�RyNEK�KOŚCIUSZKI�17,�SKlEP�„EWA”,�
P.�PAPIERNIK;�DOMANIeWICe,�Ul.�GŁóWNA�26,�SKlEP�P.�JAKUBIAK;�GąGOLIN POŁUDNIOWy,�SKlEP�„KOS”;�IŁóW:�Pl.�RyNEK�STAROMIEJSKI�21;�SKlEP�P.�PAPIEROWSKIEGO;�KIeRNOZIA,�RyNEK�KOPERNIKA,�KIOSK�P.�WESOŁOWSKIEJ;��
KOCIeRZeW PóŁNOCNy 37A,� SKlEP� P.� KRyGIER; KURABKA 17A,� SKlEP� P.� TOPOlSKIEJ;� ŁOWICZ,� OS.� BRATKOWICE,� KIOSK� lOTTO;� ŁySZKOWICe,� SKlEP� „DUET”,� Ul.� GMINNA� 6;� NIeBORóW,� Al.� lEGIONóW� POlSKICH� 18,� SKlEP�
P.� FIGATA;� NOWA SUCHA 22,� SKlEP� P.� SIEWIERy;� OSTRóW 20,� SKlEP� P.� BEJDy;� OSMOLIN:� Ul.� RyNEK� 2,� SKlEP� P.� SERWACH;� Ul.� RyNEK� 19,� SKlEP� SPOŻyWCZO-PRZEMySŁOWy;� PSZCZONóW 147,� SKlEP� P.� lIPIńSKIEGO;� �
SANNIKI,�Ul.�WARSZAWSKA�183,�SKlEP�P.�OlKOWICZ;�SOBOTA,�Pl.�ZAWISZy�CZARNEGO�12,�SKlEP�P.�BIńCZAK;�SOKOŁóW 19,�SKlEP�P.�GŁOWACKIEGO;�STACHLeW 113A,�SKlEP�P.�WIERZBICKIEJ;�STARy DęBSK 6A,�SKlEP�SPOŻyWCZO-PRZEMySŁOWy,��
ŚLeSZyN,�Ul.�GóRNA�5,�SKlEP�P.�MąCZyńSKIEJ;��ZAWADy 67,�SKlEP�P.�SOKAlSKIEJ;�ZŁAKóW BOROWy 139A,�SKlEP�P.�PIECKI.

PUNKTy PRZyJMOWANIA OGŁOSZeń DROBNyCH DO „WIeŚCI”:�BIURO OGŁOSZeń�GŁOWNO,�Ul.�ŁOWICKA�40;�DMOSIN 1:�PIEKARNIA�BOŻENA,�KRZESZEWSKA;�STRyKóW:�STARy�RyNEK�1;��Ul.�CMENTARNA�12.

PUNKTy PRZyJMOWANIA OGŁOSZeń DROBNyCH DO „NŁ DLA ŻyCHLINA I OKOLIC”: BeDLNO 28 SKlEP� MINI-MAG;� DOBRZeLIN� SKlEP� „MAGDA”,� Ul.� WŁ.� JAGIEŁŁy;� PACyNA,� Ul.� TOWAROWA� 4,� SKlEP� P.� M.� DURKI;� �
PLeCKA DąBROWA,�SKlEP�„MONIKA”;�PODCZACHy 16,�SKlEP�SPOŻyWCZO-PRZEMySŁOWy;�ŚLeSZyN,�Ul.�GóRNA�5,�SKlEP�P.�MąCZyńSKIEJ;�ŻyCHLIN,�Ul.�29�lISTOPADA�28,�SKlEP�SPOŻyWCZO-PRZEMySŁOWy.

WyDAWCA I ReDAKCJA NIe PONOSZą ODPOWIeDZIALNOŚCI ZA TReŚć OGŁOSZeń I ReKLAM OPUBLIKOWANyCH ZGODNIe Z ART. 36 USTAWy  Z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWe”

samochodowe

kupno
 �Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 

sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

��Każdego�Dostawczego,�tel.�kom.�
725-562-998.

��Każdego�Mercedesa,�Toyotę,�tel.�
kom.�725-361-836.

��Skup�aut,�tel.�kom.�690-694-705.

��Skup�aut�rozbitych,�skolizjowanych,�
stan�obojętny,�tel.�kom.�510-100-449.

��Złomowanie�Pojazdów–�
zaświadczenia,�auto-skup:�uszkodzone,�
rozbite,�wyeksploatowane,�Rząśno�13,�
tel.�kom.�602-123-360.

sprzedaż
��AUDI�A3,�1.6�TDI,�04.12.2009,�tel.�

kom.�665-071-953.

��AUDI�A4,�2006�rok,�260.000�km,�
ciemny�granat,�tel.�kom.�609-180-611.

��AUDI�A4,�1.9�TDI,�2003�rok,�kombi,�
tel.�kom.�606-673-542.

��AUDI�A6,�1.9�TDI,�1999�rok,�sedan,�
7.800�zł,�tel.�kom.�726-194-343.

 �AUDI Q5, 2.0 TFSI, 2009 rok, 
wersja S-Line, bogate wyposażenie, 
stan idealny, tel. kom. 509-019-916.

��BMW�320�D,�Touring,�rok�produkcji�
2009,�pierwsza�rejestracja�06.2013,�
samochód�poleasingowy,�przebieg�
257416�km,�bezwypadkowy�130�kW,�tel.�
601-370-789,�cena�24000�zł.

��DAEWOO�Matiz,�2000�rok,�
tel.�(42)�710-94-59.

��FIAT�Panda,�1.1,�2005�rok,�tel.�kom.�
606-348-077.

��FIAT�Panda,�1.1,�2009/2010�rok,�
47.000�km,�I�właściciel,�salon�Polska,�
tel.�kom.�695-323-452.

��FIAT�Punto,�1.4,�2010/11�rok,�49.000�
km,�I�właściciel,�salon�Polska,�tel.�kom.�
722-090-134.

��FIAT�Punto,�1.3,�Multijet�95�KM,�2012�
rok,�garażowany,�tel.�kom.�509-775-218.

��FIAT�Stilo�kombi,�1.9�JTD,�2003�rok,�
tel.�kom.�607-144-154.

��HyUNDAI�Getz,�1.1�benzyna/
gaz,�2005�rok,�198.000�km,�tel.�kom.�
697-240-268.

��HyUNDAI�H200,�1999�rok,�
ładowność�1.2�tony,�tel.�604-781-918.

��KIA�Venga,�2010�rok,�40�tys.�km,�tel.�
kom.�604-385-308.

��lT28,�na�części,�tel.�kom.�
508-286-519.

��lUBlIN,�2.5,�1999�rok,�9-osobowy,�tel.�
kom.�660-733-471.

��MAZDA�6�2.0�diesel,�2008�rok,�
19.500�zł,�tel.�kom.�506-188-508.

��MAZDA�Premacy,�1.8,�2002�
rok,�122.000�km,�w�oryginale,�stan�
rewelacyjny,�tel.�kom.�513-375-786.

��MERCEDES�210D,�2.5,�1992�rok,�
9-osobowy,�tel.�kom.�660-733-471.

��Mercedes�Benz�Vito,�disel�2.2,�2000�
rok,�sześcioosobowy,�5,5�tys.�zł.,�tel.�
kom.�782-179-176.

��MERCEDES�BENZ,�Vito,�diesel�2.2,�
2000�rok,�sześcioosobowy,�5,5�tys.�zł.,�
tel.�kom.�782-179-176.

��NISSAN�Micra,�1999�rok,�idealny,�tel.�
kom.�794-301-799.

��OPEl�Antara,�2007�rok,�cena�do�
uzgodnienia,�tel.�kom.�603-741-475.

��OPEl�Astra,�1.7,�2004�rok,�tel.�kom.�
665-045-806.

��OPEl�Astra�3,�1.6�benzyna/gaz,�
2005�rok,�klimatyzacja,�11.600�zł,�tel.�
kom.�604-706-309.

��OPEl�Astra�II,�2.0�diesel,�1998�rok,�
srebrny,�3-drzwiowy,�zadbany,�tel.�kom.�
693-701-088.

��OPEl�Corsa�C,�998,�2004�rok,�
oglądać:�Łowicz,�Poznańska�98,�tel.�
kom.�504-829-170.

��OPEl�Corsa,�1.3�SDI,�2007�rok,�9.100�
zł,�3-drzwiowy,�salon�Polska,�tel.�kom.�
664-255-197.

��OPEl�Corsa,�1.2,�2014/2015�rok,�
38.000�km,�salon�Polska,�I�właściciel,�
serwisowany,�tel.�kom.�600-944-728.

��OPEl�Merivia,�1.7�CDTI,�2004�rok,�
stan�bdb.,�tel.�kom.�501-653-422.

��OPEl�Vectra,�1.9�CDTI,�2005�rok,�
bezwypadkowy,�tel.�kom.�600-369-623.

��OPEl�Vectra�C,�kombi�1.9�diesel,�
2005�rok,�klimatyzacja,�nawigacja,�tel.�
kom.�507-225-522.

��OPEl�Vectra,�1.7�Diesel�Isuzu,�1997�
rok,�2.000�zł,�tel.�kom.�501-247-715.

��PEUGEOT�106,�1.1�benzyna,�1998�
rok,�1.500�zł,�tel.�kom.�602-246-827.

��PEUGEOT�107,�2013�rok,�105.000�
km,�tel.�kom.�792-893-185.

��PEUGEOT�206,�1.1�gaz,�2002�
rok,�5-drzwiowy,�klimatyzacja,�cena�
atrakcyjna,�tel.�kom.�513-375-786.

��PEUGEOT�207,�1.6�HDI,�2007�
rok,�121.000�km,�11.900�zł,�tel.�kom.�
513-375-786.

��PEUGEOT�Expert,�2.0�HDi�diesel,�
2002�rok,�ciężarowy,�3-osobowy,��
stan�dobry,�3.500�zł,�tel.�kom.�
602-246-827.

��PEUGEOT�Partner�diesel,�2000�rok,�
1.500�zł,�tel.�kom.�695-197-672.

��RENAUlT�laguna�2�benzyna/gaz,�
2003�rok,�tel.�kom.�609-810-882.

��RENAUlT�Megane,�1997�rok,�tel.�
kom.�602-437-905.

��RENAUlT�Megane�Grandtour,�2003�
rok,�tel.�kom.�739-664-088.

��SEAT�Altea�Xl,�1.9�TDI,�2007�rok,�tel.�
kom.�660-456-516.

��SEAT�Ibiza,�1996�rok,�tel.�kom.�
693-552-221.

��SEAT�leon,�1.9�TDI,�2005�rok,�
rzeczywisty�przebieg�152.000�
km,�bogate�wyposażenie,�cena�
konkurencyjna,�tel.�kom.�604-706-309.

��SKODA�Octavia�II,�1.8�benzyna,�2011�
rok,�tel.�kom.�668-111-473.

��TOyOTA�Auris,�2007�rok,�tel.�kom.�
691-461-402.

��TOyOTA�Avensis,�1.6�kombi,�2003�
rok,�160.000�km,�czerwona,�13.500�
zł�do�negocjacji�+�opony�zimowe�
nowe�na�felgach�stalowych,�tel.�kom.�
604-060-897.

��TOyOTA�yaris,�1.4�D,�2008�rok,�tel.�
kom.�604-208-588.

��TOyOTA�yaris,�1.0,�2007�rok,�
5-drzwiowy,�11.900�zł,�tel.�kom.�
513-375-786.

��VW�Golf�II,�1986�rok,�stan�bdb,�1.200�
zł,�tel.�kom.�660-523-965.

��VW�Golf�IV,�1.9�SDI,�diesel,�1998�rok,�
tel.�kom.�606-690-364.

��VW�Golf�IV,�1.9�TDI,�2002�rok,�tel.�
kom.�606-348-077.

��VW�Golf�IV,�1.9�TDI,�2001�rok,�
właściciel,�6.200�zł,�tel.�kom.�
602-584-266.

��VW�Passat,�1.8T�+gaz,�2000�rok,�tel.�
kom.�604-811-546.

��VW�Passat,�2.0�TDI�kombi,�2010�rok,�
tel.�kom.�606-486-555.

��VW�Passat,�1.6�benzyna,�2002�rok,�
tel.�kom.�606-348-077.

��VW�Passat,�1.9�TDI,�2004�rok,�bogate�
wyposażenie,�stan�rewelacyjny,�10.600�
zł,�tel.�kom.�604-706-309.

��VW�Passat,�1.9�TDI,�2001�rok,�130�
KM,�tel.�kom.�601-585-596.

��VW�Passat,�2002�rok,�kombi,�tel.�kom.�
668-937-692.

��VW�Passat,�1.9�TDI�B-6,�2007�rok,�
sedan,�możliwa�zamiana�(tańszy),�tel.�
kom.�604-706-309.

��VW�Polo,�2004�rok,�tel.�kom.�
505-319-895.

��VW�Polo,�1.2,�2002�rok,�5-drzwiowy,�
stan�bdb,�tel.�kom.�665-455-810.

inne
��Opony,�felgi�z�Niemiec,�hurtownia.�

Największy�skład�w�rejonie,�
klimatyzacja,�mechanika.�Bratoszewice,�
ul.�Łódzka�28,�www.opony-gaweda.
pl,�tel.�(42)�719-63-08,�tel.�kom.�
505-151-701.

��Sprzedam�opony�zimowe��
z�felgami�stalowymi�po�2-sezonach�
185/65R14,�4�szt.�oraz�koła�kompletne�
do�lublina�R15,�4�szt.,�tel.�kom.�
503-681-374.

��Koła�zimowe�14�+�kołpaki�Ford,�tel.�
kom.�725-282-884.

motorowe

kupno
��Stare�motocykle,�motorowery,�części,�

tel.�kom.�513-185-357.

��Kupię�części�WSK�SHl,�tel.�kom.�
603-444-431.

��Kupię�WSK,�SHl,�Junak�i�inne,�tel.�
kom.�603-444-431.

��Kupię�stare�motocykle�WSK,�SHl,�
MZ,�Junak,�motorynka,�komarek,�tel.�
kom.�609-942-407.

sprzedaż
��Sprzedam�skuter�i�rower�góral,�tel.�

kom.�722-342-605.

garaże

kupno
��Kupię�lub�wynajmę�garaż:�

Starzyńskiego,�tel.�kom.�609-135-411.

sprzedaż
��Sprzedam�garaż�blaszany�6x3,20�m,�

tel.�kom.�604-192-784.

��Garaż,�tel.�kom.�692-101-989.

 �Sprzedam lub wynajmę garaż 
blaszany przy ul. Sikorskiego, 
Głowno, tel. kom. 511-785-725.

wynajem
��Garaż�do�wynajecia�przy�Intermarche,�

tel.�kom.�696-332-993.

nieruchomości

kupno
��Kupię�ziemię,�gm.�Łyszkowice,�

okolice,�tel.�kom.�502-602-463.

��Kupię�ziemię,�przyjmę�w�dzierżawę�
-Łyszkowice,�okolice,�tel.�kom.�
792-387-788.

��Kupię�działkę�okolice�Łowicza�lub�
Łowicz,�tel.�kom.�609-111-509.

 �Kupię ziemię, gospodarstwo lub 
przyjmę w dzierżawę, Śleszyn i 
okolice , tel. kom. 604-188-396.

sprzedaż
��Działki�budowlane,�Nieborów,�tel.�

kom.�607-328-032.

��Sprzedam�1/6�udziału�w�domu,�tel.�
kom.�531-217-794.

��Dom:�Kiernozia,�Rynek,�tel.�kom.�
502-075-189.

��Sprzedam�działkę,�okolice�Głowna,�
+4915217697397.

��Sprzedam�lub�zamienię�dom�
pod�Łowiczem�na�bloki,�tel.�kom.�
606-967-338.

��Dom,�Łowicz,�tel.�kom.�880-651-700.

��Dom�293�m2,�stan�surowy�otwarty,�
działka�1900�m2,�wszystkie�media,�
Łowicz,�Grunwaldzka,�tel.�kom.�
501-932-818.

��Sprzedam�dom�wolnostojący�w�
Łowiczu�oraz�1,23�ha�ziemi�wraz�z�
budynkami�w�Zielkowicach,�tel.�kom.�
784-279-632.

��Mieszkanie�64�mkw,�IV�piętro,�
Bratkowice,�tel.�kom.�530-131-009.

��Dom,�Łowicz-Przedmieście,�tel.�kom.�
534-767-923.

��Sprzedam�tanio�działkę�budowlaną,�5�
km�od�Łowicza,�tel.�kom.�509-231-973.

��Sprzedam�działki�budowlane,�
Kompina,�tel.�kom.�508-953-694.

��Sprzedam�posesję�Łowicz,�
Katarzynów�42,�tel.�kom.�603-879-720.

��Działka�budowlana,�dom�i�budynki�
gospodarcze�w�Niedźwiadzie,�tel.�kom.�
880-565-192.

��Ziemia�2,5�ha�w�Niedźwiadzie,�
sprzedam�lub�wydzierżawię,�tel.�kom.�
880-565-192.

��Łowicz,�parter,�tel.�kom.�698-581-666.

��M-5�72�mkw.�sprzedam,�tel.�kom.�691-
711-397,�574-783-824.

��Sprzedam�mieszkanie�2-pokojowe,�
kuchnia,�łazienka,�60�mkw.,�
umeblowane,�ul.�Długa,�tel.�kom.�
889-465-682.

��Sprzedam�łąkę�1,36�ha,�Otolice,�tel.�
kom.�784-829-996.

��Sprzedam�2�ha�ziemi�ornej��
przy�DK�92,�Zabostów�Duży,�tel.�kom.�
721-435-361.

��Działka�rekreacyjna�143�340�m2,�
domek�murowany,�prąd,�ul.�Łódzka,�tel.�
kom.�661-692-840.

��Tanio�sprzedam�działkę�4.500�mkw,�
Głowno,�tel.�kom.�607-144-154.

��Dom�160�m2�na�działce�400�m2,�
Zduńska,�tel.�kom.�665-459-116.

��Budowlano-rolna,�9.400�mkw.,�
Polesie,�rzeka,�możliwość�wykopania�
stawu,�tel.�kom.�603-878-783.

��Działka�budowlana�3.300�m2�z�
budynkiem�gospodarczym,�Łagów,�tel.�
kom.�604-497-153.

��Sprzedam�ziemię�4,22�ha,�III�klasa,�
ogrodzona,�możliwość�zabudowy,�
Targowa�74,�tel.�kom.�693-341-566.

��Wynajmę/�sprzedam�Skład�
Węgla�(powiat�brzeziński),�tel.�kom.�
509-920-555.

��Wynajmę�magazyn,�baza�
transportowa,�waga,�plac�4000�m2�
(okolice�Brzezin),�tel.�kom.�509-920-555.

��Ziemia,�Złaków�Kościelny,�tel.�kom.�
692-101-989.

��Pół�bliźniaka,�stan�surowy��
zamknięty,�tel.�kom.�609-009-558,��
po�16.00.

��Sprzedam�działkę�2.000�mkw.,�
Janowice,�tel.�kom.�502-768-210.

��Działka�budowlana,�Głowno,�
Graniczna�17,�tel.�kom.�
694-903-240.

��Sprzedam�działki�budowlane�w�
Nieborowie,�ul.�Łowicka,�tel.�kom.�
888-857-077.

��Dom,�tel.�kom.�881-087-040.

��Działki�2.500�m2,�1.250�m2,�
Zielkowice/Czajki,�tel.�kom.�
692-725-590.
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��Ziemia�rolno-budowlana�2,86�
ha,�lutynek,�gm.�Kocierzew,�droga�
asfaltowa,�158.000�zł,�tel.�kom.�
693-351-078.

��Plac�pod�garaż,�ul.�Tuszewska,�tel.�
kom.�667-992-096,�po�19:00.

��Ziemia�rolna,�2,7�ha,�Bąków�Górny,�
tel.�kom.�888-761-255.

��Domek�60�mkw.,�działka�6.000�mkw.,�
budowlano-usługowa,�narożna,�Łowicz,�
tel.�kom.�603-878-783.

��Budowlane�Otolice,�tel.�kom.�
512-490-910.

 �Mieszkanie 72 mkw, IV piętro, 
os. Marii Konopnickiej, tel. kom. 
668-843-714.

��Sprzedam�działkę�budowlaną��
o�pow.�1�ha�w�Bielawach,��
tel.�kom.�784-843-470.

��Sprzedam�3�ha�łąki,�tel.�kom.�
693-093-631.

��Działka�budowlana�uzbrojona,�
ogrodzona,�Łowicz,�Wschodnia��
(przy�Bolimowskiej),�745�m2,�
tel.�kom.�602-615-399.

��Sprzedam�działkę�rolno-budowlaną�
2�ha�w�Jastrzębi,�30�m�od�drogi�Łódź-
Łowicz,�tel.�kom.�695-727-624.

wynajem
��Na�działalność�gospodarczą��

400�mkw.�z�dużym�placem,��
Łowicz,�Bolimowska�63,��
tel.�(46)�837-42-46,�tel.�kom.�
605-578-502.

��Róg�Warszawskiej�i�Dworcowej�w�
Łowiczu�40�m2.�lub�160�m2�lub�200�m2�
na�działalność,�tel.�(46)�837-42-46,�tel.�
kom.�605-578-502.

��Wynajmę�lokale�handlowo-usługowe�
w�centrum�miasta.�Łowicz,�ul.�
Stanisławskiego,�ul.�Długa.�Wszystkie�
media,�klimatyzacja,�do�700m2,��
tel.�kom.�534-500-595.

��Wynajmę�warsztat�500m2,�4�kanały,�
wysokość�5m,�ogrzewany,��
duży�plac�parkingowy,�Łowicz�ul.�Armii�
Krajowej,�tel.�kom.�601-888-400.

��Wynajmę�lokal�użytkowy�22�mkw.,�po�
remoncie,�Zduńska,��
tel.�kom.�607-442-383.

��Wynajmę�pomieszczenie�usługowe�
16�mkw.,�Łowicz,�ul.�Kaliska�49,��
tel.�kom.�603-673-948.

��Pokój,�tel.�kom.�883-363-814.

��M-3�do�wynajęcia,�tel.�kom.�
608-667-148.

��Wynajmę�mieszkanie�2-pokojowe,��
II�piętro,�tel.�kom.�575-003-121.

��Wynajmę�dom�Głowno�chętnie�firmie,�
tel.�kom.�519-479-009.

��Podnajmę�pomieszczenie�w�salonie�
fryzjerskim�na�stylizację�paznokci,�
rzęs�lub�inną�działalność�związaną�z�
kosmetyką,�tel.�kom.�501-389-042.

��Wydzierżawię�ziemię�8�ha,�Ciołek,�tel.�
kom.�517-446-507.

��Wynajmę�mieszkanie,�49�mkw.,��
os.�Dąbrowskiego,�tel.�kom.�
888-857-077.

��lokale�handlowo-usługowe,��
tel.�kom.�692-725-590.

��Wynajmę�mieszkanie�os.�Bratkowice,�
4�pokoje,�72�mkw,�IV�piętro,�tel.�kom.�
784-365-306.

��Do�wynajęcia�M3,�os.�Starzyńskiego,�
tel.�kom.�512-102-352.

��Wynajmę�mieszkanie��
o�pow.�60�mkw.,�okolice�Strykowa,��
tel.�kom.�663-793-572.

kupno różne
��Monety,�starocie,�tel.�kom.�

606-941-752.

sprzedaż różne
��Drewno�kominkowe,�opałowe�

(workowane).�Skrzynki�uniwersalne.�
Trociny.,�tel.�kom.�501-658-261.

 �Piasek płukany, pospółka, żwiry, 
podsyp, tel. kom. 600-895-026.

��Kręgi,�pokrywy,�przepusty,�płytki�
chodnikowe�w�kolorach,�tel.�kom.�
531-467-981.

��Pianino,�tel.�kom.�577-014-868.

��Sprzedam�piec�Defro�Duo�15�kW�na�
ekogroszek,�tel.�kom.�606-908-346.

��Tuja�szmaragd�0,62�zł�,�tel.�kom.�
518-518-835.

��Płyty�paździeżowe,�tel.�kom.�
885-459-698.

��Budy�ocieplane�dla�psów,�tel.�kom.�
885-459-698.

��Meble�pokojowe.�Tanio!,�tel.�kom.�
660-914-401.

��Drewno�opałowe,��
tel.�kom.�798-877-090.

��Łóżko+materac,��
tel.�kom.�693-054-784.

��Sprzedam�3�ścięte�topole,��
tel.�kom.�505-928-735.

��Extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�
po�obróbce�mechanicznej,�tel.�kom.�
601-239-779.

��Żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�
odwodnień�i�drenażu,�Kopalnia�
Maurzyce,�tel.�kom.�601-239-779.

��Barierki,�wózek�spacerowy�
Maclarena,�fotelik�do�karmienia,�tel.�
kom.�602-883-193.

��Agregat�prądotwórczy,��
tel.�kom.�721-169-137.

��Meble,�telewizor,��
tel.�kom.�695-778-924.

��Sprzedam�kaloryfery�aluminiowe��
30�żeberek,�tel.�kom.�601-850-805.

��Parnik�węglowy,�barakowóz,�tel.�kom.�
601-692-105.

��Duża�buda�na�2�psy,�tel.�kom.�
511-311-145.

��Płyty�betonowe�yumba�150�sztuk,�
24zł/sztuka,�tel.�kom.�603-809-795.

��Okna�i�drzwi�tarasowe�PCV,�używane,�
tel.�kom.�661-878-699.

��Sprzedam�kuchnię�polską�oraz�
koła�kompletne�185/70/13,�tel.�kom.�
535-203-279.

��Sprzedam�wiatrówkę�Hatsan,�tel.�
kom.�504-221-009.

��Świerk�srebrny�50-180�cm,�tel.�kom.�
517-160-370.

��Spawarkę�MigMag�380V,�nożyce�do�
blachy,�sztachety�blaszane�grafit,�tel.�
kom.�506-771-822.

��Opryskiwacz�plecakowy�Solo,�
silnik�Honda;�kuchnia�na�gaz�ziemny,�
piekarnik,�oddzielny�grill,�tel.�kom.�
735-260-570.

��Odkurzacz,�kuchenka�mikrofalowa,�
tel.�kom.�606-634-729.

��Myjka�Karcher�na�gorącą�wodę,�stan�
bdb,�tel.�kom.�665-436-993.

��Tunel�foliowy�32x7,�5x3,�tel.�kom.�
600-858-370.

��Orzechy�włoskie,�tel.�kom.�
660-523-965.

��Sprzedam�dywany,�tel.�kom.�
668-345-111.

��Piec�CO�50�kW,�nowy,�tel.�kom.�
661-760-254.

��Zrzyny�z�tartaku�ok.�3,5�m�220�zł,�tel.�
kom.�785-240-260.

 �Sprzedam skrzynki uniwersalne, 
tel. kom. 698-565-005.

��Piec�węglowy�pleszewski�12�kW,�stan�
bdb.,�tel.�kom.�530-306-675.

��Sprzedam�zaginarkę�2�m,��
tel.�784-955-323�po�15.00.

praca

dam pracę
��Pracowników�do�produkcji�ogrodzeń�

betonowych�(praca�akordowa),�osobę�
z�uprawnieniami�palacza,�pracowników�
do�obsługi�skupu�złomu,��
tel.�kom.�606-238-181,�509-345–�234.

��Monterów�stolarki�meblowej�z�
doświadczeniem,�tel.�kom.�696-086-527.

��Zatrudnię�kierowcę�C+E�(kontenery�
-stałe�trasy),�tel.�kom.�693-441-700.

 �Do sprzątania z orzeczeniem  
o niepełnosprawności, umowa  
+ premia, tel. kom. 502-136-701.

��Poszukujemy�kelnera/kelnerki��
do�pracy,�Restauracja�Na�Poddaszu,�tel.�
kom.�690-030-614.

��Kierowca�C+E�(codziennie�w�domu),�
tel.�kom.�693-618-750.

 �Zatrudnię krojczego oraz szwaczki 
– dzianina, tel. kom. 604-475-553.

��Zatrudnię�kierowcę�w�transporcie�
kontenerów�morskich�na�trasach�
Niemcy-Polska-Niemcy,��
tel.�kom.�501-761-347.

��Murarzy,�okolice�Głowna,�tel.�kom.�
515-697-643.

��Zatrudnimy�kierowców�kat.�C+E�
do�przewozu�kontenerów�morskich,�
Hamburg-Polska,�weekendy�w�domu,�
wysokie�zarobki,�stabilne�warunki�pracy,�
tel.�kom.�507-861-993.

��Zatrudnię�dekarzy�lub�pomocników,�
okolice�Dmosina,�tel.�kom.�609-846-316.

��Zatrudnię�energicznego�pracownika�
(chętnie�kat.�C�lub�C+E),�tel.�kom.�
501-061-306.

��Poszukujemy�ślusarzy,�spawaczy�
oraz�monterów�szaf�sterowniczych�
w�Łowiczu.�Oferujemy�atrakcyjne�
wynagrodzenie,�ZUS�od�całości�
oraz�stabilne�zatrudnienie,�CV�na�
adres�e-mail:�biuro@pro-vega.pl,�
tel.�(46)�811-55-22.

��Poszukujemy�mężczyzn�do�pracy�
przy�soleniu�skór,�Nowostawy�Dolne,�tel.�
kom.�603-531-365.

��Zatrudnię�handlowca�do�biura��
w�Łowiczu,�CV�na�biuro@foodtrade.pl,�
tel.�kom.�888-431-443.

��Pracownik�budowlany��
do�dociepleń�domków�
jednorodzinnych,�obowiązkowe�prawo�
jazdy�kat.�B,�tel.�kom.�726-005-701.

 �Zatrudnię szwaczkę całorocznie, 
Głowno, tel. kom. 509-571-801.

��Przyjmę�do�pizzerii�kierowcę�na�stałe�
oraz�pomoc�kuchenną�-weekendowo,�
tel.�kom.�504-859-387,�885-353-500.

 �Zatrudnimy kierowcę na cysternę 
paliwową (również bez ADR). CV: 
sekretariat@damo.com.pl , tel. kom. 
509-790-321.

 �Zatrudnię do ociepleń budynków  
i pomocnika, tel. kom. 513-985-412.

 �Zatrudnię kierowcę C+e, transport 
międzynarodowy. Wysokie zarobki, 
wyjazdy tygodniowe, tel. kom. 
502-605-719.

��Zatrudnimy�pomoc�kuchni�oraz�
dostawców�pizzy,�tel.�kom.�501-620-170.

 �Zatrudnię do sklepu z alkoholami, 
praca 2-zmianowa, Łowicz, tel. kom. 
501-788-231.

��Zatrudnię�menadżera�restauracji,�
kucharkę,�kucharza,�tel.�kom.�
604-208-588.

 �Zatrudnię do szycia skarpetek  
na Rosso, tel. kom. 668-479-265.

 �Zatrudnię do formowania skarpet 
Łowicz, Strzelcew, tel. kom. 
668-479-265.

 �Zatrudnię mechanika  
do maszyn dziewiarskich, Strzelcew, 
tel. kom. 668-479-265.

��Tonsmeier�Centrum�zatrudni��
osobę�na�stanowisko�kierowca,�
wymagana�kat.�C,�praca�na�terenie�
Łowicza,�Żyrardowa�i�okolic,�
tel.�(46)�830-35-25.

��Tonsmeier�Centrum�zatrudni�
osobę�na�stanowisko�ładowacz,�bez�
kwalifikacji,�praca�na�terenie�Łowicza,�
Żyrardowa�i�okolic,�tel.�(46)�830-35-25.

��Poszukuję�kierowcy�C+E�do�
podwójnej�obsady�Pl-D,�z�praktyką�
(izoterma�kurierka),�tel.�kom.�
605-470-435.

��Zatrudnię�pracownika�na�myjnię,�tel.�
kom.�608-394-596.

��Salon�ślubny�Maria�zatrudni�
krawcową�do�wykonywania�poprawek,�
Łowicz,�Powstańców�4B,�tel.�kom.�
501-608-641.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C+E,�
transport�międzynarodowy�Pl-IT-Pl,�tel.�
kom.�505-083-574.

 �Zatrudnię pomocników do 
prac budowlanych, tel. kom. 
697-778-557.

��Zatrudnię�fryzjera,�tel.�kom.�
501-389-042.

��Zatrudnię�mężczyznę��
na�stanowisko�cukiernika/pomoc�
cukiernika.�Praca�od�poniedziałku�
do�piątku�w�godzinach�od�18�do�2.�
Cukiernia�Milczarek,�Dmosin�Drugi,��
tel.�kom.�606-799-177.

��Zatrudnię�cukiernika�/�osobę��
z�umiejętnościami�składania��
i�dekorowania�tortów.��
Praca�od�poniedziałku�do�piątku.�
Cukiernia�Milczarek,�Dmosin�Drugi,��
tel.�kom.�606-799-177.

��APT�Randstad�(47)�zatrudni�do�
lekkiej�pracy�na�produkcji�w�nowej�hali,�
3�zmiany,�Stryków,�darmowy�dojazd,�
wysoka�stawka,�tel.�kom.�603-207-005,�
501-327-839.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C+E,��
w�ruchu�międzynarodowym,��
tel.�kom.�782-978-573.

��Zatrudnię�solidnego�kierowcę�kat.�
C+E,�tel.�kom.�514-499-982.

��Montażystę�reklam,�bram��
i�automatyki,�prawo�jazdy�kat.�B,��
tel.�kom.�602-390-809,�michal@ekolo.pl.

��Restauracja�przyjmie�do�pracy��
na�stanowisko:�kelner-sprzedawca,��
CV�proszę�składać:�Łowicz,��
Kozia�11/15,�tel.�kom.�605-659-207.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C+E�Stryków,�
tel.�kom.�504-985-644.

��Zatrudnię�ślusarza,�spawacza,�
możliwość�przyuczenia,�tel.�kom.�
605-370-015.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C,�tel.�kom.�
601-297-797.

��Przyjmę�pracownika�do�grupy�
remontowej,�tel.�kom.�600-240-752.

��Zatrudnię�kierowców�kat.�C+E��
w�transporcie�międzynarodowym,�
bardzo�dobre�zarobki,�3x�weekendy�
wolne,�tel.�kom.�782-223-211.

 �Monterzy g/k, szpachlarze  
(z prawem jazdy kat. B), tel. kom. 
500-027-261.

��Młodą,�energiczną�osobę�do�pracy��
w�Łowiczu,�tel.�kom.�501-061-306.

��Zatrudnię�szwaczki,�praca�
całoroczna,�dzianina,�tel.�602-766-628.

��Zatrudnię�szwaczki,�praca�
całoroczna,�dzianina,�tel.�602-766-628.

��Zatrudnię�kierowców�
międzynarodowych�oraz�spedytora�
międzynarodowego,�tel.�kom.�
602-331-130.

��Zatrudnię�Szwaczki,�nowa�szwalnia�
w�Głownie,�nowy�park�maszynowy,�
dzianina,�praca�cały�rok,�tel.�kom.�
518-203-421.

��Zatrudnię�cieśli,�pracowników�
budowlanych,�pomocników,�tel.�kom.�
608-431-759.

��Opieka�nad�dzieckiem�12�lat,�2�dni��
w�tygodniu,�tel.�kom.�669-303-235.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C+e 
(łódzkie, mazowieckie), tel. kom. 
691-535-547.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C+E�w�
transporcie�krajowym,�naczepa�
chłodnia,�dobre�zarobki,�tel.�kom.�
608-067-847.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C+E�
(chłodnia);�wyjazdy�z�Tesco�Teresin,�tel.�
kom.�608-067-847.

 �Zatrudnię dziewiarza, Strzelcew, 
tel. kom. 668-479-265.

 �Zatrudnię do sitodruku, Strzelcew, 
tel. kom. 668-479-265.

��Zatrudnię�pracownika�do�prac�
wykończeniowo-remontowych,�tel.�kom.�
607-343-338.

 �Zatrudnię do układania kostki, tel. 
kom. 692-789-266.

��Zatrudnię�ekspedientkę,�sklep�
spożywczo-warzywny,�ul.�11�listopada,�
tel.�kom.�691-715-550.

��Firma�budowlana�przyjmie�cieślę-
dekarza�lub�pomocnika,�wymagane�
doświadczenie,�praca�od�zaraz,�tel.�
kom.�727-424-468.

��Zatrudnię�osobę�do�składania��
i�pakowania�rzeczy�w�szwalni��
w�Głownie,�lekkie�rzeczy�–�dzianina,��
tel.�kom.�793-617-337.

 �Firma zatrudni brukarzy oraz 
pomocników, tel. kom. 789-116-316.

 �Zatrudnię do cięcia drzewek, 
Dmosin, tel. kom. 509-354-524.

��Firma�Polish�Rendering�Company��
z�Pszczonowa�zatrudni�kierowcę�z�kat.�
C+E,�krótkie�trasy,�codzienny�powrót��
do�bazy,�tel.�kom.�570-335-682.

��Kierowca�busa,�kraj,��
tel.�kom.�691-650-160.

��Przyjmę�pomocnika�murarza�
z�Łowicza�lub�okolic,�tel.�kom.�
662-129-221.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C,�kraj,�
załadunek�Agros�Łowicz,�tel.�kom.�
667-839-346.

��Firma�„Salopak”�z/s�w�Bełchowie�
zatrudni�pracowników�produkcji.�
Stała�praca,�dobre�wynagrodzenie.�
Uprawnienia�na�wózki�widłowe�mile�
widziane,�tel.�698-628-834�lub�osobiście�
ul.�Piaskowa�3�a�99-418�Bełchów.

szukam pracy
��Opieka�nad�dzieckiem,�starszą�

osoba,�sprzątanie,�tel.�kom.�
663-252-572.

��Podejmę�pracę�jako�magazynier,�
kierowca�kat.�B,�tel.�kom.�669-960-718.

��Poszukuję�pracy�3x�w�tygodniu,�tel.�
kom.�660-027-671.

usługi wideo
��Wideofilmowanie.�Fotografia,�tel.�kom.�

698-535-780.

��Wideofilmowanie,�fotografowanie�
www.fotowideo.webt.pl,�tel.��
(46)�837-79-81,�tel.�kom.�606-302-466.

remontowo-
budowlane

usługi
 �Wylewki agregatem, tel. kom. 

698-480-048.

��Cyklinowanie,�polerowanie,�układanie�
parkietu,�tel.�kom.�501-249-461.

��Układanie�kostki�brukowej,�tel.�kom.�
667-837-817.

��Dachy,�pokrycia�dachowe,�
konstrukcje,�obróbki,�tel.�kom.�
609-846-316.

 �Usługi koparko-ładowarką, 
młotem hydraulicznym; koparką 
gąsienicową, tel. kom. 790-606-451.

 �Usługi minikoparką, tel. kom. 
608-612-013.

��Kruszywa,�piasek,�żwir,�ziemia�
ogrodowa.�Roboty�ziemne,�
wyburzeniowe,�transport�maszyn�
budowlanych,�rolniczych,�usługi�
kruszarką,�tel.�kom.�693-565-564.

��Usługi�minikoparką,�przeciski�kretem,�
tel.�kom.�668-591-725.

��Docieplenia�budynków,�elewacje,�
glazura,�terakota,�adaptacja�poddaszy,�
kompleksowe�wykończenia�wnętrz.�
FVAT,�tel.�kom.�606-737-576.

��Tynki�maszynowe,�wylewki,�tanio,�
solidnie,�tel.�kom.�604-144-668.

��Malowanie,�tel.�kom.�514-347-542.

��Płytki,�gładzie,�malowanie,�remonty,�
tel.�kom.�729-403-698.

 �Bramy garażowe, wrota, drzwi, 
ogrodzenia, balustrady, tel. kom. 
506-771-822.

��Parkiety:�profesjonalne�układanie,�
cyklinowanie�z�polerowaniem,�
lakierowanie.�Schody:�cyklinowanie,�
lakierowanie,�tel.�kom.�607-090-260.
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��Okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

 �Tynki tradycyjne, tel. kom. 
537-663-191.

 �Glazura, terakota, tel. kom. 
537-663-191.

��Tynki,�tel.�kom.�575-661-940.

��Łazienki,�kompleksowo,�tel.�kom.�
733-788-522.

��Malowanie�pomieszczeń,�tel.�kom.�
733-788-522.

��Remonty�kompleksowo,�tel.�kom.�
733-788-522.

��Podłogi�drewniane,�parkiety:�
układanie,�cyklinowanie,�polerowanie,�
lakierowanie,�olejowanie.�Schody:�
renowacja.�Profesjonalnie,�solidnie,�tel.�
kom.�733-552-113,�601-378-677.

��Www.remontystrykow.pl,�tel.�kom.�
663-987-289,�721-894-202.

��Ogrodzenia�panelowe,�metalowe,�
siatki,�betonowe,�łupane,�bramy�i�furtki,�
balustrady,�wiaty,�fundamenty,�tel.�kom.�
505-700-777.

��Układanie�kostki�brukowej,�krótkie�
terminy,�tel.�kom.�883-215-523.

 �Ocieplenia, wykańczanie wnętrz, 
adaptacja poddaszy, płyty K/G, 
budowa budynków, tel. kom. 
513-985-412.

��Remonty:�malowanie,�gipsowanie,�
panele�podłogowe,�sufity�podwieszane,�
tel.�kom.�603-043-995.

 �Kostka brukowa – odnawianie, 
przywracanie kolorów, usuwanie 
plam, tel. kom. 692-789-266.

��Malowanie,�gipsowanie,�tapetowanie,�
panele,�płyta�G/K,�wykańczanie�
poddaszy,�tel.�kom.�535-466-501.

��Profesjonalne�układanie�glazury,�
terakoty,�tel.�kom.�664-767-412.

��Gładź,�malowanie,�glazura,�terakota,�
wykańczanie wnętrz,�malowanie�
elewacji.,�tel.�kom.�609-541-373.

��Glazura,�terakota,�adaptacja�
poddaszy,�sufity�podwieszane,�wszelkie�
zabudowy,�tynki�mozaikowe,�kamień�
dekoracyjny,�gładź,�malowanie,�
przeróbki�elektryczne,�tel.�kom.�
605-562-651.

��Malowanie,�gładź,�hydraulika,�tel.�
kom.�515-830-969.

��Cyklinowanie�bezpyłowe,�tel.�kom.�
504-960-515.

��Układanie�kostki�brukowej,�opaski�
wokół�pomników,�tel.�kom.�667-189-380.

��Tynki�tradycyjne,�mułkowane,�
murowanie,�tel.�kom.�725-668-616.

 �Dachy: profesjonalnie, papa 
termozgrzewalna z gwarancją!, tel. 
kom. 735-300-550.

 �Usługi koparko-ładowarką, 
Kamaz, tel. kom. 609-661-559, 
726-480-200.

��Malowanie,�gipsowanie,�gładzie,�
sufity�podwieszane,�glazura,�terakota,�
przystępne�ceny,�tel.�kom.�695-263-945.

��Malowanie,�gipsowanie,�panele�
podłogowe,�glazura,�terakota,�tel.�kom.�
790-294-337.

 �Konserwacja, regulacja okien na 
zimę, tel. kom. 602-370-470.

sprzedaż
��Żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�

odwodnień�i�drenażu,�Kopalnia�
Maurzyce,�tel.�kom.�601-239-779.

��Extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�
po�obróbce�mechanicznej,�tel.�kom.�
601-239-779.

��Sprzedam�cegłę�szamotową�z�
rozbiórki,�około�400�sztuk,�tel.�kom.�
721-139-774.

usługi 
instalacyjne

��Hydraulika�kompleksowo,�tel.�kom.�
601-818-310.

��Anteny:�montaż,�instalacje,�tel.�kom.�
601-306-566.

 �Usługi elektryczne, tel. kom. 
506-522-852.

��Usługi�elektryczne,�tel.�509-838-364.

��Usługi�hydrauliczne,�spawalnicze,�
mechaniczne.�Złota�rączka,�tel.�kom.�
506-891-289.

��Usługi�hydrauliczne:�kompleksowo.�
Przeciski�podziemne,�przyłącza�
wod.-kan.,�usługi�koparko-ładowarką,�
oczyszczalnie�przydomowe,�również�
jako�podwykonawca,�tel.�kom.�
601-379-355.

�� Instalacje�elektryczne,�dokumentacja,�
tel.�kom.�723-125-777.

��Drobna�hydraulika,�biały�montaż,�tel.�
kom.�535-466-501.

��Usługi�hydrauliczne,�tel.�785-543-610.

usługi inne
��Rozdrabnianie�gałęzi�rębakiem,�

wycinka�drzew,�zakrzaczeń,�tel.�kom.�
667-732-751.

��Wycinka�drzew,�usługi��
podnośnikami�koszowymi�
27-metrowymi,�tel.�kom.��
668-591-725.

��Przeprowadzki,�transport,��
tel.�kom.�695-885-953.

��Masz�problem�z�komputerem:�
zadzwoń.,�tel.�kom.�504-070-837.

 �Zespół, wokalistka, deejay, tel. 
kom. 503-746-892.

��Wycinka�drzew�zagrażających,�
pielęgnacja�ogrodów,�usługi�
alpinistyczne,�tel.�kom.�693-552-240.

��Wycinka�drzew,�tel.�kom.�
510-052-908.

��Okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

��Naprawa�telewizorów.�Łowicz,�
Topolowa�19,�tel.�(46)�837-70-20,�tel.�
kom.�728-227-030.

��Profesjonalne�cięcie�drzew�
niebezpiecznych,�pielęgnacja�zieleni�i�
ogrodów,�tel.�kom.�782-718-483.

��Naprawa�mebli�stylowych,�materace�
do�sypialni�na�sprężynach�pod�wymiar,�
tel.�kom.�883-589-669.

��Transport:�piasek,�pospółka,�
podsypka,�ziemia,�tel.�kom.�
602-471-796.

��Wulkanizacja,�sprzedaż�opon�
nowych,�używanych,�naprawy�bieżące�
przy�zakupie�montaż�gratis,�tel.�kom.�
609-299-950.

 �Wycinka drzew, tel. kom. 
693-208-999.

��Zrobię�ogrodzenia�oraz�bramy�
do�stodoły,�garażu,�obory,�tel.�kom.�
505-928-735.

��Wycinka�i�pielęgnacja�drzew�P.U.�
Bartek,�tel.�kom.�665-463-008.

��Odnawianie�wanien,�tel.�kom.�
600-979-826.

matrymonialne
��Poznam�kobietę�do�60�lat,�sms�o�

sobie,�tel.�kom.�664-209-680.

nauka
��Nauczyciel�języka�niemieckiego,�

lekcje,�tel.�kom.�505-256-528.

��Angielski,�mgr�filologii�angielskiej,�
nauczyciel,�doświadczenie,�lekcje,�tel.�
kom.�501-475-100.

��Język�angielski,�niemiecki,��
tel.�kom.�663-684-178.

��Matematyka,�tel.�kom.��
791-802-482.

��Kanadyjczyk�polskiego�pochodzenia:�
nauka�języka�angielskiego��
i�francuskiego,�wszystkie�poziomy,��
tel.�kom.�604-621-125.

��Nauka�i�korepetycje�z�angielskiego�
i�francuskiego�dla�uczniów�szkół�
podstawowych,�gimnazjum�i�średnich,�
tel.�kom.�604-621-125.

��Matematyka�kl.�I-VI,�tel.�kom.�
696-740-690.

��Matematyka:�gimnazjum,�średnie,�
wyższe,�przygotowanie�do�matury,��
tel.�kom.�660-781-884.

��Angielski,�profesjonalnie,��
tel.�kom.�694-515-130.

��Korepetycje�z�matematyki��
dla�szkoły�podstawowej,�gimnazjum�
i�średniej.�Przygotowanie��
do�egzaminów�i�matury.�Profesjonalnie��
w�szkole�matematyki,�os.�Dąbrowskiego�
24�(rampa),�tel.�kom.�577-499-553.

��Język�polski,�angielski,�korepetycje,�
wypracowania,�wszystkie�poziomy,�
solidnie,�tel.�kom.�607-328-038.

��Matematyka,�Angielski,�tel.�kom.�
515-459-141.

��Korepetycje:�fizyka,�matematyka,�
przygotowanie�do�matury,�tel.�kom.�
604-449-538.

��Matematyka,�tel.�kom.�601-303-279.

��Matematyka,�tel.�kom.�607-440-582.

��Nauka�Języka�Angielskiego�Jacek�
Romanowski,�tel.�kom.�607-440-582.

��Korepetycje�niemiecki,�tel.�kom.�
795-819-558.

rolnicze – kupno

płody rolne
��Skup�zboża,�tel.�kom.�508-471-814.

��Kupię�zboże�paszowe�również�
gorszej�jakości,�tel.�kom.�726-721-037.

��Kupię�zboże�paszowe,�tel.�kom.�
668-478-617.

 �Skup kukurydzy mokrej, tel. kom. 
600-323-947.

��Kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�
transportem,�tel.�kom.�783-112-512.

��Kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�
transportem,�tel.�kom.�607-202-732.

��Skup�zbóż�paszowych:�jęczmień�750�
zł,�pszenżyto�730�zł,�pszenica�825�zł,�
transport/załadunek,�leśniczówka�k./
Soboty,�tel.�kom.�505-406-917.

��Kupię�zboże,�tel.�kom.�667-566-276.

��Kupię�owies,�jęczmień,�tel.�kom.�
733-067-051.

hodowlane
 �Kupię byki, tel. kom. 601-307-164.

 �Kupię jałówki, tel. kom. 
601-307-164.

 �Kupię krowy, tel. 601-307-164.

 �Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny, tel. kom. 
603-711-760.

��Dwie�jałówki�na�wycieleniu,�15�
listopada,�tel.�kom.�732-797-792.

maszyny
��Każdego�Władymirca,�Ursusa,�tel.�

kom.�725-361-836.

��Kupię�każdego�Bizona�oraz�inne�
maszyny,�mogą�być�do�remontu,�tel.�
kom.�602-522-478.

��Siewnik�poznaniak�do�remontu�
(może�być�dziurawy�zbiornik),�tel.�kom.�
664-981-618.

��Kupię�C-328,�C-330,�C-360,�C-355,�
C-380,�MTZ,�MF-255,�T-25�Władimirec�
bez�dokumentów,�do�remontu,�tel.�kom.�
502-939-200.

rolnicze – 
sprzedaż

płody rolne
��Jęczmień�jary,�pszenżyto,�żyto,�tel.�

kom.�668-380-714.

 �Suche wysłodki, śruty, otręby, tel. 
kom. 602-235-159.

 �Wysłodki buraczane, jabłkowe, tel. 
kom. 691-174-194.

 �Wysłodki buraczane z dowozem, 
tel. kom. 601-301-412.

��Wysłodki�buraczane�z�transportem,�
tel.�kom.�601-630-882.

��Słoma,�baloty�140x120,�tel.�kom.�
664-981-618.

��Sianokiszonka�baloty,�transport,�tel.�
kom.�664-981-618.

��Marchew�paszowa,�Łowicz,�tel.�kom.�
535-916-420.

��Owies,�tel.�kom.�662-665-605.

��Dynia,�tel.�kom.�669-419-342.

��Sprzedam�żyto,�sadzonki�truskawek,�
tel.�kom.�606-218-403.

��Ziemniaki�jadalne,�żółte�15�kg=10�zł,�
Michalina,�tel.�kom.�508-194-191.

��Sprzedam�zboże,�tel.�668-181-142.

��Sprzedam�zboże�paszowe,�tel.�kom.�
726-721-037.

��Sprzedam�zboże�paszowe,�tel.�kom.�
668-478-617.

��Sprzedam�jęczmień,�tel.�kom.�
692-119-203.

��Sadzonki�truskawek�Honeoye�
i�Roksana,�nawadniane,�tel.�kom.�
724-551-112.

��Wysłotki�mokre�z�dowozem,�tel.�kom.�
600-820-374.

��Bele�sianokiszonki,�tel.�kom.�
691-534-457.

��Truskawka�Azja,�Rumba,�tel.�kom.�
725-406-808.

��Słoma�w�balotach�120,�tel.�kom.�
501-713-862.

��Sprzedam�ziemię�3,5�ha,�gm.�
Kocierzew,�tel.�kom.�791-502-101.

��Owies,�pszenżyto,�tel.�kom.�
667-927-971.

��Pszenżyto,�tel.�kom.�697-094-770.

��Sadzonki�truskawek�Azja,�
Roxana,Vibrant,�tel.�kom.�663-428-181.

��Pszenica,�pszenżyto,�siano,�Łowicz,�
tel.�kom.�608-659-507.

��Sprzedam�jęczmień,�pszenica,�
pszenżyto,�tel.�kom.�784-566-635.

��Jabłka�(spady),�tel.�kom.�512-831-605.

��Truskawki,�tel.�kom.�509-853-384.

��Burak�pastewny,�tel.�887-361-751.

��Sprzedam�sadzonki�brzozy,�tel.�kom.�
697-659-064.

��Ziemniaki�paszowe,�słoma,�siano,�tel.�
kom.�726-811-028.

��Sprzedam�sadzonki�Roksana,�tel.�
kom.�691-715-503.

��Pszenżyto,�mieszanka,�Kiernozia,�tel.�
kom.�669-078-614.

��Sprzedam�pszenicę�i�mieszankę�
zbożową,�tel. kom.�889-013-143.

��Sprzedam�słomę,�tel.�695-604-267.

 �Wytłoki jabłkowe, przywóz, tel. 
kom. 664-532-700.

��Sadzonki�truskawek�odmiana�
Honeoye,�tel.�kom.�504-292-642.

��Sprzedam�sianokiszonkę,�tel.�kom.�
606-569-727.

��Sprzedam�wytłoki�jabłkowe�jako�
pasza�dla�zwierząt�gospodarskich,�tel.�
kom.�604-976-593,�669-204-813.

��Kapusta�kwaszona,�ogórki.�Hurt-detal,�
FVAT,�tel.�kom.�508-194-191.

��Siano,�słoma,�owies,�tel.�kom.�
792-878-658.

��Sprzedam�burak�pastewny,�ok.�5�ton,�
tel.�kom.�519-596-646.

��Jęczmień,�owies,�pszenżyto,�tel.�kom.�
605-052-065.

��Sprzedam�sadzonki�truskawek�
Honeoye,�tel.�kom.�697-689-853.

��Żyto,�7�t,�tel.�kom.�510-514-012.

��Sprzedam�słomę,�tel.�kom.�
605-120-638.

��Sprzedam�siano�w�balotach,�tel.�kom.�
514-529-618.

��Sprzedam�prasę�kostkową�i�maszynę�
do�obrabiania�cebuli,�tel.�698-489-550.

 �Wysłodki z jabłek 55 zł/tona, tel. 
kom. 785-240-260.
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��Sianokiszonkę�i�słomę�w�balotach,�tel.�
kom.�694-662-049.

��Sprzedam�słomę�w�balotach,�tel.�
kom.�514-642-411.

��Sprzedam�kukurydzę�suchą,�okolice�
Sannik,�tel.�kom.�665-236-883.

��Sprzedam�truskawkę�Roksana,�tel.�
kom.�506-709-127.

��Okazja,�słoma,�siano�i�mieszanka,�tel.�
kom.�691-411-355.

��Sprzedam�ziemniaki�paszowe,�tel.�
kom.�603-754-598.

��Żyto�paszowe,�tel.�kom.�692-199-767.

��Sprzedam�sadzonki�truskawek,�tel.�
kom.�790-365-746.

��Odpady�marchwi,�ziemniaki,�tel.�kom.�
514-323-077.

��Sprzedam�słomę�w�balotach�
120x120,�tel.�kom.�724-486-846.

��Sprzedam�pszenżyto�ok.�30�t.,�Złaków�
Borowy,�tel.�kom.�693-025-952.

��Kukurydza�mokra,�sucha,�owies,�
sianokiszonka,�słoma,�tel.�kom.�
506-115-015.

��Jęczmień�jary,�pszenżyto,�żyto,�tel.�
kom.�668-380-714.

hodowlane
��Cielaki�żarłoki,�6�sztuk,�tel.�kom.�

502-768-905.

��Sprzedam�prosiaki,�tel.�kom.�
570-513-525.

��Sprzedam�krowę,�wycielenie�
10.11.2018,�tel.�kom.�518-360-010.

��Sprzedam�krowę�i�jałówkę,�tel.�kom.�
506-825-605.

��Sprzedam�prosięta,�tel.�kom.�
783-561-065.

��Sprzedam�jałówkę�wysokocielną,�tel.�
kom.�601-378-000.

��Sprzedam�jałówkę�cielną,�tel.�kom.�
663-790-575.

��Sprzedam�2�jałówki,�jedna�do�
zacielenia,�druga�–�wycielenie:�
grudzień,�tel.�(46)�838-98-66.

��Byczek�Simental,�tel.�510-158-246.

��Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�tel.�
kom.�721-347-722.

��Jałówki�cielne,�wycielenie:�
styczeń,�obora�pod�oceną,�tel.�kom.�
510-099-950.

��Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�
termin:�29.11.2018,�tel.�600-287-313.

��Sprzedam�prosięta,�tel.�kom.�
665-407-122.

��Sprzedam�dwie�krowy,�tel.�kom.�
515-368-635.

��Sprzedam�jałówkę�wysokocielną,�tel.�
kom.�721-502-526.

��Sprzedam�krowę�wysokocielną,�tel.�
kom.�669-356-363.

��Sprzedam�2�lochy,�młode,�prośne,�tel.�
kom.�536-602-532.

��Sprzedam�jałoszki,�tel.�506-552-043.

��Sprzedam�jałówkę�na�ocieleniu,�tel.�
kom.�608-532-119.

��Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�tel.�
kom.�510-845-858.

��Prosięta�po�35�kg,�105�szt.,�tel.�kom.�
782-583-272.

��Jałówka�HF,�wycielenie:�20.11.2018,�
tel.�kom.�515-837-676.

��Sprzedam�cielaka,�tel.�883-552-727.

��Dwie�cieliczki�typu�mięsnego�
do�chowu�opasowego,�tel.�kom.�
695-197-672.

��Sprzedam�pawie�samce,�tel.�kom.�
514-529-618.

��Sprzedam�prosiaki�8�sztuk�25�kg,�
320�zł/para,�tel.�kom.�693-322-822.

��Sprzedam�prosiaki,�tel.�kom.�
785-641-260.

��Prosiaki�3�szt.,�tel.�kom.�515-291-402.

��Młode�prośne�loszki,�tel.�kom.�
730-523-191.

��Jałówka�cielna,�wycielenie:�początek�
grudnia,�tel.�kom.�607-889-775.

��Jałówka�po�wycieleniu,�tel.�kom.�
530-306-673.

��Sprzedam�prosiaki�8�sztuk�
rejestrowane,�tel.�kom.�513-186-971.

��Sprzedam�byczka�i�jałoszkę�3�
miesiące,�tel.�(46)�838-73-77.

��Byczki�większe,�tel.�794-970-444.

��Sprzedam�warchlaki�25-30�kg,�tel.�
kom.�609-967-743.

��Sprzedam�2-letnią�klacz�
zimnokrwistą.�Piękna,�zadbana,�źrebna�
(potw.�bad.�USG).�lokalizacja�Słubice,�
tel.�kom.�505-532-679.

��Sprzedam�byczka,�tel.�604-245-140.

maszyny
��Agregat�ścierniskowy�Rolmako,�2009�

rok,�zabezpieczenie�sprężynowe,�5�łap,�
stan�bdb,�tel.�kom.�609-541-340.

��Przyczepę�rolniczą�3,5�t.,�wywrotkę,�
tel.�kom.�888-927-208.

��Sprzedam�siewkę�do�nawozu,�tel.�
kom.�501-632-719�po�15.00.

��Pług�5-skibowy�Unia�Grudziądz�Tur�
-4+1,�I-właściciel,�tel.�kom.�609-506-587.

��Sprzedam�dwukółkę�sadowniczą,�tel.�
kom.�603-610-952.

 �Ciągnik T-25A, 1982 rok, 10.000 
zł, tel. kom. 609-469-225.

��Rozrzutnik�obornika�Fortschritt�
8-10�ton,�stan�bardzo�dobry,�tel.�kom.�
692-147-339.

��Ciągnik�rolniczy�John�Deere�6330,�
2008�rok�z�turem�Quicke,�stan�idealny,�
tel.�kom.�692-147-339.

��Rozsiewacz�nawozów,�rozrzutnik�
obornika,�samozbierającą�
jugosławiankę,�tel.�kom.�693-552-221.

��Brony�5,�siewnik,�kultywator,�pług�
3-14,�tel.�kom.�691-770-732.

��Sprzedam�ciągnik�C-355�po�
remoncie�silnika,�skrzyni�biegów,�
przód,�blachy,�instalacja�nowa,�Tur,�
wspomaganie,�tel.�kom.�609-225-633.

��Prasę�zmienno-komorową�Claas�
Wariant�280,�rotor,�noże,�siatka,�tel.�kom.�
606-753-417.

��Prasa�kostkująca�Sipma,�
glebogryzarka,�łuskarka�do�bobu,,�tel.�
kom.�664-173-486.

��Śrutownik�bijakowy,�dojarka�Alfa�
laval,�zgrabiarka�7,�tel.�692-199-767.

��Ciągnik�C-360�3P,�1988�rok,�silnik�po�
kapitalnym�remoncie,�nowe�sprzęgło,�
odnowiony�wizualnie,�19.500�zł�do�
negocjacji,�tel.�kom.�509-499-556.

��Wywrotka�1-osiowa,�nowa�8.000,�tel.�
kom.�880-709-761.

��Talerzówka�duża,�hydraulicznie�
rozkładana;�rozrzutnik�Fortshritt,�
objętościowy,�tel.�kom.�665-103-042.

��Agregat�ścierniskowy,�rozrzutnik�
obornika�Fortchritt,�tel.�kom.�
500-225-198.

��Sprzedam�kosiarkę�do�remontu,�tel.�
kom.�663-790-575.

��Sprzedam�automatyczną�łuskarkę�do�
bobu,�tel.�kom.�790-575-493.

��Ciągnik�Fendt�515C�1998�rok,�150�
KM,�8.700�MTG,�stan�dobry;,�tel.�kom.�
662-004-676.

��Ciągnik�John�Deere�6430�2011�rok,�
120�KM,�970�MTG,�stan�bdb,�tel.�kom.�
662-004-676.

��Pług�2-skibowy,�tel.�601-692-105.

��Siewnik�poznaniak,�pług,�wielorak,�
przyczepa,�kultywator,�wałki�do�
agregatu,�tel.�kom.�509-853-384.

��T-25,�pług�2-skibowy�Grudziądz,�
brony,�tel.�kom.�502-322-564.

��Ciągnik�C-330�Ursus,�przyczepa�
wywrot,�tel.�(46)�874-64-14.

��Sprzedam�kosiarkę�rotacyjna�
1,85�m,�pompę�do�beczki,�tel.�kom.�
724-041-546.

��Pług�Unia-Grudziądz�3-skibowy,�tel.�
kom.�785-159-385.

��Sprzedam�talerzówkę,�tel.�kom.�
696-274-457.

��Sprzedam�traktor�z�turem�MF�275/�
Ursus�4512,�tel.�kom.�506-609-999.

��Kombajn�bizon�1986�rok,�sprawny;�
kopaczka�do�warzyw,�tel.�kom.�
510-099-950.

��Sprzedam�wóz�przerobiony�na�
platformę,�tel.�kom.�605-112-529.

��Śrutownik�walcowy,�tel.�kom.�
693-116-346.

��Zgrabiarka�7-ramienna,�siewnik�23�
rurki,�tel.�kom.�793-690-539.

��Sprzedam�suszarnię�do�kukurydzy�na�
olej�opałowy,�tel.�kom.�696-463-410.

��Ciągnik�rolniczy�Case�Farmall�75C,�
2012�rok,�tel.�kom.�693-177-813.

��Kombajn�do�zboża,�porzeczki,�aronii,�
tel.�kom.�693-177-813.

��Sprzedam�ciągnik�C-385,�tel.�kom.
694-657-883.

��Pługi�obrotowe�3�i�4-skibowe�
Kverneland�na�resorze,�tel.�kom.�
605-884-584.

��Rozrzutnik�10�ton�z�nadstawkami,�
kombajn�Anna,�tel.�kom.�721-169-137.

��Części�używane�do�C-328,�C-330,�
C-360,�C-380,�C-355,�MTZ,�T-25�
Władimirec,�tel.�kom.�880-353-819.

��Sprzedam�deszczownię,�tel.�kom.�
504-292-642.

��Przyczepa�wywrotka,�4�t,�garażowana,�
1986�rok,�stan�bdb,�11.000�zł,�tel.�kom.�
724-262-800.

��Ciągnik�C-360,�przyczepa�3,5�t.,�
rozrzutnik,�agregat,�okolice�Śleszyna,�
tel.�kom.�509-894-351.

��Siewnik�poznaniak,�tel.�888-761-255.

��Beczka�asenizacyjna�4.000�l,�stan�
bdb,�tel.�kom.�600-523-438.

��Ładowacz�Troll,�glebogryzarka,�
talerzówka,�kosiarka,�sadzarka,�agregat,�
tel.�kom.�515-710-848.

��Samozbierająca�jugosławianka,�
podajnik�do�belek,�ładowacz�
hydrauliczny,�tel.�kom.�693-093-631.

��Ładowacze�czołowe�do�Ursus�C-330,�
C-360,�3512,�T-25�hydrauliczne�lub�na�
linkę,�tel.�kom.�608-686-489.

��Pług�4-skibowy�zagonowy�
Skjold,�brona�3-polowa,�kultywatory�
grudziądzkie:�2,10;�3-metrowy�
z�wałkami,�siewka�do�nawozu,�
Władimirec�T-25,�tel.�kom.�608-686-489.

��Owijarkę�do�bel,�lejek�do�nawozu,�tel.�
kom.�693-596-464.

��Sprzedam�kosiarkę�dyskową�Krone,�
przetrząsacz,�zgrabiarkę�Krone,�
mieszalnik�2�t,�śrutownik�ssąco-
tłoczący,�tel.�kom.�694-662-049.

��Sprzedam�kombajn�Bolko,�tel.�kom.�
514-642-411.

��Sprzedam�C-360,�tel.�kom.�
607-645-243.

��Rozrzutnik�1-osiowy�do�remontu,�tel.�
kom.�783-131-955.

��Waga�500�kg,�lina�100�m,�sadzarka�
do�ziemniaków,�tel.�kom.�664-255-197.

��Kombajn�ziemniaczany�Hassia,�
sortownik�do�ziemniaków,�sadzarka,�
pług�3-skibowy,�dojarka,�tel.�kom.�
510-297-491.

��Sprzedam�ciągnik�C-360,�siewnik�
Nordsten,�przyczepa,�tel.�kom.�
509-652-840.

��Prasa�Unia�Samarol�łańcuchowo-
walcowa,�tel.�kom.�660-096-236.

��Ciągnik�C-330,�Daewoo�Matiz,�
opryskiwacz,�tel.�kom.�667-372-209.

��Przetrząsacz�do�siana�5m,�tel.�kom.�
604-245-140.

inne
��Obornik�bydlęcy�z�dowozem,�tel.�kom.�

726-121-861.

��Obornik�bydlęcy,�tel.�kom.�
693-157-117.

��Sprzedam�obornik�z�załadunkiem,�tel.�
kom.�518-360-010.

��Oddam�drzewa�owocowe�na�pniu,�tel.�
kom.�516-651-692.

��Schładzalnik�do�mleka,�330-litrowy,�
tel.�kom.�693-975-404.

��Zbiornik�1.000�litrów�i�wialnię,�tel.�
kom.�660-842-007.

��Karmniki�dla�świń,�tel.�kom.�
692-438-403.

��Oddam�drzewo�jabłonkowe�w�zamian�
za�wykarczowanie�sadu,�tekl.�kom.�
600-887-683.

��Plandeki�siatkowe�(banery),�tel.�kom.�
603-809-795.

��Sprzedam�wagę�do�żywca,�
kultywator,�brony,�opiełacz,�tel.�kom.�
721-347-742.

��Wałki�rozrzucające�rozrzutnika�
Fortschritta�T088,�tel.�kom.�
692-146-594.

rolnicze – usługi
��Białkowanie�obór,�tel.�kom.�

518-168-598.

 �Naprawa ciągników, maszyn 
rolniczych, sprzętu budowlanego, 
samochodów ciężarowych, tel. kom. 
510-809-025.

��Bielenie�budynków�inwentarskich,�
dezynfekcja,�tel.�kom.�663-452-727.

��Transport�maszyn�rolniczych,�
kombajnów�zbożowych,�tel.�kom.�
665-734-042.

 �Naprawa, diagnostyka 
komputerowa ciągników 
rolniczych. Każda marka, tel. kom. 
697-778-780.

��Okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

��Zbiór,�transport�i�skup�kukurydzy�na�
ziarno,�tel.�kom.�664-187-631.

��Siew�zbóż�zestawem�uprawowo-
siewnym,�talerzowym,�pneumatycznym,�
tel.�kom.�606-294-284.

 �CIęCIe KUKURyDZy NA ZIARNO, 
TeL. KOM. 609-376-972.

��Piaskowanie�z�dojazdem,�tel.�kom.�
518-168-598.

��Transport�maszyn�rolniczych�–�laweta,�
tel.�kom.�669-267-137.

 �Przewóz wytłoków z jabłek i 
buraczanych, tel. kom. 604-457-
742, 604-215-532.

zwierzęta

sprzedaż
��Hodowla�sprzeda�szczenięta�

owczarka�niemieckiego,�długowłose,�
suczki:�5-mies.,�1,5-roczną,�dorosłą,�tel.�
kom.�783-637-875.

 �Indyki, parę gęsi „garbonosów”, 
tel. kom. 604-428-289.

��Suczka�maltańczyka,�tel.�kom.�
608-815-516.

��Szczenięta�owczarka�niemieckiego,�
długowłose�oraz�dorosłe�suki,�tel.�kom.�
504-202-526.

��Sprzedam�kaczki�rosołowe,�tel.�kom.�
696-375-777.

��Pieski�Chihuahua,�tel.�kom.�
600-915-738.

��Sprzedam�bażanty�polne�z�tego�roku,�
tel.�kom.�603-972-528.

��Owczarek�niemiecki,�3-miesięczny�
szczeniak,�tel.�kom.�725-368-799.

��Sprzedam�koguty.�Oddam�pieska,�
tel.�(46)�838-11-24.

��Klatki,�króle,�tanio,��
tel.�kom.�531-467-981.

��Owczarki�niemieckie,�szczeniaki,�
podpalane�i�czarne,�tel.�kom.�
506-641-866.

��Kucyk,�tel.�kom.�785-543-610.

inne
��Oddam�kotki�w�dobre�ręce,��

tel.�kom.�783-124-287.

REKlAMA
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Sport
Pływanie�|�III�Memoriał�Pływacki�im.�Grzegorza�Kuczyńskiego

Siostry Czubik znów na podium
Siostry – Aleksandra i Marta Czubik 
oraz Sebastian Głowacki, pasjonaci pływania, odnieśli 
kolejne sukcesy, biorąc udział w III Memoriale 
Pływackim im. Grzegorza Kuczyńskiego, rozgrywanym 
w sobotę, 6 października, w Sandomierzu.

W zawodach zorganizowa-
nych po raz pierwszy przez Klub 
Foka w Sandomierzu oraz Urząd 
Miasta w Sandomierzu, na cześć 
założyciela i pierwszego preze-
sa klubu, wzięło udział łącznie 
206 zawodników. Młodzi łowi-
czanie, trenujący obecnie pod 
okiem szkoleniowców Pawła Do-
mańskiego i Jakuba Sidora (UKS 
Dwójka Sochaczew) swoją przy-
godę z pływaniem rozpoczęli na 
łowickiej pływalni i z każdym 
kolejnym rokiem doskonalą swo-
je umiejętności, czego potwier-
dzeniem są udane starty w zawo-
dach.

Aleksandra Czubik (rocznik 
2008) wystartowała w dwóch 
konkurencjach, na dystansie 50 m 
stylem dowolnym i motylkowym. 
Pierwszy start zakończyła na 
trzeciej pozycji osiągając wynik 
35.81 s, a na drugim podium sta-
nęła za pokonanie dystansu 50 m 
stylem motylkowym w 44.75 s.

Marta za osiągnięcie wyniku 
40,64 min w stylu klasycznym 
wywalczyła srebro, zaś w konku-
rencji 100 m w stylu zmiennym 

stanęła na najwyższym podium, 
osiągając rezultat 1:22.12 min. 

Nieco mniej szczęścia miał Se-
bastian, który w konkursie na dy-
stansie 50 m stylem klasycznym 
z wynikiem 46.30 s znalazł się 
tuż za podium, czyli na miejscu 
czwartym, zaś pływając stylem 
zmiennym na dystansie 100 m
z wynikiem 1:28.20 min był piąty.

Brawa i gratulacje należą się 
młodym sportowcom za wytrwa-
łość i hart ducha w ciężkich tre-
ningach, które przekładają się na 
sukcesy w tej dyscyplinie sportu.

– Wyniki może byłyby jeszcze 
lepsze, gdyby nie było zmęczenia 
wyczerpującą podróżą. A do tego 
musieliśmy wstać dosyć wcze-
śnie, aby dotrzeć na czas. Dziew-
czyny poprawiły życiówki, czyli 
są zadowolone z tych zawodów. 
Chętnie trenują w UKS Dwójka 
Sochaczew, zapał jest. Dodatkowo 
dziewczęta zajmują się lekkoatle-
tyką. Na koniec ubiegłego roku 
uplasowały się na dobrych pozy-
cjach, bo Marta w „podstawów-
kach” wygrała ranking lekkoatle-
tyczny, a Ola była sklasyfi kowana 

w pierwszej dziesiątce. Można po-
wiedzieć, że są wszechstronne. Je-
stem z nich bardzo dumny – opo-
wiedział tata zawodniczek, Jerzy 
Czubik.  Gogo

 50 m dowolny, 10 lat i młodsze:�
1.�Aleksandra�Prasał�(Korona�Swim�Kielce)�� 34.80

2.�Dominika�Karwacka�(KSZO�Ostrowiec�Św.)� 34.93

3.�Aleksandra�Czubik�(UKS�Dwójka�Sochaczew)� 35.81

 50 m motylowy, 10 lat i młod-
sze:  

1.�Izabela�Wąsowicz�(Salwator�Kraków)� 41.01

2.�Aleksandra�Czubik�(UKS�Dwójka�Sochaczew)� 44.75

3.�Klaudia�Grasza�(Sparta�Biłgoraj)� 50.91

 50 m klasyczny – 11 lat:
1.�Paweł�Wołoszyn�(Sparta�Biłgoraj)� 40.12

2.�Franciszek�Szymański�(Dwójka�Sochaczew)� 43.43

3.�Radosław�Oszajca�(Sparta�Biłgoraj)� 46.23

4.�Sebastian�Głowacki�(UKS�Dwójka�Sochaczew)� 46.30

 50 m klasyczny – 12 lat: 
1.�Zuzanna�Kamińska�(KSZO�Ostrowiec�Św.)� 39.25

2.�Marta�Czubik�(UKS�Dwójka�Sochaczew)� 40.68

3.�Gabriela�Górniak�(KSZO�Ostrowiec�Św.)�� 41.99�

 100 m zmienny – 11 lat:
1.�Paweł�Bury�(Sparta�Biłgoraj)� 1:17.81

2.�Wojciech�Papierz�(Sparta�Biłgoraj)� 1:21.71

3.�Paweł�Wołoszyn�(Sparta�Biłgoraj)� 1:22.11�

5.�Sebastian�Głowacki�(Sochaczew)� 1:28.20

 100 m zmienny – 12 lat:
1.�Marta�Czubik�(UKS�Dwójka�Sochaczew)� 1:22.12

2.�Maria�Wojciechowska�(Salwator�Kraków)� 1:23.05

3.�Łucja�Gorlich�(Salwator�Kraków)� 1:23.31

Marta Czubik pobiła swój 
rekord życiowy�i�zajęła�pierwsze�
miejsce.
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Aleksandra Czubik z�dumą�
prezentuje�swój�srebrny�medal�
i�dyplom.

Dart |�7.�turniej�XX�edycji�OMŁ

Walczyli o złotego lega
Nietypowy przebieg miał 7. tur-

niej XX edycji OMŁ, czyli czy-
li Otwartych Mistrzostw Łowicza 
w darcie 501 d.o., rozegrany w 
piątek, 19 października. 

Do rozgrywek zgłosiło się dzie-
sięciu zawodników, którzy zosta-
li podzieleni na dwie grupy. Do 
rundy play off przeszło po dwóch 
najlepszych zawodników, grając 
ze sobą w systemie każdy z każ-
dym, czyli po trzy mecze. Wśród 
nich znaleźli się: Grzanka, Wroń-
ski, Kocus i Kryszkiewicz.

Po grupach okazało się, że był 
idealny remis, przez co pierw-
sza trójka walcząc o zwycięstwo 
zagrała złotego lega. Pierwszy 
wygrał, rzucając dubla Grzan-
ka, następny był Kocus, a trzeci 
Wroński. Kryszkiewicz uplasował 
się na pozycji czwartej.

Następne spotkanie odbędzie 
się w piątek, 26 października, w 
Barze Maja w Łowiczu przy ul. 
Dworcowej 8.  Gogo

 7. turniej XX edycji OMŁ w dar-
cie 501 d.o.: 

1.�Sylwester�Grzanka�–�ŁKD�leg�Łowicz�(1)� 116

2.�Jacek�Kocus�–�ŁKD�leg�Łowicz�(2)� 100

3.�Marcin�Wroński�–�ŁKD�leg�Łowicz�(4)� ��76

4.�Michał�Kryszkiewicz�–�ŁKD�leg�Łowicz�(3)� ��74

5.�Artur�Wójcik�–�ŁKD�leg�Łowicz�(7)� ��38

6.�Marcin�Wyszogrodzki�(6)� ��36

7.�Łukasz�Burzyński�(5)� ��36

8.�Artur�Borowiec�(9)� ��34

9.�Paweł�Adamczyk�–�ŁKD�leg�Łowicz�(8)� ��28

10.�Marcin�Podrażka�(10)� ��28

11.�Mariusz�Siekierski�(11)� ��18

12.�Bogusław�Zagawa�(12)� ��16

13.�Bogdan�Adamczyk�(13)� ����8

������Artur�Siekierski�–�ŁKD�leg�Łowicz�(13)� ����8

15.�Kamil�Kozieł�(15)�

Złotego lega wygrał Sylwester Grzanka, przed�Jackiem�Kocusem�
i�Marcinem�Wrońskim.�
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Piłka siatkowa�I�Akademia�PGE

Łowiczanie w barwach 
Skry Bełchatów
Absolwenci Gimnazjum Nr 3 w Łowiczu,
Paweł Górski i Adam Kostrzębski, dołączyli 
do juniorów Skry Bełchatów. Trenują w drużynie 
prowadzonej przez Radosława Kolanka.

Gimnazjum nr 3 Łowicz bierze 
udział w projekcie Akademii Siat-
kówki PGE Skry i to właśnie na 
zajęciach Akademii nasi siatkarze 
zdobywali swoje umiejętności. 

Jak podaje serwis Skry Bełcha-
tów, Górski i Kostrzębski pierwsze 
siatkarskie kroki stawiali w Łowi-
czu, gdzie ich trenerem był Zbi-
gniew Gronczewski. Szkoła Pod-
stawowa Nr 3 w Łowiczu (dawniej 
także oddziały Gimnazjum Nr 3) 
jest objęta projektem Akademia 
Siatkówki PGE Skry, dzięki cze-
mu ma możliwość uczestnictwa 
w wielu wydarzeniach, meczach 
żółto-czarnych oraz turniejach. To 
właśnie podczas jednego z nich 
trener Kolanek zwrócił uwagę na 
wyróżniających się z chłopaków.

– Na zawodach organizowa-
nych przez Akademię Siatkówki, 
mój obecny trener porozmawiał 
ze mną, opisał jak wygląda i funk-
cjonuje klub i zaproponował wy-
stępy w Skrze Bełchatów – mówi 
Paweł dla serwisu Skry. 

Podobnie sytuację opisuje jego 
kolega Adam. Młodzi siatkarze 
występują w rozgrywkach junior-
skich oraz II lidze mężczyzn. Pod-
kreślają, że na treningach jest dużo 

ciężkiej pracy, ale na to się nasta-
wili przechodząc do Bełchatowa.

– Szczególnie na początku se-
zonu treningi były bardzo ciężkie. 
Mimo wszystko bardzo mi się to 
podobało. Była to dla mnie od-
skocznia od rzeczywistości, nie 
myślałem o niczym innym niż 
piłka. Jestem świadomy, jak dużą 
szansę dostałem i nie chciałbym 

jej zmarnować – podkreśla Paweł 
na stronie Bełchatowa. 

Obaj przyznają, że miłość do 
siatkówki zaszczepił w nich trener 
Gronczewski. – Dziękujemy Panu 
Zbigniewowi za zaangażowanie 
i trud włożony w siatkarskie wy-
chowanie siatkarek i siatkarzy 
Akademii Siatkówki w Łowi-
czu oraz życzymy wytrwałości
i sukcesów w dalszej pracy. A za 
chłopaków w barwach EKS Skra 
Bełchatów i PGE Skry II Bełcha-
tów trzymamy kciuki – czytamy 
na portalu akademiaskry.pl.

Warto też przypomnieć, że ło-
wiccy siatkarze doświadczenie 
zdobywali też w ekipie UKS Ko-
rabka Łowicz, która co roku wal-
czy o mistrzostwo Amatorskich 
Mistrzostw Łowicza. Ekipa trene-
ra Pawła Tomczaka zawsze wal-
czy o najwyższe cele, a młodzi 
siatkarze uczą się gry w tej lidze 
u boku doświadczonych zawodni-
ków z Korabki.   

Cieszymy się z postępów mło-
dych siatkarzy z Łowicza. Pasja 
do siatkówki pozwala im speł-
niać swoje marzenia. Są przy-
kładem dla wielu młodych spor-
towców, że warto stawiać sobie 
wysokie wymagania i nie bać się 
wyzwań. Może pójdą w ślady ta-
kich znanych sportowców z Ziemi 
Łowickiej jak Zbigniew Bródka, 
czy Maciej Rybus i walczyć będą 
w barwach reprezentacji kraju.  zł

Adam Kostrzębski i Paweł 
Górski pierwsze�kroki�
w�siatkówce�stawiali�w�Łowiczu
pod�okiem�Zbigniewa�
Gronczewskiego.
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Piłka nożna�|�8.�i�9.�kolejka�skierniewickiej�klasy�A

Dobra forma Daru i Olimpii
Zawodnicy 
skierniewickiej klasy A 
mają za sobą mecze 
8. i 9. kolejki. 
W bardzo dobrej formie 
w tych meczach byli 
gracze Daru Placencji
i Olimpii Niedźwiada. 
Oba zespoły 
zainkasowały komplet 
punktów.

Dar zajmujący piąte miejsce 
w tabeli pokonał w Zdunach tam-
tejszą Astrę 3:1 (przegrywał 0:1) 
oraz zwyciężył w meczu przed 
własną publicznością z Czarny-
mi Bednary 2:1. Olimpia z kolei 
awansowała na siódme miejsce 
w tabeli po wygranych ze Startem 
Złaków Borowy aż 8:3 w me-
czu wyjazdowym oraz wygranej 
u siebie z Rawką Bolimów 3:0. 
Zespół trenera Grzegorego ma na 
swoim koncie 13 punktów. 

Różne nastroje mieli w Łysz-
kowicach ponieważ Laktoza 
przegrała wysoko z Wolą Wola 
Chojnata 1:5 (mecz wyjazdowy) 
oraz sensacyjnie Laktoza wygra-
ła na własnym boisku z liderem 
tabeli Unią II Skierniewice aż 
7:0! Po tym meczu trener Stani-
sław Nezdropa i jego zawodnicy 
mogli świętować.

Czarni Bednary po wygranej 
z GLKS RZD Żelazna 3:1, prze-
grali ze wspominanym Darem 
1:2 i zajmują 9. miejsce w ligo-
wej tabeli. Na 10. jest Astra Zdu-

ny, która po porażce z Darem Pla-
cencja, zwyciężyła na trudnym 
terenie w Bedlnie 1:0, a jedyny 
gol w tym meczu padł po trafi e-
niu samobójczym. 

Tuż za Astrą w tabeli jest 
Start Złaków Borowy, który 
w dwóch meczach nie zainkaso-
wał punktów i stracił aż 12 goli. 
Zespół grającego trenera Arka-
diusza Przyżyckiego przegrał 
z Olimpią Niedźwiada 3:8 
oraz z Manchatanem Nowy Ka-
węczyn 1:4 (prowadząc do 70. 
min. 1:0).  ever 

8. kolejka skierniewickiej klasy 
A: 
 LKS Start Złaków Borowy – 
LKS Olimpia Niedźwiada 3:8 
(1:5);�br.:�Kamil�Przyżycki�(45),�Mar-
cin�Głowacki� (60)� i�Cezary�Guzek�
(89)� –� Przemysław� Zabost� (15),�
Eryk� Wideński� (26),� Michał� Kroc�
(27),�Patryk�Kośmider�(36),�Adrian�
Strugacz� (40),� Robert� Jaros� (47)
i�Daniel�Bończak�2�(59�i�79)
 SKS Astra Zduny – LKS Dar 
Placencja 1:3 (1:0);� br.:� Jakub�
Papuga�(43)�–�Piotr�Drzewic�(64)
i�Jakub�Kędziora�2�(82�i�90)
 LKS Wola Wola Chojnata – 
GLKS Laktoza Łyszkowice 5:1�
(3:1);� br.:� Mateusz� Kociszewski
3� (1,�18� i�33)� i�Adrian�Augustow-
ski� 2� (50� i� 67)� –� Kamil� Walencik�
(15)
 LKS Czarni Bednary – GLKS 
RZD Żelazna 3:1 (2:0);� br.:� Ad-
rian�Dąbrowski�2�(18�i�77)�i�Hubert�
Taczalski� (44)� –� Jarosław� Duda�
(70)
 MKS Unia II Skierniewice – KS 

Manchatan Nowy Kawęczyn 
1:1�(0:1)
 MGKS Białka Biała Rawska – 
GKS Głuchów 16:0�(4:0)
 GKS Rawka Bolimów – GKS 
Bedlno 0:1�(0:1)

9. kolejka skierniewickiej klasy 
A:
 Olimpia Niedźwiada – Raw-
ka Bolimów 3:0;� br.:� Bartłomiej�
Grzegory� (53),� Daniel� Bończak�
(87),�Robert�Jaros�(65)
 Dar Placencja – Czarni Bed-
nary 2:1;�br.:�Michał�Piekacz�(15),�
Łukasz�Janicki�(45)�–�Adam�Sala-
mon�(46)
 GKS Bedlno – Astra Zduny 
0:1;� br.:� Marcin�Panek� (63-samo-
bójcza)
laktoza� Łyszkowice� –� Unia� II�
Skierniewice�7:0;
 Manchatan Nowy Kawęczyn – 
Start Złaków Borowy 4:1;
 GKS Głuchów – Wola Wola 
Chojnata 1:5;
 GLKS RZD Żelazna – Białka 
Biała Rawska 3:1

1.�Unia�II�Skierniewice� 9� 22� 36-17

2.�GlKS�RZD�Żelazna� 9� 22� 25-9

3.�Manchatan�Nowy�Kawęczyn� 9� 21� 31-15

4.�GKS�Bedlno� 8� 15� 21-14

5. Dar Placencja 8 15 18-17

6.�Wola�Wola�Chojnata� 9� 14� 28-20

7. Olimpia Niedźwiada 9 13 27-24

8. Laktoza Łyszkowice 9 12 21-15

9. Czarni Bednary 9 11 22-16

10. Astra Zduny 9 11 17-21

11. Start Złaków Borowy 9 10 15-32

12.�Białka�Biała�Rawska� 8� 7� 27-23

13. Rawka Bolimów 8 1 4-21

14.�GKS�Głuchów� 9� 0� 7-55
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ernest Wolski z�dyrektorem�OSiR�Zbigniewem�Kuczyńskim.
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Szachy |�X�Puchar�Dyrektora�OSiR�

Jubileusz na siódemkę
W sobotę 20 września w 

Ośrodku Sportu i Rekreacji w Ło-
wiczu szachiści z Powiatu Łowic-
kiego rozegrali X Jubileuszowy 
Turniej o Puchar Dyrektora Zbi-
gniewa Kuczyńskiego. 

Zawody były rozgrywane  
w ramach akcji Polskiego Związ-
ku Szachowego „100 Turniejów 
na 100-lecie Odzyskania Niepod-
ległości” i oprócz zwiększenia 
rangi rozgrywek jeden ze zwy-
cięzców 6 kategorii będzie miał 
prawo pojawić się w stolicy. Re-
kordowa liczba 57 zawodników 
stanęła do walki o 14 pucharów 
oraz promocję do turnieju finało-
wego w Centrum Olimpijskim, 
który odbędzie się 11 listopada. 

Przed pierwszymi ruchami na 
szachownicy uczestnicy zawodów 
odśpiewali a cappella hymn Polski 
i rozpoczęła się długo wyczeki-
wana „walka na deskach”. Wszy-
scy zawodnicy rozegrali tego dnia  
9 rund systemem szwajcarskim  
w programie Chessarbiter Pro, 
który jest obowiązkowy dla tak 
ważnych zawodów. 

Najlepszą formą tego dnia wy-
kazał się Robert „Totti” Chojnow-
ski, zwyciężając 7 partii z rzędu  
i dwa razy taktycznie remisując  
w 8 i 9 rundzie. W pokonanym 
polu pozostawił on swoich klubo-
wych kolegów Pawła Wysockie-
go oraz Romana Zimochockiego. 
Obaj zdobyli po 7 punktów i tylko 
lepszym współczynnikiem Mały 
Buchholtz wyprzedzili Magda-
lenę Walczak. „Kobieta Kot” 
i tak nie może być niezadowolona, 
gdyż dobrze wylosowała w ostat-
niej rundzie i po zwycięstwie osią-
gnęła swój historyczny wynik ja-
kim było 4 miejsce w klasyfikacji 
generalnej w bardzo dobrze obsa-
dzonych zawodach. 

Nowością był specjalny puchar 
dla najlepszej rodziny, który trafił 
do rąk braci Topolskich (dokład-
nie do ośmiu rąk gdyż startowało 
ich czterech). 

Dla podkreślenia ważności im-
prezy i uczestnictwa w tym szcze-
gólnym turnieju szachowym 
każdy z uczestników otrzymał 
pamiątkowy medal. Puchary dla 
zwycięzców wręczał gospodarz 
obiektu, Zbigniew Kuczyński,  
a nagrody związane ze 100-leciem 

Odzyskania Niepodległości przez 
Polskę Burmistrz Łowicza Jan 
Krzysztof Kaliński. Ten ostatni,  
z racji swojego wyuczonego za-
wodu (nauczyciel historii), opo-
wiedział wszystkim zawodnikom 
co działo się 100 lat temu w Łowi-
czu oraz w całym kraju. 

Szczęściarzem dnia okazał się 
Ernest Wolski, gdyż kostka rzuco-
na przez burmistrza wskazała jego 
numer. I to właśnie młody repre-
zentant UKS „Pijarski KS” Ło-
wicz (najlepszy do lat 10) będzie 
reprezentował turniej wpisany  
w Polskim Związku Szachowym  
w Warszawie pod numerem 225. 
W rezerwie pozostają zwycięzca 
turnieju Robert Chojnowski oraz 
najlepsza juniorka Magdalena 
Walczak, którzy wylosowali kost-
ką numer 2 i 3.

– Zainteresowanie tym szcze-
gólnym turniejem szachowym  
w sobotę przeszło nasze wszelkie 
oczekiwania. Jeżeli zawsze turnie-
je były organizowane na szóstkę, 
to ten należy ocenić na siódemkę. 
Podobał mi się pomysł z medala-
mi dla każdego uczestnika turnie-
ju oraz tzw. puchar rodzinny, który 
zmotywował do gry nawet kilku 
tatusiów. Padł też rekord frekwen-
cji w Łowiczu i od soboty wynosi 
on 57 uczestników. Trzeba się bę-
dzie nieźle napocić, zęby go teraz 
pobić. – podsumował zawody tre-
ner ekipy ze Zdun Zdzisław Czy-
żak.  Fischer

Zwycięzcy w kategoriach:
 Open:
1�miejsce:�Robert�Chojnowski

2�miejsce:�Paweł�Wysocki

3�miejsce:�Roman�Zimochocki

 Junior:
1�miejsce:�Magdalena�Walczak

2�miejsce:�Kacper�Zakrzewicz

3�miejsce:�Tomasz�Kosiorek

 Dziewczęta:
1�miejsce:�Wiktoria�Mitręga

2�miejsce:�Paulina�Łazarska

3�miejsce:�Witkowska�Marcelina

 Początkujący junior:
Jan�Kosiorek�
 Początkujący senior:
Grzegorz�Przydatek�
 Do lat 8:  lena�Mitręga�
 50+:  Zdzisław�Orzechowski�
 Najlepsza rodzina:�
rodzina�Topolskich

Lekka atletyka�|��XXV�edycja�Czwartków�lekkoatletycznych�

Skorzystali z dobrej pogody
Pogoda w październiku oka-

zała się łaskawa i jubileuszowa 
XXV edycja Czwartków Lekko-
atletycznych miała swoją drugą  
11 października, na stadionie 
OSiR w Łowiczu im. 10 Pułku 
Piechoty. 

W „Czwartkach” zawodnicy 
walczą o miejsce w finale krajo-
wym, który zaplanowany jest na 
czerwiec 2019 roku. Tam poziom 
jest już bardzo wysoki. Okazu-
je się, że często medaliści z fina-
łu kontynuują swoją przygodę ze 
sportem i zaliczają się do czoło-
wych lekkoatletów naszego kra-
ju. To jest właśnie jeden z celów 
tej masowej imprezy dla dzieci w 
wieku 10-12 lat. W każdej odsło-
nie tej łowickiej imprezy bierze 
udział około 100 uczniów.  zł

Wyniki z 11.10.2018:
 60 m 
Chłopcy 2006

1.�Tomasz�Jarosz�(SP�Bąków)�� 8,55

2.�Jan�Pietrzak�(SP�nr�2�Łowicz)�� 8,65

3.�Mikołaj�Myślin�(SP�nr�1�Łowicz)�� 9,08

Dziewczęta 2006
1.�Gabriela�Szuflińska�(SP�Skaratki)�� �9,24

2.�Marta�Czubik�(SP�nr�Łowicz)�� 9,27

3.�Karolina�Kwiatkowska�(SP�nr�1�Łowicz)�� 9,61

Chłopcy 2007
1.�Alan�Masłowski�(UKS�GOK�Zduny)�� 8,96

2.�Antoni�Pietrzak�(SP�nr�2�Łowicz)�� 9,58

3.�Przemysław�Wódka�(SP�Bąków)�� �10,98

Dziewczęta 2007
1.�Kalina�Petelewicz�(SP�nr�1�Łowicz)�� 9,28

2.�Aleksandra�Pieńkowska�(Pijarska�SP)�� 9,78

3.�Małgorzata�Bogusz�(UKS�GOK�Zduny)�� 9,87

Chłopcy 2008
1.�Oliwier�Pietrzak�(SP�nr�3�Łowicz)�� �9,63

2.�Patryk�Banaszczak�(SP�nr�2�Łowicz)�� 9,69

3.�Mateusz�Czerbniak�(SP�nr�1�Łowicz)�� �10,58

Dziewczęta 2008
1.�Kamila�Żakowska�(SP�nr�3�Łowicz)�� 9,53

2.�Julia�Witczak�(SP�Bąków)�� 10,39

3.�Maria�Urbanek�(SP�nr�2�Łowicz)�� 10,57

 300 m 
Chłopcy 2006

1.�Eryk�Nasalski�(SP�Bąków)�� 49,64

Dziewczęta 2006
1.�Oliwia�Kamińska�(SP�nr�2�Łowicz)� 55,19

Chłopcy 2007
1.�Wiktor�Majewski�(Pijarska�SP)�� 49,22

2.�Szymon�Pilichowski�(Pijarska�SP)�� �50,06

3.�Filip�Sikora�(SP�nr�1�Łowicz)�� 57,05

Dziewczęta 2007
1.�Julia�Wojda�(UKS�GOK�Zduny)�� 57,63

2.�Oliwia�Masłowska�(SP�Bąków)�� 67,52

Chłopcy 2008
1.�Jakub�Markus�(SP�nr�1�Łowicz)�� 57,74

2.�Marcel�Wojda�(SP�Bąków)�� �61,37

3.�Marcel�Grażka�(SP�nr�1�Łowicz)� �71,26

Dziewczęta 2006
1.�Michalina�leszkiewicz�(UKS�Błyskawica)�� �1.59,�72

2.�Klaudia�Kolos�(SP�nr�1�Łowicz)�� �2.05,57

3.�Hymka�Antonina�(SP�nr�2�Łowicz)�� 2.06,29

Chłopcy 2006
1.�Szymon�Kosma�(SP�Bratoszewice)�� 3.36,�33

2.�Bastian�Stobnicki�(SP�nr�1�Łowicz)�� 4.45,50

3.�Jakub�Tarkowski�(SP�nr�1�Łowicz)�� 4.53,70

Chłopcy 2008
1.�Franciszek�Uczciwek�(SP�nr�1�Łowicz)�� �4.05,92

2.�Wojciech�Kosmala�(SP�nr�1�Łowicz)�� �5.16,55

 Rzut piłeczką palantową 
Chłopcy 2006

1.�Szymon�Kosmowski�(SP�nr�2�Łowicz)�� �50,00

2.�Michał�Golan�(SP�Skaratki)�� �36,00

3.�Antoni�Klimkiewicz�(SP�nr�2�Łowicz)�� �35,00

Dziewczęta 2006
1.�Klaudia�Kolos�(SP�nr�1�Łowicz)�� �45,00

2.�Jagoda�Wójcik�(SP�nr�1�Łowicz)�� �38,00

3.�Daria�Śnieguła�(SP�Skaratki)�� �35,00

Chłopcy 2007
1.�Piotr�Koper�(UKS�Błyskawica�Domaniewice)�� �33,00

2.�Szymon�Pilichowski�(Pijarska�SP)�� �33,00

3.�Patryk�Jagielski�(SP�nr�1�Łowicz)�� �27,00

Dziewczęta 2007
1.�Patrycja�Tkacz�(UKS�Błyskawica)�� �28,00

2.�Aleksandra�Czubik�(SP�nr�1�Łowicz)�� �26,00

3.�Aleksandra�Pieńkowska�(Pijarska�SP)�� �22,00

Chłopcy 2008
1.�Marcel�Wojda�(SP�Bąków)�� �28,00

2.�Jakub�Kubel�(SP�nr�1�Łowicz)�� �25,00

3.�Piotr�Wieteska�(Pijarska�SP)�� �24,00

 Skok w dal 
Chłopcy 2006

1.�Jan�Pietrzak�(SP�nr�2�Łowicz)�� �4,57

2.�Tomasz�Jarosz�(SP�Bąków)�� �4,34

3.�Szymon�Kosma�(SP�Bratoszewice)� �4,27

Dziewczęta 2006
1.�Gabriela�Szuflińska�(SP�Skaratki)�� �4,41

2.�Marta�Czubik�(SP�nr�1�Łowicz)�� �4,11

3.�Antonina�Hymka�(SP�nr�2�Łowicz)� �4,05

Chłopcy 2007
1.�Antoni�Pietrzak�(SP�nr�2�Łowicz)�� �3,81

2.�Wiktor�Majewski�(Pijarska�SP)�� �3,74

3.�Piotr�Wojda�(SP�nr�4�Łowicz)�� �3,22

Dziewczęta 2007
1.�Kalina�Petelewicz�(SP�nr�1�Łowicz)�� 4,07

2.�Natalia�Adamczyk�(SP�nr�2�Łowicz)�� �3,29

3.�Amelia�Siekiera�(Pijarska�SP)�� �3,10

Chłopcy 2008
1.�Patryk�Banaszczak�(SP�nr�2�Łowicz)�� �3,93

2.�Oliwier�Pietrzak�(SP�nr�3�Łowicz)�� �3,89

3.�Mateusz�Czerbniak�(SP�nr�1�Łowicz)�� �3,52

Dziewczęta 2008
1.�Kamila�Żakowska�(SP�nr�3�Łowicz)�� �3,75

2.�Maria�Urbanek�(SP�nr�2�Łowicz)�� �3,57

3.�Amelia�Brzezińska�(SP�nr�1�Łowicz)�� �3,30

 Skok wzwyż 
Chłopcy 2006

1.�Mikołaj�Grzegorek�(SP�nr�1�Łowicz)�� �1,05

2.�Bastian�Stobnicki�(SP�nr�1�Łowicz)�� �1,00

Dziewczęta 2006
1.�Roksana�Jagodzińska�(SP�nr�2�Głowno)�� �1,20

Chłopcy 2007
1.�Piotr�Małecki�(SP�nr�1�Łowicz)�� �0,95

2.�Marcel�Cieślak�(SP�nr�1)�� �0,95

Dziewczęta 2007
1.�Amelia�Zajkowska�(UKS�Błyskawica)�� �1,10

Chłopcy 2008
1.�Jakub�Markus�(SP�nr�1�Łowicz)�� �1,05

 Klasyfikacja punktowa: 
1.�SP�1�Łowicz�� 4697�

2.�SP�2�Łowicz�� 3674�

3.�SP�Bąków�� 1893�

4.�UKS�Błyskawica�Domaniewice�� 1468�

5.�SP�3�Łowicz�� 1416�

6.�UKS�GOK�Zduny�� 1046�

7.�Pijarska�Szkoła�Podstawowa�� 860�

8.�SP�4�Łowicz�� 770�

9.�SP�Skaratki�� 737�

10.�SP�2�Głowno�� 260�

11.�UKS�Jedynka�Łowicz�� 198�

12.�SP�Bratoszewice�� 110�

13.�SP�3�Głowno�� 85

Dobra technika w skoku w dal 
to�połowa�sukcesu.

Podium i dyplom�to�jest�duże�
wyróżnienie�dla�młodych�
sportowców.
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Lekka atletyka�|�Wywiad�z�trenerem�UKS�Błyskawica�Domaniewice�

Mieczysław Szymajda podsumował sezon
Lekkoatleci z naszego powia-

tu zakończyli już starty na otwar-
tym stadionie w sezonie w 2018 
roku. Było sporo sukcesów, ra-
dości, ale były też rozczarowania.  
O ocenę startów swoich pod-
opiecznych poprosiliśmy szkole-
niowca UKS Błyskawice Doma-
niewice Mieczysława Szymajdę, 
który dokonał krótkiej analizy mi-
nionego sezonu. 

 Co było największym suk-
cesem Błyskawicy Domaniewice 
zakończonego sezonu? 

– Największym sukcesem był 
niewątpliwie srebrny medal wy-
walczony w konkursie skoku 
wzwyż przez Jakuba Pająka na 
Stadionie Śląskim w Chorzowie 
w trakcie Ogólnopolskiej Olim-
piady Młodzieży będącej też Mi-
strzostwami Polski w kategorii 
wiekowej U18. Na pewno cieszy 
też, że na tej samej imprezie przez 
eliminacje przebrnęli i awansowa-
li do finałów swoich konkurencji 
Aleksandra Goszczyńska (młot  
i oszczep) i Tomasz Wieteska 
(skok w dal). Dużo radości przy-
niosły również występy najmłod-
szych zawodników, albowiem 
srebrny medal w Finale Ogólno-
polskich Czwartków Lekkoatle-
tycznych w Łodzi wywalczyła  
w skoku wzwyż Małgorzata Jakó-
biec, a brązowy w rzucie piłeczką 
palantową Antoni Abramowicz. 

 Co było największym roz-
czarowaniem?

Dużo więcej można było ocze-
kiwać po startach Angeliki Woź-
niak. Co prawda w tym roku za-

jęła w rzucie młotem 4. miejsce 
na Mistrzostwach Polski U20  
we Włocławku. ale od zawodnicz-
ki, która ma za sobą starty w ju-
niorskich Mistrzostwach Świata 
i Europy na pewno można ocze-
kiwać dużo więcej. Nie będę tej 
imprezy na pewno dobrze wspo-
minał, bo swoje starty już na eli-
minacjach zakończył Jan Gabryl-
czyk, a niektórzy, mający do tego 
predyspozycję, w ogóle się nawet 
na tą imprezę nie zakwalifikowali.

 Jakie są najbliższe plany za-
wodników klubu? 

W tej chwili najbliższą impre-
zą mistrzowską będą Halowe Mi-
strzostwa Polski w kategorii wie-
kowej U18 i U20, które odbędą się 
w Arena Toruń w dniach 8-10 lu-
tego 2019 r. W dalszej części sezo-
nu docelową imprezą będą nato-
miast Mistrzostwa Polski U20 na 
otwartym stadionie w Raciborzu. 

 Wobec kogo można mieć 
największe nadzieje na kolejny 
sezon? 

W tym roku wyniki najbardziej 
zbliżone do najlepszych rezulta-
tów w kraju w kategorii wiekowej 
U18 uzyskali wspomniani wcze-
śniej Jakub Pająk w skoku wzwyż 
– 201cm i Tomasz Wieteska – 
6.67 w skoku w dal (najlepsze 
wyniki w Polsce w tej kategorii 
wiekowej wynoszą odpowiednio  
205 cm i 6.94 m – przyp. red.) 
i sugerowałoby to, iż na tę dwój-
kę można liczyć najbardziej. Obaj 
jednak z nowym rokiem przecho-
dzą do starszej kategorii U20. Tak 
więc w pierwszym roku juniora 

starszego może o sukcesy być im 
trudno. Na pewno grono zawod-
ników mogących odnosić sukce-
sy jest jednak dużo większe. Mam 
na myśli Natalię Baleję i Julkę 
Perzyńską, którą powoli przygo-
towuje do wielobojów. Liczę też 
na dobry wynik Patryka Pająka.  
W najbliższym sezonie w jego 
przypadku odpuścimy chyba so-
bie skok w dal i poszukamy szan-
sy na obiecujący rezultat w trój-
skoku. Dopiero w tzw. sezonie 
letnim liczę na dobre wyniki Mi-
chała Bryka, Aleksandry Gosz-
czyńskiej i Jana Gabryelczyka, 
gdyż nie są to zawodnicy specja-
lizujący się w startach halowych. 
Nie można też zapomnieć o tych 
najmłodszych zawodnikach, któ-
rzy biorą udział w rywalizacji 
Czwartków Lekkoatletycznych. 
Tutaj niewątpliwie brylują Małgo-
rzata Jakóbiec i Antoni Abramo-
wicz, a przecież na Czwartkach co 
roku pojawiają się też jakieś kolej-
ne talenty. 

 Obecnie na fali jest wycho-
wanek Waszego klubu Cyprian 
Mrzygłód. Jak można skomen-
tować jego występy na are-
nie międzynarodowej w rzucie 
oszczepem? 

– Jego sukcesy bardzo cieszą. 
9. miejsce Cypriana na Mistrzo-
stwach Europy w Berlinie jest 
obecnie najlepszy największym 
sukcesem mojego wychowanka 
i dużym powodem do dumy. Po-
mimo, że jest w tej chwili zawod-
nikiem AZS AWF Gdańsk, to nie 
zapomina o swoim klubie. Gdy 
tylko przyjeżdża do Domaniewic, 
to często przychodzi do swojego 
macierzystego klubu, gdzie trenu-
je i jest mu udostępniane wszystko 
czego potrzebuje. Jestem przeko-
nany, że Cyprian wywalczy awans 
na przyszłoroczne z Mistrzostwa 
Świata w Katarze i rok później 
na Igrzyska Olimpijskie w Tokio. 
Cyprian jest bardzo ambitny, za-
tem w Tokio wszystko zdarzyć się 
może.  opr. zł

Cyprian Mrzygłód to�obecnie�jeden�z�największych�talentów,�który�swoją�
karierę�zaczynał�w�UKS�Błyskawica�Domaniewice.�
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Lekka atletyka |�Powiatowe�Mistrzostwa�w�Sztafetowych�Biegach�Przełajowych

Szkolne reprezentacje biegały na Błoniach 
Mistrzostwa powiatu łowickie-

go w Sztafetowych Biegach Prze-
łajowych odbyły się we wtorek, 
16 października, na łowickich 
Błoniach. Organizatorzy mieli po-
wody do zadowolenia, ponieważ 
pogoda okazała się łaskawa i mło-
dzi biegacze mieli doskonałe wa-
runki do ścigania się na przełajo-
wej trasie.

O awans do półfinałów woje-
wódzkich (po dwie najlepsze szta-
fety z każdej kategorii) walczyli 
uczniowie szkół podstawowych, 
gimnazjów i szkół ponadgimna-
zjalnych. Do rywalizacji przystą-
piły łącznie 34 szkolne reprezen-
tacje, które biegały na dystansach 
800, 1000 i 1200 metrów. 

W rywalizacji szkół podstawo-
wych w kategorii Igrzyska Dzie-
ci (roczniki 2006 i młodsi) ściga-
ło się 14 ekip (8 wśród dziewcząt 
i 6 wśród chłopców). W kategorii 
dziewcząt mistrzowski tytuł obro-
niły uczennice z SP w Nowych 
Zdunach (nauczyciel w-f Maciej 
Perzyna). W kategorii chłopców 
mistrzami powiatu zostali biega-
cze z SP nr 2 (nauczyciel w-f Prze-
mysław Plichta). 

W Igrzyskach Młodzie-
ży Szkolnej, gdzie biegać mogą 
uczniowie klas VII i VIII SP oraz 
III gimnazjów pojawiło się 13 ze-
społów. W kategorii dziewcząt 
(5 ekip) ponownie świetnie spi-
sały zawodniczki z Nowych Zdu-
ny (nauczyciel w-f – Aleksandra 
Mostowska), które broniły mi-
strzowskiego i wygrały zawo-
dy. W sztafetach chłopców, gdzie  
o mistrzostwo walczyło 8 zespo-
łów, zawody wygrali zawodnicy z 
SP 2 Łowicz (nauczyciel w-f: Ma-
riusz Kwiatkowski)

Tylko trzy reprezentacje wal-
czyły w gronie licealistek. Tu 
bezkonkurencyjne okazały się 
biegaczki z Pijarskiego Liceum 
Ogólnokształcące w Łowiczu (na-
uczyciel w-f Tadeusz Rutkowski), 
które pewnie obroniły mistrzow-
ski tytuł. W walce chłopców naj-
lepsza okazała się sztafeta z ZSP 
nr 4 Łowicz (nauczyciel w-f Paweł 
Kępka).

Półfinały wojewódzkie (daw-
niej zawody rejonowe) odbyły się 
Rawie Mazowieckiej, a pojechały 
tam zespoły, które zajęły pierwsze 
i drugie miejsce w zawodach po-
wiatowych. Wyniki tych rywaliza-
cji – w kolejnym wydaniu NŁ.  zł

Klasyfikacja końcowa Powiato-
wych Zawodów w Sztafetowych 
Biegach Przełajowych, Łowicz 
16.10.2018:
 Igrzyska Dzieci:
Dziewczęta (800 m):
1.�Szkoła�Podstawowa�w�Nowych�Zdunach

2.�Szkoła�Podstawowa�nr�1�w�Łowiczu

3.�Szkoła�Podstawowa�nr�3�w�Łowiczu

4.�Szkoła�Podstawowa�nr�2�w�Łowiczu

5.�Pijarska�Szkoła�Podstawowa�w�Łowiczu

6.�Szkoła�Podstawowa�w�Domaniewicach

7.�Szkoła�Podstawowa�w�Dzierzgówku

8.�Szkoła�Podstawowa�nr�4�w�Łowiczu

Nowe Zduny: Dzik�Wiktoria,�Grze-
gory� Anna,� Kubica� Michalina,�
Rybus� Wiktoria,� Stań� Katarzyna,�
Szewczyk�Sylwia,�Wojda�Julia,�Wor-
kowska�Natalia�–�nauczyciel–�Ma-
ciej�Perzyna.
SP1 Łowicz: Czubik�Marta,�Goliń-
ska�Klaudia,�Kędzia�Michalina,�Ko-
los�Klaudia,�lesiak�Alicja,�Papuga�
Natalia,�Petelewicz�Kalina,�Popław-
ska� Agata–� nauczyciel–� Iwona�
Górska.

Chłopcy (800 m):
1.�Szkoła�Podstawowa�nr�2�w�Łowiczu

2.�Pijarska�Szkoła�Podstawowa�w�Łowiczu

3.�Szkoła�Podstawowa�w�Domaniewicach

4.�Szkoła�Podstawowa�nr�1�w�Łowiczu

5.�Szkoła�Podstawowa�w�Bednarach

6.�Szkoła�Podstawowa�nr�4�w�Łowiczu

SP2 Łowicz: Adamczyk� Kacper,�
Kosmowski� Szymon,� Kozanecki�
Paweł,� lesiak� Oliwier,� Pietrzak�
Antoni,�Pietrzak�Jan,�Płacheta�Pa-
weł,� Skonieczny� Bartosz,� Wojda�
Mateusz–�nauczyciel–�Przemysław�
Plichta.
Pijarska SP: Ambroziak� Szymon,�
Dańczak�Igor,�Haczykowski�Antoni,�
Kowalik�Barotsz,�linkowski�Franci-
szek,�Łukasik�Mikołaj,�Majewski�Mi-
kołaj,�Majewski�Wiktor,�Pilichowski�
Szymon,� Urbański� Julian,� Wolski�
Antoni–�nauczyciel�–�Dominik�Kuś.

 Igrzyska Młodzieży Szkolnej:
Dziewczęta (1000 m):
1.�Szkoła�Podstawowa�w�Nowych�Zdunach

2.�Pijarskie�Gimnazjum�w�Łowiczu

3.�Szkoła�Podstawowa�w�Domaniewicach

4.�Szkoła�Podstawowa�w�Popowie

5.�Gimnazjum�nr�2�w�Dzierzgówku

SP w Nowych Zdunach:� Ba-
rańczyk� Kornelia,� Ciesielska� Na-
talia,� Deptuła� Katarzyna,� Drabik��
Anna,�Muras�Karina,�Skwarna�Ka-
tarzyna,� Stefańska� Monika,� Szew-
czyk� Aleksandra,� Workowska� Zu-
zanna� –� nauczyciel–� Aleksandra�
Mostowska.
Gimnazjum Pijarskie w Łowiczu: 
Banaszczyk� Julia,� Czerwińska�
Maja,�Filipowicz�Magdalena,�Kowa-
lik�Michalina,�Kunikowska�Karolina,�
Kuś� lidia,� Mycka� Patrycja,� Pruk�
Kamila,� Strugińska� Agata,� Wróbel�
Klara�–�nauczyciel�–�Domini�Kuś.

Chłopcy (1200 m):
1.�Szkoła�Podstawowa�nr�2�w�Łowiczu

2.�Szkoła�Podstawowa�w�Nowych�Zdunach

3.�Szkoła�Podstawowa�nr�1�w�Łowiczu

4.�Szkoła�Podstawowa�w�Popowie

5.�Pijarskie�Gimnazjum�w�Łowiczu

6.�Szkoła�Podstawowa�w�Domaniewicach

7.�Gimnazjum�nr�1�w�Kompinie

8.�Szkoła�Podstawowa�nr�4�w�Łowiczu

SP2 Łowicz: Chrząszcz� Rado-
sław,�Dróżka�Mateusz,�Graczyk�Pa-
weł,� Knera� Antoni,� Kutkowski� Se-
bastian,� Oblicki� Jakub,� Owczarek�
Krystian,� Rybus� Bartosz,� Taraska�
Szymon,� Więcek� Mateusz� –� na-
uczyciel�–�Mariusz�Kwiatkowski.
SP Nowe Zduny:�Ciąpała�Michał,�
Jabłoński� Błażej,� Koza� Michał,�
Pikulski� Kacper,� Pikulski� Piotr,� Si-
bielak�Szymon,�Stefański�Bartosz,�
Surma�Maksymilian,�Wódka�Jakub�
–�nauczyciel�–�Stanisław�Znyk

 Licealiada Szkolna:
Dziewczęta (1000 m):
1.�Pijarskie�lO�w�Łowiczu

2.�I�liceum�Ogólnokształcące�w�Łowiczu

3.�ZSP�nr�2�RCKUiP�w�Łowiczu

Pijarskie LO:� Błaszczyk� Łucja,�
Czerwińska� Michalina,� Filipowicz�
Aleksandra,� Grzejszczak� Aleksan-
dra,� Iwańska�Róża,� Justyna�Zofia,�
Kazimierczak� Sylwia,� Koza� Anna,�
Radosz� Joanna,� Sujak� Weronika,�
Wierzchowska� Katarzyna� –� na-
uczyciel�–�Tadeusz�Rutkowski.

I LO: Aniszewska� Jagoda,� Blus�
Agata,� Bochniak� Bogusława,� Deka�
Emilia,�Dłubisz�Justyna,�Dudkiewicz�
Maria,�Gajda�Maja,�Makowska�Mał-
gorzata,�Pierzchała�Aleksandra,�Stę-
pińska� Karolina,� Ulasiewicz� Weroni-
ka�–�nauczyciel�–�Tomasz�Piasecki.

Chłopcy (1200 m):
1.�ZSP�4�w�Łowiczu

2.�Pijarskie�lO�w�Łowiczu

3.�ZSP�nr�2�RCKUiP�w�Łowiczu.

4.�ZSP�nr�1�w�Łowiczu

ZSP 4:�Andrzejewski�Olaf,�Burzyń-
ski�Krzysztof,�Kirej�Jakub,�Klimczak�
Mikołaj,� Kołowacki� Kamil,� Kubica�
Mateusz,�Perzyna�Michał,�Siekiera�
Adam,� Wudkiewicz� Tomasz,� Za-
bost�Dominik–�nauczyciel–�Paweł�
Kępka.
Pijarskie LO:� Haczykowski� Jan,�
Kaźmierski� Jan,� Krajewski� Alek-
sander,� Markowski� Jan,� Masiak�
Aleksander,� Sobczak� Tomasz,�
Szczurek� Paweł,� Tomala� Paweł,�
Włodarczyk� Miłosz� –� nauczyciel–�
Dominik�Kuś.

Najlepsze reprezentacje szkół podstawowych w�powiatu�łowickiego.
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Najlepsze biegaczaki z podstawówek powiatu�łowickiego.

Piłka nożna |�II�liga�woj.�jun.�mł.�B1

Podział punktów  
Pelikana 2002

Gracze MUKS Pelikan Łowicz 
z rocznika 2002 zremisowali na 
boisku OSiR w Łowiczu z Ce-
ramiką Opoczno 1:1. Łowicza-
nie na dwie kolejki przed końcem 
rozgrywek tracą cztery punkty 
do bezpiecznego miejsca w tabeli. 

W spotkaniu z Ceramiką nie 
wystąpił najlepszy zawodnik Pe-
likana 2002 w tym sezonie Ma-
ciej Dudkiewicz, który wyjechał 
na zagraniczne praktyki ze szko-
ły. Łowiczanie do przerwy prze-
grywali 0:1, tracąc gola „do szat-
ni”. 

Po przerwie zespół trenera Ja-
rosława Rachubińskiego zdołał 
doprowadzić do remisu za spra-
wą Filipa Balika (gol w 66. minu-
cie meczu), ale nie udało się prze-
chylić szali zwycięstwa na swoją 
korzyść i mecz zakończył się po-
działem punktów. Łowiczanie  
w sytuacji w tabeli niestety bar-
dziej stracili dwa punkty, niż zy-
skali jeden.

– Ogólnie rzecz biorąc wynik 
jest chyba sprawiedliwy, choć sy-
tuacji do zdobycia bramki nasz ze-
spół miał więcej. Ceramika dłużej 
utrzymywała się przy piłce, po-
trafiła  w nią grać, ale bez sytu-
acji podbramkowych. My próbo-
waliśmy odbierać, próbowaliśmy 
kontratakować, niektóre z nich 
były skuteczne, niektóre mniej 
skuteczne. Przy odrobinie szczę-
ścia mogliśmy ten mecz wygrać, 
choć, jak wspomniałem na wstę-
pie, uważam, że jest to wynik spra-

wiedliwy. Remis niewiele nam 
daje w tabeli rozgrywek ligowych, 
ale mentalnie może nieco podbu-
duje drużynę. Jak nie umiesz wy-
grać, to chociaż nie przegraj, tak 
w naszym przypadku się dzisiaj 
zdarzyło. Piłkarsko zespół Cera-
miki miał kilku ludzi w środku 
pola, którzy potrafili tam grać. My 
musieliśmy się dobrze nabiegać, 
dużo sił zostawić, ale żeby zaan-
gażowanie było w każdym meczu 
chociaż takie, jak w dzisiejszym, 
to nie byłoby źle. Widać było, że 
zespół chciał, a to ważne – podsu-
mował trener Rachubiński.  ever

11. kolejka II liga wojewódzkiej 
juniorów młodszych B1: 
 MUKS Pelikan-2002 Łowicz 
– LKS Ceramika Opoczno 1:1 
(0:1);�br.:�Filip�Balik�(66)�–�(42).
Pelikan-2002: Mikołaj� Pietrzak�
–� Bartosz� Graczyk,� Piotr� Piekacz,�
Miłosz�Owczuk,�Mateusz�Klimczak�
(52� Kacper� Kołaczyk)� –� Jan� Kaź-
mierski� (70� Bartłomiej� Kosiacki),�
Artur� Pawłowicz,� Adam� Siekiera,�
Adam�Doroba�(73�Oskar�Wójcik)�–�
Dawid�Kaczmarek,�Filip�Balik.

Tabela:
1.�UKS�SMS�II�Łódź�(1)�� 11�� 31�� 42-8

2.�ZKS�Włókniarz�Zgierz�(3)�� 11�� 20�� 25-16

3.�ŁKS�II�Łódź�(2)�� 11�� 18�� 32-27

4.�lKS�Ceramika�Opoczno�(5)�� 11�� 17�� 20-19

5.�Sl�SAlOS�Róża�Kutno�(4)�� 11�� 16�� 18-22

6.�KS�Warta�Sieradz�(6)�� 11�� 13�� 18-24

7.�MUKS�Pelikan-2002�Łowicz�(7)�� 11���� 9�� 13-24

8.�MGUKS�Pogoń�Zduńska�Wola�(8)��11���� 2���� 8-36

Piłka nożna�|�I�liga�woj.�juniorów�mł.�B2

Pelikan 2003 gra do końca
Podopieczni trenera Dawida 

Ługowskiego z MUKS Pelikan 
Łowicz przegrywali do przerwy  
z Andrespolią Wiśniowa Góra 0:1, 
by zwyciężyć 4:2! Łowiczanie 
po nieudanej pierwszej połowie,  
w drugiej odsłonie wrzucili piąty 
bieg i po golach Marcela Wnuka, 
Krystiana Kruka, Marka Piekacza 
i Bartosza Wojciechowskiego wy-
grali ważny w kontekście utrzy-
mania w lidze mecz z ostatnią dru-
żyną w lidze 4:2. 

– Wygrany mecz, ale wbrew 
pozorom musieliśmy się mocno 
napracować żeby go wygrać.  Ze-
spół Andrespolii schował się za 

podwójną gardą i czekał na kontr-
ataki. Niestety Andrespolia po jed-
nym z nielicznych ataków strzela 
nam bramkę i do przerwy mimo 
naszej przewagi jej nie oddała. W 
przerwie wyjaśniamy sobie pew-
ne szczegóły i w drugiej połowie 
tłamsimy przeciwnika. Na efekt 
nie trzeba długo czekać bo po au-
cie Kruka i błędzie obrońcy Wnuk 
strzela na 1:1. Później mamy 5 mi-
nut w których strzelamy 3 bram-
ki i zamykamy mecz. Do końca 
mamy jeszcze kilka sytuacji, ale 
brakuje skuteczności. Przeciwnik 
zrywa się z jedną kontrą i tracimy 
bramkę. Wygrana, ale  żeby po-

konać Ceramikę we wtorek musi-
my wspiąć się na wyżyny naszych 
możliwości. Jest to możliwe, ale 
każdy zawodnik musi wziąć od-
powiedzialność za to co robi na 

boisku i skoncentrować się na 100 
procent – skomentował trener Łu-
gowski.  ever

11. kolejka I liga wojewódzkiej 
juniorów młodszych B2: 
 MUKS Pelikan-2003 Łowicz 
– GLKS Andrespolia Wiśniowa 
Góra 4:2 (0:1);� br.:� Marcel� Wnuk�
(48),�Krystian�Kruk�(60),�Marek�Pie-
kacz�(62)�i�Bartosz�Wojciechowski�
(65)�–�2�(15�i�76).

1.�GKS�Bełchatów�SA�(1)�� 11�� 26�� 30-10

2.�UKS�SMS�Łódź�(2)�� 11�� 23�� 26-12

3.�AKS�SMS�Łódź�(3)�� 11�� 19�� 32-16

4.�lKS�Ceramika�Opoczno�(4)�� 9�� 15�� 19-14

5. MUKS Pelikan-2003 Łowicz (7)  10  12  19-29

6.�KS�Warta�Sieradz�(5)�� 10�� 11�� 16-27

7.�ŁKS�Łódź�(6)�� 11�� 10�� 14-22

8.�Andrespolia�Wiśniowa�Góra�(8)�� 11���� 3�� 11-37

Krystian Kruk (biały strój) strzelił�
gola�dla�Pelikana�2003.
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Piłka nożna |�II�liga�wojewódzka�trampkarzy�C1

Pelikan 2004 ze zmiennym szczęściem
Zespół trenera Pawła Kutkow-

skiego z rocznika 2004 wygrał 
wyjazdowe spotkanie z ostatnią 
w tabeli Laktozą Łyszkowice 3:1 
oraz uległ na własnym boisku 
Warcie Sieradz jr aż 0:4. W me-
czu w Łyszkowicach do przerwy 
był remis 1:1. Łowiczanie wyszli 
na prowadzenie w 26. minucie po 
gola Mateusza Motyla, ale Lakto-
za na trzy minuty przed końcem 
pierwszej połowy wyrównała.  
W drugiej odsłonie meczu naj-
pierw Mateusz Gozdowski, a na-
stępnie Antoni Knera przesądzili  
o zdobyciu kompletu punktów.

Zdecydowanie słabiej łowicza-
nie spisali się w domowym meczu 

przeciwko Warcie Sieradz. Rywa-
le wbili Pelikanowi 2004 aż cztery 
gole i odjechali z Łowicza z kom-
pletem punktów. 

– Bardzo słaby mecz w naszym 
wykonaniu z przeciwnikiem, któ-
ry był w naszym zasięgu. Rywal 
wyszedł, walczył, wiedział, po co 
przyjechał. My chyba nie do koń-
ca. Staram się być obiektywny  
w stosunku do moich chłopców, 
ale dzisiaj muszę dosyć mocno  
i stanowczo powiedzieć, że taką 
grą nie damy rady rywalizować 
z drużynami z czołówki tabeli. 
Trzeba zdecydowanie więcej wło-
żyć walki, zaangażowania, więcej 
charakteru, mniej błędów popeł-

niać, bo po raz kolejny rozdajemy 
przeciwnikowi prezenty. Mimo 
tego, że to dopiero październik,  
a my rozdajemy przeciwnikowi 
prezenty na święta. Trzy bramki 
padły po naszych błędach, wiel-
kich błędach, a przeciwnik skru-
pulatnie to wykorzystywał mając 
bardzo dobrego, szybkiego na-
pastnika. Nie udało się zrealizo-
wać naszych założeń taktycznych 
i trzeba uczciwie przyznać, że był 
to słaby mecz w naszym wykona-
niu. Takie mecze jednak się zda-
rzają i trzeba o nim zapomnieć, 
wyciągnąć wnioski i szukać punk-
tów w następnych meczach – opo-
wiedział trener Kutkowski.  ever

10. kolejka II liga wojewódzkiej 
trampkarzy C1: 
 Laktoza Łyszkowice – MUKS 
Pelikan-2004 1:3�(1:1);�br.:�Domi-
nik�Bartosik�(37)�–�Mateusz�Motyl�
(26),�Mateusz�Gozdowski�(51),�An-
toni�Knera�(65)
11. kolejka II liga wojewódzkiej 
trampkarzy C1:  
 MUKS Pelikan-2004 – UKS 
Warta Sieradz jr 0:4� (0:2);� br.:�
Bartłomiej� Janicki� 3� (9,� 19� i� 55)��
i�Bartosz�Kikowski�(36).

1.�Sl�SAlOS�Róża�Kutno�(1)�� 10� 25�� 51-7

2.�lKS�Ceramika�Opoczno�(2)�� 11�� 23�� 23-12

3.�SP�Widzew�Łódź�(3)�� 9�� 21�� 27-12

4.�UKS�Warta�Sieradz�jr�(4)�� 9�� 19�� 30-19

5. MUKS Pelikan-2004 Łowicz (5)  10  13  16-17

6.�MKP�Boruta�Zgierz�(6)�� 11���� 8�� 21-30

7.�RKS�Mazovia�Rawa�Mazowiecka�(7)��9���� 7���� 8-22

8. GLKS Laktoza Łyszkowice (8)  11    0    3-60
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Piłka nożna |�7.�i�8.�kolejka�klasy�B

Korona zatrzymana
Mająca na swoim koncie przed 

6. kolejką gier komplet punktów 
Korona Wejsce przegrała w Mo-
krej Prawej z Jutrzenką 2:0. Do 
przerwy w tym meczu był bez-
bramkowy remis, ale po prze-
rwie gole Piotra Słowińskiego 
i Adriana Najczuka zadecydowa-
ły o zwycięstwie Jutrzenki, któ-
ra wskoczyła na trzecie miejsce 
w tabeli.

W pozostałych meczach Zjed-
noczenie Dzierzgów Bobrowniki 
wygrało u siebie z Kopernikiem 
Kiernozia 3:2, a bohaterem zwy-
cięskiej drużyny był Szymon Sie-
rota, który popisał się hattrickiem 
w tym spotkaniu! Ciekawie było 
w Boczkach Chełmońskich, gdzie 
Fenix uległ po interesującym me-
czu Meteorowi Reczyce 2:3! Me-
teor po tej wygranej przesuwa się 
na coraz wyższe miejsca w tabeli. 
W ostatnim meczu Naprzód Jam-
no wygrał w derbowym pojedyn-
ku w Gminie Łowicz na terenie 
Victorii Zabostów Duży 3:0! Dla 
drużyny trenera Sebastiana Su-
mińskiego to czwarte zwycięstwo 
w tym sezonie i Naprzód jest wi-
celider tabeli ze strata trzech punk-
tów do lidera.   ever 

7. kolejka skierniewickiej kl. B: 
 WKS Meteor Reczyce – LKS 
Victoria Zabostów Duży 5:1�
(2:0);�br.:�Amar�Ibeili�(1),�Robert�Ku-
biak�(19),�Jakub�Golisz�(48),�Mate-
usz�Białek�(62)�i�Sebastian�Kmieć�
(87)�–�Roman�Kucharski�(90)

 LKS Korona Wejsce – LKS 
Fenix Boczki Chełmońskie 6:0�
(1:0);� br.:� Piotr� Buczek� 5� (44,� 71,�
77,�89�i�90+1)�i�Mariusz�Wasilewski�
(81)
 LKS Kopernik Kiernozia – LKS 
Jutrzenka Mokra Prawa 1:4�
(0:1);� br.:� Daniel� Siekiera� (47)� –�
Przemysław�Panek�2�(15�i�70),�Piotr�
Słowiński�(50)�i�Mikołaj�Madej�(59)
GlKS� Sierakowianka� Sierakowi-
ce�–�KS�Zjednoczenie�Bobrowniki�
Dzierzgów�2:6
8. kolejka skierniewickiej kl. B:
 Fenix Boczki – Kopernik Kier-
nozia 3:2;�br.:�Paweł�Franaszek�2�
(40,� 48),� Hubert� Fijałkowski� (79)�
–�Daniel�Siekiera� (36),�Albert�Cie-
chomski�(74)
 Sierakowianka Sierakowice – 
Naprzód Jamno 3:3;�br.:�Mateusz�
Podkoń� (16),� Maciej� Kaczorowski�
(32),�Kamil�Gędek�(35)�–�Grzegorz�
Czerbniak� (29),� Konrad� Plichta�
(57),�Bartłomiej�Mitek�(59)
 Victoria Zabostów Duży – Ko-
rona Wejsce 1:2
 Zjednoczenie Bobrowniki 
Dzierzgów – Jutrzenka Mokra 
Prawa 1:1

1.�Korona�Wejsce� 8� 21� 33-6

2.�Jutrzenka�Mokra�Prawa� 7� 14� 18-10

3.�Naprzód�Jamno� 7� 13� 26-15

4.�Zjednoczenie�Dzierzgów� 7� 12� 18-13

5.�Meteor�Reczyce� 7� 12� 18-18

6.�Sierakowianka�Sierakowice� 7� 11� 17-17

7.�Victoria�Zabostów�Duży� 7� 4� 4-18

8.�Fenix�Boczki� 7� 4� 10-23

9.�Kopernik�Kiernozia� 7� 0� 8-32

Korona Wejsce�jest�liderem�klasy�B.
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Piłka nożna�|�II�liga�woj.�mł.�D1

Bez goli w meczu 
Pelikana 2006

Gracze MUKS Pelikan Ło-
wicz z rocznika 2006 bezbram-
kowo zremisowali z wiceliderem 
tabeli RAP-em Radomsko w me-
czu rozegranym na boisku OSiR  
w Łowiczu.  Samo spotkanie 
było bardzo wyrównane. Łowi-
czanie mieli szanse na zdobycie 
gola w końcowej fazie pierwszej 
części gry, ale niestety nie wyko-
rzystał jej Oliwier Boczkowski.  
W końcówce meczu RAP mógł 
zadać ostateczny cios i wygrać, ale 
bramkarz Pelikana Paweł Koza-
necki był na posterunku.

– To był bardzo wyrównany 
mecz. Graliśmy z rywalem z Ra-
domska. Jedna i druga druży-
na stworzyła sobie jakieś sytu-
acje. Radomsko grało ciekawie w 
bocznych sektorach boiska, szyb-
ko z pierwszej piłki  starali się 
wyprowadzać ataki. My również 
staraliśmy się grać do boku. Na 
początku jeszcze wygrywaliśmy 
te pojedynki jeden na jeden, ale 
nie było dokładnego zagrania do 
pomocników. Parę strzałów odda-
liśmy, aczkolwiek niecelnych. Pod 
koniec pierwszej połowy mieli-
śmy dogodną sytuację, której nie 
wykorzystał Oliwier Boczkowski, 
po podaniu Maksa Czeczko. Wy-
szedł sam na sam z bramkarzem, 

ale piłka poszła obok bramki.  
W drugiej połowie gra się wyrów-
nała. Nie stworzyliśmy sobie w 
niej konkretnej sytuacji. To rywal 
miał pod koniec meczu podob-
na do naszej z końcówki pierw-
szej, ale Paweł Kozanecki bardzo 
dobrze bronił na bramce. Podział 
punktów jest więc sprawiedliwy – 
podsumował trener Plichta. ever

11. kolejka II liga wojewódzkiej 
młodzików D1: 
 MUKS Pelikan-2006 Łowicz – 
RAP Radomsko 0:0 
Pelikan-2006:� Paweł� Kozanecki�
–�Szymon�Kosmowski,�Bartosz�Za-
gawa,�Szymon�lasota�–�Dawid�Ja-
góra,�Maksymilian�Czeczko,�Jakub�
Rychlewski,�Jan�Pietrzak�–�Bartosz�
Skonieczny.� Na� zmiany� wchodzili:�
Kacper� Adamczyk,� Oliwier� Bocz-
kowski,�Wojciech�Białas,�Stanisław�
Uczciwek,�Nikodem�Kosiorek�i�Da-
wid�Przybysz.

1.�UKS�SMS�Łódź�(1)�� 11�� 27�� 40-9

2.�RAP�Radomsko�(3)�� 11�� 20�� 36-21

3.�MGUKS�Pogoń�Zduńska�Wola�(2)��10�� 20�� 27-23

4.�GKS�Bełchatów�SA�(4)�� 11�� 19�� 29-17

5.�MUKS�Pelikan-2006�Łowicz�(5)�� 11�� 15�� 21-18

6.�MKP�Boruta�Zgierz�(6)�� 11�� 10�� 14-14

7.�lKS�Czarni�Rząśnia�(7)�� 11��� �6���� 5-24

8.�KS�Jutrzenka�Drzewce�(8)�� 10��� �4���� 8-54

Piłka nożna�|�Łódzka�liga�Orlik�E1

Pelikan 2008 w ciągłej grze
Gracze MUKS Pelikan Łowicz 

z rocznika 2008 rozegrali kolej-
ne mecze w skierniewickiej lidze 
Orlik E1, łódzkiej lidze Orlik E2.  
Do tego łowiczanie zagrali rów-
nież towarzyski mecz z przed-
stawicielem Ekstraklasy – Wisłą 
Płock. Dwa mecze toczone rów-
nocześnie na dwóch boiskach od-
były się w Nieborowie, w blasku 
jupiterów.

Łowiczanie w lidze łódzkiej 
ulegli Lechii Tomaszów 8:10, pro-
wadząc niemal przez całe spotka-
nie. O wyniku zadecydowały trzy 
ostatnie minuty meczu, w których 
rywale zdobyli 2 kluczowe gole. 

– Patrząc na zaangażowanie 
zawodników i naszą grę można 
być bardzo niezadowolonym wy-
niku. Uważam, że mieliśmy bar-
dzo dobre momenty w meczu, 
strzelaliśmy gole bardzo ładne 
i po fajnych akacjach. Uważam, 
że nasz pomysł na grę był dobry, 
rywal często grał długą piłkę, a na 
śliskiej murawie mieliśmy sporo 
problemów w defensywie – ocenił 
trener Dawid Sut. 

Łowiczanie przegrali towarzy-
skie mecze z Wisłą Płock, ale za-
prezentowali się w nich również  
z bardzo dobrej strony. – Nie cho-
dziło w tym wszystkim o wynik, 
a o dobrą grę kontrolną. Patrząc 
na wyniki na obu boiskach były 
to zwycięstwa Wisły, powiedzmy 
wyraźne. W rywalizacji było bar-
dzo wysokie tempo meczu. Gra 
Wisły mogła się podobać, a my 
graliśmy bardzo ambitnie i muszę 

pochwalić zawodników bo wy-
szliśmy do gry z bardzo wymaga-
jącym rywalem na otwarte karty. 
Przegraliśmy, ale dla mnie naj-
ważniejszym wydarzeniem było, 
że nie poddaliśmy się nawet na 
minutę. Graliśmy konsekwentnie 
piłką, przeprowadziliśmy kilkana-
ście świetnych akcji – dodał trener 
Pelikana 2008.

Łowiczanie wygrali za to dwa 
mecze w lidze skierniewickiej po-
konując Sierakowiankę Sierako-
wice 7:3 i Orzeł Nieborów 13:7. 
– W meczu w Sierakowicach za-
graliśmy tylko jedną dobrą kwar-
tę, Dokładniej pierwszą, która 
wygraliśmy 5:0, później nie oszu-
kujmy się graliśmy poniżej ocze-
kiwań. W spotkaniu z Orłem po-
nownie świetna pierwsza kwarta, 
później bardziej wyrównane za-
wody, ale ogólnie był to nasz do-
bry mecz – zakończył trener. ever

LIGA ŁóDZKA:
 MUKS Pelikan-2008 Łowicz A 
– Lechia Tomaszów Mazowiecki 
8:10;�br.:�Filip�Domińczak�3,�Paweł�
Płacheta�2,�Antoni�Haczykowski�2,�
Artur�Boryna

1.�TMRF�Widzew�Łódź�(2)�� 7� 18�� 41-19

2.�MlKS�Widok�Skierniewice�(1)�� 7�� 13�� 45-40

3.�UKS�Warta�Sieradz�jr�(4)�� 7���� 12�� 55-35

4.�RKS�lechia�Tomaszów�Maz.�(3)�� 7���� 12� 58-54

5.�SPN�Diament�Zduńska�Wola�(5)�� 7���� 7�� 35-41

6.�MUKS�Pelikan-2008�Łowicz�(6)�� 7���� 0�� 30-75

LIGA SKIeRNIeWICKA:
 Awansem mecz 10. kolejki 
skierniewickiej ligi okr. orlików 
e1: GLKS Sierakowianka Siera-
kowice – MUKS Pelikan-2008 
Łowicz 3:7�(0:5,�0:1,�3:0,�0:1);�br.:�
3�(31,�36�i�44)�–�Kuba�Koniutis�2�(1�
i�2),�Jakub�Bryk�(7),�Piotr�Sobieski�
(9),�Jakub�Markus�(13),�Alex�Krze-
ślak�(25)�i�Filip�Sikora�(57).
 8. kolejka skierniewickiej j ligi 
okręgowej orlików e1: MUKS 
Pelikan-2008 Łowicz – LKS 
Orzeł Nieborów 13:7� (5:0,� 3:3,�
0:1,�5:3);�br.:�Filip�Sikora�4�(2,�5,�8�
i�48),�Jakub�Bryk�4�(7,�8,�22�i�27),�
Tymoteusz�Wawrzyński�(20),�Paweł�
Fabiszewski�3�(46,�48�i�49)�i�Bartło-
miej�Skóra�(53)�–�7�(16,�22,�24,�32,�
48,�50�i�60)

1.�GlKS�laktoza�Łyszkowice�(2)�� 7� 16� 53-26

2.�MUKS�Pelikan-2008�Łowicz�(1)�� 7�� 16�� 72-42

3.�lKS�Pogoń�Bełchów�(3)�� 7���� 7�� 37-53

4.�lKS�Orzeł�Nieborów�(4)�� 6���� 3�� 33-55

5.�Sierakowianka�Sierakowice�(5)� 7���� 3�� 21-41

Łowiczanie wygrali mecz awansem z�Sierakowianką�7:3.
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Piłka nożna�|�Relacja�z�meczu�Sokół�Ostróda�–�Pelikan

Remis jak porażka
sokóŁ ostróda 2�(0)
pelikan ŁoWicz 2�(1)

0:1�–�Michał�Adamczyk�(35),�0:2 
–� Krystian� Stolarczyk� (55),� 1:2� –�
Rafał� lisiecki� (56),� 2:2 –� Adrian�
Bieńkowski�(90+1).
Sokół:� Maciej� Bąbel� –� Kacper�
Wojciechowski� (46� Wojciech� We-
nglorz),� Marcin� Paczkowski,� Ka-
mil� Maternik,� Michał� Stryjewski�
(84�Adrian�Bieńkowski)�–� �Hubert�
Otręba,�Marcin�Kajca,�Tomasz�Ko-
walski�(90�Tomasz�Panek),�Michał�
Danilczyk�–�Rafał�lisiecki,�Łukasz�
Siedlik�(57�Kacper�Jodłowski).
Pelikan: Patryk� Orzeł� –� Kacper�
Kaczorowski,� Grzegorz� Wawrzyń-
ski,�Bartosz�Broniarek,�Michał�Żół-
towski�–�Dawid�Kieplin,�Sebastian�
Czapa� (70� Bartosz� Bujalski),� Kry-
stian� Mycka,� Krystian� Stolarczyk,�
Michał� Adamczyk� (74� Kamil� No-
wicki)� –� Damian� Szczepański� (77�
Sebastian�Szerszeń).
Sędziował: Radosław�Makowiecki�
(Ciechanów).�Żółte kartki: Hubert�
Otręba�(4),�Marcin�Paczkowski�(2),�
Marcin�Kajca�(3)�–�wszyscy�Sokół�
oraz�Damian�Szczepański� (1),�Se-
bastian�Szerszeń�(1),�Krystian�Sto-
larczyk�(5)�–�wszyscy�Pelikan.�

Remis w Ostródzie jeszcze 
przed rozegraniem meczu z tam-
tejszym Sokołem w Pelikanie ra-
czej braliby w ciemno. We wcze-
śniejszych trzech potyczkach 
biało-zieloni zgromadzili jednak 
raptem dwa punkty i podopieczni 
Łukasza Chmielewskiego muszą 
teraz na wyjazdach nadrabiać po-
niesione straty. Ostatecznie łowi-
czanie z Ostródy wracali z jednym 
punktem. W autobusie raczej jed-

nak panował nastrój rozczarowa-
nia. Wydaje się, że komplet oczek 
był na wyciągnięcie ręki.

Trener Łukasz Chmielewski 
znów był zmuszony lekko zmody-
fikować skład. Po razu drugi z rzę-
du w bramce stanął Patryk Orzeł. 
Jego rywal na tej pozycji – Mate-
usz Wlazłowski – wciąż nie wyle-
czył kontuzji. Ponadto groźniejszy 
okazał się uraz Michała Dobkow-
skiego, którego tym razem od po-
czątku zastąpił Dawid Kieplin. Na 
ławce usiadł Bartosz Bujalski – za-
stąpił go defensywniej usposobio-
ny Krystian Stolarczyk. Chmie-
lewski roszady dokonał także na 
szpicy, gdzie od początku zagrał 
Damian Szczepański zamiast Se-
bastiana Szerszenia.

Gospodarze odważnie weszli  
w meczu i szybko chcieli osiągnąć 
przewagę. Pelikan dobrze się bro-
nił, aż w końcu po rzucie rożnym 
wykonywanym przez gospodarzy 
wyprowadził świetną kontrą. Mi-
chał Adamczyk oszukał obrońcę 
i odegrał na środek do Sebastiany 
Czapy. Filigranowy pomocnik na-
tychmiast przerzucił na prawo do 
Dawida Kieplina. Skrzydłowy od-
ważnie wbiegł w „chmarę” rywali 
i mijał kolejnych przeciwników aż 
w końcu zatrzymał go Bąbel.

Biało-zieloni się napędzali  
i byli coraz groźniejsi. Bardzo bli-
sko bramki było po dwójkowej ak-
cji Michał Adamczyk – Michał 
Żółtowski. Drugi z wymienionych 
spod linii końcowej mocno zagrał 
wzdłuż bramki, a nadbiegający 
Michał Paczkowski wybijając pił-
kę trafił w poprzeczkę. Aktywny 
był Sebastian Czapa, który nękał 
bramkarza gospodarzy strzałami 

z dystansu oraz z pola karnego, 
ale górą zawsze był Maciej Bą-
bel. Sposobu na golkipera nie po-
trafił też znaleźć Michał Adam-
czyk uderzając z okolic narożnika 
pola karnego. Pod bramką Ptaków 
groźniej zrobiło się raz. Po dośrod-
kowaniu Marcina Kajcy z rzutu 
wolnego gospodarze domagali się 
„jedenastki” dopatrując się zagra-
nia ręką Michała Żółtowskiego. 
Arbiter ani przez chwilę się jed-
nak nie wahał nakazując kontynu-
ować grę.

Pelikan przewagę przypieczę-
tował dziesięć minut przed koń-
cem pierwszej połowy, ale i tu-
taj ofensywni piłkarze musieli 
się mocno natrudzić. Umiejęt-
nościami technicznymi popi-
sał się Damian Szczepański mi-
jając kolejnych rywali, ale jego 
strzał odbił do boku Bąbel.  
Z dobitką pospieszył Kieplin, ale 
uprzedził go Bąbel. Wybił jed-
nak piłkę wprost pod nogi nad-
biegającego Sebastiana Czapy, 
a ten bez namysłu uderzył. Zmie-
rzającą do siatki piłkę zatrzyma-
li jednak obrońcy gospodarzy.  
We właściwym miejscu był jed-
nak Kieplin, który przytomnie 
podał na środek pola karnego, 
gdzie piłkę do bramki tuż przy 
słupku skierował Michał Adam-
czyk.

Jeszcze przed przerwą gospo-
darze starali się odpowiedzieć. 
Płaski strzał Otręby sprzed pola 
karnego dobrze sparował jednak 
Orzeł. Pelikan miał dobry wynik, 
ale nie było wątpliwości, że So-
kół stać na wyrównanie i w dru-
giej połowie łowiczan czeka cięż-
ki bój. Ta odsłona rozpoczęła się 

jednak dla biało-zielonych. Pusty 
przelot przy dośrodkowaniu z rzu-
tu wolnego zaliczył Bąbel, a piłka 
spadła na głowę Stolarczyka, któ-
ry skierował ją do bramki.

Szybko podwyższone prowa-
dzenie i prezent od gospodarzy 
chyba aż za bardzo rozluźnił pił-
karzy Pelikana. Już minutę póź-
niej Lisecki wykorzystał sytuację 
sam na sam. Świetnym prostopa-
dłym podaniem ponad linią obro-
ny popisał się w tej akcji Otręba. 
Sokół osiągnął przewagę dążąc 
do wyrównania. Łowiczanie mo-
mentami dość rozpaczliwie mu-
sieli się bronić. Najbliższy wpisa-
nia się na listę strzelców był po raz 
drugi Lisiecki. Napastnik gospo-
darzy dostał dobre podanie z pra-
wej strony od Danilczyka i uderzył 
bez przyjęcia. Skórę kolegów ura-
tował Mycka, wybijając piłkę z li-
nii bramkowej.

Biało-zieloni nie wytrzymali 
jednak naporu rywali do końca. 
Wcześniej sami mogli rozstrzy-
gnąć mecz, ale nie udało im się 
skutecznie wykończyć kontry 3 na 
3. W doliczonym czasie dośrod-
kowaną piłkę przytomnie zgrał 
Otręba. Defensorzy Ptaków stanę-
li, jakby przykleili się do podłoża. 
Krycie odpuścił Mycka, a z pięciu 
metrów skutecznie uderzył Bień-
kowski. Bohaterem gospodarzy 
został zatem trener Kotas, który 
autora wyrównującej bramki wpu-
ścił na murawę 6 minut wcześniej.

Pelikan nie dał się ograć  
w Ostródzie, co samo w sobie 
jest wynikiem dobrym. Łowicza-
nie plasują się na szóstym miejscu  
w tabeli, co wciąż jest dobrym re-
zultatem. Nie można być jednak 
zadowolonym z tego remisu, jeże-
li weźmie się pod uwagę roztrwo-
nione dwubramkowe prowadze-
nie. Nie najlepszy obraz dopełnia 
fakt, że łowiczanie po raz ostatni 
w lidze wygrali 22. września.

Mateusz Lis

MATERIAŁ�WyBORCZy�SPONSOROWANy
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PROGNOZA POGODy�|�25.10.2018�–�31.10.2018

SyTUACJA SyNOPTyCZNA: 
Pogodę�kształtować�będą�układy�niżowe.��
Z�północnego�zachodu�napływa�chłodne��
i�wilgotne�powietrze�polarno-morskie.

Czwartek - Piątek: 
Zachmurzenie�duże�z�przejaśnieniami,�przelotne�
opady�deszczu,�chłodno.�Widzialność�dobra.
Wiatr�zachodni,�umiarkowany,�okresami�silny,��
6-9�m/s,�w�porywach�do�16-20�m/s.
Temp.�max�w�dzień:�+�10�st.�C�do�+�12�st.�C.
Temp.�min�w�nocy:�+�6�st.�C�do�+�4�st.�C.

Sobota - Niedziela: 
Zachmurzenie�duże�z�przejaśnieniami,�okresami�
opady�deszczu,�chłodno.�Widzialność�dobra,��
w�czasie�opadów�umiarkowana.
Wiatr�zachodni,�skręcający�na�wschodni,�słaby�
do�umiarkowanego,�3-7�m/s.
Temp.�max�w�dzień:�+�9�st.�C�do�+�10�st.�C.
Temp.�min�w�nocy:�+�5�st.�C�do�+�4�st.�C.

Poniedziałek - Wtorek - Środa: 
Zachmurzenie�umiarkowane,�okresami�duże,�
lokalnie�możliwy�opad�deszczu,�chłodno.
Widzialność�dobra,�w�czasie�opadów�
umiarkowana.�Wiatr�wschodni�i�południowo-
wschodni,�słaby�do�umiarkowanego,�3-7�m/s.
Temp.�max�w�dzień:�+�12�st.�C�do�+�14�st.�C.
Temp.�min�w�nocy:�+�6�st.�C�do�+�4�st.�C.

BIURO�METEOROlOGICZNE�CUMUlUS

PROGNOZA BIOMeTeOROLOGICZNA 
Pogoda�niekorzystnie�wpływać�będzie�na�nasze�
samopoczucie.�

UMKS Księżak|�Walne�zebranie

Zbigniew Mitek 
ponownie prezesem

W czwartek, 19 październi-
ka, w hali OSiR nr 1 w Łowiczu 
odbyło się walne zebranie spra-
wozdawczo-wyborcze UMKS 
Księżak Łowicz, podczas które-
go powołano nowy zarząd klubu. 
Funkcję prezesa powierzono peł-
niącemu te obowiązki dotychczas 
Zbigniewowi Mitkowi.

Prezes Zbigniew Mitek zdecy-
dował się zwołać to zebranie, po-
nieważ chciał dać szansę innym 
osobom, aby działały dla dobra 
łowickiej młodzieżowej koszy-
kówki. Rodzice młodych koszy-
karzy jednego z roczników mają 
do pracy prezesa wiele zarzutów 
i mają też wiele pomysłów. Dlate-
go stworzono im możliwość prze-
jęcia sterów w klubie. Na społecz-
ną funkcję prezesa jednak nie było 
chętnych. Zbigniew Mitek zmu-
szony był pozostać na stanowisku, 
ponieważ w przypadku braku pre-
zesa, klub prawnie przestałby ist-
nieć. 

Ostatecznie Mitek był jedy-
nym kandydatem zgłoszonym 
do piastowania funkcji prezesa. 
Jego kandydaturę poparło 100% 
obecnych, uprawnionych do gło-
sowania, czyli 22 osoby.  W klu-
bowym zarządzie znaleźli się po-

nadto: Agnieszka Rześna, Marcin 
Pińkowski, Jarosław Gładki, Zbi-
gniew Łaziński, Norbert Załuski 
i Cezary Znyk.

– Wybraliśmy nowy zarząd. 
Będziemy próbować dalej dzia-
łać, a kierunek działań ustalimy 
podczas pierwszego spotkania, 
które odbędzie się w przyszłym 
tygodniu. Sam nie chcę podejmo-
wać takich decyzji. Chciałbym 
wprowadzić nieco zmian, aby nie 
wszystko spadało na głowę pre-
zesa. Musimy podzielić się obo-
wiązkami. Dlatego też powoła-
liśmy większy zarząd, aby praca 
była wspólna. Czas pokaże, jak to 
wszystko się ułoży – mówi prezes 
Mitek.

Pracy w klubie jest bardzo 
dużo. UMKS Księżak skupia sek-
cję koszykówki i sekcję tenisa sto-
łowego. 

W sekcji koszykówki trenuje 
100 koszykarek i koszykarzy, któ-
rzy w tym sezonie będą rywalizo-
wać w sześciu ligach wojewódz-
kich oraz są grupy naborowe. 
Pracy organizacyjnej jest bardzo 
dużo, zatem pomoc rodziców jest 
tu mile widziana. W sekcji tenisa 
stołowego trenują zespoły drugiej 
i trzeciej ligi oraz młodzież.   zł

Koszykówka�|�Zapowiedź�6.�kolejki�I�ligi

W sobotę w Łowiczu mecz 
ze Śląskiem Wrocław

Kolejne koszykarskie emocje 
czekają kibiców Księżaka Syn-
tex Łowicz już w sobotę, 27 paź-
dziernika. Zespół trenera Rober-
ta Kucharka podejmować będzie  
w hali OSiR nr 1 w Łowicz, o go-
dzinnie 19.30 WKS FutureNet 
Śląsk Wrocław. 

To lider I ligi, który w tym sezo-
nie za cel ma awans do ekstrakla-
sy. Ekipa trenera Radosława Hyż-
nego to mocny zespół, gdzie na 
pozycji rozgrywającego występu-
je dobrze znany Robert Skibniew-
ski, który grał nie dawno w repre-
zentacji Polski, zdobył też razem 
ze Śląskiem mistrzostwo Polski  
w sezonie  2001/2002. Bardzo 
groźny będzie też Aleksander 
Dziewa, który w minionej kolej-
ce zdobył dla swojego zespołu 
38 punktów. Śląsk do kiedyś ko-
szykarska stolica Polski. Zespół 
ten ma na koncie 17 tytułów mi-
strza Polski, a ostatni raz w sezo-
nie 2001/2002. 

KK Enea Astoria Bydgoszcz 
podejmuje KS Pogoń Prudnik 
i ma szansę na czwarta wygraną, 
która da jej miejsce w górnej czę-
ści tabeli. KKS Polfarmex Kutno 
zagra z beniaminkiem – KS Gór-
nik Trans.eu Wałbrzych. Ekipa z 
Kutna wygrała dwa kolejne po-
jedynki i ciekawe czy podtrzyma 
zwycięską pasję. 

Elektrobud-Investment ZB 
Pruszków powalczy z AZS AGH 

Kraków. Tu zapowiada się rów-
ny pojedynek i chyba raczej go-
spodarze wygrają to spotkanie. 
GKS Tychy zagra z SKK Sie-
dlce. To ostatni zespół tabeli  
I ligi, ale w ostatniej kolejce poka-
zał, że stać go na niespodzianki. 
PTG Rawlplug Sokół Łańcut za-
gra we własnej hali z Biofarm Ba-
sket Poznań. Patrząc na tabelę, to 
w starciu 2. i 12. ekipy łato wska-
zać faworyta. WKK Wrocław ma 
szansę na wygraną z MUKS Ener-
ga Kotwica 50 Kołobrzeg, ale nie 
może zlekceważyć niżej notowa-
nego rywala. Bardzo ciekawie za-
powiada się pojedynek KK Jama-
lex Polonia 1912 Leszno – STK 
Czarni Słupsk. Niedzielny wie-
czór w Lesznie będzie na pewno 
emocjonujący. Sąsiedzi z tabeli 
walczyć będą o 3 miejsce.  zł

 6. kolejka I ligi: KS Księżak 
Syntex – WKS FutureNet Śląsk 
Wrocław (s,�godz.�19.30),�KK�Enea�
Astoria� Bydgoszcz� –� KS� Pogoń�
Prudnik�(s,�17),�KKS�Polfarmex�Kut-
no�–�KS�Górnik�Trans.eu�Wałbrzych�
(s,� � 17.30),� Elektrobud-Investment�
ZB� Pruszków� –� AZS� AGH� Kraków�
(s,� 18),� GKS� Tychy� –� SKK� Siedlce�
(s,�19),�PTG�Rawlplug�Sokół�Łańcut�
–�Biofarm�Basket�Poznań�(n,�17.30),�
WKK� Wrocław� –� MUKS� Energa�
Kotwica� 50� Kołobrzeg� (n,� 18.00),�
KK�Jamalex�Polonia�1912�leszno�–�
STK�Czarni�Słupsk�(n,�19).�

Fan klub Księżaka Syntex zawsze wspiera łowickich koszykarzy.
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Piłka nożna |�11.�i�12.�kolejka�IV�ligi�łódzkiej

Stracone ważne punkty Pelikana II
Dwa mecze i dwie porażki Peli-

kana II Łowicz. Łowiczanie prze-
grali najpierw na własnym stadio-
nie z Termami Ner Poddębice 1:2, 
a następnie ulegli ostatniej w tabe-
li Borucie Zgierz 0:2, przegrywa-
jąc na boisku w Zgierzu. 

W spotkaniu z Nerem pod-
opieczni grającego trenera Pio-
tra Gawlika od 18. minuty meczu 
musieli odrabiać dwubramkową 
stratę. Pelikan II grał ambitnie  
i w 28. minucie meczu zmniej-
szył rozmiary porażki po trafieniu 
z rzutu karnego Bartosza Bujal-
skiego. W drugiej odsłonie me-
czu rezerwy Pelikana nacierały na 
defensywę rywali, ale brakowało 
skuteczności. Najbliżej gola wy-

równującego był w 85. minucie 
Patryk Papuga, który po minięciu 
dwóch rywali uderzył z pięciu me-
trów w słupek. 

– Po raz kolejny tracimy szyb-
ko i w głupi sposób bramki na 
początku spotkania, pomimo ro-
zegrania dobrego spotkania stra-
ciliśmy kolejne punkty, na co na 
pewno nie zasłużyliśmy – sko-
mentował trener Gawlik.

W spotkaniu w Zgierzu łowi-
czanie ponownie na początku me-
czu stracili gola. Już w 10. minucie 
Boruta objęła prowadzenie po błę-
dzie Oktawiana Zimnego, a piłkę 
do siatki skierował Patryk Pietra-
siak. W dalszej fazie meczu łowi-
czanie atakowali, grając w ataku 

pozycyjnym, ale nie mogli sforso-
wać defensywy Boruty, która bro-
niła się na własnej połowie całym 
zespołem. W 55. minucie w cią-
gu jednej chwili dwie żółte kartki 
obejrzał Adrian Musialik i musiał 
opuścić plac gry, a chwilę później 
Pietrasiak strzelił drugiego gola. 

W samej końcówce groźnej 
kontuzji nabawił się Adam Pyt-
kowski, który dwa dni później 
przeszedł operację stawu skoko-
wego.  ever

11. kolejka IV ligi: 
 KS Pelikan II Łowicz – LKS Ter-
my Ner Poddębice 1:2�(1:2);�br.:�
Bartosz� Bujalski� (28� karny)� –� Ma-
teusz�Stępień�(4)�i�Igor�Kania�(18).

12. kolejka IV ligi:
 MKP Boruta Zgierz – KS Peli-
kan II Łowicz 2:0;�br.:�Patryk�Pie-
trasiak�2�(10,�58)�

Tabela:
1.�RKS�Radomsko�� 12� 30�� 36-11

3.�KS�Sand-Bus�Kutno�� 12� 30�� 30-12

2.�KS�Warta�Sieradz�� 12�� 29�� 30-14

4.�lKS�Kwiatkowice�� 12� 27�� 22-14

6.�GKS�Orkan�Buczek�� 12� 25�� 25-6

5.�MKS�Zjednoczeni�Stryków�� 13�� 22�� 20-18

8.�lKS�Ceramika�Opoczno��� 12� 19���� 15-17

9.�lKS�Termy�Ner�Poddębice�� 13���� 18�� 24-27

7.�ZKS�Włókniarz�Zelów��� 12� 17�� 16-16

11.�GlKS�Andrespolia�Wiśniowa�Góra���12� 16�� 20-22

10.�MGUKS�Pogoń�Zduńska�Wola�� 12� 12���� 15-18

15.�MKS�Pilica�Przedbórz�� 13���� 11� 21-29

14.�lKS�Omega�Kleszczów�� 12���� 11� 21-25

12.�KS�Pelikan�II�Łowicz��� 12�� 10�� 15-33

13.�KS�Warta�Działoszyn�� 12� 10� 21-30

16.�MUKS�Stal�Niewiadów�� 12���� 5���� 8-25

17.�MKP�Boruta�Zgierz�� 13���� 5�� 11-33

Piłka nożna�|�Wyniki�13.�i�terminarz�rozgrywek�14.�kolejki�III�ligi

Trzecia porażka Legionovii
Rzadko kiedy w tym sezonie 

punkty traci Sokół Aleksandrów 
Łódzki. Lider rozgrywek w so-
botę udał się do Morąga na mecz 
ze znacznie niżej notowanym Hu-
raganem. Gospodarze już w bie-
żących rozgrywkach potrafili jed-
nak udowodnić, że potrafią grać 
w roli skazanego na klęskę, cho-
ciażby w Pucharze Polski z Zagłę-
biem Lubin.

I niespodziewanie to morążanie 
przeważali przez większość me-
czu i mieli więcej dobrych oka-
zji. Marnowali jednak sytuacje 
sam na sam, po dobrych dośrod-
kowaniach nie potrafili celnie ude-
rzyć głową, a po jednym z ude-
rzeń z dystansu Sokoła uratowała 
poprzeczka. Faworyt wykazał się 
jednak wyrafinowaniem i w dru-
giej minucie doliczonego czasu 
gry, po zagraniu z własnej połowy 
w okolice „szesnastki”, piłkę prze-
jął Dawid Cempa i zdobył swoją 
dziesiątą bramkę w tym sezonie.

Po piętach Sokołowi depcze 
Lechia. Podopieczni Bogdana 
Jóźwiaka zwyciężyli wyjazdowy 
mecz z rozpędzającą się Legią II 
Warszawa. Tymczasem na najniż-
szy stopień podium awansowała 
Unia Skierniewice. Beniaminek 

wyrasta na rewelację sezonu, a w 
Ełku nie miał problemów ze zdo-
byciem kompletu punktów wygry-
wając aż 3:0.

Nie byłoby awansu Unii gdyby 
nie potknięcie Legionovii. Spad-
kowicz z II ligi przegrał w Za-
mbrowie z solidną Olimpią aż 1:3. 
Znów kapitalne widowisko stwo-
rzyli piłkarze ŁKS 1926 Łomża. 
Biało-czerwonym nic to jednak 
nie daje. ŁKS przegrał z Bronią 
Radom 3:4 i obecnie zamyka ta-
belę. Łomżanie przegrali aż 11 
z 13 meczów i z dorobkiem za-
ledwie sześciu oczek zamykają 
tabelę III ligi. Do bezpiecznego 
miejsca ŁKS traci już w tym mo-
mencie siedem punktów. M. Lis

Komplet wyników 13. kolejki:
 MKS Mazur ełk – Unia Skier-
niewice 0:3 (0:2)
0:1�–�Damian�Warchoł�(34),�0:2�–�
Damian�Warchoł�(44),�0:3�–�Kamil�
Łojszczyk�(63).
 Znicz Biała Piska – Polonia 
Warszawa 1:1 (0:0)
1:0� –� Paweł� Adamiec� (53),� 1:1� –�
Krystian�Pieczara�(69).
 Huragan Morąg – Sokół Alek-
sandrów Łódzki 0:1�(0:0)
0:1�–�Dawid�Cempa�(90+2).

 Olimpia Zambrów – Legiono-
via Legionowo 3:1�(2:1)
0:1�–�Marcin�Burkhardt�(19),�1:1�–�
Przemysław� Jastrzębski� (25),� 2:1�
–�Michał�Hryszko�(45),�3:1�–�Kamil�
Zalewski�(83).
 ŁKS 1926 Łomża – Broń Ra-
dom 3:4 (2:2)
1:0�–�Cezary�Demianiuk� (7�–�kar-
ny),�1:1�–�Adam�Imiela�(13),�2:1�–�
Cezary�Demianiuk�(31�–�karny),�2:2�
–�Patryk�Czarnota�(45�–�karny),�2:3�
–�Adam�Imiela�(47),�3:3�–�Damian�
Gałązka� (57),� 3:4� –� Emil� Więcek�
(74).
 Świt Nowy Dwór Mazowiecki – 
Ruch Wysokie Mazowieckie 7:0 
(3:0)
 Sokół Ostróda – Pelikan Ło-
wicz 2:2�(0:1)
 Victoria Sulejówek – Ursus 
Warszawa 1:2 (1:2)
 Legia II Warszawa – Lechia 
Tomaszów Mazowiecki 1:2�(1:2)

Tabela po 13. kolejce:
Sokół�Aleksandrów�Łódzki� 13� 34� 25-9

lechia�Tomaszów�Mazowiecki� 13� 32� 26-11

Unia�Skierniewice� 13� 24� 20-7

legionovia�legionowo� 12� 23� 24-16

Polonia�Warszawa� 13� 22� 21-19

Pelikan�Łowicz� 13� 20� 19-16

Sokół�Ostróda� 12� 19� 16-15

Olimpia�Zambrów� 13� 18� 21-18

Znicz�Biała�Piska� 13� 18� 20-18

legia�II�Warszawa� 12� 18� 20-19

Świt�Nowy�Dwór�Mazowiecki� 13� 16� 22-16

Broń�Radom� 13� 15� 27-31

Ruch�Wysokie�Mazowieckie� 13� 13� 18-33

Huragan�Morąg� 13� 13� 16-25

Ursus�Warszawa� 13� 13� 20-27

Victoria�Sulejówek� 12� 12� 16-24

MKS�Mazur�Ełk� 13� 8� 16-24

ŁKS�1926�Łomża� 13� 6� 16-35

 14. kolejka III ligi: legionovia�
legionowo� –� lechia� Tomaszów�
Mazowiecki� /� sob� 27.10.2018� r.,�
godz.�13:00;�Ursus�Warszawa�–�le-
gia� II� Warszawa� /� sob� 27.10.2018�
r.,�godz.�13:00;�Sokół�Aleksandrów�
Łódzki� –� MKS� Mazur� Ełk� /� sob�
27.10.2018� r.,� godz.� 13:00;� Unia�
Skierniewice� –� Victoria� Sulejówek�
/� sob� 27.10.2018� r.,� godz.� 14:00;�
Olimpia�Zambrów�–�Sokół�Ostróda�
/� sob� 27.10.2018� r.,� godz.� 14:00;�
Ruch�Wysokie�Mazowieckie�–�Hu-
ragan� Morąg� /� sob� 27.10.2018� r.,�
godz.� 16:00;� Broń� Radom� –� Świt�
Nowy� Dwór� Mazowiecki� /� sob�
27.10.2018�r.,�godz.�17:00;�Polonia�
Warszawa� –� ŁKS� 1926� Łomża� /�
sob�27.10.2018�r.,�godz.�17:00;�Pe-
likan Łowicz – Znicz Biała Piska 
/ nd 28.10.2018 r., godz. 11:15
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Piłka nożna |�Skierniewicka�liga�okr.�D2

Pelikan-2007 na czele
Awansem rozegrany mecz 

11. kolejki skierniewickiej ligi 
młodzików młodszych przyniósł 
zwycięstwo podopiecznym trene-
ra Michała Adamczyka. W czwar-
tek, 18 października, Pelikan-2007 
pokonał GKS Bedlno 4:0 (1:0).

Po raz kolejny łowiczanie od-
nieśli zwycięstwo nad przeciwni-
kiem. Tym razem zdobycie trzech 
punktów wymagało od biało-
-zielonych większego zaangażo-
wania i przemyślanych akcji. Do 
przerwy udało się zdobyć jed-

ną bramkę, którą strzelił Szymon 
Pilichowski w 10. minucie me-
czu. Na kolejne trzeba było spo-
ro poczekać. Dopiero po upływie  
30. min. skuteczny atak zakończył 
bramką Maciej Kępka. Siedem 
minut później gospodarze za spra-
wą nieporozumienia pod swoja 
bramką wykonali strzał samobój-
czy. Na koniec czwartego gola dla 
Pelikana zdobył ponownie Kępka.

– Bedlno to dobrze zorganizo-
wany zespół, który łatwo skóry nie 
sprzedaje. Dlatego staraliśmy się 

rozgrywać piłkę  bocznymi sekto-
rami  boiska i tam robić przewagę 
kończąc dośrodkowaniem. Dzię-
ki takiej grze zdobyliśmy bram-
ki. Cieszę się z kolejnego zwycię-
stwa i z tego, że moi zawodnicy 
coraz lepiej grają jako cały zespół. 
Przeprowadzone akcje są coraz 
częściej przemyślane i dobrze za-
kończone. Dziś dobre zawody ro-
zegrał Dominik Nowak. Brawo 
drużyna! – ocenił trener Adam-
czyk.

Zdobyte 3 punkty pozwoliły 
Pelikanowi awansować na fotel 
lidera, choć Widok Skierniewice 
ma jeszcze przed sobą spotkanie 
do rozegrania.  Gogo

Awansem mecz 11. kolejki skier-
niewickiej ligi okręgowej mło-
dzików młodszych D2:
 GKS Bedlno – MUKS Peli-
kan-2007 Łowicz 0:4� (0:1);� br.:�
Pilichowski�(10),�Kępka�2�(40�i�59)�
i�Kaczmarek�(47�samobójcza).
Pelikan-2007: Bartosz� Ciupiński�
–� Antoni� Wolski,� Rafał� Ugarenko,�
Kamil� Kostrzewski� –� Alan� Ma-
słowski,� Dominik� Nowak,� Szymon�
Pilichowski�–�Maciej�Kępka,�Karol�
Cywiński.� Na� zmianę� wchodzili:�
Wojciech� Reske� –� Adrian� Kret,�
Aleksander� Kozłowski,� Julian�
Urbański,�Wiktor�Wesołowski,�Bar-
tosz� Grzegorek,� Mikołaj� Majewski��
i�Kamil�Firak.

Piłka nożna |�Skierniewicka�liga�okręgowa�młodzików�młodszych�D2

Weekend pod znakiem zwycięstw łowiczan
Już po raz 10 młodzi piłkarze 

spotkali się w miniony weekend, 
żeby rozegrać mecze w ramach 
skierniewickiej ligi okręgowej 
młodzików młodszych D2. Oby-
dwie łowickie drużyny wypadły 
w nich bardzo dobrze, zdobywa-
jąc po trzy punkty. 

MUKS Pelikan-2007 Łowicz 
pokonał GKS Olimpia Chąśno 
4:1 (0:1), zaś UKS AP Cham-
pions Łowicz wygrał z GKS Be-
dlno 3:2 (1:1).

Podopieczni trenera Micha-
ła Adamczyka pierwszą połowę 
przegrali, choć nie znaczy to, że 
grali słabo. Przeciwnik pod na-
porem biało-zielonych zaczął się 
bronić, cały czas pozostając z tyłu. 
Nawet nie próbował przeprowa-
dzać akcji, aż w 23. minucie uda-
ło mu się wybić piłkę, którą prze-
jął zawodnik Olimpii i uderzył na 
bramkę z odległości 30. metrów. 
Stojący wysoko bramkarz nie był 
w stanie złapać piłki, która lob-
bowała nad nim i wpadła za linię 
bramki. 

W drugiej połowie sytuację na 
boisku całkowicie opanowali ło-
wiczanie, a gospodarze praktycz-
nie nie byli na ich połowie, ogra-
niczając się do wybijania piłki 
spod pola karnego. Pelikan zdołał 
się jednak przedrzeć przez obronę 
Olimpii i oddać cztery skuteczne 
strzały, których wykonawcą byli 
kolejno: Karol Cywiński, Domi-
nik Nowak, ponownie Cywiński  
i Aleksander Kozłowski.

– Zawsze chcę, żeby wszyscy 
grali. Zrobiłem więc nieco pomie-
szane składy, żeby ci, co dotych-
czas mało grali, weszli na boisko. 
Stąd niska wygrana, ale mecz pod 
naszą kontrolą – trener Adam-
czyk.

Zwycięstwo umocniło druży-
nę Pelikana na fotelu lidera roz-
grywek ligowych, dając przewa-
gę trzech punktów nad Widokiem 
Skierniewice.

Bardziej wyrównany, ale jed-
nocześnie mocno emocjonujący 
miało przebieg spotkanie zespo-
łu trenera Konrada Ścibora z Be-
dlnem. Pierwsza połowa nie dała 
przewagi żadnej z drużyn, gdyż 
zakończyła się wynikiem 1:1. 
Najpierw gola zdobyli Champion-
si, za sprawą strzału w wykonaniu 
Michała Pawliny, a niecałe pięć 
minut później zespół gospoda-
rzy, wykorzystując stały fragment 
gry po rzucie rożnym. Druga po-
łowa była więc walką o zwycię-
stwo. Szala dominacji na boisku 
przechylała się z jednej na drugą 
stronę, ale szczęście uśmiechnęło 
się ostatecznie do zespołu Akade-
mii. Od udanego ataku rozpoczęli 
łowiczanie podwyższając prowa-
dzenie dzięki strzałowi autorstwa 
Kacpra Tomaszkiewicza w 32. 
minucie gry. Na kolejną bramkę 
trzeba było poczekać kilkanaście 
minut. W 47. minucie ponownie 
Tomaszkiewicz wprowadził pił-
kę do bramki Bedlna. Gospodarze 
nie odpuszczali i pięć minut przed 
końcem zapunktowali, dopisując 
do swojej puli drugą bramkę. 

– Mecz bardzo wyrównany. 
Obie drużyny na zbliżonym po-
ziomie. My staraliśmy się przede 
wszystkim grać bezpiecznie, szu-
kać prostych rozwiązań, które 
będą przynosiły skutek. Starali-
śmy się grać dużo podaniami pro-
stopadłymi i to przyniosło efekt 
w postaci strzelonych bramek. 
Mogliśmy także w trakcie me-
czu podwyższyć na 4-5:1, gdzie 
w sytuacjach sam na sam wycho-

dził ponownie Kacper Tomaszkie-
wicz i Bartosz Lus, ale te sytuacje 
zakończyły się niepowodzeniem. 
Gospodarze też mieli swoje sy-
tuacje i możliwość zremisowania 
tego meczu, walczyli do same-
go końca. Mecz był pełen emo-
cji, bo o obie drużyny były na wy-
równanym poziomie. Początkowo 
to nasza drużyna dominowała. Po 
zdobyciu bramki wyrównującej 
gospodarzy to uskrzydliło   i oni 
dominowali i tak na zmianę sza-
la przechylała się to na jedną, to 
na drugą stronę. Był to więc bar-
dzo ciekawy mecz, obfitujący w 
zwroty akcji, dynamiczny. Jestem 
z niego bardzo zadowolony pod 
tym względem, że chłopcy zagra-
li bardzo konsekwentnie w obro-
nie. Bardzo dobrze ustawiali się 
czwórką w linii. Kolejny świetny 
mecz zagrał nasz napastnik Kac-
per Tomaszkiewicz, który w ko-
lejnym meczu zdobywa bramki i 
wyrasta na takiego lidera drużyny 
– mówi trener Ścibor. 

Drużyna Championsów coraz 
lepiej radzi sobie w kolejnych spo-
tkaniach i wspięła się już na trze-
cie miejsce w rozgrywkach ligo-
wych, mając trzy punkty przewagi 
nad Bedlnem zajmującym obec-
nie czwarte miejsce.  Gogo

10. kolejka skierniewickiej ligi 
okręgowej młodzików młod-
szych D2:
 GKS Olimpia Chąśno – MUKS 
Pelikan-2007 1:4 (1:0);�br.:�Jakub�
Świdrowski��(23)�–�Karol�Cywiński�
2� (35� i�48),�Dominik�Nowak�(41)� i�
Aleksander�Kozłowski�(54).
Pelikan-2007: Bartosz� Ciupiński�
–� Antoni� Wolski,� Rafał� Ugarenko,�
Adrian� Kret� –� Julian� Urbański,�
Dominik�Nowak,�Wiktor�Wesołow-

ski� –� Karol� Cywiński,� Aleksander�
Kozłowski.� Na� zmianę� wchodzili:�
Wojciech� Reske� –� Maciej� Kępka,�
Bartosz�Grzegorek,�Mikołaj�Majew-
ski,�Kamil�Kostrzewski,�Szymon�Pi-
lichowski,� Alan� Masłowski� i� Kamil�
Firak.
 GKS Bedlno – UKS AP Cham-
pions 2:3 (1:1);�br.:�Kacper�Krasz-
kiewicz� (10)� i� Michał� Myszkowski�
(55)�–�Michał�Pawlina�(6)�i�Kacper�
Tomaszkiewicz�2�(32�i�47).
AP: Kacper� Ceroń� –� Oliwier� Pie-
trzak,� Jan� Burzykowski,� Jakub�
Barański,� Maksymilian� Mularski�
–� Michał� Pawlina,� Adrian� Koło-
dziejczyk,� Bartosz� lus� –� Kacper�
Tomaszkiewicz.� Na� zmiany� wcho-
dzili:�Wojciech�Szczółko,�Filip�Olej-
niczak�i�Mateusz�Wójcik.
 SKS Astra Zduny – MLKS Wi-
dok Skierniewice 0:14
 LKS Zjednoczenie Bobrowniki 
Dzierzgów – MKS Unia Skiernie-
wice przełożony�na�24�październi-
ka�(śr.)�na�godz.�16.30.

1. MUKS Pelikan-2007 Łowicz (1) 11 31   97-7

2.�MlKS�Widok�Skierniewice�(2)� 10� 28� 119-1

3. UKS AP Champions Łowicz (4) 10 19   50-27

3.�GKS�Bedlno�(3)� 11� 16� ��53-28

5. SKS Astra Zduny (5) 9 12   33-66

6. GKS Olimpia Chąśno (6) 10   6   18-46

7.�MKS�Unia�Skierniewice�(7)� 8� ��3� ��8-84

8. LKS Zjednoczenie (8) 9 0   2-21

 11. kolejka skierniewickiej ligi 
okręgowej młodzików młod-
szych D2 (2018.10.27-28):�
MUKS�Pelikan-2007�Łowicz�–�SKS�
Astra�Zduny�(s,�godz.�14.00);�UKS�
AP�Champions�Łowicz�–�lKS�Zjed-
noczenie�Bobrowniki�Dzierzgów�(s,�
godz.�11.00);�MKS�Unia�Skierniewi-
ce�–�MlKS�Widok�Skierniewice�(s,�
godz.�12.00);�GKS�Olimpia�Chąśno�
–�GKS�Bedlno�(n,�godz.�14.00).

Udany mecz był powodem do zadowolenia�dla�drużyny�Pelikana-2007. Podopieczni trenera Konrada Ścibora nie�kryli�zadowolenia�z�wygranej.�
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Piłka nożna |�Klasa�okręgowa

Duży ścisk w tabeli 
okręgówki

Drużyny występujące w skier-
niewickiej klasie okręgowej mają 
za sobą po dwa kolejne mecze. Li-
derem tabeli wciąż jest Orzeł Nie-
borów, który miał sporo proble-
mów w meczach z beniaminkami. 
Nieborowianie sensacyjnie prze-
grali na własnym boisku z Olim-
pią Jeżów 0:1 oraz pokonali po 
meczu pełnym emocji Miednie-
wiczankę Miedniewice 3:2, grając 
na terenie rywala. Orzeł ma osiem 
punktów przewagi nad drugą Ju-
trzenką Drzewce.

Trzecie miejsce zajmuje Olim-
pia Chąśno, która w dwóch me-
czach sporo strzelała i traciła. 
„Olimpijczycy” ulegli w Godzia-
nowie Pogoni 3:4 (gol stracony 
na dziesięć minut przed końcem) 
i wygrali w ostatniej kolejce na 
własnym boisku z Olympyciem 
Słupia 3:2. Olimpia ma na swoim 
koncie 19 „oczek”. 

Tuż za jej plecami jest Zryw 
Wygoda z identyczną zdobyczą 
punktową. Zryw ma dobrą se-
rię, ponieważ wygrał dwa ostatnie 
spotkania. Na wyjeździe wygrał  
z Juvenią Wysokienice 2:0 oraz 
pokonał na własnym terenie Vagat 
Domaniewice 3:2. 

Na ósmym miejscu jest Po-
goń Bełchów, która po wygranej 
w Bielawach z tamtejszą Victorią 
2:1 przegrała na własnym boisku  
z Widokiem Skierniewice 2:3. 
Jednego z goli dla gości ze Skier-
niewic strzelił 16-letni Jakub By-
lewski, który mieszka w Bełcho-
wie. Jeden punktów w dwóch 
meczach zdobył Vagat Domanie-
wice, który zremisował u siebie 
z Miedniewiczanką 4:4 (hattrick 
Krystiana Siatkowskiego) i prze-
grał w Wygodzie (niewykorzysta-
ny rzut karny Vagatu przy stanie 
1:1). Vagat ma 11 punktów i musi 
zacząć punktować bo sytuacja  
w tabeli jest skomplikowana. 

Na ostatnim miejscu wciąż Vic-
toria Bielawy, która w ostatniej ko-
lejce przywiozła ważne punkty z 
Cielądza, zwyciężając z Orlętami 
1:0. Autorem „złotego” gola był 
Michał Warda.  ever 

10. kolejka skierniewickiej ligi 
okręgowej: 
 LZS Victoria Bielawy – LKS Po-
goń Bełchów 1:2� (1:1);�br.:�Prze-
mysław� Grzegory� (18)� –� Damian�
Gendek�(23)�i�Alan�Caban�(56)
 GLZS Pogoń Godzianów – 
GKS Olimpia Chąśno 4:3 (2:3);�

br.:� Zbigniew� lipiński� 3� (25,� 30� i�
67)�i�Marcin�Marat�(81)�–�Dominik�
Kotlarski� (14)� i� Przemysław� Bury�
(31�karny�i�76)
 LKS Orzeł Nieborów – GLKS 
Olimpia Jeżów 0:1 (0:1);�br.:�Se-
bastian�Pałygiewicz�(37)
 LUKS Juvenia Wysokienice – 
SKF Zryw Wygoda 0:2;�br.:�Miko-
łaj�Ulasiewicz�(26)�i�Jakub�Zagawa�
(48)
 LKS Vagat Domaniewice – LKS 
Miedniewiczanka Miedniewice 
4:4� (1:1);� br.:� Krystian� Siatkowski�
3�(23,�49�i�64)�i�Dawid�Grabowicz�
(70)�–�Jarosław�Wieprzkowicz�(25),�
Mariusz�Bursztynowicz�2�(59�i�73)��
i�Krzysztof�Dąbrowski�(75)
 MLKS Widok Skierniewice – 
GLKS Wołucza 0:2�(0:1)
 LUKS Olympic Słupia – LKS 
Orlęta Cielądz 0:1 (0:0)
 KS Jutrzenka Drzewce – LZS 
Macovia Maków 2:3�(1:1)

11. kolejka:
 Orlęta Cielądz – Victoria Biela-
wy 0:1;�br.:�Michał�Warda�(6)
 Pogoń Bełchów – Widok Skier-
niewice 2:3;� Mariusz� Bakalarski�
(4),�Damian�Gendek�(53)�–�Damian�
Gromek�(39),�Jakub�Bylewski�(44),�
Olgierd�Miedziński�(60)
 Zryw Wygoda – Vagat Doma-
niewice 3:2;� br.:� Mikołaj� Ulasie-
wicz� (40),� Paweł� Dróżdż� (79),� Se-
bastian� Sumiński� (82)� –� Krystian�
Siatkowski�(20),�Piotr�Tomala�(58)
 Olimpia Chąśno – Olympic 
Słupia 3:2
 Miedniewiczanka Miedniewice 
– Orzeł Nieborów 2:3
 Macovia Maków – Pogoń Go-
dzianów 3:2
 Olimpia Jeżów – Jutrzenka 
Drzewce 3:3
 GLKS Wołucza – Juvenia Wy-
sokienice 1:2

1.�Orzeł�Nieborów� 11� 30� 30-12

2.�Jutrzenka�Drzewce� 11� 22� 37-20

3.�Olimpia�Chąśno� 11� 19� 27-21

4.�Zryw�Wygoda� 11� 19� 23-16

5.�Macovia�Maków� 10� 18� 28-23

6.�GlKS�Wołucza� 11� 16� 24-14

7.�Widok�Skierniewice� 11� 16� 23-26

8.�Pogoń�Bełchów� 10� 15� 20-18

9.�Olympic�Słupia� 11� 15� 18-20

10.�Juvenia�Wysokienice� 11� 15� 25-29

11.�Pogoń�Godzianów� 11� 13� 17-28

12.�Orlęta�Cielądz� 11� 13� 15-21

13.�Olimpia�Jeżów� 11� 13� 16-10

14.�Vagat�Domaniewice� 11� 11� 23-33

15.�Miedniewiczanka�Miedniewice� 11� 10� 23-42

16.�Victoria�Bielawy� 11� 9� 14-21

MATERIAŁ�WyBORCZy�SPONSOROWANy
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Łowiczanie 
w barwach Skry
Bełchatów. str. 42

Koszykówka |�4.�kolejka�I�ligi

Derby I ligi dla Polfarmexu Kutno 
Na pierwsze historyczne derby 

regionu w I lidze koszykówki ko-
szykarze Księżak Syntex Łowicz 
jechali mocno zmotywowani i in-
teresowało ich tylko zwycięstwo. 
Wiedzieliśmy, że rywal z Kutna 
jest w naszym zasięgu i wszyscy 
liczyli na wygraną, jednak rzeczy-
wistość okazałą się inna. Ekipa 
trenera Roberta Kucharka zagrała 
słabe spotkanie i przegrała z KKS 
Polfarmex Kutno 59:76. To była 
czwarta z rzędu porażka łowickie-
go zespołu. 

Mecz był wyrównany do 15. 
minuty. Później zdecydowanie le-
piej radzili sobie gospodarze, któ-
rzy przejęli kontrolę nad ty poje-
dynkiem. 

Łowiczanie dobrze zaczęli 
pierwszą kwartę. Za trzy punkty 
trafi ł Mikołaj Motel, potem była 
chwila przestoju, ale po „trójce” 
Mikołaja Stopierzyńskego był re-
mis 10:10.  W kolejnych minutach 
gra toczyła się „kosz za kosz” i na 

drugą odsłonę nasi koszykarze 
wychodzili ze stratą tylko jednego 
oczka (20:19).

Początek drugiej kwarty nale-
żał do Księżaka. Po celnych rzu-
tach Bartosza Włuczyńskiego, 
dwóch akcjach Stopierzyńskiego, 
łowiczanie wyszli na prowadzenie 
25:22. Po kilku kolejnych akcjach 

wynik się wyrównał i w 15. minu-
cie, przy stanie 27:28 coś się zacię-
ło. Nagle nic nie wychodziło, jak 
powinno. Łowiczanie tracili piłkę, 
oddawali niecelne rzuty, niecelne 
podania, a gospodarze bezlitośnie 
wykorzystywali wszystkie błędy, 
konsekwentnie powiększając swo-
ją przewagę. Schodząc na przerwę 

Księżak Syntex przegrywał 28:40 
i widać było, że ciężko będzie od-
robić tę stratę. 

Druga połowa nie przyniosła 
zmiany wyniku. Nasz team nadal 
miał problemy ze zdobywaniem 
punktów. Zawodziła skuteczność, 
gra w obronie i walka na „de-
skach”. Księżacy w całym spotka-
niu zebrali 15 piłek, a miejscowi 
31. Polfarmex zagrał ze skutecz-
nością 58%, my 35%. O pierw-
szych derbach trzeba zapomnieć 
i grać dalej. 

– Nie można się poddawać, 
trzeba dalej pracować. Szkoda 
tego meczu. Polfarmex Kutno nie 
jest super teamem, którego nie da-
łoby się pokonać. My gramy po 
prostu słabo. A z meczu na mecz 
frustracja może się pogłębiać 
w drużynie, co nie będzie dzia-
łać mobilizująco. Musimy jednak 
pracować dalej, nic innego zrobić 
nie możemy – mówił po meczu w 
Kutnie trener Kucharek.  zł

 KKS Polfarmex Kutno – KS 
Księżak Syntex Łowicz 76:59 
(20:19,�20:9,�20:12,�16:17)

Księżak:� Mikołaj� Motel� 11� (3×3),�
Arkadiusz� Kobus� 10,� Marcin� Sa-
lamonik� 6� (1×3),� Jan� Grzeliński� 4�
i�Łukasz�Ratajczak�3�oraz�Mikołaj�
Stopierzyński�11,�Bartosz�Włuczyń-
ski� 5� (1×3),� Daniel� Nieporęcki� 4,�
Mateusz� Gładki� 3� (1×3),� Michał�
Świderski�2,�Bartłomiej�Bojko�i�Se-
bastian�Dąbek.
Sędziowali:� Marek� Januszonek�
(Zielona� Góra),� Arkadiusz� Wojna
i�Michał�Pogon�(obaj�Kraków).�Ko-
misarz: Bartłomiej�Wojdak�(Łódź).

 Pozostałe mecze 4. kolejki: 
KKS� Polfarmex� Kutno� –� KS� Księ-
żak� Syntex� Łowicz� 76:59� (20:19,�
20:9,�20:12,�16:17),�WKK�Wrocław�
–� KS� Górnik� Trans.eu� Wałbrzych�
75:60,STK�Czarni�Słupsk�–�MUKS�
Energa� Kotwica� 50� Kołobrzeg�
84:88,� PTG� Rawlplug� Sokół� Łań-
cut�–�AZS�AGH�Kraków�75:66,�KK�
Enea�Astoria�Bydgoszcz�–�Biofarm�
Basket�Poznań�93:62,�Elektrobud-
-Investment� ZB� Pruszków� –� SKK�
Siedlce� 75:57,� WKS� FutureNet�
Śląsk�Wrocław�–�GKS�Tychy�94:61,�
KK�Jamalex�Polonia�1912�leszno�–�
KS�Pogoń�Prudnik�103:64.

Kapitan Księżaka Bartosz Włuczyński nie�był�w�stanie�zmotywować�
swój�zespół�do�zwycięstwa�w�meczu�w�Kutnie.
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Pierwsze zwycięstwo
Księżak Syntex Łowicz
Mamy to!!! Tak głośno krzyknęli po meczu koszykarze Księżaka Syntex Łowicz, 
zadowoleni z pierwszego zwycięstwa w rozgrywkach I ligi. Po czterech z rzędu 
porażkach zespół trenera Roberta Kucharka pokonał we własnej hali, 
w sobotę, 20 października, Elektrobud-Investment ZB Pruszków 70:56. 
To historyczne zwycięstwo Księżaka na zapleczu ekstraklasy.

Nasza drużyna sprawiła ogrom-
ną radość swoim kibicom, którzy 
na każdym meczu robią niesamo-
witą oprawę i wprowadzają super 
atmosferę. Fan klub Księżak Syn-
tex Łowicz pod wodzą Mateusza 
Marszałka czekał cierpliwie na 
pierwszą wygraną i nie zawiódł 
się. Na hali OSiR nr 1 w Łowiczu 
na trybunach zasiadł niemal kom-
plet publiczności, co świadczy
o dużym zainteresowaniu koszy-
kówką w naszym mieście. 

Pierwsza kwarta sobotniego 
spotkania była bardzo wyrówna-
na. Obydwie drużyny zdobywa-
ły „punkt za punkt”, popełniając 
sporo błędów. Po 10 minutach ło-
wiczanie prowadzili 16:14, a naj-
bardziej widoczny w ataku, w tym 
okresie gry był Arkadiusz Kobus. 

Początek drugiej kwarty po-
zwolił Księżakowi nieco odsko-
czyć od rywala. Po dobrych ak-
cjach Mikołaja Stopierzyńskego
i Daniela Nieporęckiego nasz 
team prowadził 27:17. Przewa-
gę 10 oczek udało się utrzymać 
do przerwy (32:22). Widać było 
wyraźnie, że Księżacy walczą 
o każdą piłkę, mocno bronią i chcą 
przed własną publicznością poka-
zać, że stać ich na zwycięstwa 
u I lidze. 

Po przerwie Księżak nadal 
kontrolował ten pojedynek. Ak-
tywny na rozegraniu był Jan 
Grzeliński, kilka oczek dorzu-
cił Marcin Salamonik. Swoje za-
dania dobrze wykonywał nasz 
nowy center Łukasz Ratajczak. 
Po jego właśnie akcjach, w 30 mi-

nucie ekipa trenera Kucharka 
prowadziła 56:38. 

W czwartej kwarcie łowiczanie 
wygrywali już 64:44 i wydawa-
ło się, że już nerwów nie będzie. 
Jednak nasz szkoleniowiec musiał 
brać jeszcze przerwy na żądanie, 
bo goście doprowadzili do wyni-
ku 65:53. Jednak do końca meczu 
było już mało czasu i nasi koszy-
karze spokojnie utrzymali prowa-
dzenie. Zwycięstwo przypieczę-
tował „trójką” Mateusz Gładki, 
który wszedł na pół minuty i pew-
nie zapisał się w protokole. Na 
koniec jeszcze dwa wolne trafi ł 
Kobus, który w tym meczu był na-
szym najskuteczniejszym zawod-
nikiem, zdobywając 20 punktów. 

– Dużo pracy jeszcze przed 
nami, jednak najważniejsze, 
że poszło. Z tego się trzeba cie-
szyć. Od poniedziałku wracamy 
do pracy. To pierwsze nasze zwy-
cięstwo, psychika trochę została 
odblokowana. Na dzień dzisiej-
szy cieszymy się ze zwycięstwa 
i świętujemy do poniedziałku, 
do pierwszego treningu. Gratula-
cje dla zespołu. Dziękujemy ki-
bicom, którzy nas wspierali po-
mimo czterech porażek. Mam 
nadzieję, że zawodnicy w koń-
cu uwierzą w siebie. Przed nami 
spotkanie ze Śląskiem, Dzisiejsze 
wyniki pokazały jednak, że moż-
na również wygrać ze Śląskiem, 

który jest bardzo mocnym zespo-
łem. Jeśli ambicje i serce włoży 
się w mecz, to można walczyć 
z każdym w tej lidze – podkreślił 
po meczu trener Kucharek.

Wszyscy cieszymy się z pierw-
szej wygranej naszej pierwszoli-
gowej drużyny i czekamy na ko-
lejne emocje. Te już w sobotę, 
a rywal będzie z „górnej półki” – 
Śląsk Wrocław.  zł

 KS Księżak Syntex – elektro-
bud-Investment ZB 70:56 (16:14,�
16:8,�22:16,�16:18)
Księżak:� Jan� Grzeliński� 12� (1×3),�
Łukasz�Ratajczak�10,�Mikołaj�Sto-
pierzyński� 10� (1×3),� Marcin� Sa-
lamonik�8� (1×3)� i�Mikołaj�Motel�1�
oraz�Arkadiusz�Kobus�20,�Mateusz�
Gładki� 3� (1×3),� Michał� Świderski�
2,� Daniel� Nieporęcki� 2,� Bartło-
miej� Bojko� i� Bartosz� Włuczyński.�
Sędziowali: D.� Myszka� (Tarno-
brzeg),�D.�Kuziora� (Stalowa�Wola)
i� M.� Gawron� (Elbląg).� Komisarz: 
W.�Woźniewski�(Łódź).
 Pozostałe mecze 5. kolejki 
I ligi koszykówki męskiej:� Bio-

farm� Basket� Poznań� –� WKK� Wro-
cław� 62:72,� GKS� Tychy� –� KK� Ja-
malex�Polonia�1912�leszno�80:83,�
SKK� Siedlce� –� WKS� FutureNet�
Śląsk�Wrocław�102:104,�AZS�AGH�
Kraków� –� KKS� Polfarmex� Kutno�
75:86,� MUKS� Energa� Kotwica� 50�
Kołobrzeg�–�KK�Enea�Astoria�Byd-
goszcz� 73:77,� KS� Pogoń� Prudnik�
–� STK� Czarni� Słupsk� 83:93,� KS�
Górnik�Trans.eu�Wałbrzych�–�PTG�
Rawlplug�Sokół�Łańcut�62:82.

1.�PTG�Rawlplug�Sokół�Łańcut�(2)� 5� 10� 445-362

2.�WKS�FutureNet�Śląsk�Wrocław�(1)���� 5� 10� 452-378

3.�KK�Jamalex�Polonia�1912�leszno�(3)� 5� ��9� 414-349

4.�STK�Czarni�Słupsk�(4)� 5� ��8� 412-376

5.�KK�Enea�Astoria�Bydgoszcz�(4)� 5� ��8� 396-369

6.�KKS�Polfarmex�Kutno�(6)� 5� ��8� 386-368

7.�WKK�Wrocław�(12)� 4� ��7� 312-291

8.�GKS�Tychy�(8)� 5� ��7� 387-398

9.�AZS�AGH�Kraków�(7)� 5� ��7� 385-398

10.�KS�Górnik�Trans.eu�Wałbrzych�(9)� 5� ��7� 346-376

11.�KS�Pogoń�Prudnik�(10)� 5� ��7� 397-437

12.�Biofarm�Basket�Poznań�(11)� 5� ��7� 363-410

13.�MUKS�Energa�Kotwica�50�(13)� 5� ��6� 378-402

14.�Elektrobud-Investment�ZB�(14)� 5� ��6� 320-364

15. KS Księżak Syntex (15) 5   6 363-416

16.�SKK�Siedlce�(16)� 4� ��4� 294-354

Lepsza obrona w�starciu�z�zespołem�z�Pruszkowa�dała�pewną�wygraną.

Arkadiusz Kobus (z piłką) był�najskuteczniejszym��graczem�Księżaka
w�pojedynku�z�Pruszkowem.
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Zbigniew Mitek
ponownie prezesem
UMKS Księżak. str. 46

PIąTeK, 26 PAŹDZIeRNIKA:
 16.30�–�Boisko�Orlik�w�Łowiczu,�
ul.� Bolimowska� 15/19b;� 9. ko-
lejka skierniewickiej ligi piłki 
nożnej okręgowej orlików e1: 
MUKS Pelikan-2008 Łowicz – 
GLKS Laktoza Łyszkowice; 
 19.00� –� Bar� Maja� w� Łowiczu,�
ul.� Dworcowa� 8;� 8. edycja XX 
Otwartych Mistrzostw Łowicza 
w darcie 501 d.o.; 

SOBOTA, 27 PAŹDZIeRNIKA:
 9.30� –� SP� nr� 1� w� Łowiczu,� ul.�
Kaliska�12;�5. turniej szachowy
z cyklu II Robkol-Open 2018;
 11.00� –� Stadion� im.� 10� PP�
w�Łowiczu,�ul.�Jana�Pawła�II�3;�11. 
kolejka skierniewickiej ligi piłki 
nożnej okr. młodzików mł. D2: 
UKS AP Champions-2007 Ło-
wicz – LKS Zjednoczenie Bo-
browniki Dzierzgów;
 14.00� –� Stadion� im.� 10� PP�
w� Łowiczu,� ul.� Jana� Pawła� II� 3;�
11. kolejka skierniewickiej ligi 
piłki nożnej okręgowej młodzi-
ków młodszych D2: MUKS Pe-
likan-2007 Łowicz – SKS Astra 
Zduny;
 19.30�–�Hala�OSiR�nr�1�w�Łowi-
czu,�ul.�Jana�Pawła�II�3;�6. kolejka 
I ligi koszykówki seniorów: KS 
Księżak Syntex Łowicz – WKS 
FutureNet Śląsk Wrocław;

NIeDZIeLA, 
28 PAŹDZIeRNIKA:
 11.00� –� Stadion� im.� 10� PP�
w� Łowiczu,� ul.� Jana� Pawła� II� 3;
5. kolejka II ligi wojewódzkiej 
piłki nożnej juniorów B1: MUKS 
Pelikan-2002 Łowicz – SL Sa-
los Róża Kutno;
 11.15� –� Stadion� w� Łowiczu,�
ul.��Starzyńskiego�6/8;�14. kolej-
ka III ligi piłki nożnej – grupa 
I: KS Pelikan Łowicz – MLKS 
Znicz Biała Piska;

ŚRODA, 31 PAŹDZIeRNIKA:
 9.00�–�Hala�OSiR�nr�2�w�Łowi-
czu,� ul.� Topolowa� 2;� Miejskie 
Igrzyska Młodzieży Szkolnej 
(rocznik 2003-2005) w piłce 
ręcznej dziewcząt i chłopców;

PIąTeK, 2 LISTOPADA:
 17.30� –� Świetlica� OSiR� nr� 1�
w� Łowiczu,� ul.� Jana� Pawła� II� 3;�
9. turniej Mistrzostwa Łowicza 
w szachach błyskawicznych na 
rok 2018;
 19.00� –� Bar� Maja� w� Łowiczu,�
ul.� Dworcowa� 8; 9. edycja XX 
Otwartych Mistrzostw Łowicza 
w darcie 501 d.o.;

SOBOTA, 3 LISTOPADA:
 11.00�–�Stadion�im.�10�PP�w�Ło-
wiczu,�ul.�Jana�Pawła�II�3;�Zaległy 
mecz 1. kolejki II ligi wojewódz-
kiej piłki nożnej trampkarzy C1: 
MUKS Pelikan-2004 Łowicz – 
UKS SMS Łódź.  � Gogo


